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001. Goedkeuring te hechten aan artikel 126 tot 271 van de Rechtspositieregeling 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd de artikels 126 tot 271 van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout goed te 
keuren. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad keurde het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout goed op 17 december 
2008. Met de vakbonden werd over het tweede deel onderhandeld op 18 december 2008, 13 januari, 5, 9 en 19 
februari 2009. Op deze laatste datum ondertekenden de vakbonden een protocol.  
Feiten en context 
Het Algemeen Beleidsplan Stad Turnhout 2008-2013 vermeldt als operationele doelstelling 5.1.4.3: “De 
organisatie beschikt over een soepele en duidelijke rechtspositieregeling binnen de krijtlijnen van het 
Uitvoeringsbesluit rechtspositieregeling. De ongelijkheid tussen contractuelen en statutairen is hierin zoveel als 
mogelijk weggewerkt.” 
Juridische grond 
Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005 bepaalt in artikel 105 dat de gemeenteraad de rechtspositieregeling van 
het personeel moet vastleggen. Volgens artikel 116 van datzelfde decreet zal de Vlaamse regering de minimale 
voorwaarden vaststellen voor de rechtspositieregeling van het personeel.  
Deze ‘minimale voorwaarden’ zijn uitgewerkt in het ‘Besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 
houdende de minimale voorwaarden voor de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel 
van het gemeentepersoneel en het provinciepersoneel (…)’. De artikels die nu aan de gemeenteraad ter 
goedkeuring worden voorgelegd hebben betrekking op: de artikels 131 tot 169 van het Besluit (toelagen, 
vergoedingen en sociale voordelen), de artikels 170 tot 218 van het Besluit (verloven en afwezigheden) en de 
artikels 221 tot 241 van het Besluit (slotbepalingen). 
Argumentatie 
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout vervangt drie documenten: 
- het administratief statuut; 
- het geldelijk statuut; 
- het reglement betreffende de contractuelen. 
Op 5 december 2008 bereikte de Stad een akkoord met ACV Openbare diensten en de ACOD over het eerste 
deel van de tekst (artikels 1 tot 125). Er werd nadien voort onderhandeld over het tweede deel (toelagen, 
vergoedingen en sociale voordelen – verloven en afwezigheden – slotbepalingen). Op 19 februari 2009 werd 
hierover in het bijzonder onderhandelingscomité een protocol afgesloten.  
De artikels 126 tot 271 behandelen volgende thema’s: 
- toelagen, vergoedingen en sociale voordelen 

o verplichte toelagen (haard en standplaats, vakantiegeld, eindejaarstoelage) 
o toelage voor nachtprestaties en prestaties op zaterdagen, zondagen en feestdagen 
o toelage voor overuren 



o toelage voor het waarnemen van een hogere functie 
o gevarentoelage 
o permanentietoelage 
o toelage voor opdrachthouderschap 
o vergoeding voor reis- en verblijfkosten 
o maaltijdcheques 
o hospitalisatieverzekering 
o vergoeding voor de kosten van het woon-werkverkeer 
o begrafenisvergoeding 
o vergoeding van de conciërge 

- verloven en afwezigheden 
o jaarlijkse vakantiedagen 
o feestdagen 
o bevallingsverlof en opvangverlof 
o ziekteverlof en verlof wegens arbeidsongeschiktheid 
o disponibiliteit 
o verlof voor opdracht 
o terbeschikkingstelling 
o omstandigheidsverlof 
o onbetaald verlof 
o loopbaanonderbreking 
o vrijwillige vierdagenweek en halftijds vervroegde uittreding 
o verlof voor deeltijdse prestaties 
o politiek verlof 
o vakbondsverlof 
o dienstvrijstellingen 

- slotbepalingen 
o geldelijke waarborgen (salarisschalen op persoonlijke titel) 
o overgangsbepalingen over diverse lopende procedures en lopende periodes 
o opheffingsbepalingen 
o inwerkingtredingsbepaling 

Zoals afgesproken in het Algemeen beleidsplan 2008-2013 worden statutairen en contractuelen zoveel mogelijk 
gelijk behandeld. Daarom is getracht contractanten dezelfde verlofmogelijkheden te geven als statutairen. Dat 
resulteert voor de statutairen soms in een vermindering tegenover wat in het Administratief Statuut staat.  
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout trekt duidelijke lijnen in de toelagen en vergoedingen. Voor 
nachtprestaties, prestaties op zaterdag, zondagen en feestdagen krijgt het personeelslid extra inhaalrust. Voor 
bepaalde personeelscategorieën is de uitbetaling van een toelage voorzien. De keuze ligt vast in de 
Rechtspositieregeling. Ook als een personeelslid overuren presteert, wordt verwacht dat hij die compenseert en 
dit in de vier volgende maanden. Deze grens is nieuw. Totnogtoe kunnen overuren over de jaren heen worden 
opgestapeld. Nieuw is ook dat arbeiders geen keuze meer hebben tussen ‘verletten’ of ‘uitbetalen’. De overuren 
die na vier maanden, buiten de wil van het personeelslid, niet gecompenseerd konden worden, betaalt de Stad 
uit. Voor overuren op weekdagen tussen 6 en 22 uur geldt dan een toeslag van 25% op het uursalaris. Er wordt 
zo op geregelde tijdstippen komaf gemaakt met de opgebouwde overuren. De verstoringstoelage van viermaal 
het uursalaris wordt uitbetaald. We kiezen niet meer voor een omzetting van deze toelage in uren.  
De gevarentoelage is aangepast aan de bepalingen van het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling, maar de 
huidige personeelsleden behouden in een overgangsregeling de vroegere toelage.  
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout voert ook een permanentietoelage in. Hierbij denken we in eerste 
instantie aan de ploegen die in de winter moeten uitrukken om sneeuw te ruimen.  
In het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout (artikel 91) is het opdrachthouderschap als 
mogelijkheid ingevoerd. Artikel 148 voorziet een toelage voor het personeelslid dat een opdracht krijgt. 
In de artikel over reis- en verblijfkosten is opgenomen dat verplaatsingen met de eigen wagen of fiets op het 
grondgebied van de Stad Turnhout geen dienstreizen zijn. In bepaalde gevallen kan het hoofd van het personeel 
op deze algemene regel wel een uitzondering toestaan. Er is nog geen hogere vergoeding voor carpooling 
opgenomen. 
Het artikel over de maaltijdcheques werd al goedgekeurd door de gemeenteraad van 17 december 2008. 



Voor de hospitalisatieverzekering blijft de Stad bij de huidige afspraken. Er is dus geen tegemoetkoming in de 
kosten van de hospitalisatieverzekering voor gezinsleden of gepensioneerden. Zij hebben het voordeel van de 
collectieve hospitalisatieverzekering. 
Bij de vergoeding voor de kosten van het woon-werkverkeer kiest de Stad niet voor een combinatie van de 
fietsvergoeding met de terugbetaling van de kosten van het openbaar vervoer.  
Voor de begrafenisvergoeding is met vakbonden overeengekomen om die niet te baseren op het salaris van het 
personeelslid, maar op het maximumbedrag dat in de arbeidsongevallenwet staat. In de dood is iedereen gelijk. 
Het aantal jaarlijkse vakantiedagen en de feestdagen werden al vastgesteld door de gemeenteraad van 17 
december 2008. Bij het personeelslid dat zijn ambt definitief neerlegt, deeltijdse prestaties levert of onbetaalde 
verloven neemt, wordt het vakantieverlof evenredig verminderd. Het aantal aldus berekende vakantiedagen 
bedraagt steeds een halve of volledige dag. De afronding gebeurt naar de hoger gelegen halve of hele dag (in 
het Administratief Statuut is dit altijd een hele dag). Door deze regeling verliezen statutaire personeelsleden de 
mogelijkheid om in het jaar van hun oppensioenstelling nog hun volledige vakantie op te nemen.  
Het bevallings- en opvangverlof is wettelijk geregeld. De Rechtspositieregeling Stad Turnhout neemt hier over 
wat al in het Administratief Statuut stond.  
Ook de bepalingen rond het ziekteverlof zijn gebaseerd op de tekst uit het Administratief Statuut. Voor het verlof 
voor deeltijdse prestaties na een langdurige ziekte of een ongeval blijft een periode van drie maanden het 
maximum.  
Bij de disponibiliteit kiest de Stad niet voor een ‘disponibiliteit wegens ontstentenis van betrekking’. 
Personeelsleden van wie de functie wordt geschrapt, worden altijd ambtshalve herplaatst.  
Het verlof voor opdracht is overgenomen uit het Uitvoeringsbesluit zelf en sluit aan bij vergelijkbare verloven uit 
het Administratief Statuut.  
In de Rechtspositieregeling Stad Turnhout is een hoofdstuk over de terbeschikkingstelling ingevoegd. Dit bestond 
niet in het Administratief Statuut. Een inlassing is noodzakelijk, want de Stad heeft personeel ter beschikking 
gesteld van het AGB en zal binnenkort hetzelfde doen voor het statutair personeel van de Warande dat ter 
beschikking gesteld wordt van het autonoom provinciebedrijf (APB).  
Het omstandigheidsverlof is overgenomen uit het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling. 
Het onbetaald verlof komt in de plaats van verschillende andere verloven en stelsels uit het Administratief Statuut 
en het Reglement betreffende de contractuelen. De Rechtspositieregeling Stad Turnhout gaat er van uit dat dit 
verlof voor elk personeelslid kan, met die restrictie dat het mogelijk moet zijn voor de dienst waarin het 
personeelslid werkt. Tegen een weigering van een aanvraag door het hoofd van het personeel kan het 
personeelslid in beroep gaan bij het college van burgemeester en schepenen.  
De loopbaanonderbreking is wettelijk geregeld, de artikels zijn grotendeels overgenomen uit het Administratief 
Statuut. Hetzelfde geldt voor de halftijds vervroegde uittreding en de vrijwillige vierdagenweek. Voor deze stelsels 
moet het reglement nog wel worden aangepast.  
Het verlof voor deeltijdse prestaties is ook als een gunst beschreven, maar er zijn twee categorieën waarvoor dit 
verlof toch een recht is, met name de medewerkers ouder dan vijftig jaar en de medewerkers met ten minste 
twee kinderen jonger dan vijftien jaar. Op die manier zijn we tegemoet gekomen aan de vragen van de 
vakbonden en ligt de toepassing van dit verlof ook in het verlengde van vergelijkbare stelsels uit het 
Administratief Statuut.  
Bij de slotbepalingen is nog belangrijk te vermelden, dat de planningsgesprekken voor de evaluatieperiode 2009-
2010 plaats moeten vinden voor 1 juli (in plaats van voor 1 maart). Het evaluatiesysteem is nieuw, de opleidingen 
voor evaluatoren zijn net achter de rug, maar iedereen moet nog een beetje wennen aan de afspraken. Door 
meer tijd te nemen, kan Personeelsmanagement het proces ook beter begeleiden.  

Besluit 
De gemeenteraad keurt het tweede deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout (artikels 126 tot 271) goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
 
 
 



002. Goedkeuring te hechten aan de aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden bij de 
Rechtspositieregeling 
Samenvatting 
De aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden worden aan de gemeenteraad ter goedkeuring 
voorgelegd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 17 december 2008 keurde de gemeenteraad het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Dit deel omvat onder meer de hoofdstukken over aanwerving, bevordering en interne mobiliteit.  
Artikel 10 schetst de algemene aanwervingsvoorwaarden. Artikel 11 bepaalt dat de gemeenteraad aanvullende 
aanwervingsvoorwaarden kan vaststellen. Artikel 75, 3°, bevat een gelijkaardige bepaling in verband met de 
bevorderingsvoorwaarden. Artikel 82, 4°, stelt dat kandidaten voor interne personeelsmobiliteit zo nodig moeten 
voldoen aan de diplomavereiste voor de functie. 
Over de aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden werd op 19 februari 2009 tijdens het bijzonder 
onderhandelingscomité een protocol afgesloten met de vakbonden.  
Feiten en context 
Het Beleidsplan Stad Turnhout vermeldt in operationele doelstelling 5.1.4.3. “De organisatie beschikt over een 
soepele en duidelijke rechtspositieregeling binnen de krijtlijnen van het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling. 
De ongelijkheid tussen contractuelen en statutairen is hierin zoveel als mogelijk weggewerkt.” 
Juridische grond 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor de 
personeelsformatie, de rechtspositieregeling (…) van het gemeentepersoneel (…), verder vermeld als 
‘Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling’, handelt in artikels 11 over de aanwervingsvoorwaarden en in artikel 72 
over de bevorderingsvoorwaarden. Het is aan de gemeenteraad om deze aanvullende voorwaarden vast te 
stellen. 
Argumentatie 
Wat zijn aanvullende voorwaarden? 
Het verslag aan de Vlaamse Regering bij het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling van 7 december 2007 
verduidelijkt wat verstaan moet worden onder deze aanvullende voorwaarden. Het kan onder meer gaan om: 
- een bepaalde expertise als het over een expertfunctie gaat; 
- specifieke ervaring voor de toegang tot de basisgraad; 
- een bepaald attest, brevet of getuigschrift. 
Het gaat om formele voorwaarden voor de toegang tot de functie die voor iedere kandidaat gelden. Enkel de 
gemeenteraad is bevoegd om deze voorwaarden vast te stellen. Ze kunnen dus niet, bij de vacantverklaring, door 
het college van burgemeester en schepenen bepaald worden. 
Uitgangspunten Personeelsmanagement  
- Zoveel mogelijk functies worden via bevordering of interne mobiliteit toegankelijk. In praktijk zal een 

aanwervingsprocedure door toepassing van artikel 8, § 4, van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout bijna 
altijd gepaard gaan met een bevorderingsprocedure.  

- Personeelsmanagement stelt voor om zo weinig mogelijk specifieke diploma’s te eisen. Een diploma blijft 
weliswaar een belangrijke sleutel voor de carrière, maar daarnaast telt zeker ook de ervaring die mensen 
opbouwen (de ‘elders verworven competenties’). Door de toegang tot de selecties niet te beperken, leggen 
we meer nadruk op die selecties. Die moeten uitmaken of kandidaten geschikt zijn of niet.  

- Specifieke diploma’s worden enkel gevraagd als de hogere overheid dit vereist (bijvoorbeeld 
stedenbouwkundige, bemiddelaar in het kader van de gemeentelijke administratieve sancties,…) of als het 
gaat om een beschermde titel (industrieel ingenieur, maatschappelijk assistent,…).  

- De nieuwe rechtspositieregeling verplicht niet langer het bezit van een bachelordiploma bij bevordering naar 
een functie in het B-niveau. Een diploma van de bestuursschool is ook niet langer vereist voor een functie op 
het niveau C4-C5. Personeelsmanagement wil dit ook niet invoeren via de aanvullende voorwaarden.  

- Het verplichte aantal uren management (75) voor de directeursfuncties wordt geschrapt. Ook voor deze 
functies peilen we in de selectie naar de managementsvaardigheden van de kandidaten. 

- Bij enkele functies staat op dit ogenblik een rijbewijs B als aanvullende voorwaarde. Het is niet duidelijk 
waarom die functies wel deze voorwaarde hebben en andere niet. Personeelsmanagement stelt voor ze te 
schrappen. 



Het resultaat 
De toepassing van deze uitgangspunten levert een beperkte lijst met aanvullende voorwaarden op. We houden 
op die manier de drempels voor de selectie laag. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist om volgende aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden vast te stellen en 
als bijlage bij de Rechtspositieregeling Stad Turnhout te voegen: 

graad functie aanvullende voorwaarden 

beleidsadviseur sport 
(sportfunctionaris) 

Beantwoorden aan de voorwaarden voor een 
‘sportgekwalificeerd ambtenaar’ zoals beschreven 
in artikel 47 van het Besluit van de Vlaamse 
Regering van 19 juli 2007. 

industrieel ingenieur Houder zijn van het diploma van industrieel 
ingenieur of van het diploma van technisch 
ingenieur dat overeenkomstig de wet van 18 
februari 1977 met dat van industrieel ingenieur is 
gelijkgesteld. 

beleidsadviseur stedenbouw 
(stedenbouwkundig ambtenaar) 

Voldoen aan één van de voorwaarden van het 
besluit van de Vlaamse regering van 19 mei 2000 
tot vaststelling van de voorwaarden waaraan 
personen moeten voldoen om als ambtenaren van 
ruimtelijke ordening te kunnen worden aangesteld, 
gewijzigd bij besluit van de Vlaamse regering van 7 
juli 2000, en het aansluitend ministerieel besluit van 
13 juli 2000 tot bepaling van de diploma’s van een 
opleiding ruimtelijke ordening die voldoen om te 
kunnen worden aangesteld als ambtenaar van 
ruimtelijke ordening. 

beleidsadviseur planologie 
(planoloog) 

Voldoen aan één van de voorwaarden van het 
besluit van de Vlaamse regering van 19 mei 2000 
tot vaststelling van de voorwaarden waaraan 
personen moeten voldoen om als ambtenaren van 
ruimtelijke ordening te kunnen worden aangesteld, 
gewijzigd bij besluit van de Vlaamse regering van 7 
juli 2000, en het aansluitend ministerieel besluit van 
13 juli 2000 tot bepaling van de diploma’s van een 
opleiding ruimtelijke ordening die voldoen om te 
kunnen worden aangesteld als ambtenaar van 
ruimtelijke ordening. 

psycholoog Houder zijn van het diploma van licentiaat/master 
psychologie. 

beleidsadviseur (Av) 

bemiddelaar - Houder zijn van een diploma van master 
(licentiaat) in de rechten of in de criminologie; 

- beroepservaring hebben in het 
bemiddelingsdomein of houder zijn van een 
diploma van een bemiddelingsopleiding of 
binnen twee jaar na de indiensttreding het 
diploma van een bemiddelingsopleiding 
behalen. 

consulent (Bv) maatschappelijk assistent Houder zijn van het diploma van maatschappelijk 
assistent. 

leraar (Bv) vakleraar Voldoen aan de bekwaamheidsbewijzen vastgelegd 
door de Vlaamse overheid. 

toezichter (Dv) bewaker - In het bezit zijn van een getuigschrift voor 
basisopleiding van het uitvoerend personeel 



van de bewakingsondernemingen en de interne 
bewakingsdiensten; 

- in het bezit zijn van een getuigschrift voor 
opleiding van het uitvoerend personeel van de 
bewakingsondernemingen en de interne 
bewakingsdiensten, belast met het uitoefenen 
van activiteiten van persoonscontrole – lange 
type. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
003. Goedkeuring te hechten aan de aanpassing van de personeelsformatie aan het Uitvoeringsbesluit 
Rechtspositieregeling en de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt een wijziging van de personeelsformatie in functie van de rechtspositieregeling 
voorgelegd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad keurde op 17 december 2008 het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Dit deel omvat een luik over de personeelsformatie (artikels 4 tot 6). In artikel 110, §1, worden de graden 
met hun functionele loopbanen vermeld. De personeelsformatie moet nog aan deze graadbenamingen worden 
aangepast. 
Tijdens het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009 werd met de vakbonden een protocol 
afgesloten over de wijziging van de personeelsformatie in functie van de rechtspositieregeling.  
Feiten en context 
De gemeenteraad van 3 juni 1996 stelde een personeelsformatie vast. Deze formatie werd herhaaldelijk 
gewijzigd, de laatste keer op 30 juni 2008. 
Juridische grond 
Het gemeentedecreet (15 juli 2005) bepaalt in artikel 103: “De gemeenteraad stelt de personeelsformatie vast. 
De personeelsformatie bevat de opsomming van het aantal en de soorten betrekkingen, met uitzondering van de 
betrekkingen die in contractueel dienstverband ingesteld worden ter uitvoering van de 
werkgelegenheidsmaatregelen van de hogere overheden.” 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor de 
personeelsformatie, de rechtspositieregeling (…) van het gemeentepersoneel (…), verder vermeld als 
‘Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling’, handelt in artikels 3 tot 7 over de personeelsformatie. 
Argumentatie 
De personeelsformatie is een beheersinstrument, een plan op het operationele niveau. De personeelsformatie 
wordt bijgestuurd als bijvoorbeeld beleidsopvattingen, het werkvolume of werkprocessen veranderen. Essentieel 
is dat de personeelsformatie vastgesteld wordt op functionele grondslagen en niet op basis van particuliere 
belangen. De grenzen van de personeelsformatie worden bovendien aangegeven door de betaalbaarheid ervan. 
Wat hoort in de personeelsformatie thuis? 
De personeelsformatie bevat alle betrekkingen die de gemeente nodig heeft om de permanente 
personeelsbehoeften te dekken.  
Volgens de vroegere bepalingen konden de permanente activiteiten van een gemeente enkel uitgeoefend worden 
door statutaire personeelsleden. De personeelsformatie in strikte zin bevatte dan ook enkel de statutaire 
betrekkingen. In realiteit groeide er naast die ‘statutaire personeelsformatie’ ook een ‘contractuele 
personeelsformatie’ met daarin functies voor de uitoefening van gesubsidieerde projecten. Sommige van die 
betrekkingen werden maar voor een bepaalde tijd voorzien in zogenaamde ‘tijdelijke contractuele 
personeelsformaties’ (bijvoorbeeld wereldconsulent). Daarnaast beschikt Turnhout ook nog over een 
contingentovereenkomst voor 144 vte gesco’s.  



Het gemeentedecreet gaat er nog altijd van uit dat de statutaire tewerkstelling de regel is, maar heeft ook oog 
voor de contractuele realiteit. Gemeenten kunnen, volgens artikel 104, § 2, van het decreet toch contractuele 
personeelsleden in dienst nemen om: 
1°  aan uitzonderlijke en tijdelijke personeelsbehoeften te voldoen, voor in de tijd beperkte acties, of voor een 

buitengewone toename van werk;  
2°  personeelsleden te vervangen die hun betrekking niet of slechts deeltijds bekleden of die tijdens een zolange 

periode afwezig zijn dat vervanging noodzakelijk is;  
3°  aanvullende of specifieke opdrachten te vervullen;  
4°  te voorzien in de personeelsbehoeften voor activiteiten die door een andere overheid gesubsidieerd worden;  
5°  te voorzien in de personeelsbehoeften voor activiteiten die hoofdzakelijk verricht worden in mededinging met 

andere marktdeelnemers;  
6°  te voorzien in uitvoering van taken, die een bijzondere expertise vereisen. 
Volgens het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling, artikel 5, § 1, bevat de personeelsformatie ook de 
contractuele betrekkingen ingesteld met toepassing van artikel 104, §2, 3° tot 6°, van het gemeentedecreet. Het 
gaat hierbij zowel om bestendige contractuele betrekkingen als om de contractuele betrekkingen voor de 
uitvoering van projecten.  
De gesco’s maken – volgens artikel 103 van het gemeentedecreet – geen deel uit van de personeelsformatie. 
Daarnaast blijkt uit de memorie van toelichting bij het gemeentedecreet dat ook de betrekkingen die gecreëerd 
worden om een tijdelijke vermeerdering van werk op te vangen, niet in de personeelsformatie thuishoren. Het 
gaat hierbij om jobstudenten, tijdelijk personeel voor evenementen of seizoenspersoneel. Ook de lesuren van het 
niet-gesubsidieerd onderwijzend personeel, die van jaar tot jaar kunnen wisselen naargelang van het 
gesubsidieerde lestijdenpakket, worden niet in de personeelsformatie opgenomen. Vervangingen van afwezige 
personeelsleden zijn per definitie geen betrekkingen.  
Opbouw van de personeelsformatie 
Artikel 4 § 1 van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout luidt: “De personeelsformatie vermeldt per graad het 
aantal plaatsen, uitgedrukt in voltijds equivalenten.” Deze graden worden ingedeeld in vijf niveaus: A, B, C, D en 
E. Per niveau worden de graden hiërarchisch gerangschikt in rangen. De personeelsformatie geeft ook het 
onderscheid weer tussen statutaire en contractuele plaatsen.   
Een graad is een verzamelnaam voor een groep van gelijkwaardige functies. Die verzameling kan ook uit één 
functie bestaan. Er wordt geen systeem van graden opgelegd, het is aan de gemeente zelf om te bepalen of ze 
werkt met generieke graden (die meerdere functies omvatten) of niet.  
De huidige personeelsformatie 
In de bestaande personeelsformatie (en ook in de ‘contractuele personeelsformatie’) zijn er het laatste 
decennium vele nieuwe graden verschenen. Zij situeren zich vooral op het A en het B-niveau. Deze graden 
bevatten meestal maar één functie. Ze benamingen verschillen sterk. Zo hebben we op het A-niveau 
functionarissen (sportfunctionaris, jeugdfunctionaris,…), ambtenaren (milieuambtenaar, mobiliteitsambtenaar,…), 
stafmedewerkers (stafmedewerker toerisme, stafmedewerker kwaliteitszorg en organisatieontwikkeling,…), 
consulenten (wereldconsulent), managers (projectmanager) en zo meer. Er is niet enkel een gebrek aan 
coherentie in de benamingen, maar ook in de profielen die aan deze graden gekoppeld zijn. Door veel één-
functiegraden te definiëren, maak je de personeelsformatie minder flexibel. Verschuivingen van medewerkers 
liggen ook minder voor de hand, want vele mensen zitten in een ‘apart hokje’. 
Nieuwe personeelsformatie 
De personeelsformatie moet worden aangepast aan de vereisten van het Uitvoeringsbesluit 
Rechtspositieregeling. Personeelsmanagement stelt voor om van de gelegenheid gebruik te maken om het 
systeem van graden te herzien. De beslissing daartoe is eigenlijk al genomen door de goedkeuring van het 
eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout.  
Personeelsmanagement is bezig met de implementatie van competentiemanagement. Daarvoor zijn er 24 
strategische functiebeschrijvingen op organisatieniveau gemaakt. Zij vormen samen ons ‘functiehuis’. Elke job 
binnen de stad hoort thuis in één van die 24 strategische (ook wel generieke genoemd) functies. De specifieke 
(operationele) beschrijving (voor één persoon) is dan ook een afgeleide van de strategische. De strategische 
beschrijvingen groeperen functies met dezelfde resultaatgebieden en competenties. Zo krijg je een zeer coherent 
geheel dat bruikbaar is voor werving en selectie, de evaluatiecyclus en loopbaanontwikkeling.  
De functiebeschrijvingen maken geen deel uit van de personeelsformatie, noch van de rechtspositieregeling. Zij 
worden vastgesteld onder verantwoordelijkheid van het hoofd van het personeel (uitgezonderd de 
functiebeschrijvingen van de decretale graden). De functiebeschrijvingen zijn wel een instrument voor de 



situering van betrekkingen in de personeelsformatie. Personeelsmanagement heeft de strategische 
functiebeschrijvingen samengebracht in een ‘functiehuis’ en neergeschreven in een ‘functieboek’.  
Door de voorgestelde wijziging wordt niets veranderd aan het aantal betrekkingen voorzien in de 
personeelsformatie, noch aan de verhouding statutaire / contractuele betrekkingen. Ze heeft dan ook geen 
bijkomende financiële consequenties.  

Besluit 
De gemeenteraad besluit: 
1. Volgende graadbenamingen in de personeelsformatie te wijzigen: 

oude graadbenaming nieuwe graadbenaming 

stadssecretaris stadssecretaris 

stadsontvanger financieel beheerder 

directeur Cultuur & Vrije Tijd, directeur Cultuurcentrum, 
directeur Burger & Samenleving, directeur Stedelijke 
Ontwikkeling, directeur Facility Management en directeur 
Personeel & Organisatie 

directeur (Ay) 

coördinator coördinator (Ax) 

/ adviseur-expert (Ax) 

archivaris, conservator, beheerder Tram 41, wetenschappelijk 
medewerker, bibliothecaris, stafmedewerker Toerisme en 
Stadspromotie, cultuurfunctionaris, jeugdfunctionaris, 
sportfunctionaris – diensthoofd, sportfunctionaris, bureauchef 
Burgerzaken, bestuurssecretaris integratie, 
beleidsontwikkelaar Welzijn, wereldconsulent, 
projectmanager, huisvestingsambtenaar, industrieel ingenieur 
wegen en groen, stedenbouwkundig ambtenaar, 
mobiliteitsambtenaar, planoloog, preventieconsulent 
brandveiligheid, milieuambtenaar, duurzaamheidsambtenaar, 
economieambtenaar, preventieambtenaar, psycholoog 
(preventie), architect (preventie), sanctionerend ambtenaar en 
bemiddelaar 

beleidsadviseur (Av) 

bureauchef (ondersteunende diensten), industrieel ingenieur 
(Stadsbedrijven), hoofd communicatie, GIS-coördinator; jurist, 
adviseur (stafdienst), adviseur Financiën, adviseur Facility 
Management, bouwkundig adviseur, adviseur HR, 
stafmedewerker kwaliteitszorg & organisatieontwikkeling, 
adviseur Communicatie en adviseur ICT 

adviseur (Av) 

dienstleider en welzijnscoördinator hoofdconsulent (Bx) 

consulent Burgerzaken, assistent-dienstleider, 
jeugdconsulent, consulent Toerisme en Stadspromotie, 
sportpromotor, maatschappelijk assistent, netwerkvormer, 
schoolopbouwwerker, consulent onderwijs, consulent 
diversiteit, consulent Welzijn, consulent Milieu, 
patrimoniumbeheerder, medewerker Ruimtelijke ordening, 
consulent op B-niveau, stadswachtcoördinator, 
preventiewerker verkeersopvoeder, educatief medewerker 
basiseducatie en zwembadcoördinator 

consulent (Bv) 

/ hoofddeskundige (Bx) 

deskundige Secretariaat, boekhouder, deskundige financiën 
en verzekeringen, deskundige personeelsadministratie, 
deskundige Communicatie, communicatiemedewerker buurt 
& wijk, deskundige grafische vormgeving, coördinator ICT en 
informaticus 

deskundige (Bv) 

/ leraar (Bv) 

bestuurschef, technisch hoofdmedewerker hoofdmedewerker (Cx) 



werkleider werkleider (Cx) 

administratief medewerker, technisch medewerker, adjunct-
programmasecretaris, bibliotheekassistent, 
bibliotheekmedewerker, tekenaar en zwembadinstructeur 

medewerker (Cv) 

beiaardier, jeugdanimator animator (Cv) 

grafisch vormgever vormgever (Cv) 

technisch specialist technisch specialist (Cv) 

eerste technisch assistent eerste technisch assistent (Dx) 

technisch assistent (in Bibliotheek, Communicatie en 
Secretariaat) , administratief bediende, onthaalbediende 
coördinator infrastructuur 

assistent (Dv) 

technicus, drukker, technisch assistent technisch assistent (Dv) 

bewaker, marktmeester toezichter (Dv) 

technisch beambte (binnen Tram 41 en Secretariaat), 
stadswacht 

beambte (Ev) 

schoonmaakster, technisch beambte technisch beambte (Ev) 

2. De personeelsformatie vast te stellen als volgt (met tussen haakjes de uitdovende functies): 

Niveau Graden Statutair Contractueel Salarisschaal 

          

  Stadssecretaris 1 0 Decretaal bepaald 

  Financieel beheerder 1 0 Decretaal bepaald 

Ay Directeur 6 0 A5a - A5b 

          

Ax Adviseur-expert 0 0 A4a-A4b 

Ax Coördinator 4 0 A4a-A4b 

Av Beleidsadviseur 26 10 (0,32) A1a-A1b-A2a 

Av Adviseur 14 (2) 3 A1a-A1b-A2a 

          

Bx Hoofdconsulent 1 (1)  0 B4-B5 

Bx Hoofddeskundige 0 0 B4-B5 

Bv Consulent 14 (1) 17 B1-B2-B3 

Bv Deskundige 8 (1) 2 B1-B2-B3 

Bv Leraar 0 0 B1-B2-B3 

          

Cx Hoofdmedewerker 3 0 C4-C5 

Cv Medewerker 79,76 (3) 8,06 C1-C2-C3 

Cv Animator 0 (4) 4,5 C1-C2-C3 

Cv Vormgever 4 (1) 0 C1-C2-C3 

Dv Assistent 7 0 D1-D2-D3 

Dv Toezichter 5,5 (1) 1 D1-D2-D3 

Ev Beambte 1 4,6 E1-E2-E3 

          

Cx Werkleider 6 0 C4-C5 

Cv Technisch specialist 16,5 (4) 2 C1-C2-C3 

Dx Eerste technisch assistent 6 0 D4-D5 

Dv Technisch assistent 38 (1) 0 D1-D2-D3 

Ev Technisch beambte 2,5 10,5 (1) E1-E2-E3 

          

  Totaal VTE formatie 244,26 (19) 62,66 (1,32)   

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 



Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
004. Goedkeuring te hechten aan de oprichting van een bijzondere gemeenteraadscommissie voor de 
evaluatie van stadssecretaris en financieel beheerder en aanduiding van afgevaardigden in deze 
commissie 
Samenvatting 
De gemeenteraad stelt de bijzondere gemeenteraadscommissie voor de evaluatie van stadssecretaris en 
financieel beheerder (stadsontvanger) samen. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 17 december 2008 keurde de gemeenteraad het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Het artikel 35, § 2, handelt over de evaluatie van stadssecretaris en financieel beheerder tijdens de 
proeftijd. Artikel 47 handelt over de evaluatie van de stadssecretaris en de financieel beheerder tijdens de 
loopbaan.  
Juridische grond 
Gemeentedecreet, artikel 115: “De personeelsleden van de gemeente worden geëvalueerd op ambtelijk niveau. 
De gemeentesecretaris, de adjunct-gemeentesecretaris en de financieel beheerder worden echter geëvalueerd 
door een bijzondere gemeenteraadscommissie, samengesteld overeenkomstig artikel 39, § 3. Die commissie 
wordt voorgezeten door de voorzitter van de gemeenteraad. Die evaluatie vindt plaats op basis van een 
voorbereidend rapport, opgesteld door externe deskundigen in het personeelsbeleid, en op basis van een verslag 
van het college van burgemeester en schepenen. Bij staking van stemmen wordt het betrokken personeelslid 
geacht te voldoen.” 
Gemeentedecreet, artikel 39, § 3: “De mandaten in iedere commissie worden door de gemeenteraad evenredig 
verdeeld over de fracties waaruit de gemeenteraad is samengesteld op basis van de voordrachten die worden 
ingediend door de fracties.” 
Argumentatie 
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout beschrijft de evaluatieprocedure, zowel tijdens de proeftijd als tijdens de 
loopbaan. De evaluatieprocedure voor stadssecretaris en financieel beheerder is een nieuwigheid van het 
gemeentedecreet. Ze is een uitzondering op de regel dat personeelsleden op ambtelijk niveau geëvalueerd 
worden.  
De evaluatie van beide decretale graden moet gebeuren door een bijzondere gemeenteraadscommissie, 
samengesteld zoals de andere commissies en onder voorzitterschap van de voorzitter van de gemeenteraad. 
In Turnhout telt elke commissie telt negen gemeenteraadsleden waarvan: 
- 3 van de fractie CD&V 
- 2 van de fractie sp.a 
- 2 van de fractie Vlaams Belang 
- 1 van de fractie VLD 
- 1 van de fractie Groen! 

Besluit 
De gemeenteraad stelt de bijzondere gemeenteraadscommissie voor de evaluatie van de stadssecretaris en de 
financieel beheerder (stadsontvanger) samen als volgt: 
Voor CD&V 
Francis Stijnen (voorzitter)  
- An Van Tornout 
- Luc Debondt 
Voor Sp.a 
- Deborah Langman 
- Walter Van Houtven 
Voor Vlaams Belang 
- Paul Meeus 
- Leo De Heldt 



Voor Open VLD 
- Eva Houet 
Voor Groen! 
- Bart Cabanier 
Voor Turnhout Vooruit 
- Peter Reniers (met raadgevende stem) 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Secretariaat 
 
005. Goedkeuring te hechten aan de verlenging van het stelsel van de halftijdse vervroegde uittreding en 
vrijwillige vierdagenweek 
Samenvatting 
De reglementen van de halftijdse vervroegde uittreding en vrijwillige vierdagenweek lopen tot en met 31 
december 2008. Deze reglementen worden verlengd tot en met 31 december 2010. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De wet van 10 april 1995 betreffende de herverdeling van de arbeid in de openbare sector heeft volgende twee 
arbeidsherverdelende maatregelen ingevoerd, telkens met gedeeltelijke compensatie van inkomensverlies : 

- de halftijdse vervroegde uittreding (hierna genoemd HVU) 
- de vrijwillige vierdagenweek (hierna genoemd VVW) 

Aanvankelijk waren deze maatregelen beperkt in tijd tot 31 december 1997. Sindsdien werden zij systematisch 
verlengd, een laatste keer tot 31 december 2008 (KB 22 februari 2006). 
Feiten en context 
De HVU is bij de stad Turnhout van toepassing vanaf mei 1996 en de VVW vanaf  1 januari 2006. 
Het koninklijk besluit van 19 december 2008, verschenen in het Belgisch Staatsblad  van 24 december 2008, ter 
uitvoering van artikel 27 § 3  van de wet van 10 april 1995 betreffende de herverdeling van de arbeid in de 
openbare sector, verlengt de bestaande regeling van de HVU en de VVW tot en met 31 december 2010. 
Op verzoek van het ACV openbare diensten, tijdens de besprekingen van de nieuwe rechtspositieregeling, zal op 
het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009  de verlenging besproken worden van beide 
bovenvermelde arbeidsherverdelende maatregelen en de nieuwe modaliteiten rond de HVU. 
De wet van 4 juni 2007 voerde een versoepeling in van de HVU. Deze wet was niet onmiddellijk toepasbaar op 
de lokale besturen. Daartoe moest eerst een collectief verzoek worden ingediend. De Vlaamse overheid heeft in 
het voorjaar 2008 dit initiatief genomen. De uitbreiding van de nieuwe modaliteiten van de HVU tot onder meer 
gemeentebesturen is geconcretiseerd in het KB van 20 mei 2008. 
Met ingang van 3 september 2007 werd de bestaande regeling versoepeld op volgende twee punten : 
a) Het vastbenoemd personeelslid dat gebruikt maakt of gebruik zal maken van de HVU is voortaan niet meer 
gedwongen om met vervroegd pensioen te gaan door het uitputten van de periode van 5 jaar, maar kan 
maximaal 10 jaar genieten van de HVU tussen 55 en 65 jaar.   
b) Het vastbenoemd personeelslid kan voortaan een einde maken aan de HVU met een opzegging van drie 
maanden, tenzij het bestuur een kortere termijn aanvaardt. Nadien kan het personeelslid geen nieuwe aanvraag 
meer indienen voor een HVU: éénmaal men uit het stelsel gestapt is, kan men er niet meer opnieuw van 
genieten. 
Advies 
In het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009 met de representatieve syndicale vakorganisaties 
werd een protocol gesloten om het reglement van de halftijdse vervroegde uittreding en de vrijwillige 
vierdagenweek te verlengen tot en met 31 december 2010, en bijgevolg beide reglementen aan te passen. 
Juridische grond 

besluit Datum onderwerp 

wet 10 april 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

koninklijk besluit 10 april 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

omzendbrief nr. 414 12 mei 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

wet 4 juni 2007 wijziging van de wet van 10 april 1995 betreffende de 
herverdeling van de arbeid in de openbare sector 



koninklijk besluit 20 mei 2008 herverdeling van de arbeid in de openbare sector – toepasselijk 
gemaakt op alle vlaamse gemeentes en provincies en hun 
bedrijven 

koninklijk besluit 19 december 2008 herverdeling van de arbeid in de openbare sector - verlenging 
van de vrijwillige vierdagenweek en de halftijdse vervroegde 
uittreding 

Besluit 
1. De gemeenteraad schrapt in artikel 2, §1, laatste alinea van het reglement voor de halftijdse vervroegde 

uittreding en vervangt die door :  
“Vanaf 1 januari 2011 kan geen gebruik meer gemaakt worden van het recht op halftijdse vervroegde 
uittreding.  De personeelsleden die op 31 december 2010 met halftijdse vervroegde uittreding zijn, behouden 
echter, tot op de dag van hun oppensioenstelling, de voordelen van onderhavig besluit.” 
In artikel 2, paragraaf 1, 3° en paragraaf 2, 2de lid wordt “het College van Burgemeester en Schepenen” 
vervangen door “de stadssecretaris” 

Paragraaf 6 wordt geschrapt en vervangen door: Het vastbenoemd personeelslid kan een einde maken aan de 
halftijds vervroegde uittreding met een opzegging van drie maanden, tenzij de stadssecretaris een kortere 
termijn aanvaardt. 
Nadien kan het personeelslid geen nieuwe aanvraag meer indienen voor een halftijds vervroegde uittreding. 
Als een personeelslid uit het stelsel gestapt is , kan het er niet meer opnieuw van genieten. 

2. Artikel 12 van het reglement van vrijwillige vierdagenweek wordt vervangen door: 
“De bepalingen vermeld in artikel 1 tot en met artikel 11 zijn van toepassing tot en met 31 december 2010.  
Met ingang van 01 januari 2011 kan geen gebruik meer worden gemaakt van het recht op de vrijwillige 
vierdagenweek.  De op 31 december 2010 lopende stelsels blijven echter van kracht 
Tevens worden in artikel 8, 3° en 4° lid, “het college van burgemeester en schepenen” en “het college” 
vervangen door “de stadssecretaris”  

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
 
006. Goedkeuring te hechten aan het jaarprogramma 2009 van de Stadsregio Turnhout 
Motivering 
Op 5/11/2007 besliste de gemeenteraad de samenwerking tussen de Stad Turnhout en de gemeenten Beerse, 
Oud-Turnhout en Vosselaar verder te zetten binnen het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout (juridische 
vorm: projectvereniging, conform Decreet IS dd. 6/7/2001).  
Conform de statuten maakt de vereniging jaarlijks een programma op met de projecten voor het komende 
werkingsjaar. Hieraan is ook een begroting gekoppeld met daarin de bijdrage die elke gemeente voorziet voor de 
coördinatie tussen de stedelijke en gemeentelijke diensten en de uitvoering van gezamenlijke projecten.  
Dit jaarprogramma werd opgesteld door de medewerkers van het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout. 
Het jaarprogramma is het resultaat van verschillende ideeën en projecten die tijdens het afgelopen jaar in het 
intergemeentelijk overleg ter sprake kwamen.  
De definitieve tekst van het jaarprogramma werd door de Raad van Bestuur van het samenwerkingsverband 
Stadsregio Turnhout op 26 november 2008 unaniem goedgekeurd. 
Conform de statuten behoeft het jaarprogramma ook het akkoord van de gemeenteraden. De tekst (inclusief 
begroting) wordt hen ter goedkeuring voorgelegd. 

Besluit 
De gemeenteraad van 2/03/2009 
Artikel 1 
beslist akkoord te gaan met de inhoud van het jaarprogramma 2009 van samenwerkingsverband Stadsregio 
Turnhout. 
Artikel 2 
beslist in haar begroting voor 2009 een totale bijdrage van 130.300,00 € te voorzien, conform het detail in bijlage. 
Artikel 3 
vraagt aan het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout een afgesloten jaarrekening van 2008 voor te leggen 
wanneer zij aan de stad/gemeente de vraag om uitbetaling van de bijdrage voorlegt. 
 



Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage 2009 Stadsregio Turnhout 130.300,00 EUR 104/036 332/01 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat burgemeester en stadssecretaris 
Kopie Francis Stijnen, burgemeester 

Staf Lauwerysen, stadssecretaris 
Frank Heirwegh, ontvanger 
Wout Baert, Stadsregio Turnhout 

Er wordt visum verleend. 
 
007. Principieel akkoord te gaan met de oprichting van een Autonoom Provincie Bedrijf en de 
voorgestelde regeling inzake het personeel 
Raadslid Astrid Wittebolle vraagt of de vraag die vanachter staat, samen met dit punt mag behandeld worden. De 
burgemeester gaat akkoord. 
Het Vlaams Belang wil een genuanceerd standpunt innemen. Raadslid Paul Meeus begint met de positieve 
punten. Positief in heel de zaak van de Warande is dat er iets gebeurt met de Warande die in de loop der jaren 
heel veel geld is gaan kosten. Turnhout was één van de eerste steden in Vlaanderen met een eigen volwaardig 
cultuurcentrum, maar is uiteindelijk de eerste stad die het ook weer uit handen geeft. Dat is een vaststelling die 
juist is. In de loop der jaren is er mede door een goed beheer een enorme expansie geweest en een enorme 
uitstraling van de Warande, zowel lokaal, bovenlokaal als regionaal. De Warande heeft zich enorm ontplooid. De 
uiteindelijke piste om een overdracht te overwegen, lijkt hem dan ook logisch. Een ander positief punt is in elk 
geval dat de programmatie en dan spreek hij over de vzw Aktuwa die op Turnhouts niveau blijft op basis van de 
samenstelling van de huidige raad van bestuur van de Warande, weliswaar aangevuld met een aantal mensen 
aangeduid door het Provinciebestuur. De lokale expertise wat betreft de programmatie blijft hier overeind en dat 
vindt hij een goede zaak. 
Een ander positief punt is dat de bibliotheek autonoom blijft functioneren, weliswaar binnen een 
gebruikersovereenkomst met de provincie. Ook positief is dat de huidige subsidiëring door het ministerie van 
cultuur, Vlaams ministerie van cultuur, op peil blijft. En ten slotte ook positief is dat de maatregelen ten aanzien 
van het personeel ook gunstig zijn. Hij heeft daar vorige week een uitleg over gekregen. Het is voor iedereen 
duidelijk dat de personeelsleden in deze overgang geen hinder ondervinden en hun standpunten en hun rechten 
gevrijwaard blijven. Nu komen de negatieve punten van de zaak. Hij is van oordeel na studie van heel dat dossier 
dat heel dat dossier één groot politiek manoeuvre is dat gebaseerd is op wat men noemt een kleine 
achterkamertjespolitiek. Hij vertelt daar een kort stukje geschiedenis over. Het is allemaal begonnen op 7 juli met 
een lek zo als dat heet in de Gazet van Antwerpen. Hij leest het citaat: “Er zijn informele gesprekken gestart 
tussen cultuurcentrum De Warande in Turnhout en het Provinciebestuur over een mogelijke ruimere financiering 
vanuit de Provincie. Dat bevestigen verscheidene bronnen. Concrete gegevens leverde die gesprekken nog niet 
op. Eerste gedeputeerde Ludo Helsen reageert verveeld op het uitlekken van de onderhandelingen.” En hij wordt 
dan geciteerd: “Er was helemaal nog niets bepaald. Deze aftastende gesprekken waren zeer vertrouwelijk. Als 
dat zelfs niet meer in vertrouwen kan dan hoeft het voor mij niet meer.” Sluit het citaat. Daar is het mee 
begonnen. En dan was er enige paniek want dan was er ineens twee maanden windstilte. Er werd niks meer over 
vernomen en de stille gesprekken waarover hier gesproken werd tussen de bestendige deputatie en het dagelijks 
bestuur van de Warande, dus afvaardiging van de raad van bestuur, die gesprekken gingen klaarblijkelijk verder. 
Tot plotseling op 8 september worden ineens de fractievoorzitters van deze gemeenteraad bij elkaar geroepen en 
worden zij voor de voldongen feiten gesteld want s’anderdaags 9 september zou het dan raad van bestuur van 
de Warande zijn en daar zou de zaak dan meegedeeld worden. Meegedeeld er wordt niet meer over 
gediscutieerd, werd meegedeeld. Ja die fractievoorzitters hoorden wat ze hoorden en moesten dan daarmee 
naar hun fracties en op enkele dagen tijd moesten ze daar blijkbaar een standpunt over kunnen formuleren. 
Gelukkig hebben dan de oppositiepartijen in de raad van bestuur van de Warande er nog kunnen op aandringen 
dat één en ander nog in behandeling is geraakt in de commissie, de gemeenteraadscommissie, waar door 
schepen Eric Vos een toelichting is gegeven. Ondertussen vroeg men zich af wat er precies gaat gebeuren . Het 
bleef allemaal zeer onduidelijk. Er zou een overname komen maar hoe en wat wist men niet. Ook in de 
Provincieraad bleef men volledig in het ongewisse, terwijl de gemeenteraad is september al iets wist, er was een 
klein tipje van de sluier opgelicht. Het zou pas begin oktober zijn dat men in de Provincieraad iets daar over te 



horen krijgt en dat men eigenlijk zal toegeven dat inderdaad de Warande zal overgenomen worden door de 
provincie. Want het is door een aandachtig oppositieraadslid uit het Vlaams Belang die had gemerkt in de 
begroting van de Provincieraad in oktober dat er voor 590.000 euro werd ingeschreven voor grote werken aan de 
gebouwen : de Warande. En pas toen die vroeg waarover dat precies ging , kwam de kat op de koord en moest 
men natuurlijk zeggen waar het echt over ging, namelijk over de definitieve overname . Nadien ging het allemaal 
zeer snel, want dan kwam dat Autonoom Provinciebedrijf in beeld. De zaak moest nu éénmaal geleid en bestuurd 
worden. In de Warande, in de Raad van Bestuur van de Warande werd dan een principetekst goedgekeurd waar 
zij zich, onder voorbehoud, achter geschaard heeft. Onder voorbehoud omdat zij niet wisten hoe die zaak ging 
bestuurd worden. En dan onlangs was alles duidelijk en werd dan allemaal in gereedheid gebracht. Twee weken 
geleden, op een fractievoorzittersvergadering , werd meegedeeld dat APB tenminste ging geleid worden door 11 
provincieraadsleden en 5 experten. Nu van die 11 provincieraadsleden was oorspronkelijk gezegd ook op het 
provinciale niveau dat dat 11 mensen zouden zijn die zouden aangeduid worden door de Provincieraad, en dat 
zouden niet noodzakelijk provincieraadsleden moeten zijn. Uiteindelijk is het nu duidelijk dat die 11 
afgevaardigden wel degelijk provincieraadsleden moeten zijn. Het worden 11 mensen die lid zijn van de 
Provincieraad en daarbij komen dan 5 experten. Schepen Erik Vos deelde op die vergadering mee en het is ook 
allemaal al verder verteld in de fracties dat die 5 experten uit Turnhout zouden zijn. Uit CD&V zou daar Eric Vos 
worden afgevaardigd, uit de VLD zou Pierre Gladiné, oud-cultuurschepen, worden afgevaardigd, uit de SP.-a de 
Dimitri Gevers die naast zijn specialiteiten mobiliteit en ruimtelijke ordening,blijkbaar ook nog een expert in 
cultuuraangelenheden blijkt te zijn, dus het is te mooi om waar te zijn. Die drie zouden nog aangevuld worden 
met Walter Boogers die van de Raad van Bestuur van de Warande komt, en ook een zekere Roger Delahaut die 
ook lid is van de Raad van Bestuur van de Warande. Het zou ook te maken hebben met Open Doek en wat in die 
cultuurwereld actief is. Raadslid Paul Meeus weet ondertussen ook dat hij gehuwd is met de voorzitster van de 
Cultuurraad. Dat is misschien een belangrijk of niet onbelangrijk detail.  
Raadslid Astrid Wittebolle merkt op dat zij die vraag gesteld heeft. Hij zou die vraag misschien op een andere 
moment ook gesteld hebben, maar nu zij gevraagd heeft om die vraag naar voor te schuiven, zou zij graag die 
vraag stellen. 
Raadslid Paul Meeus antwoordt dat raadslid Astrid Wittebolle die vraag kan stellen. Hij heeft een aantal 
beschouwingen bij dit punt. Hij heeft niet goed begrepen dat zij die vraag apart heeft gesteld. Dat zij ze niet 
meteen voorbehouden heeft, is haar probleem, dat moet hij zich niet aantrekken. Als de samenstelling gebeurd is 
op basis van de meerderheid in de Provincieraad. Die bestaat uit CD&V, VLD en SP-a; Wat betreft die 11 leden 
weet hij dat die niet proportioneel zijn samengesteld. Het Vlaams Belang krijgt in slechts één mandaat, alhoewel 
zij de grootste fractie is met 24 of 25 leden. Daar is ergens een meerderheidssleutel in uitgewerkt. In de 
provincieraad zetelen nog 2 mensen die in Turnhout wonen en die ook uit CD&V en SP-a komen nl. mevrouw 
Maes en mevrouw Desmedt. Hier is een meerderheid geconstrueerd dat het niet schoon is om aan te zien, waar 
de oppositie volledig buiten spel wordt gezet. Dat is een ongeloofwaardige aangelegenheid. Het is een 
beschamende aangelegenheid te meer omdat men hier altijd spreekt over wij moeten met gans de gemeenschap 
dergelijke projecten dragen, wij moeten de cultuur gezamenlijk dragen, maar als er dan iets moet georganiseerd 
worden, als er dan raden moeten samengesteld worden, stelt hij vast dat de oppositie op de meest flagrante 
manier compleet met bijzondere en zeer merkwaardige verdeelsleutels buiten spel wordt gezet. Het Vlaams 
Belang is daar dan ook zeer duidelijk in op wat betreft de inhoudelijke grond van de zaak, Met de positieve 
punten kunnen zij zich volledig verzoenen. Maar omwille van het politieke luik dat weegt op heel dit dossier 
zeggen zij neen. Dit is niet correct . De cultuur is van iedereen. Iedereen betaalt daar zijn bijdrage voor. Hun 
politieke vertegenwoordiging in alle raden doen wat ze moeten doen. Zij willen daar hun gewicht op kunnen 
leggen. Dat kan blijkbaar niet. Men gaat hier liever over tot allerhande structuren en mechanismen die geen enkel 
logisch denkend mens kan begrijpen. Zij zullen zich in heel het dossier onthouden.  
De vraag van raadslid Astrid Wittebolle is heel simpel. Zoals raadslid Paul Meeus aanhaalt, is zij vooral benieuwd 
hoe die samenstelling zich zal voltrekken, welke procedures daar officieel voor gevolgd moeten worden, en of die 
gevolgd worden. Welke procedures daar officieel voor gevolgd moeten worden. En of die gevolgd worden. Zij 
heeft met de mensen van haar partij over geconfereerd en die zeggen dat die vijf mensen die genoemd zijn of het 
voorstel dat naar voor is gebracht, momenteel van tafel is geveegd. Kunnen zij daar als oppositie nog aan te pas 
komen. Welke procedure wordt er gevolgd om de afvaardiging vanuit Turnhout zo stevig mogelijk in dat 
expertenteam te krijgen.  
 
Schepen Eric Vos denkt dat dit wellicht één van de belangrijkste dossiers van de legislatuur zal zijn, in die zin dat 
de regionale opdracht die Turnhout al 35 jaar lang opneemt in het kader van cultuurspreiding, voor het grootste 



deel ondersteund en overgenomen wordt door het provinciebestuur met de oprichting van het APB en dat daar 
de regionale inbreng in verhouding staat tot het gebruik van het cultuurhuis De Warande en waar er een 
samenspel zal zijn tussen provinciebestuur, Vlaamse Overheid en stadsbestuur waar het stadsbestuur zich 
uitdrukkelijk blijven engageren in het Warandeverhaal. Maar waar de stad zijn verantwoordelijkheid blijft opnemen 
naar dingen die zich in en rond de Warande-site afspelen, met name de planning van de fuifzaal, de bibliotheek, 
de buitenaanleg en ook het engagement naar het verenigingsleven dat in latere fase zal moeten ingebed worden 
zodanig dat de lokale verantwoordelijkheid daar ook blijft spelen. Het is een belangrijk dossier ook voor de 
ontwikkeling van de Warande. Hij gaat heel het dossier niet ten voete uit vertellen, maar de voornaamste 
elementen waar er zuurstof gegeven is is één naar de programmering toe, twee naar de infrastructuur toe met de 
programmering van een tentoonstellingsruimte en de renovatie van het Warandegebouw. En dan de sleutel op 
het verhaal met de programmering die via Aktuwa zal blijven verlopen, het engagement van het stadsbestuur 
naar de vzw Stroom en het samenspel met de Vlaamse Overheid om die rol vanuit een bijzondere opdracht aan 
Turnhout toe te spelen en daar ook zeer integraal en wordt ook door de drie partners onderschreven het 
Warandemodel te incorpureren en ook vanuit de Vlaamse Overheid een stuk vast te leggen naar beleidsvoering 
toe. Men mikt op de overname op 1 juli, alles zit daar nog voor op schema, en vragen vandaag daar een 
principieel ja voor. Voor wat het concreet punt betreft van de samenstelling van het APB, denkt hij dat men moet 
streven om de link tussen Aktuwa en het APB ook naar de vertegenwoordiging zo maximaal mogelijk te doen. De 
gegevens die aangehaald zijn rond het aantal te benoemen leden in de raad van bestuur door de Provincieraad 
zijn correct, elf provincieraadsleden waarbij elke fractie vertegenwoordigd zal zijn. Vijf experten uit het culturele 
werkveld, waar de verhouding twee derde van hetzelfde geslacht en dus minimaal een derde van elk geslacht 
moet aanwezig zijn. De samenstelling van de raad van bestuur zal gebeuren door dubbele voordrachtlijsten 
waarbij mannen en vrouwen dienen voorgelegd te worden, en waar het provinciebestuur een uiteindelijke 
beslissing in zal nemen. Hij verneemt dat er vanuit het provinciebestuur ook een brief zou gericht worden net in 
verband met die vraagstelling naar de samenstelling van de raad van bestuur een APB. Indien die brief toekomt 
zal hij hiervan onmiddellijk kennis geven en op basis van de inhoud van de brief een voorstel doen hoe men best 
komt tot een voorstel dat men overmaakt aan het provinciebestuur. Hij kan vandaag formeel zeggen dat de 
aanduiding nog dient te gebeuren. Men zal moeten uitmaken dat de genoemde mensen al dan niet kandidaat 
zijn.  
Raadslid Astrid Wittebolle zegt dat er toch enige haast achter zit, want als zij niet vergist komt dat op 24 maart 
voor, maar mevrouw provincieraadslid kan de gemeenteraad informeren. Vandaag is het de tweede maart. Als 
die brief met de poststaking een week onderweg is, dan is men weeral ver vooruit en als men dan nog allerhande 
mensen moet gaan zoeken, dringt zij aan om proactief al naar die nieuwe mensen op zoek te gaan. 
Schepen Eric Vos zal informeren wanneer dat schrijven toekomt, zodat men er onmiddellijk werd van kan maken 
als het toekomt. 
Raadslid Paul Meeus vraagt of die vijf mensen die hij genoemd heeft, nog niet zeker zijn. Als het wel zeker zou 
zijn is er wel een probleem voor die vertegenwoordiging. Het zijn 5 mannen. 
Schepen Eric Vos heeft gezegd dat er een voordracht gevraagd wordt met mannen en met vrouwen. 
Hij zal zien hoe men dat vraagt in de brief die men verwacht. 
Raadslid Paul Meeus vraagt of schepen Eric Vos nog niet op de hoogte is van de trucken die de provincieraad 
gaat verzinnen. 

Samenvatting 
De gemeenteraad van stad Turnhout gaat principieel akkoord met de oprichting van het Autonoom Provincie 
Bedrijf de Warande. Dit impliceert dat de Warande niet langer beheerd zal worden door de stad Turnhout. 
De gemeenteraad gaat principieel akkoord met de voorgestelde regeling inzake het personeel.  

Motivering 
Feiten en context 
1. Context 

Cultuurcentrum de Warande en zijn omringende culturele vzw’s (het zogenaamde Warandemodel (1)) hebben 
een unieke leidinggevende positie in het segment van de cultuurcentra in Vlaanderen. 
De Warande heeft immers een regionale, landelijke en zelfs - bescheiden - internationale uitstraling, maar vervult 
tegelijkertijd ook een aantal stedelijke functies. Meer dan 70 % van haar gebruikers zijn niet-Turnhoutenaars en 
komen dus uit de ruime regio van de provincie Antwerpen. Het is dan ook legitiem dat de provincie als 
regiobestuur een leidende functie in de werking en in de beheersstructuur van het huis wil opnemen (²). Echter 
ook de Vlaamse gemeenschap en de Stad Turnhout willen hun verantwoordelijkheden in deze - zij het in een 
andere verhouding - handhaven (³). 



 
Rekening houdende met het gemeente- en provinciedecreet en het decreet lokaal cultuurbeleid zijn de juridische 
mogelijkheden voor een gewijzigde beheersstructuur eerder beperkt. Het decreet lokaal cultuurbeleid 
bijvoorbeeld voorziet enkel de financiële ondersteuning van cultuurcentra die beheerd worden door een 
gemeente- of stadsbestuur.  
De minister van cultuur is bereid om de huidige subsidiëring van de Warande op peil te houden, juist 
omwille van de unieke positie van het “Warandemodel”. De minister en zijn administratie stellen hierbij 
wel als voorwaarde dat de Warande zelf gerund moet blijven zoals elk cultuurcentrum en dus ook met 
respect voor het behoud van een breed draagvlak van gebruikers, deskundigen en de overheid (in de 
geest van het cultuurpact). 
Met deze context als achtergrond en in een ruim en constructief overleg met het stadsbestuur van Turnhout en 
de Warande nam de Deputatie in haar zitting van 10 juli 2008 de principiële beslissing om de Warande over te 
nemen in provinciaal beheer en dit met ingang van 1 juli 2009.  
Er wordt hierbij geopteerd om een Autonoom Provincie Bedrijf (APB) op te richten, conform de regelgeving van 
een Extern Verzelfstandigd Agentschap (EVA) waarbij de programmatie-vzw Aktuwa (Aktiviteiten Turnhoutse 
Warande) zijn volle bevoegdheid behoudt over de inhoudelijke, strategische en operationele doelstellingen van 
het centrum.  
De huidige infrastructuur wordt in erfpacht gegeven aan de provincie Antwerpen. Bijkomend wordt een 
gebruikersovereenkomst opgesteld waarin alle noodzakelijke afspraken tussen Stad Turnhout en provincie 
Antwerpen in worden opgenomen.  
De deputatie keurde op 12 februari 09 principieel de oprichting van het APB de Warande goed. 
________________________________________________________________________ 
(1) Het Warandemodel staat voor een doorgedreven samenwerkingsmodel met een aantal culturele vzw’s die in 
het Warandehuis wonen en werken nl. Dinamo, Open Doek,Strip Turnhout, Kunst in Zicht, Storm op Komst en 
architectuurvereniging Ar-Tur. 
(2) “In deze legislatuur zullen we samen met onze gemeenten, steden en bovenlokale actoren optrekken om zo in 
onze provincie een creatief klimaat te ontwikkelen (…).  
Een specifiek ondersteunend beleid vragen ook de regionale steden. De centrumfuncties die zij vervullen, vergen 
ook vaak zware financiële inspanningen. Zoeken naar de behoeften van elke regio en blinde vlekken eigentijds 
inkleuren wordt de uitdaging” (uit: ‘Een creatieve provincie’ het bestuursakkoord 2007-2012 Provincie Antwerpen) 
(3) “Met de Warande heeft Turnhout een culturele troef in handen die naambekendheid heeft in heel Vlaanderen 
(…) De Warande moet de nodige ontwikkelingskansen krijgen.(…) 
Om het stedelijk beleid in al zijn facetten te realiseren zijn middelen en subsidies via externe kanalen 
onontbeerlijk. De stad zal actief trachten deze kansen te optimaliseren” (uit: ‘Turnhout: een centrumstad op 
mensenmaat’ het bestuursakkoord 2007-2012 stad Turnhout) 

2. Beheer van de exploitatie-uitgaven (exploitatiekosten infrastructuur, personeel en gewone 
werkingskosten) 

De exploitatie-uitgaven werden momenteel door de stad Turnhout op diverse codes van de stedelijke begroting 
ingeschreven. Binnen een provinciaal beheer wordt geopteerd voor de formule van een Autonoom Provincie 
Bedrijf (APB). Dit geeft mogelijkheden voor een soepel financieel beheer en personeelsbeleid.  
Binnen deze APB kunnen de diverse kosten via een dotatie gefinancierd worden en via de bepalingen van een 
beheersovereenkomst legt het APB de Warande jaarlijks verantwoording af over haar beleid aan de 
Provincieraad. Naast het APB (exploitatie) zal de programmerings-vzw Aktuwa zich concentreren op de 
inhoudelijke werking van het huis (zie verder punt 4) 
2.1 Het personeelsbeheer (formatie, rechtspositie en overname) 
Het APB biedt de mogelijkheid om zowel het statutaire als het contractuele personeel van de stad Turnhout op te 
nemen binnen het APB de Warande respectievelijk via detachering en via overname van contract. De huidige 
personeelsformatie  (56,8 VTE gesco’s inbegrepen) zal worden gerespecteerd.  
Er wordt geopteerd voor een contractuele personeelsformatie. Deze contractuele personeelsformatie zal 
worden bezet door 
- Statutairen die gedetacheerd worden vanuit de Stad Turnhout naar het APB 
- Contractuelen die op 30 juni een arbeidscontract hebben bij de stad Turnhout  
- Statutairen die nu in dienst zijn van de Stad, die opteren voor een contractuele tewerkstelling binnen het APB 
Dat het enkel om een contractuele formatie gaat impliceert dat de detachering van statutairen een uitdovend 
systeem is. 



 
Het APB zal de rechtspositieregeling van de provincie volgen. Het APB de Warande kan hiervan afwijken 
indien de specifieke situatie van het bedrijf dit verantwoordt.  
De overnametechniek: 
Contractuele personeelsleden krijgen op 1 juli 2009 een contract aangeboden door het APB, van dezelfde aard 
als hun lopende contract (bepaalde duur, onbepaalde duur, vervangingscontract).  
Statutaire personeelsleden wordt een keuze aangeboden: 
- Ze stappen in een contractueel dienstverband van onbepaalde duur bij het APB en krijgen van de stad max. 

twee jaar onbetaald verlof aangeboden. Binnen deze twee jaar behouden ze het recht om terug te keren 
naar hun statutaire aanstelling maar na deze periode moeten ze formeel kiezen. 

- Ze worden gedetacheerd, dus blijven in dienst van de stad Turnhout, in de rechtspositieregeling van de stad. 
Ze hebben dan geen bevorderingsmogelijkheden meer  als statutair personeelslid binnen het APB (wel 
binnen het stadsbestuur). 

Het APB draagt de integrale loonlast van de medewerkers en splitst zich af van de provinciale administratie 
(eigen sociaal secretariaat, hospitalisatieverzekering,…). 
Om de overgang mogelijk te maken moet de beheersovereenkomst onder meer melding maken van de afwijking 
voor de aanwervingsvoorwaarden van de contractuelen. 
Gezien de specificiteit van het dossier werd voorgesteld om op provinciaal niveau tot akkoorden te komen met de 
vakbonden.  
De stad Turnhout verbindt er zich toe geen overuren mee over te dragen naar de nieuwe structuur. 
De deputatie gaf goedkeuring voor invulling van de vacatures en bevorderingen voor installatie het APB. 
2.2 De werkingskosten 
De kosten verbonden aan de dagdagelijkse werking van het huis variërend van algemene publiciteit, ict, 
communicatie, voertuigen, infrastructuur en onderhoud etc. zullen door het APB de Warande gedragen 
worden. 

Opbrengsten € 1.414.547,63 € 1.435.158,74 € 1.451.275,20

Toelagen  hogere overheden € 1.355.348,70 € 1.368.470,98 € 1.378.607,35

diverse inkomsten € 59.198,93 € 66.687,76 € 72.667,85

Kosten € 3.295.937,10 € 3.473.555,15 € 3.586.835,51

Werkingskosten € 602.196,20 € 695.950,30 € 719.684,56

Werkingstoelagen VZW Aktuwa € 611.099,00 € 618.789,00 € 540.362,00

Loonlasten € 2.082.641,90 € 2.158.815,85 € 2.326.788,95

RESULTAAT -€ 1.881.389,47 -€ 2.038.396,41 -€ 2.135.560,31

STAD TURNHOUT 2005 2006 2007

 
2.3 Beheer van de onroerende goederen 
Het provinciebestuur neemt de huidige gebouwen met gronden in een langdurige erfpacht en zal dan op zijn 
eigen buitengewone dienst investeren in de renovatie van de gebouwen. 
Momenteel wordt een investeringsprogramma van 5,5 miljoen euro vooropgesteld en dit voor de periode 2009 - 
2012. Eventuele investeringen in de bibliotheek - die in het Warandegebouw is geïntegreerd - zijn echter niet 
voorzien. Van deze 5,5 miljoen euro is 2,5 miljoen euro voorbehouden voor de uitbreiding van de 
tentoonstellingsinfrastructuur. Andere belangrijke ingrepen zijn o.m. aanpassingen aan het sanitair, werkruimtes, 
onthaal, opwaarderen van de theatertechnieken en werken aan de toneeltoren. 
Belangrijk hierbij is dat het provinciebestuur haar engagement aflijnt op de gebouwen zelf. Het openbaar groen 
en de heraanleg van het plein boven de ondergrondse parking blijven tot de verantwoordelijkheid van de stad 
Turnhout behoren. De stad Turnhout blijft bovendien alle kosten voor de werking van de stedelijke bibliotheek 
dragen.  
Een erfpachtovereenkomst wordt opgesteld tussen de stad Turnhout en Provincie Antwerpen. Bijkomend wordt 
een aparte gebruikersovereenkomst opgesteld waarin alle noodzakelijke afspraken tussen stad Turnhout en 
Provincie Antwerpen zullen worden opgenomen. 



3. De programmerings-vzw Aktuwa blijft verantwoordelijk voor de inhoudelijke werking van de 
Warande 
De samenwerking tussen Provincie, Stad Turnhout en Vlaanderen is bij de huidige stand van de wetgeving 
moeilijk te realiseren vermits moet rekening gehouden worden met het decreet lokaal cultuurbeleid en het 
gemeente- en provinciedecreet. Het decreet lokaal cultuurbeleid voorziet enkel de financiële ondersteuning door 
Vlaanderen van cultuurcentra in het beheer van de gemeente. In een gezamenlijk beheer (stad en provincie) zou 
de Warande haar erkenning als cultuurcentrum verliezen. Art. 76 van het decreet voorziet echter de mogelijkheid 
dat de Vlaamse Regering via een convenant aan een gemeente aanvullende subsidies kan vaststellen voor 
bijzondere opdrachten in het kader van cultuur. Het stelt wel uitdrukkelijk als voorwaarde dat 
deprogrammeringsvzw Aktuwa, met gepaste vertegenwoordigers van politieke en filosofische strekkingen, 
gebruikers en experten bij de inrichtende macht, moet actief blijven om de cultuurpactwetgeving te honoreren. 
Deze zogenaamde programmerings-vzw is ook  nu reeds ten volle bevoegd voor het strategisch en operationeel 
inhoudelijk beleid van het huis. In deze vzw zetelen momenteel gemeenteraadsleden, gebruikers en deskundigen 
in een verdelingsstelsel conform de cultuurpactwetgeving. Hierdoor zijn alle ideologische en filosofische 
strekkingen correct vertegenwoordigd.  
Het voorstel is om deze vzw in zijn hoedanigheid en werking te behouden maar de provinciale 
vertegenwoordiging hierin te heroverwegen en uit te breiden. Daartoe zullen stad en provincie het beheersorgaan 
van de vzw hersamenstellen binnen de perken van het decreet op het lokaal cultuurbeleid, de 
cultuurpactwetgeving en rekening houdend met de optimalisering van grotere samenwerkingsverbanden.  
Om die lokale verankering te kunnen handhaven zal het stadsbestuur van Turnhout haar financiële dotatie aan 
de vzw Aktuwa continueren. Ook de provincie zal de vzw Aktuwa op een even substantiële wijze rechtstreeks 
subsidiëren. Beide bedragen worden op elkaar afgestemd. 
De geest waarin immers de voorbije onderhandelingen verliepen was er één waarbij de huidige kwalitatieve 
werking van de Warande (en zijn partners) niet alleen moest worden behouden maar zich zelfs met nog meer 
ambitie verder zou moeten kunnen ontwikkelen.  
4. Bestuur 
Artikel 229 van het provinciedecreet bepaalt dat een Autonoom Provincie Bedrijf wordt geleid door een Raad van 
Bestuur die over de volheid van bevoegdheid beschikt. De dagdagelijkse leiding zal worden toevertrouwd aan 
een gedelegeerd bestuurder. 
Het aantal leden van de Raad van Bestuur bedraagt ten hoogste een vijfde van het aantal provincieraadsleden 
en maximaal twee derde van hen is van hetzelfde geslacht. Voor de Provincie Antwerpen betekent dit dat er 
maximaal 16 leden kunnen zijn. 
De bestuurders worden benoemd door de Provincieraad en elke fractie moet minimaal één bestuurder kunnen 
voordragen. De bestuurders kunnen, maar moeten geen deel uitmaken van de provincieraad of de deputatie. Wel 
dient uit de Raad van Bestuur een voorzitter te worden gekozen die deel uitmaakt van de deputatie.  
 
De Raad van Bestuur van APB de Warande is voor 100% samengesteld uit vertegenwoordigers van de 
provincieraad, met een evenwicht tussen provinciale vertegenwoordigers en experten. Met als samenstelling 
volgend voorstel: 
- 5 vertegenwoordigers fracties 
- 6 provincieraadsleden uit de meerderheidsfracties 
- 5 experten uit het culturele werkveld 
Fasering 
5. Realisatie 
De voorbereidende fase wordt nu afgerond. Het oprichtingsdossier voor het APB de Warande wordt principeel 
goedgekeurd door  de gemeenteraad op niveau van stad Turnhout, en wordt goedgekeurd door deputatie en 
provincieraad op provinciaal niveau. 
Op 1 april gaat de oprichtingsbeslissing met motiveringsverslag en statuten naar de Vlaamse Regering voor 
goedkeuringstoezicht (100 dagen).  
Indien de Vlaamse Gemeenschap goedkeuring geeft voor oprichting, wordt het Autonoom Provincie Bedrijf de 
Warande op 1 juli geïnstalleerd. 
Na oprichting van het APB de Warande wordt de beheersovereenkomst uitgewerkt tussen de Provincie 
Antwerpen en het APB de Warande. 
Fase 1: Voorbereiding (december 08 – januari 09) 

 



Fase 2: Oprichting: oprichtingsbeslissing  
college   19-02-09 + 02-03-09 
gemeenteraad  02-03-09 + 30-03-09 
deputatie   12-02-09 + 03-03-09 
provincieraad   24-03-09 
Fase 3: Goedkeuringstoezicht (100 dagen: april, mei, juni 09) 
Oprichtingsbeslissing + motiveringsverslag en statuten naar Vlaamse Gemeenschap 
Officiële start van de nieuwe entiteit APB de Warande op 1 juli 09 
Fase 4: Afsluiten beheersovereenkomst (september 09) 
Argumentatie 
Alle onderhandelaars van de diverse overheden  (provinciebestuur Antwerpen, stadsbestuur Turnhout en het 
kabinet Anciaux) alsook de directie en de raad van bestuur van de Warande zijn heel erg overtuigd van de 
meerwaarde van dit ambitieuze plan. Met de stad Turnhout als uitvalsbasis kan de Warande zo voor de hele 
Kempense regio en de provincie een nog krachtiger culturele vuurtoren worden. Zo kunnen nog meer mensen 
deelnemen aan het rijke Vlaamse cultuurleven. Kortom hier wordt iedereen beter van… 

Besluit 
De gemeenteraad van stad Turnhout gaat principieel akkoord met  de oprichting van het Autonoom 
Provinciebedrijf de Warande. Dit betekent dat de Warande niet langer beheerd zal worden door stad  Turnhout. 
De gemeenteraad gaat principieel akkoord met de  voorgestelde regeling inzake personeel . 
De gemeenteraad stemt met 24 stemmen op 32 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Karel De Busser, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer 
Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw Katrien Van de Poel – schepenen; de heer Pierre Gladiné,  de 
heer Marc Clymans, de heer Luc Debondt, mevrouw Astrid Wittebolle, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam 
Van de Heyning, de heer Eddy De Wachter, de heer Bas Bax, de heer Walter Van Houtven, mevrouw Annemie 
Der Kinderen, mevrouw An Van Tornout, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de heer Hannes Anaf,  
mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers en de heer Bart Cabanier. 
Er waren 8 onthoudingen nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels,  de heer Renaat Decoster en de heer Peter 
Reniers – raadsleden. 
Opvolging 
Origineel De Warande 
 
008. Goedkeuring te hechten aan de huurovereenkomst voor de huur van een buurthuis Brugstraat 25 & 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas 
Samenvatting 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de huurovereenkomst met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas. De huur wordt aangegaan voor het onderbrengen van 
gemeenschapsvoorzieningen in het kader van de leefbaarheid, meer bepaald voor de huisvesting van enerzijds 
het buurthuis ’t Stokt en anderzijds de stedelijke diensten welzijn en tevens ook jeugd. Dit pand wordt verhuurd 
aan de stad Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De huurovereenkomst wordt afgesloten voor 
onbepaalde duur ingaand op  1 april 2009. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- College  van 22 januari 2007 :  Het college van burgemeester en schepenen neemt kennis van het schrijven van 
de buurtwerking van 11 januari 2007, van de nota “Kongostraat 76 - buurthuis Stokt en Speel-o-theek” 
opgemaakt door de dienst projectmanagement en huisvesting dd. 1 december 2006 ter voorbereiding van het 
overleg tussen de Stad Turnhout, de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting en de buurtwerking ’t Stokt op 
6 december 2006 en van het verslag van dit overleg dd. 6 december 2006. Naar aanleiding van de besproken 
problematiek neemt het college  een principiële beslissing om tot een oplossing te komen in deze kwestie. Het 
college erkent het belang van een buurthuis, kinderwerking en speel-o-theek voor de wijk Stokt en wil ijveren om 
het voortbestaan van deze dienstverlening te garanderen. 
- College van 25 februari 2008 : Het college besluit het huren van de woning Brugstraat 25 verder te onderzoeken 
voor het huisvesten van het buurthuis, speel-o-theek en jeugdwerking. De jongerenwerking kan haar intrek 
nemen in het clubhuis na akkoord van de maatschappij. Als de voorwaarden bekend zijn kan dit in een 



overeenkomst tussen de maatschappij, de stad en via een buurtcontract met de diverse gebruikers vastgelegd 
worden. Het college is van mening dat een stuk van de huur gerecupereerd dient te worden door een bijdrage 
van de gebruikers.  Eens akkoord over de modaliteiten en voorwaarden kunnen de kosten van de huur in een 
begrotingswijziging voor de buurt- en wijkaanpak worden opgenomen. 
- College van 20 oktober 2008 : Het college beslist dat het pand in de Brugstraat 25 na verbouwing en renovatie 
door de TMH in gebruik kan genomen worden door de stad, die een regierol op zich zal nemen, waardoor het 
buurtwerk, jeugdwelzijnswerk, het Wobbeltje en eventuele andere activiteiten gebruik kunnen maken/ kunnen 
doorgaan in het pand. Met de financiële dienst zal bekeken worden hoe dit praktisch het best geregeld kan 
worden. Na goedkeuring in het college wordt met het buurtwerk, de diensten communicatie en jeugd samen 
gezeten om het verloop van de werken en het financiële plaatje daarvan te bespreken. 
Feiten en context 
In het pand Kongostraat 76 te Turnhout is sinds hun oprichting de buurtwerking ’t Stokt gehuisvest. Hiertoe werd 
een huurovereenkomst aangegaan tussen de Stad Turnhout / Regie voor Grond- en Bouwbeleid en de vzw 
Buurtwerk ’t Stokt dd.17 maart 1981, waar inmiddels één aanpassing van goedgekeurd werd dd .23 januari 1984. 
Tevens dient het pand sinds geruime tijd ook als onderkomen voor enkele stedelijke diensten werkzaam in het 
gebied jeugd en welzijnswerking. 

Het buurtwerk ’t Stokt en diensten jeugd en welzijn moeten hun huidige locatie Kongostraat 76 te Turnhout 
ontruimen in het kader van het sociale huisvestingsproject erfpacht Kongostraat aangegaan met de TMH. Dit 
subsidiedossier binnen de sociale woningbouw laat enkel toe dat na renovatie het pand Kongostraat 76 
vrijgegeven wordt als een sociale huurwoning.   
Overeenstemmend met de voorwaarden opgelegd door de buurtwerking en de stedelijke diensten jeugd en 
Welzijn aan dewelke de nieuwe locatie moet voldoen, is de keuze gevallen op het pand Brugstraat 25 en het 
achterliggende Kaartershuisje grenzend aan de Blaas in eigendom van de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting. 
Juridische grond 
Gemeentedecreet artikel 43 : gemeenteraad regelt alles wat van gemeentelijk belang is. 
Argumentatie 
Het huurcontract met de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen 
te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende kaartershuisje grenzend aan de Blaas wordt ter 
goedkeuring voorgelegd aan de gemeenteraad. Het pand Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje worden verhuurd aan de stad Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De 
huurovereenkomst wordt afgesloten voor onbepaalde duur ingaand op 1 april 2009. 

Besluit 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de huurovereenkomst met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas. De huur wordt aangegaan voor het onderbrengen van 
gemeenschapsvoorzieningen in het kader van de leefbaarheid, meer bepaald voor de huisvesting van enerzijds  
het buurthuis ’t Stokt en anderzijds de stedelijke diensten welzijn en jeugd. Dit pand wordt verhuurd aan de stad 
Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De huurovereenkomst wordt afgesloten voor onbepaalde 
duur ingaand op  1 april 2009. 
 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan huurovereenkomst en het bijhorende reglement van inwendige orde in 
bijlage en machtigt de heren burgemeester en secretaris de overeenkomst te ondertekenen. 
 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting nv 
Noord-Brabantlaan 4, 2300 Turnhout 
Tel: 014/45 33 90 
Fax: 014/46 26 28 
E-mail: info@tmh.woonnet.be 
Huurcontract onbepaalde duur 
DOSSIERNUMMER: 20456/ ………… 
AANVANGSDATUM: 01/04/2009 
EINDDATUM: onbepaalde duur 
HUURDER: 
Stad Turnhout 



ADRES: 
Brugstraat 25 
2300 Turnhout 
MODELOVEREENKOMST VERHUUR VAN EEN LOKAAL AAN EEN GEMEENTE, EEN OCMW, EEN VZW OF 
EEN VENNOOTSCHAP MET SOCIAAL OOGMERK 
De ondergetekenden : 
1) De sociale huisvestingsmaatschappij Turnhoutse Maatschappij voor deHuisvesting nv (TMH) met 
maatschappelijke zetel te Noord-Brabantlaan 4, 2300 Turnhout, ingeschreven in het rechtspersonenregister te 
Turnhout onder het ondernemingsnummer BE 0 403 773 287, erkend door de VHM onder het nummer 
129 en hier vertegenwoordigd door De Heer Peter Vanommeslaeghe, directeur, en De Heer John Brandt, 
voorzitter hierna genoemd "de verhuurder" enerzijds  
en 
2) Stad Turnhout, Campus Blairon 200, 2300 Turnhout en hier vertegenwoordigd door De Heer Francis Stijnen, 
burgemeester en De Heer Staf Lauwerysen, secretaris. hierna genoemd "de huurder" anderzijds, zijn 
overeengekomen wat volgt: 
 
VOORWERP VAN DE HUUR EN BESTEMMING 
Art. 1. De verhuurder geeft in huur aan de huurder, die aanvaardt, lokalen gelegen te Brugstraat 25, 2300 
Turnhout, voldoende gekend door de huurder die verklaart ze ontvangen te hebben in de staat, beschreven in de 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving opgemaakt voor de ingenottreding, en die aan huidig contract gehecht zal 
blijven. De plaatsbeschrijving wordt opgemaakt na afwerking van de laatste aanpassingswerken. De verhuurde 
lokalengroep behelst het volgende welomschreven deel van bovenvermeld onroerend goed: het pand gelegen 
Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het kaartershuisje grenzend aan De Blaas, gelegen Rerum Novarumlaan, 2300 
Turnhout. De terbeschikkingstelling van de lokalen kan evenwel slechts plaatshebben na de ondertekening door 
de huurder van de tegensprekelijke plaatsbeschrijving. Art. 2. De lokalen en hun aanhorigheden worden gehuurd 
teneinde ze uitsluitend te gebruiken voor de volgende specifiek omschreven doeleinden, met name, als 
gemeenschapsvoorziening in het kader van de leefbaarheid van de buurt (buurtondersteunende en -versterkende 
activiteiten) in voortdurend overleg en nauwe samenwerking met de verhuurder. De huurder zal de bestemming 
van het gehuurde goed slechts kunnen wijzigen mits uitdrukkelijke en geschreven toelating van de verhuurder. 
De verhuurder mag een dergelijke wijziging zonder opgaaf van redenen weigeren. 
DUUR 
Art. 3. Deze overeenkomst treedt in werking op 1 april 2009 voor onbepaalde duur. Zij kan ten allen tijde 
opgezegd worden met inachtname van een opzegtermijn van zes maanden. 
ONTBINDING EN EINDE VAN DE OVEREENKOMST 
Art. 4. Gedurende de hele opzegperiode heeft de verhuurder het recht het gehuurde goed gedurende twee dagen 
in de week en twee opvolgende uren per dag door de kandidaat huurders te laten bezichtigen. Elke partij bepaalt 
één van deze twee dagen en uren. 
Art. 5. Bij het vertrek van de huurder zal een afgevaardigde van de verhuurder de lokalen bezoeken en zal een 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving van uittreding opgemaakt worden. Deze plaatsbeschrijving zal door de 
huurder, of zijn vertegenwoordiger, voorzien van een geldige volmacht, ondertekend worden. Indien de 
uittredende huurder op de voor de plaatsbeschrijving gestelde dag en uur, hem minstens 8 dagen vooraf gemeld, 
niet aanwezig is, brengt de afwezigheid de onvoorwaardelijke erkenning van zijnentwege van de juistheid van 
deze plaatsbeschrijving met zich mee. 
Art. 6. In het geval van een onteigening voor openbaar nut, loopt de huur af op de datum waarop de overheid die 
overgaat tot onteigening het gehuurde goed in haar bezit krijgt. De schadeloosstellingen die de huurder van de 
overheid die overgaat tot onteigening mag eisen mogen in geen geval het bedrag van de schadeloosstelling van 
de verhuurder verlagen. De huurder kan geen schadeloosstelling eisen bij de verhuurder. 
HUURPRIJS 
Art. 7. De huur is vastgesteld op 500,00 EUR per maand, betaalbaar bij voorbaat op de vijfde van elke maand op 
de rekening 001-0665021-65 geopend op naam van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting of op elke 
andere door de verhuurder aangegeven rekening. Deze huur zal worden geïndexeerd overeenkomstig de 
wettelijke bepalingen op elke verjaardag van de huurovereenkomst, waarbij als aanvangsindex 
(gezondheidsindex) geldt, deze van de maand voorafgaand aan de datum van ondertekening van onderhavig 
contract, hetzij februari 2009. Bij gebreke aan betaling op zijn vervaldag brengt deze huur van rechtswege en 



zonder ingebrekestelling interest op tegen de wettelijke intrestvoet. De huurder is hoofdelijk en ondeelbaar 
gehouden tot betaling van de huurprijs en de hiernavermelde huurlasten. De huurder is ertoe gehouden de door 
hem gedane betalingen te bewijzen op eenvoudig verzoek van de verhuurder. 
HUURLASTEN 
Art. 8 . In de huurprijs dient de huurder ook de verschuldigde huurlasten te betalen. Deze huurlasten omvatten 
o.a. : brandverzekering (afstand van verhaal). Deze opsomming wordt louter ter indicatie gegeven en is niet 
volledig. Bij de inwerkingtreding van deze overeenkomst, bedraagt de hiervoor bestemde maandelijkse 
voorafbetaling 1,72 EUR. Dit bedrag zal geïndexeerd worden op de wijze zoals hierboven voorzien voor de huur. 
De individuele verbruikskosten van water, gas, elektriciteit en stookolie, voor zover deze door de sociale 
huisvestingsmaatschappij worden betaald, worden jaarlijks verrekend. De abonnementen voor water, gas, 
elektriciteit, telefoon, centrale verwarming of andere, indien deze niet gemeenschappelijk zijn aan het onroerend 
goed, zijn uitsluitend ten laste van de huurder, evenals alle ermee verband houdende kosten, zoals plaatsing van 
tellers, verbruikskosten enz. 
* Pand Brugstraat:  
_ Elektriciteit: meternummer dagverbruik: 32338362 
EAN-nummer: 541448820057133988 
_ Gas: meternummer: 16235541 
EAN-nummer: 541448820057133995 
_ Water: meternummer: 89033387 
* Kaartershuisje grenzend aan de Blaas: 
_ Elektriciteit: meternummer dagverbruik: ………………. 
EAN-nummer: …………………. 
_ Gas: meternummer: …………………... 
EAN-nummer: …………………. 
_ Water: meternummer: …………………. 
Art. 9. Behoudend de onroerende voorheffing die ten laste valt van de verhuurder, 
vallen alle lasten en belastingen van welke aard ook en die de gehuurde lokalen 
betreffen ten laste van de huurder. 
WAARBORG 
Art. 10. Teneinde de goede en volledige uitvoering van zijn verplichtingen te verzekeren, stelt de huurder een 
waarborg ten belope van 2 maanden huur met een maximum van 841,00 EUR. Deze waarborg zal worden 
teruggestort bij afloop van de huurovereenkomst, nadat een goede en volledige naleving van alle verplichtingen 
werd vastgesteld door de verhuurder, onder aftrek van de eventueel verschuldigde sommen. De waarborg die 
door de huurder bij de aanvang van de huurovereenkomst moet worden gestort in handen van de verhuurder. De 
waarborg wordt verhoogd met de in de loop van de huurovereenkomst gekapitaliseerde interesten tegen een 
interestvoet die minimaal gelijk moet zijn aan de creditrente, vermeld in artikel 3 van het besluit van de Vlaamse 
Regering van 2 december 2005 houdende de regeling inzake het beheer van de eigen middelen van de sociale 
huisvestingsmaatschappijen door de VMSW. 
RECHTEN EN VERPLICHTINGEN VAN DE HUURDER 
Art. 11. Alle werken, verbeteringen en verbouwingen aan het verhuurde goed teneinde het goed te kunnen 
gebruiken voor de in art. 2 vermelde bestemming, mogen slechts worden uitgevoerd na schriftelijk akkoord van 
de verhuurder. Een weigering dient niet door de verhuurder gemotiveerd te worden. De huurder verbindt er zich 
toe bij het einde van de huurovereenkomst het gehuurde goed in zijn oorspronkelijke staat te brengen. Indien de 
huurder toch zonder toelating veranderingen aanbrengt aan het gehuurde goed, heeft de verhuurder het recht te 
eisen dat het gehuurde goed en haar aanhorigheden onmiddellijk in de oorspronkelijke staat worden hersteld.  
Art. 12. Zonder geschreven en voorafgaande machtiging van de verhuurder mag de huurder niets plaatsen of 
bevestigen aan het dak, aan de buitenmuren noch op enige andere, buiten het hoofdgebouw gelegen plaats van 
het gehuurde goed. Art. 13. De huurder zal het gehuurde goed betrekken en gebruiken als een goede huisvader 
in de zin van art. 1728 B.W.. De lokalen worden verhuurd in de staat waarin ze zich bevinden, zoals blijkt uit de 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving. Behang en binnenschilderwerken zijn ten laste van de huurder alsmede de 
kosten verbonden aan het ruimen van putten en sekreten. Op het einde van de huurovereenkomst is de huurder 
ertoe gehouden de lokalen achter te laten in de staat zoals omschreven in de tegensprekelijke plaatsbeschrijving. 
De herstellingswerken ten laste van de huurder zijn deze vermeld in art. 1754 B.W.. Indien de huurder niet tijdig 
de hem ten laste vallende onderhouds- en herstellingswerken uitvoert heeft de verhuurder, na ingebrekestelling 
bij aangetekende brief, het recht om deze werken uit te voeren of te doen uitvoeren door een derde voor rekening 



van de huurder. Deze laatste zal dan aan de verhuurder binnen de maand na facturatie de door hem uitgegeven 
som moeten terugbetalen. De huurder is ertoe gehouden elke schade waarvan de herstelling ten laste ligt van de 
verhuurder valt onmiddellijk en per aangetekende brief aan deze laatste bekend te maken. Ingeval de huurder 
deze verplichting niet naleeft, zal de huurder aansprakelijk gesteld worden voor elke vermeerdering van de 
schade en zal hij verplicht worden de verhuurder daarvoor schadeloos te stellen.  
Art. 14. De huurder zal zonder vergoeding de uitvoering van al dan niet noodzakelijke en/of dringende werken die 
de verhuurder in het kader van renovatie- en aanpassingswerken nuttig acht moeten gedogen, zelfs indien de 
duur ervan 40 dagen  overschrijdt. Indien de werken aanleiding geven tot een ernstige genotsderving wordt 
evenwel een huurvermindering toegestaan voor de duur van de werken.  
Art. 15. De vertegenwoordigers van de verhuurder behouden zich het recht voor de lokalen en hun 
aanhorigheden te bezoeken om er de goede uitvoering van de verplichtingen van de huurder alsmede de staat 
van het goed na te gaan. De toegang wordt verleend binnen de 8 dagen na verzoek. 
VERZEKERING 
Art. 16. De verhuurder sluit een omnium brandverzekering af die een clausule van afstand van verhaal op de 
huurder bevat en waarin het verhaal van derden is uitgebreid ten voordele van de huurders. De huurder verbindt 
er zich toe zijn inboedel te laten verzekeren. 
GESCHILLEN 
Art. 17. Elk geschil i.v.m. de huidige overeenkomst zal tot de bevoegdheid van de rechtbanken te Turnhout 
behoren. 
REGLEMENT VAN INWENDIGE ORDE 
Art. 18. Een reglement van inwendige orde wordt bij deze overeenkomst gevoegd en maakt er integrerend deel 
van uit. De daarin voorkomende bepalingen die strijdig zouden zijn met de beschikkingen van deze 
overeenkomst worden evenwel voor niet geschreven gehouden. 
REGISTRATIE 
Art. 19. De registratie van deze overeenkomst dient te gebeuren door de verhuurder. De volgende bijlagen 
worden gevoegd bij deze overeenkomst: - reglement van inwendige orde - tegensprekelijke plaatsbeschrijving 
Opgemaakt op 2 maart 2009 te Turnhout in drie exemplaren waarvan één is bestemd voor de registratie. 
Elke partij verklaart één exemplaar te hebben ontvangen. 
Handtekening 
De verhuurder 
Peter Vanommeslaeghe John Brandt 
Directeur Voorzitter 
Handtekening, met vermelding van “gelezen en goedgekeurd” 
De huurder 
Staf Lauwereysen                                                                                      Francis Stijnen                                                                        
Secretaris                                                                                                   Burgemeester                                                                         
REGLEMENT VAN INWENDIGE ORDE 
A. GEDURENDE DE GANSE DUUR VAN DE HUUR ZAL DE HUURDER ERTOEGEHOUDEN ZIJN: 
1. De gehuurde lokalen te gebruiken en onderhouden als een goed huisvader,regelmatig de sterfputten en 
stankafsluiters te reinigen, speciaal de w.c.'s teonderhouden en verstoppingen te vermijden, de beer- en 
septische putten(indien die er zijn) te ledigen en tenminste eens per jaar de schouwen te doenvegen. Bijgevolg 
verklaart de huurder de verantwoordelijkheid te nemen en de herstellingen te aanvaarden, zowel van de schade 
welke zou veroorzaakt zijndoor niet inachtneming der opgelegde verplichtingen als van die welke zou ontstaan 
door vorst aan de waterleidingen en de verstopping van de afvoerbuizen. 
2. De huurder verbindt er zich toe op zijn kosten de gescheurde of gebrokenbeglazing in zijn lokalen te 
vervangen. 
3. Hij zal gehouden zijn tot de huurlasten, zoals bepaald in artikel 1754 BW, en bovendien tot het inwendig 
onderhoud, onderhoud van waterleiding, afvoerleidingen, gas- en elektrische leidingen, badinstallaties, W.C.'s, 
alsmede tot het vervangen van gebroken beglazing. 
4. Geen schade toe te brengen aan de bomen, planten en bloemen van de omgeving, waarvan het gehuurde 
goed deel uitmaakt. 
5. De tuinen en de tuintjes die van het gehuurde goed deel uitmaken te onderhouden en de hagen te snoeien 
volgens de speciale voorschriften van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting, tenzij gespecialiseerde 
diensten hiertoe ambtshalve overgaan ten laste van de huurder. 
6. Regelmatig de binnenschildering te doen uitvoeren en hierbij bijzonder de waterleesten te verzorgen. 



7. Zonder vergoeding voor schade of genotsderving en zonder zich op artikel 1724 B.W. te kunnen beroepen, alle 
herstellings- en verbeteringswerken alsook alle werken die nodig blijken voor de hygiëne te laten uitvoeren die de 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting nodig en nuttig zou achten ter bewaring en ter verbetering van het 
gehuurde goed, welke ook de aard en de duur van de werken mogen zijn. 
8. De erfdienstbaarheden van welke aard ook die ten laste van het gehuurde goed zijn gevestigd, te eerbiedigen. 
9. De verplichtingen na te komen die krachtens de abonnementsverbintenissen worden opgelegd, door de 
nutsbedrijven. 
10. Indien de huurder de lokalen niet genoegzaam onderhoudt en/of reinigt, is de Turnhoutse Maatschappij voor 
de Huisvesting gerechtigd, op kosten van de huurder, dit onderhoud en/of deze reiniging zelf uit te voeren of te 
laten uitvoeren. 
11. De huurder verbindt zich ertoe de algemene regels van zindelijkheid en veiligheid in acht te nemen. 
12. De huurder ziet af van alle verhaal, hoe dan ook opzichtens de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting, 
die hij zou kunnen laten gelden onder meer op grond van artikel 1721 en 1386 B.W. 
B. DERHALVE IS HET DE HUURDER ONDER MEER VERBODEN OM: 
1. Het gehuurde goed voor andere doeleinden dan vermeld in de huurovereenkomst aan te wenden. Elke inbreuk 
op deze clausule geeft aanleiding tot verbreking van rechtswege van onderhavige verhuring. In de lokalen mag 
bijvoorbeeld geen handel of nijverheid bedreven worden. 
2. Uithangborden, reclame, plakkaten of aanplakbrieven uit te hangen, krammen of nagels in de deuren en het 
houtwerk te slaan, om het even welke bekleding weg te nemen. De kosten die zouden voortspruiten uit de 
noodzakelijke herstellingen of verwijderingen, zullen door de huurder worden gedragen. 
3. Werken uit te voeren die beschadigingen aan het gebouw kunnen veroorzaken. 
4. Werken uit te voeren die de vloeren kunnen beschadigen, bijvoorbeeld, vloerbekleding te lijmen op bestaande 
vloeren of trappen. 
5. Hokken op te richten in of nabij de lokalen, het terras of in de tuin. 
6. Uit de gevelvensters of langs de gevels linnen te drogen te hangen en vloermatten of tapijten door de vensters 
uit te schudden. 
7. Vuil water af te voeren op de openbare weg, op de voetpaden en grasperken of groene zone rondom het 
gebouw uit te gieten. 
8. Vuilnis of afval in de w.c., in de tuin, in de goten, op de voetpaden of in de aflopen naar de riolen te werpen. 
9. Welke verandering ook aan de gehuurde en zijn aanhorigheden aan te brengen, behoudens de uitdrukkelijke 
en schriftelijke toelating van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting. Zo mogen er bijvoorbeeld zonder 
toestemming geen bijgebouwen, afsluitingen, hoogstammige planten geplaatst worden of bomen of struiken uit 
de tuin verwijderd worden. Elke door de huurder aangebrachte verandering blijft, bij het einde van de huur, 
uitsluitend eigendom van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting en dit zonder vergoeding, onder 
voorbehoud van het recht van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting om het herstel in de 
oorspronkelijke toestand te eisen, op kosten van de huurder. 
10. Antennes te plaatsen. 
11. Nachtlawaai te maken. 
12. Afval door de ramen te gooien. 
13. Eten of etensresten als voedsel voor de vogels of andere dieren te werpen, daar vogels de gevels bevuilen 
en voedsel tevens ongedierte aantrekt. 
14. Vloerbekleding te lijmen, plafonds te behangen of plafondtegels te schilderen. 
15. Op de verlaagde plafonds goederen te stapelen. 
16. Bijtende spoelmiddelen te gebruiken voor de sanitaire toestellen en spoeltafels. 
17. De luchtroosters langs binnen- en buitenzijde te bedekken of toe te stoppen. 
18. Buitenramen, buitendeuren en van buitenuit zichtbare delen van het gebouw of enig gemeenschappelijk deel 
van het gebouw te schilderen. 
19. Zich op het dak te begeven, uitgezonderd in geval van overmacht. 
20. Zijn voertuig te plaatsen buiten de aangeduide parkeerplaatsen. 
21. De verplichtingen na te komen die krachtens de abonnementsverbintenissen worden opgelegd, door de 
nutsbedrijven. 
22. Kelders of bijgebouwen als woon- of slaapgelegenheid te gebruiken. Bij inbreuk op één van de hiervoor 
geschreven bepalingen, heeft de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting het recht de huurverbreking te 
vorderen. 



C. HERSTELLINGEN 
De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting draagt, mits eventueel verhaal op de huurder, enkel de kosten 
der grote herstellingen. Zulke herstellingen die de huurder op eigen initiatief en zonder schriftelijke toelating van 
de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting uitvoert of laat uitvoeren, worden door de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting niet betaald of terugbetaald. Alle andere zogenoemde huurdersherstellingen 
zijn ten laste van de huurder, zoals de binnenschildering en binnenbepleistering, het vervangen van gebroken of 
gescheurde beglazing, het herstellen van ijzer- en koperwerk, de water- en gasbuizen, afvoerleidingen, sanitair, 
elektrische installaties, vloeren en tegels, hengsels, grendels en sloten, verluchtingssystemen, depannage en 
onderhoud van verwarmingsinstallaties, inbouw- en keukenkasten, enz. Ook deze dienen aan de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting bekend te worden gemaakt. Indien - ondanks de gemaakte afspraak - de 
lokalen op het afgesproken tijdstip niet toegankelijk zijn, is de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting 
gerechtigd een vergoeding aan te rekenen. 
D. BELASTINGEN 
Op het gebied der belasting is enkel de onroerende voorheffing (hoofdsom en opcentiemen) ten laste van de 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting. De kosten van verbruik van water, elektriciteit, gas en alle 
diensten, zoals b.v. t.v.- distributie, telefoon, alsmede de huur van meters, zijn ten laste van de huurders. 
E. ONDERGETEKENDE WERD ER TEVENS OVER INGELICHT DAT: 
1. Hij de verluchting van de centrale verwarming dient zuiver te houden. 2. Hij verantwoordelijk is voor de lokalen 
vanaf het ogenblik dat hij de sleutels in ontvangst heeft genomen. 
F. OPZEG 
In geval van opzeg van de huurovereenkomst door de huurder of door de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting, dient volgende procedure gevolgd te worden:  
1. De opzegging dient bij ter post aangetekend schrijven betekend te worden en wordt van kracht de eerste van 
de maand, volgend op de datum van de poststempel. 
2. De huurder dient tijdig en overeenkomstig de door de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting gegeven 
instructies een afspraak te maken ter bezichtiging van de volledig ontruimde lokalen ter vaststelling van eventuele 
beschadigingen.  
3. De bij het in huur nemen van de lokalen gestorte waarborg zal tegen afgifte van het desbetreffende kwijtschrift 
terugbetaald worden, nadat eventueel alle herstellingen ten laste van de huurder zullen zijn uitgevoerd en 
aangerekend, en onder aftrek van de door de huurder verschuldigde bedragen. 
4. In geval de prijs van de ten laste van de huurder uit te voeren herstellingswerken hoger wordt geraamd dan het 
bedrag van de gestorte waarborg, dient de huurder bij de vaststelling een verklaring te ondertekenen waarbij hij 
zich ertoe verbindt de kosten van bedoelde herstellingen te betalen. 
G. OVERDRACHT VAN DE SLEUTELS 
De overdracht van de sleutels dient te gebeuren - en dit na afspraak met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting - door middel van een tegensprekelijke plaatsbeschrijving, welke moet plaatshebben uiterlijk de 
laatste werkdag van de maand voor 12.00 u s'middags. De huurder zal voor de plaatsbeschrijving minstens 14 
dagen vooraf afspreken. 
H. BETALING VAN DE HUUR 
De huur moet vooraf betaald worden en moet op rekening 001-0665021-65 van de Turnhoutse Maatschappij voor 
de Huisvesting betaald zijn voor de vijfde van de maand. 
De huurder ontvangt een voorgedrukt stortingsformulier: 
- met dit model stortingsformulier kan hij de maandelijkse huur betalen 
- bij gebruik van een bestendige opdracht is het belangrijk dat het voorgedrukte betalingsdocument aan de 
bankinstelling worden doorgegeven, zodat deze al de nodige gegevens correct kan vermelden. 
Op eenvoudige telefonische vraag kan de huurder extra stortingsformulieren verkrijgen. Er dient op gewezen dat 
betalingen die foutief worden uitgevoerd, ons nooit op tijd kunnen bereiken, en dus automatisch een 
invorderingsprocedure tot gevolg hebben. De huurder vermeldt daarom bij elke betaling zijn OGM-nummer 
(gestructureerde mededeling). 
Bij niet stipte betaling van de huur, en indien zelfs aan een tweede aanmaning geen gevolg gegeven wordt, zal 
uw dossier worden voorgelegd aan de Vrederechter en zal huurverbreking gevorderd worden. Evenwel, mocht 
een ernstige reden u beletten het verschuldigd bedrag volledig te vereffenen, zou U dit zonder uitstel aan onze 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting moeten bekend maken door een bezoek aan ons kantoor met 
gelijktijdige voorlegging van betalingsvoorstellen. Uw toestand kan dan onderzocht worden teneinde te bepalen of 
u eventueel betalingsfaciliteiten kunnen verleend worden. 



I. VERZEKERING 
De verhuurder heeft een gecombineerde brandpolis afgesloten die een verklaring van "Afstand van verhaal op de 
huurder" bevat, het geval van kwaadwilligheid uitgesloten. Door “Afstand van verhaal” moet de huurder zich niet 
verzekeren voor het gebouw. De huurder moet wel zijn inboedel verzekeren! 
Daarin zijn mits de gebruikelijke vrijstelling de volgende risico's gedekt: 
- brand 
- storm, hagel, sneeuw- of ijsdruk 
- waterschade 
- glasverzekering 
Anderzijds is de burgerlijke aansprakelijkheid, die uit hoofde van ongevallen, veroorzaakt aan derden, ten laste 
kan gelegd worden van de verhuurder als eigenaar van de gebouwen gewaarborgd door een afzonderlijk 
verzekeringscontract. De huurder verbindt er zich toe bij een Belgische of in België erkende 
verzekeringsmaatschappij een verzekering voor zijn inboedel af te sluiten. TMH verhuurt naakte lokalen. Dit 
houdt in dat schilder- en behangwerken tot de inboedel behoren. Hij is verplicht bij elke vraag van de verhuurder 
hem een afschrift van de polis alsmede het bewijs van betaling van de premie voor te leggen zonder dat dit 
nazicht enige verantwoordelijkheid voor de verhuurder meebrengt. 
J. VARIA 
1. De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting is niet verantwoordelijk voor ontvreemding van goederen van 
de huurder. 
2. De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting wijst alleverantwoordelijkheid af voor ongevallen in het 
gebouw. 
3. Iedere huurder verbindt zich ervoor te zorgen geen buren te storen en alle toestanden te vermijden welke tot 
stoornis van buren zou kunnen aanleiding geven. Het hinderend bespelen van muziekinstrumenten is 
bijvoorbeeld verboden. De huurders zijn verplicht elkaars rust te eerbiedigen. Zij zullen geen storend geluid 
veroorzaken en hun radio, t.v. en muziektoestellen steeds afstemmen op de normale geluidssterkte. Volledige 
stilte dient bewaard te blijven tussen 22.00 en 8.00 uur. 
4. Bij langdurige afwezigheden moet de huurder de nodige schikkingen treffen. 
5. Nagelen in gyprocwanden is verboden. 
6. Het afzuigrooster van de w.c. en de badkamer mag niet bijgeregeld of afgesloten worden. 
7. In geval de huurder de bepalingen van dit reglement niet naleven, kan de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting een einde stellen aan de verhuring. 
K. SLOTBEPALINGEN 
Door de ondertekening van de huurovereenkomst erkent de huurder kennis tehebben gekregen van het 
reglement van inwendige orde. Deze reglementen en alle eventuele aanvullingen ervan hebben dezelfde kracht 
als de huurovereenkomst zelf. Teneinde de goede gang van zaken te verzekeren, behoudt de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting zich het recht voor de bepalingen van het reglement van inwendige orde aan te 
passen. In uitvoering van artikel 9 t.e.m. 15 van de wet van 8 december 1992 tot bescherming van de 
persoonlijke levenssfeer t.o.v. de verwerking van persoonsgegevens heeft iedere huurder recht van 
kennisgeving, toegang en verbetering van de hem betreffende gegevens die bijgehouden worden. In geval de 
huurder niet akkoord kan gaan met deze aanpassingen dient hij de huur op te zeggen zoals in artikel 3 bepaald. 
De huurder verbindt zich ertoe alle formaliteiten te vervullen die door de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor het beheer nodig geacht worden en onderwerpt zich aan alle maatregelen die de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting meent te moeten treffen om het leven in de leefomgeving mogelijk te maken. 
De huurder verklaart kennis te hebben genomen van de inhoud van het reglement van inwendige orde, welk 
integraal deel uit maakt van het huurcontract. Als onderdeel van het huurcontract verklaart de huurder een 
exemplaar te hebben ontvangen. 
Handtekening 
De huurder 
Staf Lauwereysen                                                                                      Francis Stijnen                                                                        
Secretaris                                                                                                   Burgemeester                                                                         
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Huurprijs (+ indexering) 
waarborg, huurlast 
(+indexering)  
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Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie Projectmanagement, Huisvesting en Patrimonium, Jeugddienst, Welzijn, 

Communicatie, facility management, Marcel De Ferme, Financiën 
Er wordt visum verleend. 
 
009. Goedkeuring te hechten aan het lastenboek, de kostenraming en de gunningswijze voor de 
uitbreidingvan het columbarium, muren 5 & 6 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd goedkeuring te hechten aan de lastvoorwaarden en de kostenraming en 
te wijze van gunning te bepalen inzake het dossier: ‘uitbreiding columbarium, muren 5 & 6’, Steenweg op 
Merksplas 66. 

Motivering 
Juridische grond 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 42 en 43, betreffende de bevoegdheden van  

de gemeenteraad, en latere wijzigingen. 
-  De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
-  Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 248 tot en met 264 betreffende het 

bestuurlijk toezicht. 
-  De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor aanneming 

van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 

overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 
3, § 1. 

-  De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen. 

Argumentatie 
In het kader van de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6” werd een bestek opgemaakt door de dienst 
Facility Management. 
Deze opdracht is opgedeeld in volgende percelen: 
- Perceel 1: muur 5, raming: 25 305,58 EUR excl. btw of 30 619,75 EUR incl. 21 % btw. 
- Perceel 2: muur 6, raming: 54 203,42 EUR excl. btw of 65 586,14 EUR incl. 21 % btw. 
De uitgave voor de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6” wordt geraamd op 79 509,00 EUR excl. btw 
of 96 205,89 EUR incl. 21 % btw. 
Derhalve wordt voorgesteld de opdracht te gunnen bij wijze van de openbare aanbesteding. 
In de begroting van 2009 is op artikel 8780/723/60-196 van de buitengewone dienst een krediet voorzien. 

Besluit 
Het bestek en de raming voor de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6”, opgesteld door de dienst 
Facility Management worden goedgekeurd.  
De lastvoorwaarden worden vastgesteld zoals voorzien in het bijzonder bestek en zoals opgenomen in de 
algemene aannemingsvoorwaarden voor de overheidsopdrachten voor aannemingen van werken, leveringen en 
diensten.  
De kostenraming bedraagt 79 509,00 EUR excl. btw of 96 205,89 EUR incl. 21 % btw. 
De opdracht is opgedeeld in volgende percelen:- Perceel 1: muur 5, raming: 25 305,58 EUR excl. btw of 30 
619,75 EUR incl. 21 % btw.- Perceel 2: muur 6, raming: 54 203,42 EUR excl. btw of 65 586,14 EUR incl. 21 % 
btw. 
Bovengenoemde opdracht wordt gegund bij wijze van de openbare aanbesteding. 
Financiële gevolgen 
Bovengenoemde opdracht zal gefinancierd worden op artikel 8780/723/60-196 van de buitengewone dienst van 
het dienstjaar 2009. 



 
De kredieten zijn voorzien met leninggelden. 
In afwachting van het aangaan van een lening, stemt de gemeenteraad in met de prefinanciering van de 
voorziene uitgaven met eigen middelen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst facility management 
 
010. Goedkeuring te hechten aan het lastenboek, de kostenraming en de gunningswijze voor de afbraak 
van een woning in de Akkerpad en het oprichten van een nieuwe scheidingsmuur 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd goedkeuring te hechten aan de lastvoorwaarden en de kostenraming, en 
de wijze van gunning te bepalen inzake het dossier: "Afbraak van een woning en oprichten van een nieuwe 
scheidingsmuur" per adres Akkerpad hoek Klinkstraat. 

Motivering 
Juridische grond 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 42 en 43, betreffende de bevoegdheden van  

de gemeenteraad, en latere wijzigingen. 
-  De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
-  Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 248 tot en met 264 betreffende het 

bestuurlijk toezicht. 
-  De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor aanneming 

van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 

overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 
3, § 1. 

-  De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen. 

Argumentatie 
In op dracht van het stadsbestuur werd door het studiebureau FORTE BVBA, Beekhoek 41, 2440 Geel, een 
stabiliteitsstudie uitgevoerd. 
In het verlengde daarvan werd door hetzelfde studiebureau ook een bestek "Afbraak van een woning en oprichten 
van een nieuwe scheidingsmuur" opgemaakt, met een raming van 99.627,29 EUR incl. 21% BTW. 
Gelet op de raming wordt voorgesteld de opdracht te gunnen met een openbare aanbesteding. 
In de begroting 2009 is onder artikel 1240/723/60-26 van de buitengewone uitgaven een krediet voorzien. 

Besluit 
Het bestek en de raming voor de opdracht “Afbraak van een woning en oprichten van een nieuwe 
scheidingsmuur Akkerpad hoek Klinkstraat “ worden goedgekeurd.  
De lastvoorwaarden worden vastgesteld zoals voorzien in het bijzonder bestek en zoals opgenomen in de 
algemene aannemingsvoorwaarden voor de overheidsopdrachten voor aannemingen van werken, leveringen en 
diensten.  
De kostenraming bedraagt 99.627,29 EUR inclusief 21% BTW. 
Bovengenoemde opdracht wordt gegund bij wijze van de openbare aanbesteding. 
Financiële gevolgen 
Bovengenoemde opdracht zal gefinancierd worden op artikel 1240/723/60-26 van de buitengewone dienst van 
het dienstjaar 2009. 
De kredieten zijn voorzien met leninggelden. 
In afwachting van het aangaan van een lening, stemt de gemeenteraad in met de prefinanciering van de 
voorziene uitgaven met eigen middelen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
 



Opvolging 
Origineel Dienst facility management 
 
011. Goedkeuring te hechten aan de toetreding tot het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw en 
aanduiding van een vertegenwoordiger en plaatsvervangend vertegenwoordiger in de Algemene 
Vergadering van het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw 
Raadslid Marc Clymans zegt dat één van de knelpunten die de laatste tijd daarrond waren, was vooral de naam. 
Is men al verder geraakt met een alternatief voor Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete ?  
Op commissie 5, samen met de milieuraad, vond schepen Luc Hermans dat het voorstel om het Regionaal 
Landschap a) Nete, eventueel toch wel te overwegen is. Hij heeft contact genomen met de mensen van de 
provincie. Dit voorstel zal gedaan worden tijdens de oprichtingsvergadering. Of het uiteindelijk gaat weerhouden 
worden, moet men afwachten. 
Raadslid Marc Clymans had nog twee voorstellen. Er kan natuurlijk nog meer over gebrainstormd worden. De 
Centrale Kempen lijkt hem ook wel goed omdat dat toch een ruimere lading dekt. In het zuiden heeft men de 
Lage Kempen. Hij vraagt zich af of als alternatief de Taxandriazone die voor de brandweer geldt, ook in 
overweging kan genomen worden.  Hij kan een aantal alternatieven aandragen. 
Volgens schepen Luc Hermans ligt Taxandria wat moeilijker, zeker wanneer men de link maakt met de 
brandweerzone omdat Geel ook een aparte zone is. Centrale Kempen gaat hij zeker meenemen. 

Samenvatting 
Vanuit het provinciebestuur wordt een vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete opgericht. Aan de 
betrokken gemeenten wordt gevraagd om deel te nemen aan de oprichting van de vzw. De gemeenteraad beslist 
toe te treden tot de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete als stichtend lid. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het college nam op 17 maart 2008 kennis van een eerste voorstelling van het Regionaal Landschap. 
Brief van 5 december van het provinciebestuur met vraag tot toetreding tot het Regionaal Landschap. 
Het college besliste op 19 februari 2009 principieel om toe te treden tot het Regionaal Landschap. 
Feiten en context 
De statuten van de vzw werden reeds opgesteld. Deze zijn de volgende: 
STATUTEN van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete  
TITEL I. — Naam, zetel, doel, duur, werkingsgebied 
Art. 1. De vereniging wordt genoemd « Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw», afgekort « RL Kleine en 
Grote Nete vzw».  
Art. 2. De zetel van de vereniging is gevestigd te 2460 Kasterlee,  
Lichtaartsebaan 73, in het gerechtelijk arrondissement Turnhout.  
Art. 3. RL Kleine en Grote Nete vzw is een duurzaam en gestructureerd samenwerkingsverband conform het 
Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en 
definitieve erkenning van regionale landschappen gericht op overleg en samenwerking met de betrokken 
doelgroepen ter bevordering en promotie van: 

- het streekeigen karakter; 
- de natuurrecreatie; 
- de natuureducatie; 
- het recreatief medegebruik; 
- het natuurbehoud, zoals gedefinieerd in het Decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud 

en het natuurlijk milieu; 
- het beheer, het herstel, de aanleg en de ontwikkeling van kleine landschapselementen. 

Het RL Kleine en Grote Nete vzw zal hiertoe zowel eigen initiatieven nemen (met uitzondering van 
grondverwerving) als initiatieven van derden ondersteunen en er aan meewerken.  
Art. 4. De vereniging wordt opgericht voor onbepaalde duur en kan te allen tijde ontbonden worden met 
inachtname van de Wet van 27 juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale 
verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen. 
Art.5. Het werkingsgebied van de vereniging omvat de gemeenten/steden Balen, Beerse, Dessel, Geel, 
Grobbendonk, Herentals, Herenthout, Kasterlee, Lille, Meerhout, Mol, Olen, Oud-Turnhout, Retie, Turnhout, 
Vorselaar, Vosselaar.  
 



TITEL II. — Leden 
Art. 6. De vereniging bestaat uit vaste leden en toegetreden leden. Het aantal vaste leden mag niet lager zijn dan 
drie. Het aantal toegetreden leden is onbeperkt. Alleen vaste leden hebben de volheid van lidmaatschap en ook 
stemrecht in de Algemene Vergadering. De rechten en plichten van de vaste leden, omschreven in de Wet van 27 
juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk 
en de stichtingen, zijn niet van toepassing op de toegetreden leden. Hun rechten en plichten worden bepaald door 
deze statuten.  
Art. 7. Zijn vast lid : 

groep a 
De provincie Antwerpen en de gemeenten binnen het werkingsgebied van de vereniging. 
groep b 
De erkende gewestelijke ledenverenigingen, regionale verenigingen en  streekverenigingen, erkend op 

basis van het Besluit van de Vlaamse regering van 10 oktober 2003 tot vaststelling van de bijzondere regelen 
inzake de erkenning en de subsidiëring van de milieu- en natuurverenigingen, in zoverre ze actief zijn binnen het 
werkingsgebied, de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een 
actieve bijdrage te leveren.  

De erkende terreinbeherende natuurverenigingen, erkend op basis van het Decreet van 21 oktober 1997 
betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu en het Besluit van de Vlaamse Regering van 27 juni 2003 tot 
vaststelling van de voorwaarden voor de erkenning van natuurreservaten en van terreinbeherende 
natuurverenigingen en houdende toekenning van subsidies, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, 
de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage 
te leveren. 

groep c 
De erkende landbouworganisaties zoals opgenomen in artikel 4, §2, 3° van het Besluit van de Vlaamse 

Regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en definitieve erkenning van 
regionale landschappen, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, de doelstellingen van RL Kleine en 
Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage te leveren. 

De erkende verenigingen ter bevordering van toerisme en recreatie zoals opgenomen in artikel 4, §2, 3° 
van het Besluit van de Vlaamse Regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige 
en definitieve erkenning van regionale landschappen, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, de 
doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage te 
leveren. 

De erkende wildbeheereenheden, erkend op basis van het Jachtdecreet van 24 juli 1991 en het Besluit 
van de Vlaamse Regering van 1 december 1998 houdende vaststelling van de voorwaarden waaronder 
afzonderlijke jachtterreinen vrijwillig tot grotere beheerseenheden kunnen worden samengevoegd en van de 
criteria waaronder beheerseenheden kunnen worden erkend, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, 
de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage 
te leveren. 
De ondergetekende stichters zijn de eerste vaste leden. 
Een kandidaat-vast lid dient zijn verzoek om toetreding schriftelijk te richten aan de voorzitter van de Raad van 
Bestuur. 
De Raad van Bestuur draagt kandidaat-vaste leden voor op de Algemene Vergadering. Kandidaat-vaste leden 
kunnen enkel door de Algemene Vergadering aanvaard worden. Dit gebeurt met gewone meerderheid van de 
stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 
Art. 8. Zijn toegetreden lid: 
Verenigingen die niet voldoen aan de voorwaarden vermeld in art.7 en  overheden, actief in het 
werkingsgebied in beleidsdomeinen gerelateerd aan de doelstellingen van het RL Kleine en Grote Nete 
vzw, in zoverre ze de doelstellingen van het RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich 
engageren hiertoe een actieve bijdrage te leveren. 

De toegetreden leden hebben een adviserende stem in de Algemene Vergadering.  

Een kandidaat-toegetreden lid dient zijn verzoek om toetreding schriftelijk te richten aan de voorzitter van de Raad 
van Bestuur. 
De Raad van Bestuur draagt kandidaat-toegetreden leden voor op de Algemene Vergadering. Kandidaat-
toegetreden leden kunnen enkel door de Algemene Vergadering aanvaard worden. Dit gebeurt met gewone 
meerderheid van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 



Art. 9. Elk vast lid moet na zijn opname in de vereniging het ledenregister ondertekenen.  
Art. 10. Elk vast of toegetreden lid kan altijd uit de vereniging treden. Het ontslag dient schriftelijk aan de Raad van 
Bestuur medegedeeld te worden.  
Enkel de Algemene Vergadering kan vaste of toegetreden leden uitsluiten. Tot uitsluiting van een vast of 
toegetreden lid kan slechts door de Algemene Vergadering worden besloten bij twee derde meerderheid van de 
stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. Het betrokken vast of toegetreden lid of zijn 
vertegenwoordiger worden door de Algemene Vergadering vooraf opgeroepen om te worden gehoord.  
Art. 11. De ontslagnemende of uitgesloten vaste of toegetreden leden kunnen geen aanspraak doen gelden op het 
vermogen van de vereniging en kunnen nooit teruggave of vergoeding van gestorte bijdragen, van gedane 
inbrengen of schenkingen of van enige andere prestatie vorderen. 
Art. 12: Er wordt geen lidgeld aan de vaste en toegetreden leden gevraagd. 
 
TITEL III. — Algemene Vergadering 
Art. 13. § 1. De Algemene Vergadering is samengesteld uit de vaste en toegetreden leden van de vereniging. Elk 
vast en toegetreden lid heeft het recht om deel te nemen aan de Algemene Vergadering met één 
vertegenwoordiger en/of één plaatsvervanger.  
§ 2. Er wordt een lijst bijgehouden van de vertegenwoordigers en hun plaatsvervangers met aanduiding van het 
vast of toegetreden lid door wie ze afgevaardigd zijn.  
Aan het mandaat van de vertegenwoordigers en de plaatsvervangers kan een einde worden gesteld door: 

- Ontslag, overlijden of handelings/rechtsonbekwaamheid van de vertegenwoordiger; 
- intrekking van het mandaat door het vast of toegetreden lid dat de betrokkene heeft afgevaardigd; 
- het verlies van het politiek mandaat als lid van de provincie- of gemeenteraad of het verlies van enige 

andere hoedanigheid uit hoofde waarvan de betrokkene werd afgevaardigd; 
De vertegenwoordiger of de plaatsvervanger brengt de beëindiging van het mandaat ter kennis van de voorzitter 
van de Raad van Bestuur.  
De vaste en toegetreden leden zijn verplicht over te gaan tot een nieuwe aanstelling van een vertegenwoordiger in 
de loop van de eerste drie maanden volgend op het vacant worden van het mandaat van hun vertegenwoordiger 
en, voor zover het een provincie of gemeente betreft, binnen de eerste drie maanden volgend op de installatie van 
de nieuwe provincie- of gemeenteraad na algehele vernieuwing ingevolge verkiezingen. De ontslagnemende 
vertegenwoordigers blijven in functie totdat in hun vervanging is voorzien. 
§ 3. Naast de vaste en toegetreden leden kunnen de volgende personen ambtshalve de Algemene Vergadering 
bijwonen met een adviserende stem: 

- twee vertegenwoordigers van het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos van het 
beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap Ruimtelijke Ordening Onroerend 
Erfgoed Vlaanderen van het beleidsdomein Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed van 
de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Extern Verzelfstandigd Agentschap Vlaamse Landmaatschappij indien in 
het werkingsgebied een land- of natuurinrichtingsproject of een ruilverkaveling plaatsvindt;  

- een vertegenwoordiger van de Afdeling Land en Bodembescherming, Ondergrond, Natuurlijke 
Rijkdommen van het beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van de Afdeling Duurzame Landbouwontwikkeling van het beleidsdomein 
Landbouw en Visserij van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap met rechtspersoonlijkheid Toerisme 
Vlaanderen van het beleidsdomein Buitenlands Beleid, Buitenlandse Handel, Internationale Samenwerking 
en Toerisme; 

- een vertegenwoordiger van de provinciale dienst milieu en natuurbehoud van de provincie Antwerpen; 
- 1 milieuambtenaar per deelnemende gemeente; 

Daarnaast kan de Algemene Vergadering steeds derden uitnodigen.  
Het personeel van de vzw kan de vergaderingen van de Algemene Vergadering als raadgever bijwonen.  
§ 4: De mandaten van vaste en toegetreden leden en ambtshalve leden zijn onbezoldigd. 
Art 14: In de Algemene Vergadering hebben de vertegenwoordigers van de vaste leden elk 1 stem. Elk vast lid 
mag zich, mits het daartoe verstrekken van een schriftelijke volmacht, laten vertegenwoordigen door een ander 
vast lid van dezelfde groep. Elk vast lid mag slechts over één volmacht beschikken. 
Art. 15. De Algemene Vergadering is uitsluitend bevoegd voor: 



- de wijziging van de statuten; 
- de opstelling, goedkeuring en wijziging van het huishoudelijk reglement van de Algemene Vergadering; 
- de benoeming en de afzetting van de bestuurders; 
- de benoeming en de afzetting van de commissarissen en het bepalen van hun bezoldiging indien een 

bezoldiging wordt toegekend;  
- de kwijting aan de bestuurders en de commissarissen; 
- de goedkeuring van het jaarprogramma en het jaarverslag; 
- de goedkeuring van de rekening en de begroting; 
- de vrijwillige ontbinding van de vereniging; 
- de aanvaarding en de uitsluiting van de leden; 
- de omzetting van de vereniging in een vennootschap met een sociaal oogmerk; 
- de beslissing over de bestemming van de goederen van de ontbonden vereniging; 
- alle gevallen waarin de wet of de statuten dit vereisen. 

Art. 16. De Algemene Vergadering wordt door de Raad van Bestuur bijeengeroepen telkens wanneer het doel of 
het belang van de vereniging dit vereist. Zij moet ten minste eenmaal per jaar, binnen de 6 maanden vanaf het 
sluiten van het boekjaar, worden samengeroepen om de rekening van over het afgelopen boekjaar en de 
begroting voor het komende boekjaar goed te keuren. 
De Raad van Bestuur is bovendien verplicht om een buitengewone Algemene Vergadering bijeen te roepen 
telkens wanneer ten minste één vijfde van de vaste leden daarom verzoekt, en wel binnen de maand na de dag 
waarop het verzoek bij de voorzitter van de Raad van Bestuur is ingekomen. 
Art. 17. De oproepingen voor de Algemene Vergadering worden per gewone brief of e-mail aan elk vast en aan elk 
toegetreden lid toegezonden ten minste tien dagen vóór de dag van de vergadering.  
Dezelfde regeling geldt voor de personen vermeld in art. 13 §3. 
De oproepingsbrief vermeldt de dag, het uur, de plaats en de agenda van de vergadering en wordt in naam van de 
Raad van Bestuur ondertekend door de voorzitter. 
De agenda voor de vergaderingen wordt vastgesteld door de Raad van Bestuur. Op verzoek van tenminste 1/20 
van de vaste leden, zoals dit aantal blijkt uit het ledenregister, is de Raad van Bestuur evenwel verplicht de 
agenda aan te vullen met de door de verzoekende vaste leden voorgestelde onderwerpen. Het verzoek tot 
aanvulling van de agenda dient schriftelijk bij de voorzitter van de Raad van Bestuur te worden ingediend, ten 
minste vijf werkdagen vóór de dag van de Algemene Vergadering. 
Onderwerpen die niet op de agenda staan kunnen niet door de vergadering in behandeling genomen 
worden tenzij twee derde van alle vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd is en de meerderheid hiervan 
hiermee akkoord gaat. 

Art. 18. § 1. De Algemene Vergadering wordt voorgezeten door de voorzitter van de Raad van Bestuur of, in zijn 
afwezigheid, door de ondervoorzitter van de Raad van Bestuur of, in zijn afwezigheid, door het oudste aanwezige 
lid van de Raad van Bestuur.  
Tenzij in de Wet van 27 juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale 
verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen of in deze statuten anders is bepaald, is de Algemene 
Vergadering geldig samengesteld ongeacht het aantal aanwezige vaste en toegetreden leden.  
De besluiten van de Algemene Vergadering worden, onverminderd andersluidende voorschriften in de Wet van 27 
juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk 
en de stichtingen of in deze statuten, genomen bij een gewone meerderheid van de geldig uitgebrachte stemmen. 
Een onthouding geldt niet als uitgebrachte stem. Bij staking van stemmen wordt het voorstel verworpen. 
§ 2. Over een statutenwijziging kan de Algemene Vergadering alleen op geldige wijze beraadslagen en besluiten 
wanneer de wijzigingen uitdrukkelijk zijn vermeld in de oproeping en wanneer minstens 2/3 van de vaste leden 
aanwezig of vertegenwoordigd is. 
Een wijziging kan alleen worden aangenomen met een meerderheid van 2/3 van de stemmen van de aanwezige 
of vertegenwoordigde vaste leden. 
Tot inhoudelijke wijziging van de doelstellingen van de vereniging kan slechts met een meerderheid van 4/5 van 
de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden worden besloten. 
Indien op de eerste vergadering minder dan 2/3 van de vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd is, kan een 
tweede vergadering worden bijeengeroepen, die geldig kan beraadslagen en besluiten en de wijzigingen 
aannemen met de in het vorige lid bedoelde meerderheid, ongeacht het aantal aanwezige of vertegenwoordigde 
vaste leden. Deze tweede vergadering mag niet worden gehouden binnen 15 dagen volgend op de eerste 
vergadering.  



 
Art. 19. De besluiten van de Algemene Vergadering worden opgenomen in een verslag dat ondertekend wordt 
door de voorzitter of diegene die hem vervangt. Het verslag wordt aan de vertegenwoordigers van de vaste en de 
toegetreden leden toegestuurd en ter inzage van alle vaste en toegetreden leden bewaard op de zetel van de 
vereniging.  
Alle beslissingen die derden aanbelangen zullen, indien ze erom vragen, worden meegedeeld door middel van 
een door de secretaris voor eensluidend verklaard uittreksel. 
 
TITEL IV. — Raad van Bestuur 
Art. 20. § 1. De vereniging wordt geleid door een Raad van Bestuur van ten minste drie natuurlijke personen, door 
de Algemene Vergadering met gewone meerderheid verkozen uit de vertegenwoordigers van de vaste leden, op 
voordracht van hun wettelijk of statutair bevoegd orgaan. De Raad van Bestuur bestaat voor minstens 1/3 uit 
vertegenwoordigers van groep a, voor minstens 1/3 uit vertegenwoordigers van groep b in zoverre ze zijn 
toegetreden en voor de rest uit vertegenwoordigers van groep c.  
Een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos van het beleidsdomein 
Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid kan de Raad van Bestuur ambtshalve bijwonen met een 
adviserende stem.  
§ 2. Daarnaast kan de Raad van Bestuur steeds derden uitnodigen.  
Het personeel van de vzw kan de vergaderingen van de Raad van Bestuur als raadgever bijwonen.  
Art. 21. De door de Algemene Vergadering verkozen bestuurders zijn aangesteld voor een termijn van drie jaar. 
Bestuurders die door de Algemene Vergadering zijn verkozen om een tussentijds opengevallen bestuursmandaat 
waar te nemen, voltooien het mandaat van de bestuurders die ze opvolgen.  
De bestuurders kunnen ten allen tijde worden afgezet door de Algemene Vergadering die daarover beslist bij twee 
derde meerderheid van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. Ieder lid van de Raad 
van Bestuur kan ook zelf ontslag nemen door schriftelijke kennisgeving aan de voorzitter van de Raad van 
Bestuur. 
Het mandaat van bestuurder neemt een einde door 

- overlijden of handelings/rechtsonbekwaamheid van de bestuurder; 
- het verstrijken van de termijn van het bestuursmandaat;  
- vrijwillig ontslag; 
- afzetting door de Algemene Vergadering;  
- verlies van mandaat van vertegenwoordiger van een vast lid in de Algemene Vergadering; 
- kennelijk onvermogen.  

De bestuurders wier functie tot een einde is gekomen ingevolge het verstrijken van de termijn van het 
bestuursmandaat, ingevolge vrijwillig ontslag of ingevolge verlies van het mandaat van vertegenwoordiger van een 
vast lid in de Algemene Vergadering zijn verplicht in functie te blijven totdat in hun vervanging is voorzien.  
Indien een bestuurder een belang heeft dat strijdig is met zijn hoedanigheid als bestuurder, moet hij dit spontaan 
meedelen aan de andere bestuurders opdat de Raad van Bestuur hierover een besluit zou kunnen nemen.  
Art. 22. De Raad van Bestuur kiest uit haar leden een voorzitter, een ondervoorzitter, een penningmeester en een 
secretaris, waarbij elke groep van art.7 moet vertegenwoordigd zijn. De secretaris van de Algemene Vergadering 
is de secretaris van de Raad van Bestuur. De voorzitter is belast met het bijeenroepen en met de leiding van de 
Raad van Bestuur. In geval van afwezigheid van de voorzitter leidt de ondervoorzitter de Raad van Bestuur. Indien 
de ondervoorzitter verhinderd is, leidt het oudste aanwezige bestuurslid de Raad van Bestuur. 
Indien de voorzitter of de ondervoorzitter als leden van de Raad van Bestuur moeten vervangen worden, zal de 
Raad van Bestuur een nieuwe voorzitter of ondervoorzitter kiezen. 
Art. 23. De Raad van Bestuur vergadert telkens wanneer de belangen van de vereniging het vereisen. De wijze 
van bijeenroepen, de plaats en de tijdstippen, de vaststelling van de agenda en het verloop van de Raad van 
Bestuur worden geregeld in het huishoudelijk reglement van de Raad van Bestuur.  
De Raad van Bestuur kan slechts geldig beslissen als de meerderheid van de bestuurders aanwezig of 
vertegenwoordigd is. Indien niet voldaan wordt aan dit quorum, kan een tweede Raad van Bestuur worden 
bijeengeroepen die geldig kan beraadslagen en beslissen, ongeacht het aantal aanwezige of vertegenwoordigde 
bestuurders. Deze tweede vergadering mag niet worden gehouden binnen 15 dagen volgend op de eerste 
vergadering.  
Bij beslissingen wordt gestreefd naar consensus. Zonodig wordt beslist bij stemming. In het huishoudelijk 
reglement wordt de afwijking van de consensusregel geregeld. Elke bestuurder beschikt over een stem. Bij staking 
van stemmen beslist de stem van de voorzitter. Een bestuurder kan zijn stemrecht uitoefenen door een volmacht 



van stemmen beslist de stem van de voorzitter. Een bestuurder kan zijn stemrecht uitoefenen door een volmacht 
te geven aan een andere bestuurder van dezelfde groep. Een bestuurder kan niet meer dan twee volmachten 
hebben. 
Art. 24. Van elke Raad van Bestuur wordt een verslag opgemaakt en opgestuurd naar de bestuurders. Het verslag 
wordt ondertekend door de voorzitter of degene die hem vervangt. De verslagen worden bijgehouden op de zetel 
van de vereniging. 
Art. 25. § 1. Alle aangelegenheden die niet uitdrukkelijk door de wet of door deze statuten aan de Algemene 
Vergadering zijn voorbehouden, vallen onder de bevoegdheid van de Raad van Bestuur.  
De Raad van Bestuur heeft de volle bevoegdheid voor het stellen van alle handelingen van bestuur, daaronder 
begrepen het organiseren, benoemen, ontslaan en bezoldigen van het personeel van de vereniging.  
De Raad van Bestuur heeft bovendien de meest uitgebreide bevoegdheid voor het stellen van daden van 
beschikking.  
De Raad van Bestuur is ondermeer bevoegd voor de concrete uitwerking van voorstellen van de Algemene 
Vergadering of van eigen initiatieven die de realisatie van de doelstellingen van de vereniging beogen.  
De Raad van Bestuur bestuurt de vereniging en vertegenwoordigt deze in en buiten rechte. 
§ 2. De vereniging is in en buiten rechte slechts geldig verbonden door de gezamenlijke handtekeningen van twee 
bestuurders, waarvan één de voorzitter of de ondervoorzitter is. 
§ 3. De Raad van Bestuur kan voor welbepaalde akten en rechtshandelingen volmacht verlenen aan een 
bestuurder of een derde, desgevallend beperkt tot een bepaald bedrag. 
Art 26. Het mandaat van de leden van de Raad van Bestuur is niet bezoldigd. De bestuurders gaan uit hoofde van 
hun functie geen enkele persoonlijke verbintenis aan en zijn slechts aansprakelijk voor de uitoefening van hun 
mandaat. 
Art 27. De Raad van Bestuur brengt op de gewone Algemene Vergadering verslag uit over de werkzaamheden 
van de vereniging. Hij maakt de rekening en de begroting op die aan de goedkeuring van de Algemene 
Vergadering worden voorgelegd.  
Art. 28. De Raad van Bestuur kan werkgroepen ad hoc of met een permanent karakter oprichten. De opdracht van 
de werkgroepen bestaat uit de voorbereiding en/of concrete uitvoering van beslissingen van de Algemene 
Vergadering of van de Raad van Bestuur.  
De samenstelling en de werking van de werkgroepen wordt geregeld door de Raad van Bestuur. 
Art. 29. De Raad van Bestuur stelt een huishoudelijk reglement van de Raad van Bestuur op, waarin alles kan 
worden geregeld wat niet in de statuten is bepaald. Dit huishoudelijk reglement kan steeds door de Raad van 
Bestuur gewijzigd worden. 
Dit huishoudelijk reglement, en alle eventuele wijzigingen, worden ter kennis gebracht aan de Algemene 
Vergadering. 
 
TITEL V – Dagelijks bestuur 
Art.30. Het dagelijks bestuur van de vereniging kan door de Raad van Bestuur worden opgedragen aan een 

college bestaande uit de voorzitter van de Raad van Bestuur, maximum één bestuurder uit elke groep van 
art.7 en maximum één personeelslid van de vzw. Dit college treedt gezamenlijk op, ook voor de externe 
vertegenwoordiging. Deze perso(o)n(en) kunnen te allen tijde ontslag nemen uit hun functie en te allen tijde, 
met onmiddellijke ingang, afgezet worden door de Raad van Bestuur. De Raad van Bestuur bepaalt eveneens 
de duur van het mandaat. 

Worden tot handelingen van dagelijks bestuur gerekend, alle bestuurshandelingen die de noden van het dagelijks 
leven van de vereniging of die welke zowel wegens hun geringe belang als wegens de nood aan een snelle 
oplossing geen optreden van de Raad van Bestuur verantwoorden. 
De mandaten van het dagelijks bestuur zijn onbezoldigd. 
 
TITEL VI. — Inkomsten, rekeningen, begrotingen, toezicht 
Art. 31. De inkomsten van de vereniging worden verzekerd door:  

- bijdragen van privaatrechtelijke en publiekrechtelijke rechtspersonen; 
- vergoedingen voor geleverde prestaties; 
- schenkingen en legaten.  

Art. 32. Het boekjaar van de vereniging begint op één januari en eindigt op éénendertig december. In afwijking 
hiervan loopt het eerste boekjaar vanaf de dag van de oprichting tot éénendertig december van het jaar van 
oprichting.  



Bij het einde van elk boekjaar sluit de Raad van Bestuur de rekening van het afgelopen boekjaar af en stelt hij de 
begroting voor het volgende boekjaar op.  
Het batig saldo wordt aan het vermogen van de vereniging toegevoegd en kan onder geen beding aan de vaste of 
toegetreden leden worden uitgekeerd. Het ontwerp van de rekening en de begroting, evenals de stukken waarop 
de rekening en de begroting steunen, worden ten minste acht dagen vóór de dag van de Algemene Vergadering 
op de zetel van de vereniging ter inzage van de vaste en toegetreden leden gelegd. 
 
TITEL VII. — Ontbinding, vereffening 
Art. 33. Behalve de gevallen van gerechtelijke ontbinding of van ontbinding van rechtswege, kan slechts de 
Algemene Vergadering tot ontbinding van de vereniging besluiten. In geval van vrijwillige ontbinding duidt de 
Algemene Vergadering, of bij gebreke daarvan de rechtbank, één of meer vereffenaars aan. Zij bepaalt hun 
bevoegdheden evenals de vereffeningsvoorwaarden.  
Art 34. De Algemene Vergadering kan alleen dan de ontbinding van de vereniging uitspreken, wanneer ten minste 
twee derde van de vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd zijn. Zijn twee derde van de vaste leden niet 
aanwezig of vertegenwoordigd, dan kan een tweede vergadering worden bijeengeroepen. Deze beraadslaagt en 
besluit geldig, welke ook het aantal aanwezige of vertegenwoordigde leden is. Deze tweede vergadering kan niet 
binnen vijftien dagen volgend op de eerste vergadering plaatsvinden. 
De beslissing wordt geacht aanvaard te zijn indien ze wordt goedgekeurd door een meerderheid van vier vijfde 
van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 
Art. 35. In geval van ontbinding wordt het netto-actief overgemaakt aan een vzw, aan te duiden door de Algemene 
Vergadering, met gelijkaardige doelstellingen zoals vermeld in artikel 3.  
Art. 36. Voor alles wat in deze statuten niet uitdrukkelijk is geregeld, zijn de Wet van 27 juni 1921 betreffende de 
verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen en de 
huishoudelijk reglementen van de Algemene Vergadering en van de Raad van Bestuur van toepassing. 
Advies 
Het Regionaal Landschap werd op de milieuraad van 16 december 2008 besproken. De milieuraad kan zich 
akkoord verklaren met toetreding tot het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete als er zorg voor gedragen 
wordt dat dit in overeenstemming wordt gebracht met andere projecten die lopen in dezelfde gebieden. 
Juridische grond 
- Nieuwe gemeentedecreet; 
- Decreet van 21 oktober 1997 op het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, inzonderheid artikel 54; 
- Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en 

definitieve erkenning van regionale landschappen. 
Argumentatie 
Op 3 februari 2009 gaven Dirk Vandenbusche, coördinator cel natuur en landschap van het provinciebestuur en 
Ilse Ideler, directeur van het regionaal Landschap Lage Kempen (noord Limburg), een mondelinge toelichting 
over het Regionaal Landschap aan leden van de gemeenteraadscommissie V (leefmilieu). 
Het provinciebestuur heeft onderstaande tekst bezorgd om het Regionaal Landschap voor te stellen: 
Voorstel organisatie vzw regionaal landschap Kleine – en Grote Nete 
Wat is een regionaal landschap? 
Juridisch 
Een regionaal landschap is een wettelijk instrument. Regionale Landschappen kennen hun juridische oorsprong 
in artikel 54 van het Decreet van 21 oktober 1997 op het natuurbehoud en het natuurlijk milieu. Binnen dit decreet 
worden ze verankerd als instrument voor het doelgroepenbeleid. De voorlopige en definitieve erkenning van 
regionale landschappen wordt geregeld in het Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot 
vaststelling van de regelen voor de voorlopige en definitieve erkenning van regionale landschappen. 
Structuur 
Regionale landschappen, die minstens 30 000 ha groot moeten zijn, zijn duurzame samenwerkingsverbanden 
onder de vorm van een vzw ingesteld op voorstel van een provincie of drie of meer aaneengesloten gemeenten. 
Bijzonder aan deze vzw is dat de bestuursorganen (Algemene vergadering en Raad van Bestuur) samengesteld 
zijn uit doelgroepen (natuur, jacht, landbouw, recreatie) en uit mandatarissen van deelnemende gemeenten en 
provincie(s).  
 



In de schoot van een regionaal landschap werken de provincie, de betrokken gemeenten, de Vlaamse 
Gemeenschap en de lokale vrijwilligersverenigingen samen rond concrete acties en projecten. Deze acties en 
projecten hebben volgende doelstellingen: 
- de bevordering en promotie van het streekeigen karakter,  
- de natuurrecreatie en het recreatief medegebruik,  
- de natuureducatie, het natuurbehoud en het behoud en beheer van kleine landschapselementen binnen het 
werkingsgebied  
Enkele voorbeelden van mogelijke concrete acties en/of realisaties op het terrein zijn ondermeer de aanleg en 
het onderhoud van wandelroutes, de organisatie van natuureducatieve activiteiten, het uittekenen en uitvoeren 
van landschapsbedrijfsplannen, het herstel en onderhoud van trage wegen, poelenprojecten, 
soortbeschermingsacties en agrarisch natuurbeheer. 
Om de maatschappelijke verankering te verzekeren worden deze acties en projecten steeds in samenspraak met 
andere 'gebruikers' (landbouw, recreatie, toerisme, natuur en jacht) van de open ruimte uitgewerkt. Overleg, 
vrijwilligheid, consensus, samenwerking en draagvlakverbreding maken integraal deel uit van de bekommernis 
van een regionaal landschap. 
Planning 
De oprichting van een regionaal landschap start bij de gemeenten. Binnen de grenzen van de gemeenten die de 
oprichting goedkeuren start overleg met de betrokken doelgroepen. Dit overleg leidt finaal tot statuten voor een 
nieuwe vzw regionaal landschap. Hierna krijgen alle betrokkenen (gemeenten en doelgroepen) de formele vraag 
om op basis van die statuten lid te worden van de vzw.  
Financiering 
Regionale landschappen worden via diverse kanalen structureel gefinancierd.  
Vooreerst is het gebruikelijk dat een deelnemende provincie en gemeenten een jaarlijkse toelage voorzien.  
De provincie Antwerpen voorziet in 2009  100000 EUR werkingsmiddelen en  20000 EUR projectmiddelen en 
vanaf 2010 jaarlijks  130000 EUR op haar begroting. Aan de gemeenten wordt gevraagd om in 2009 en 2010 
jaarlijks 0,15 EUR/inwoner/jaar bij te dragen en vanaf 2011 0,25 EUR/inwoner/jaar.   
Vanaf het moment van erkenning (minimum twee jaar na opstart) komt het merendeel van de toelage evenwel 
van de Vlaamse Gemeenschap. Het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos draagt vanaf de 
voorlopige erkenning jaarlijks 106087,50 EUR bij en vanaf definitieve erkenning 141449 EUR  bij (geïndexeerde 
bedragen). 
Het Intern Verzelfstandigd Agentschap Ruimtelijke Ordening Vlaanderen – Onroerend Erfgoed legt hier vanaf 
erkenning jaarlijks een gelijkaardig maar variabel bedrag bij afhankelijk van de oppervlakte van het regionale 
landschap. 
De Vlaamse Landmaatschappij koppelt tot slot een bedrijfsplanner (voor een overeen te komen aantal VTE) aan 
de werking van een regionaal landschap. 
Meerwaarde van een regionaal landschap 
De provincie Antwerpen is pleitbezorger om in de streek een regionaal landschap op te richten, daar het om een 
zeer typische landschapsecologische regio (ecodistrict Centrale Kempen) gaat met zeer waardevolle tot unieke 
natuur- en landschapskenmerken en nog tal van mogelijkheden voor landschapsontwikkeling en recreatief 
medegebruik.  
De bijgevoegde kaarten (ecodistrict, Nete-bekken, ankerplaatsen/beschermde landschappen, biologische 
waarderingskaart) illustreren dit.  
 
 



 
ligging ecodistrict Centrale Kempen (groen) 
 
 

 
ligging Netebekken (blauw) 
 
 



 
overzicht waardevolle natuur 
 
 

 
overzicht waardevolle landschappen 
 



 
Mogelijke thema’s om in de komende jaren rond te werken zijn: 
- Kleine landschapselementen 
- projecten in ankerplaatsen 
- stilte 
- kasteelparken 
- roerend erfgoed (verhalen, streekproducten, …) 
- trage wegen 
- soortgerichte acties (vleermuizen, libellen, heide- en venvegetaties, zwaluwen, …) 
- publieksevenementen om natuur en landschap op een positieve wijze in het daglicht te plaatsen 
- toegankelijkheid 
- nieuwe thematische (landschap, cultuurhistorie, natuur) wandel- en fietsroutes 
- inventariseren en herstellen klein cultuurhistorisch erfgoed 
- … 
 
Deze lijst is niet limitatief. Een regionaal landschap werkt met een meerjarenvisie en een jaarprogramma. Binnen 
deze planvormen is het zaak om gemeenten en thema’s op een voldoende wijze aan bod te laten komen. 
 
Einde tekst provinciebestuur. 
 
 

 
Kaart met voorstel Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete (groene gebied) 
Advies milieudienst  
Het regionaal landschap heeft tot doel het stimuleren van: 
- het streekeigen karakter; 
- de natuurrecreatie en het recreatief medegebruik; 
- de natuureducatie; 
- het natuurbehoud; 
- het herstel, het behoud en de aanleg van kleine landschapselementen; 
- de creatie van een draagvlak voor elk van voornoemde aspecten; 



- mensen terug verbonden maken met het landschap. 
Deze doelstellingen zullen worden nagestreefd via concrete acties en projecten op het terrein. Ze zullen steeds 
worden uitgewerkt in samenwerking en overleg met de andere gebruikers van de open ruimte (natuur, landbouw, 
jacht, toerisme en recreatie). 
Op basis van de doelstellingen van het Regionaal Landschap Grote en Kleine Nete en de voorstelling van het 
Regionaal Landschap Lage Kempen blijkt dat een regionaal landschap een niche binnen het ‘landschap’ van de 
bestaande verenigingen invult en een duidelijke meerwaarde kan betekenen: 
- het is een vzw die los staat van openbare besturen. Hierdoor nemen ze een aparte plaats in, waardoor ze 

doelgroepen kunnen bereiken, die zich ten opzichte van openbare besturen veelal terughoudend opstellen: 
bv: groot grondbezitters, Wild Beheerseenheden e.d. (cf. werking Bosgroepen). 

- Ze overkoepelen verschillende actoren op het veld: natuurbeheerders, landbouwers, recreatie, jacht en 
toerisme. Stap voor stap kunnen projecten opgezet worden die door alle actoren van het buitengebied 
gedragen worden. 

- Regionale landschappen zijn erkende organisaties, die mede door hun erkenning in aanmerking komen voor 
verschillende subsidiekanalen. Hierdoor kunnen er bijkomende/extra middelen vrijgemaakt worden, die 
anders onbenut zouden blijven. 

- De laagdrempelige aanpak zorgt ook voor een vergroting van het draagvlak voor een duurzaam beheer van 
het buitengebied. 

- Het regionaal landschap werkt niet in erkende reservaten, koopt geen gronden aan. Hierdoor is er geen 
overlapping met bestaande terreinbeherende/verwervende verenigingen of vzw’s. 

- De door het regionaal landschap uitgevoerde acties passen binnen de doelstellingen van het gemeentelijk 
milieubeleidsplan, het gemeentelijk natuurontwikkelingsplan, het landbouwbeleid en de algemene visie op 
het buitengebied (een voorstelling van de acties is te vinden op de website van het Regionaal Landschap 
Lage Kempen: www.rllk.be ) 

Deelname aan het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete zou voor Turnhout in 2009 en 2010 een financiële 
ondersteuning betekenen van 0,15 EUR/inwoner/jaar, zijnde ± 6.000 EUR op jaarbasis. Vanaf 2011 zou de 
bijdrage 0,25 EUR/inwoner/jaar bedragen, zijnde ± 10.000 EUR op jaarbasis. 
Het bedrag voor 2009 is momenteel nog niet voorzien op de begroting. Bij de eerstvolgende begrotingswijziging 
zal daarvoor een code aangemaakt moeten worden indien wordt toegetreden tot het Regionaal Landschap. 
Gezien de meerwaarde dat een regionaal landschap kan betekenen adviseert de milieudienst om toe te treden 
tot het Regionaal Landschap Grote en Kleine Nete. 
Het advies van de milieudienst wordt gevolgd. 
De Provincie vraagt om uiterlijk 27 februari 2009 mee te delen of Stad Turnhout deelneemt aan de oprichting van 
de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. De oprichtingsvergadering vindt plaats op 10 maart 2009 om 
19:00 uur in feestzaal de Boeretang te Dessel. 
Als vast lid van het regionaal landschap dient de Stad Turnhout voor de Algemene Vergadering één 
vertegenwoordiger en één plaatsvervanger aan te duiden. Daarnaast is de milieuambtenaar ook gerechtigd de 
Algemene Vergadering bij te wonen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist deel te nemen aan de oprichting van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote 
Nete. 
Voor deze deelname zal bij de eerstvolgende begrotingswijziging een krediet van 0,15 EUR per inwoner worden 
voorzien. 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een vertegenwoordiger in de Algemene 
Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Luc Hermans, schepen, bekomt 19 stemmen op 32 stemmers, er waren 13 onthoudingen. 
De heer Luc Hermans, Klein Engeland 1, 2300 Turnhout, schepen, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering van de 
vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een plaatsvervangend 
vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Dimitri Gevers, schepen, bekomt 18 stemmen op 32 stemmers, er was 1 neen stem en er waren 13 
onthoudingen. 



 
De heer Dimitri Gevers, Eén Meistraat 29 bus 2, 2300 Turnhout, schepen, heeft de volstrekte meerderheid van 
de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als plaatsvervangend vertegenwoordiger in de 
Algemene Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De milieudienst zal de administratieve en coördinerende taken op zich nemen. 
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage Regionaal 
Landschap Kleine en 
Grote Nete 

Vzw Regionaal Landschap 
Kleine en Grote Nete 

6.200 EUR Nieuwe code 

Opvolging 
Origineel Milieudienst – Erik Verstraelen 
 
012. Goedkeuring te hechten aan het addendum ‘Algemene gedeelte wonen’ bij het Stadscontract 2007 - 
2012 
Samenvatting 
De gemeenteraad keurt het addendum ‘algemene gedeelte wonen’ aan het stadscontract 2007 – 2012 dd. 21 
december 2007 van de stad Aalst, de stad Antwerpen, de stad Brugge, de stad Genk, de stad Hasselt, de stad 
Kortrijk, de stad Leuven, de stad Mechelen, de stad Oostende, de stad Roeselare, de stad Sint-Niklaas en de 
stad Turnhout goed. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Gemeenteraad in zitting van 1 oktober 2007: de gemeenteraad hecht goedkeuring aan het ontwerp stadscontract 
2007 – 2012 tussen de stad Turnhout en de Vlaamse regering. 
College van burgemeester en schepenen in zitting van 29 oktober 2007: Het college hecht goedkeuring aan de 
voorgestelde visienota, waarbinnen de verdere onderhandelingen met de Vlaamse overheid kunnen plaatsvinden 
in het kader van het strategisch contract. 
Feiten en context 
Om tot een efficiëntere samenwerking met de steden te komen heeft de Vlaamse regering op 21 december 2007 
met elk van de 13 centrumsteden, waaronder Turnhout, een Stadscontract afgesloten. De stadscontracten lopen 
over een periode van 6 jaar (2007-2012). Elk stadscontract bestaat uit twee delen: een collectief luik, identiek 
voor alle 13 steden, en een stadsspecifiek luik. 
Het stadsspecifiek luik in het Stadscontract met Turnhout heeft betrekking op het project ‘R 13 en uitwerking 
stedelijk plateau’, en is geen voorwerp van het voorliggend addendum. 
De dertien centrumsteden hebben voor het collectief luik van de stadscontracten 2007-2012 het thema ‘wonen’ 
als prioritair beleidsthema naar voor geschoven. Opzet van de stadscontracten is te komen tot een globale 
ontwikkelingsvisie op het stedelijk woonbeleid en doelstellingen te formuleren voor de lokale en de Vlaamse 
overheid die een meer slagkrachtig stedelijk woonbeleid mogelijk moeten maken.  
In het stadscontract werd bepaald dat de Vlaamse overheid en de steden tot een gedeelde woonagenda zouden 
komen. Er werd bepaald dat deze agenda in het najaar van 2008 ‘onderzocht werd op volledigheid en prioriteit en 
als basis dient voor de selectie van de agendapunten die moet leiden tot onderhandelingen en contractuele 
afspraken binnen het collectief stadscontract (algemene gedeelte van het stadscontract – 2.2)’ 
Argumentatie 
1. Het voorliggend addendum geeft uitvoering aan deze bepaling 2.2. van het algemene gedeelte van het 
stadscontract. Het addendum kwam tot stand na veelvuldig en intensief overleg tussen de 13 centrumsteden, het 
Kenniscentrum Vlaamse steden en de Vlaamse overheid en werd definitief bekrachtigd door het overlegforum 
van 2 december 2008. 
Het addendum concretiseert de afspraken tussen de centrumsteden en de Vlaamse overheid, die betrekking 
hebben op de aansturing van sociale woonprojecten, de afstemming tussen de beleidsdomeinen Wonen en 
Welzijn, het  stedelijk fiscaal instrumentarium, het stedelijk grond- en pandenbeleid en de versterking van de 
private huurmarkt. 
2. In het voorliggend addendum worden de afspraken tussen de 13 centrumsteden en de huidige Vlaamse 
regering vastgelegd. Zodra de nieuwe Vlaamse Regering in 2009 is samengesteld volgt er een nieuw gesprek 
tussen de centrumsteden en de nieuwe Vlaamse regering dat kan resulteren in bijkomende afspraken. 
 



3. De uitvoering van het algemene gedeelte van het stadscontract wordt begeleid en opgevolgd door een 
overlegforum ‘wonen’ dat instaat voor de opvolging van het project gedurende de uitvoering van het 
stadscontract. Zoals voorzien in het stadscontract (algemene gedeelte van het stadscontract – 2.5) kan de 
samenstelling van het overlegforum in onderling overleg herbekeken worden op het ogenblik dat de concrete 
actiepunten zijn bepaald. Dit addendum bevat de nieuwe samenstelling. 
4. Om de administratieve procedure te vereenvoudigen zal het addendum voor de Vlaamse overheid 
ondertekend worden door de Vlaamse minister president en door Vlaams minister Marino Keulen, bevoegd voor 
Stedenbeleid. De gemeenteraad wordt om dezelfde reden verzocht de Voorzitter van het Kenniscentrum 
Vlaamse Steden, de heer Freddy Willockx, te machtigen het voorliggend addendum namens de steden te 
ondertekenen. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt het addendum ‘algemene gedeelte wonen’ aan het stadscontract dd. 21 december 2007 
goed. De heer Freddy Willockx, voorzitter van het Kenniscentrum Vlaamse steden, wordt gemachtigd om in naam 
van de steden het addendum te ondertekenen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Bart Huysmans 
Kopie Kelly Verheyen; Kenniscentrum Vlaamse Steden; Team Stedenbeleid 
 
013a. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan voor Nieuwe Erven II 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendom Taxandria Invest. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 3de  afdeling, sectie O, nummers 153E, 166M, 155N, 156C 
macht 2, 156D macht 2, 157D, 141G deel, 130L macht 12 deel, 156W deel. De grond is in eigendom van 
Taxandria Invest, die de percelen wenst te verkavelen. 
Er werd door studieburo Schillebeeckx een ontwerp van een rooilijnplan opgemaakt op 18 september 2008.   
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendomTaxandria Invest te openen op 9 december 
2008 en te sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door studieburo Schillebeeckx op 18 september 2008 definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve  goedkeuring aan de definitieve goedkeuring van het ontwerp van 
rooilijnplan opgemaakt voor een deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendom Taxandria Invest  
opgemaakt door studieburo Schillebeeckx op 18 september 2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 



013b. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan Kasteelloop 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van de Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 3de afdeling, sectie O deel van nummer 730 F2. De grond is 
in eigendom van de Habitat Invest, die de percelen wenst te ontwikkelen. 
Er werd door Studiebureel P. Verheyen een ontwerp van rooilijnplan opgemaakt voor een deel van de 
Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest op 1 september 2008. 
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van de Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest te openen op 9 december 2008 en 
te sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door Studiebureel P. Verheyen op 1 september 2008 definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan, voor een deel van de 
Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest, opgemaakt door Studiebureel P. Verheyen  op 1 
september 2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 

Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & Groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
013c. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan ‘t Muurke 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van de Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 4de afdeling, sectie Q deel van nummer 458 R2. De grond is 
in eigendom van de onderneming Vili bvba, die de percelen wenst te ontwikkelen. 
Er werd door Landmeter Vandamme Filip een ontwerp van rooilijnplan opgemaakt voor een deel van de 
Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba op 22 juli 2008. 
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van de Warandestraat ter hoogte van de  eigendom Vili bvba te openen op 9 december 2008 en te 
sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  



Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door Landmeter Vandamme Filip op 22 juli 2008, definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan, voor een deel van de 
Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba, opgemaakt door Landmeter Vandamme Filip op 22 juli 
2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 

Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & Groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
014a. Voorlopige goedkeuring te hechten aan het ontwerp rooilijnplan voor een deel van de Kongostraat 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot voorlopige goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt in het kader 
van de renovatie van de arbeiderswoningen en 4 nieuwbouwwoningen in de Kongostraat door de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting. Nadien kan het openbaar onderzoek geopend worden. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 16 oktober 2006 gaat de gemeenteraad akkoord met het sluiten van een 60-jarige erfpachtovereenkomst 
tussen de Regie voor Grond- en Bouwbeleid en de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting voor de 
renovatie van de 18 woningen en de realisatie van de nieuwbouw van 4 woningen en garages door de 
Turnhoutse Maatschappij voor Huisvesting in de Kongostraat.  
Feiten en context 
Op 23 juli 2007 werd er door de TMH een aanvraag stedenbouwkundige vergunning ingediend voor de 
nieuwbouw van 4 woningen, en een aanvraag stedenbouwkundige vergunning voor de renovatie van 18 
woningen, nieuwbouw van 26 garages en 4 autostaanplaatsen.  
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 4de afdeling, sectie P, nrs. 185 W, 190 P2, 190 R2, 190 S2, 
190 T2, 190 W2, 190 X2, 190 Y2, 190 Z2, 193 X2, 195 H3, 195 W3,  195 K3, 195 L3, 195 M3, 195 N3, 195 P3, 
195 R3, 195 S3, 195 T3 en 195 V3. 
Er werd door Groep Infrabo-Carlier een ontwerp rooilijnplan opgemaakt op 26 januari 2009. 
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Het is wenselijk dat de gemeenteraad zijn voorlopige goedkeuring hecht aan het ontwerp van rooilijnenplan voor 
het renovatie- en nieuwbouwproject door de TMH in de Kongostraat. Daarna kan het openbaar onderzoek 
worden geopend. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot de voorlopige goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt in het 
kader van de nieuwbouw van 4 woningen en de renovatie van de arbeiderswoningen, nieuwbouw van garages en 
autostaanplaatsen in de Kongostraat door de TMH opgemaakt door Groep Infrabo-Carlier op 26 januari 2009. 
Daarna kan het openbaar onderzoek geopend worden.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Hanne Teunckens 
Kopie Ruimtelijke Ordening & Mobiliteit, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
014b. Voorlopige goedkeuring te hechten aan het ontwerp rooilijnplan voor Campus Blairon 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot voorlopige aanvaarding van het ontwerp van het rooilijnplan Campus Blairon 
opgemaakt in het kader van het project Katholieke Hogeschool Kempen (KHK). Nadien kan het openbaar 
onderzoek geopend worden. 



 

Motivering 
Feiten en context 
De katholieke hogeschool Kempen plant de oprichting van een nieuwe hogeschoolcampus ter hoogte van het 
kruispunt van de Lokerenstraat met Campus Blairon. Het project omvat het perceel kadastraal gekend als 3de 
afdeling, sectie O, nummer 372/A/3. 
Er werd door de katholieke hogeschool Kempen een ontwerp rooilijnplan opgemaakt door landmeter Emiel Van 
Vaerenbergh (Geomodus cvba) op 2 februari 2009.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Destijds werd de weguitrusting aan Campus Blairon slechts gedeeltelijk aangelegd aan de zijde waar de 
toekomstige gebouwen van de katholieke hogeschool Kempen komen. In navolging van de afspraken gemaakt 
tussen de stad Turnhout en de katholieke hogeschool Kempen wordt voorgesteld de rooilijn te verschuiven, 
inclusief een ruimte voor zes gehandicaptenparkeerplaatsen.  
Het is wenselijk dat de gemeenteraad zijn voorlopige goedkeuring hecht aan het ontwerp rooilijnenplan Campus 
Blairon voor het project van de katholieke hogeschool Kempen. Daarna kan het openbaar onderzoek worden 
geopend. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot de voorlopige goedkeuring van het ontwerp van het rooilijnplan Campus Blairon 
opgemaakt voor het project katholieke hogeschool Kempen opgemaakt door landmeter Emiel Van Vaerenbergh 
(Geomodus cvba) op 2 februari 2009. 
Daarna kan het openbaar onderzoek geopend worden.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Ive Van Bouwel 
Kopie Ruimtelijke Ordening & Mobiliteit, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
015. Goedkeuring te hechten aan de koepelmodule met de modules 7, 8 en 9 van de convenant 
sneldiensten voor de sneldienstlijnen 415 - 416 -417 van de Lijn tussen Antwerpen en Turnhout 
Tijdens de commissie zijn er een aantal opmerkingen gemaakt,  onder andere door raadslid Marc Clymans over 
het feit dat de trein binnen dit systeem te weinig bekeken wordt en toch ook een valabel alternatief is, alleen is de 
kostprijs veel te hoog. Daar zou men naar een systeem moeten kunnen komen dat de kostprijs van een 
treinticket lager is.  Die heeft een snelle verbinding. Men mist vooral die snelle verbinding tussen Turnhout en 
Antwerpen. Vooral als men Antwerpen binnen komt, stopt die aan elke halte op de Borgerhoutse Steenweg. Het 
lijkt hem een rare gang van zaken om een snelbus te hebben die toch nog op zoveel plaatsen stopt. Het is niet 
alleen zijn kritiek Hij hoort van heel veel mensen kritiek, maar dat kan ook opbouwende kritiek zijn. Hij wil het 
voorstel lanceren om een soort klankbordgroep of een adviesraad rond openbaar vervoer in Turnhout te 
installeren, om een aantal dingen makkelijker te maken. Men zal van die reizigers een hoop informatie krijgen en 
de stad is een makkelijker medium om die zaken door te geven aan de Lijn. Meestal is het zo dat de individuele 
reiziger een beetje moet vechten om bij de Lijn gehoord te worden. Hij heeft geen enkel probleem met de 
uitbreiding van die bussen, maar hij denkt dat men op een aantal zaken zeker moet durven evalueren. Hij zou 
willen dat men dat openbaar vervoer in zijn geheel nog beter kan maken en hij wil vragen of het schepencollege 
daarover wil nadenken om zo een soort adviesraad of klankbordgroep rond openbaar vervoer samen te stellen, 
liefst ook trein, bus, al wat er bij kan komen kijken.  
 Schepen Dimitri Gevers wil er best eens over nadenken. 

Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om de koepelmodule met de modules 7, 8 en 9 goed te keuren, waarmee 
een frequentieverhoging van de sneldienstlijnen van De Lijn tussen Antwerpen en Turnhout wordt geregeld. 



Motivering 
Voorgeschiedenis 
Sedert enkele jaren rijden de sneldienstlijnen 415, 416 en 417 van De Lijn tussen Antwerpen en Turnhout. Over 
de speciaal daartoe voorziene busstrook rijden ze de files op de E34/E313 voorbij.  
Wegens het grote succes is er nu een capaciteitsprobleem. 
Daarom wenst De Lijn, in het kader van het Netmanagement, de frequentie op deze lijnen te verhogen.  
Het startdossier werd behandeld op de Gemeentelijke Begeleidingscommissie van 1/12/2008.  
Het startdossier werd goedgekeurd op de Openbaar Vervoers-Commissie van 8/1/2009.  
Feiten en context 
Op de sneldienstlijnen 415 (Antwerpen - Turnhout via Beerse), 416 (Antwerpen – Turnhout via Wechelderzande), 
417 (Antwerpen – Turnhout via Oostmalle) van De Lijn is er wegens het grote succes een capaciteitsprobleem.  
Deze snelbussen worden dan ook steeds meer gebruikt. Er is structureel sprake van rechtstaande reizigers: dit is 
nefast voor het comfort en maakt het snelbusaanbod minder interessant voor de aanschuivende automobilist. 
De geplande frequentieverhoging resulteert in: 

- Ochtendspits weekdagen: 
o 4 extra ritten richting Antwerpen: wordt 7,5 minutendienst  
o 2 ritten lijn 417 beginnen in Turnhout ipv Oostmalle 

- Daluren weekdagen: 20 minutendienst 
o 2x per uur lijn 417 
o 1x per uur lijn 416; kadans met lijn 418 P&R Lille 

- Avondspits weekdagen 
o 2 extra ritten richting Turnhout; 10 minutendienst vanaf 15:30 uur 
o 2 ritten lijn 417 rijden tot Turnhout ipv Oostmalle 

- In schoolvakanties blijven alle ritten rijden 
- Zaterdag 

o Lijn 417 ontbrekende ritten opgevuld tot uurdienst 
o Onregelmatige patroon lijn 416 opgevuld tot uurdienst 

- Zondag 
o Opwaardering lijn 417 tot uurdienst 
o Lijn 416 blijft behouden 

De koepelmodule(11055/N46) van het convenant betreft de sneldiensten 415, 416, 417 
Met deze koepelmodule verbinden de partijen zich er toe het project of de activiteiten met betrekking tot een 
verhoging van het aanbod wegens capaciteitsproblemen, noodzakelijk om de aantrekkelijkheid van het OV via de 
autoweg te behouden en zelfs te vergroten. 
Betrokken partijen zijn: Vlaams Gewest, Stad Antwerpen, Zoersel, Malle, Beerse, Lille, Stad Turnhout, Vosselaar 
en Vlaamse Vervoersmaatschappij (VVM). 
Deze koepelmodule maakt integraal deel uit van het moederconvenant. 
Deze koepelmodule is samengesteld uit de volgende modules: 
Module 7 (informatieverstrekking over en promotie van het geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe de informatieverstrekking over en de promotie van het 
openbaarvervoersaanbod te optimaliseren met als doel het openbaar vervoer te stimuleren. 
Stad Turnhout stelt hierbij zijn informatiekanalen ter beschikking voor de verspreiding van promotiemateriaal van 
de VVM en werkt mee aan het communicatieplan van de VVM.  
Module 8 (doorstromingsmaatregelen voor het geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe doorstromingsbevorderende maatregelen te nemen met als 
doel het aandeel van het geregeld vervoer te verhogen in de vervoersstroom binnen een bepaald 
bedieningsgebied  
Hiervoor wordt oa door het Gewest op het grondgebied van Turnhout op de N12 een aanloopstrook voor rechtsaf 
aan het kruispunt met de R13 aangelegd.  
Module 9 (verhoging van het aanbod van geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe het aanbod van het geregeld vervoer te verbeteren om het 
aandeel van het geregeld vervoer in de vervoersstroom te verhogen. Dit door middel van een wezenlijke 
uitbreiding of aanpassing van het bestaande aanbod en/of de invoering van nieuwe lijnen. De VVM ontvangt voor 
de vermelde aanbodswijzigingen een bijkomende financiering van het gewest. 



Stad Turnhout zorgt hierbij voor een duurzaam parkeerbeleid, een verkeershandhavingsbeleid, verkeersveilige 
inplanting van haltes en looproutes, voldoende halteaccommodatie en de toegankelijkheid van de haltes. 
 
Argumentatie 
Argumenten voor frequentieverhoging van deze snelbuslijnen:  
- Het is noodzakelijk om het aanbod te verhogen in verband met het behouden en eventueel vergroten van de 

aantrekkelijkheid van het openbaar vervoer via de autoweg. 
- Bijkomende reizigers kunnen aangetrokken worden met de betere frequenties. 
- Het voor- en natransport van het treinstation van Turnhout wordt hierdoor verder verbeterd (voor richting 

Vosselaar).  

Besluit 
De gemeenteraad geeft zijn goedkeuring aan: 
- de koepelmodule(11055/N46) van het convenant betreft de sneldiensten 415, 416, 417 van De Lijn,  
- de daarbijhorende module 7 (informatieverstrekking over en promotie van het geregeld vervoer), 
- de module 8 (doorstromingsmaatregelen voor het geregeld vervoer) en  
- de module 9 (verhoging van het aanbod van geregeld vervoer) 
Voorafgaand visum financieel beheerder (art. 160 § 2 GD) 

 Van toepassing   Niet van toepassing 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Wouter Verhaert (Mobiliteit) 
Kopie Steven Mateusen (Wegen en Groen); dienst Communicatie 
Communicatie 
Huisstijl 

dit gemeenteraadsbesluit bezorgen aan De Lijn 

 
016a. Goedkeuring te hechten aan het toelagereglement ‘Plaatselijke bonden gepensioneerden’ 
Samenvatting 
De gemeenteraad van Turnhout wordt gevraagd om over te gaan tot het goedkeuren van een toelagereglement 
betreffende de toelage aan de plaatselijke bonden van gepensioneerden.  Vanaf het dienstjaar 2009 wordt de 
bestaande jaarlijkse toelage gewijzigd in een toelagereglement voor onbepaalde tijd. 

Motivering 
De werking van de plaatselijke bonden van gepensioneerden verrechtvaardigt een jaarlijkse  stedelijke toelage.  
Juridische grond 
Gelet op de richtlijnen bepaald in de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 
de aanwending van sommige toelagen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist: 
Vanaf het dienstjaar 2009 wordt een toelage voorzien, te verdelen onder de plaatselijke bonden van 
gepensioneerden.  De gemeenteraad hecht zijn goedkeuring aan het betreffende toelagereglement. 
Toelagereglement betreffende de toelage aan de plaatselijke bonden van gepensioneerden 
Artikel 1: Dit toelagereglement treedt in werking vanaf het dienstjaar 2009. 
Artikel 2: Om voor de toelage in aanmerking te komen dienen de bonden van gepensioneerden aan volgende 
criteria te voldoen: 
-de bonden van gepensioneerden moeten op het grondgebied van Turnhout gevestigd zijn; 
-de werking van de bonden van gepensioneerden richt zich specifiek op senioren; 
- in de loop van de maand februari na het betreffende werkingsjaar krijgen de bonden van gepensioneerden een     
  aanvraagformulier toegestuurd door de dienst welzijn. Dit formulier dient correct te worden ingevuld; 
-de bonden van gepensioneerden voegen bij hun aanvraag een beknopt jaarverslag van hun werking. 
Artikel 3: De verdeling van de toelage gebeurt op basis van het aantal leden. 
Het college van burgemeester en schepenen wordt gemachtigd de verdeling te doen. 
Artikel 4: De uitvoering van deze beslissing wordt uitdrukkelijk afhankelijk gesteld van het verwerven van de 
goedkeuring voor het overeenstemmend begrotingskrediet.   



Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage aan plaatselijke 
bonden van 
gepensioneerden 

Bonden van 
gepensioneerden 

2 480 EUR 762/043  332  01 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel welzijn 
Kopie Financiële dienst 
 
016b. Goedkeuring te hechten aan het toelagereglement ‘tussenkomst Fruit op School’ 
Samenvatting 
Stad Turnhout geeft vanaf 2009 een toelage aan de basisscholen om de kosten van de actie “Fruit op school”  te 
beperken.  Vanaf het dienstjaar 2009 wordt de bestaande jaarlijkse toelage gewijzigd in een toelagereglement 
voor onbepaalde tijd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het Lokaal Overlegplatform Turnhout/Oud-Turnhout basisonderwijs (LOP) werd 4 jaar geleden door het 
departement Onderwijs opgericht. Het heeft als doel gelijke onderwijskansen bewerkstelligen. In het LOP werd 
initiatief genomen om een gedragscode op te maken waarin scholen ondertekenden de kostprijs van hun 
onderwijs te beheersen. Op 19 januari 2005 werd de code in aanwezigheid van burgemeesters en schepenen 
Onderwijs ondertekend. Het stadsbestuur participeerde in de werkgroep die de gedragscode ontwierp. 
Feiten en context 
De Stad Turnhout wenst een bijzondere inspanning te leveren in het kader van het beleid ”Gelijke Onderwijs 
Kansen” en het gezondheidsbeleid door de kosten van de actie “Fruit op school” te beperken voor alle leerlingen 
en in het bijzonder voor diegene die voldoen aan de 5 GOK - criteria. 
-       het gezin leeft van een vervangingsinkomen 
- de leerling is tijdelijk of permanent buiten het eigen gezinsverband opgenomen door een gezin of persoon, 

een voorziening of sociale dienst 
- de ouders behoren tot de trekkende bevolking 
- de moeder is niet in het bezit van een diploma secundair onderwijs, een studiegetuigschrift van het tweede 

leerjaar van de derde graad beroepssecundair onderwijs of van een gelijkwaardig studiebewijs 
- de taal die gebruikt wordt in het gezin is niet het Nederlands. De laatste indicator geldt enkel wanneer de 

leerling ook aan 1 of meer andere indicatoren voldoet. 
Aan de Turnhoutse basisscholen voor gewoon en buitengewoon onderwijs wordt daarom een toelage toegekend 
die bestaat uit 2 delen: 
- een instapbedrag van 1 € per kind voor deelname van een heel schooljaar of een breuk  in verhouding 

daarvan voor een deel van het schooljaar. 
- de helft van de kostprijs voor GOK – leerlingen 
De scholen garanderen deze toelage in vermindering te brengen op de factuur . 
De totaallijst wordt opgemaakt door de dienst welzijn cel onderwijs. 
Argumentatie 
Turnhout scoort met zijn 24 % hoger dan het Vlaams gemiddelde (21 %) inzake kwetsbare kinderen in 
basisscholen. Daarom is een stedelijke ondersteuning op zijn plaats die gezondheid promoot en financieel 
zwakke gezinnen steunt. 
Juridische grond 
Gelet op de richtlijnen bepaald in de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 
de aanwending van sommige toelagen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist: 
Vanaf het dienstjaar 2009 wordt een toelage voorzien aan de Turnhoutse basisscholen voor gewoon en 
buitengewoon onderwijs in kader van het project “Fruit op school”.  De gemeenteraad hecht zijn goedkeuring aan 
het betreffende toelagereglement. 
Toelagereglement betreffende de toelage aan de basisscholen in het project “fruit op school”. 
 



Artikel 1: Dit toelagereglement treedt in werking vanaf het dienstjaar 2009. 
Artikel 2: “Stad Turnhout geeft, in het kader van het project “fruit op school”, aan de Turnhoutse basisscholen 
voor gewoon en buitengewoon onderwijs een toelage per kind en per schooljaar. 
De toelage bestaat uit 2 delen: 
- een instapbedrag van 1 euro per kind voor deelname van een heel schooljaar of een breuk in verhouding 

daarvan voor een deel van het schooljaar; 
- de helft van de kostprijs voor de GOK – leerlingen. 
De totaallijst wordt opgemaakt door de dienst welzijn cel onderwijs. 
Artikel 3: De scholen garanderen deze toelage in vermindering te brengen op de factuur. 
Artikel 4: De uitvoering van deze beslissing wordt uitdrukkelijk afhankelijk gesteld van het verwerven van de 
goedkeuring voor het overeenstemmend begrotingskrediet.   
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage “ fruit op school” Diverse scholen 6 000 EUR 849/086 332 01 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst Welzijn 
Kopie Financiële dienst 
 
Vragen van raadsleden 
017a. Vragen over eindbestemming van e-waste (afval elektrisch en elektronische materiaal) dat 
verzameld wordt op het containerpark in Turnhout 
De vraag gaat over het dumpen van elektronisch afval in enkele Afrikaanse landen. Het is onlangs in de media 
geweest. De zaken die in de documentaire te zien waren, waren zeer schrijnend.  Het blijkt dat Vlaanderen vanuit 
de haven van Antwerpen een hoop materialen verscheept naar Afrikaanse landen. Gedeelten kunnen opnieuw 
gebruikt worden, andere delen worden gewoon gedumpt en worden als laatste redmiddel eventueel door de 
plaatselijke bevolking nog opgestookt om eventueel wat grondstoffen  daarvan te recupereren. Men kan zich 
inbeelden dat het voor allerlei gezondheids- en milieuproblemen zorgt. Nochtans betaalt men als consument hier 
in Vlaanderen de recupelbijdrage  die er zou voor moeten zorgen dat al dat afval perfect wordt verwerkt. Er zijn 
verschillende instanties verantwoordelijk voor het verwerken van afval op Vlaams niveau, op Europees niveau. 
Als men in Turnhout een oud apparaat naar het containerpark brengt, wat gebeurt daarmee? Raadslid Marc 
Clymans wenst zijn vragen daarrond  te overlopen. Hij hoopt dat de schepen daar voldoende antwoord op kan 
geven. Wij hebben de macht om een aantal zaken in de Afrikaanse landen te verbeteren. Hij wenst dat de vragen 
heel belangrijk en heel serieus worden genomen. Welke garanties heeft de Turnhoutenaar dat het elektronisch 
materiaal hier ingeleverd wordt op het containerpark correct verwerkt wordt volgens de Vlaamse milieuwetgeving. 
Heeft het IOK-Afvalbeheer hier een rol in ? Wat is hun antwoord op deze problematiek ? Kan Schepen Luc 
Hermans laten weten wat er met al het ingezamelde materiaal gebeurt ? Kan hij een absolute garantie geven dat 
ons e-waste niet wordt doorgestuurd naar ontwikkelingslanden om daar gedumpt te worden ? Wordt er door de 
inzamelaar of nog andere tussenpersonen een selectie gemaakt tussen het aangeboden afval dat eventueel nog 
herbruikt kan worden ? Kunnen die twee groepen uit elkaar gehaald worden en worden die ook apart verwerkt ? 
 Schepen Luc Hermans antwoordt dat iedereen die de uitzending gevolgd heeft, ervan overtuigd is dat het zeer 
schrijnende beelden waren, niet alleen op het vlak van milieu maar zeker ook wat betreft de volkshuisvesting of 
gezondheid en op het vlak van hygiëne. Naar aanleiding van de vraag van raadslid Marc Clymans heeft hij 
contact opgenomen met zowel de mensen van IOK als de Vlaamse administratie. Het is duidelijk dat Vlaanderen 
op het vlak van sorteren en recycleren, zeker binnen West-Europa aan de top staat. Wat de inzameling van alle 
elektrische en elektronische materialen betreft, loop alles via het recupelcircuit. Dat wil zeggen dat alle 
containerparken en alle winkels en ketens die hier op aangesloten zijn, allemaal traceerbaar zijn en dat er geen 
zwart circuit heerst wat dit betreft. Alle ingezamelde materiaal wordt uiteraard opgedeeld in hetgeen dat 
eventueel in het kringloopcircuit kan en hetgeen dat daar na controle niet meer kan gebruikt worden gaat 
automatisch, aangezien de kringloopcentra ook binnen dat circuit zijn erkend, wordt dat automatisch weer naar 
recubel in dat circuit gebracht waarbij er geen afvalstromen naar derden zouden kunnen ontstaan. Alle andere 
verwerkingsidentiteiten hebben hun eigen specialisatie. Dus zowel voor computers maar ook wasmachines, 
afwasapparaten en dergelijke zijn er verscheidene erkende bureaus of fabrieken. Verwerkingen die vooral in 
België zijn gevestigd. Apparec in Tistelt, Beers te Willebroek, Commerssabre in Chatelec, Chaleaumetal in 
Menen, Chaleaumetal Sowarec in Ghiley, Indaver in Kallo,  Ire in Fleurus, Recidel in Waandere en Stenabrech is 



een firma die dat specifiek nog een aantal materialen verwerkingen doet in Duitsland namelijk in Paalmolder. 
Welke garantie hebben wij als Turnhoutenaar dat het elektronisch materiaal ingeleverd op het containerpark in 
het correcte circuit terecht komt. Zowel  IOK als de Vlaamse administratie bevestigen dat er van ons afval dat hier 
op het containerpark wordt ingezameld absoluut via de registreerde kanalen wordt verwerkt wanneer het niet 
meer kan worden herbruikt. Uiteraard heeft IOK hier een rol in aangezien zij ook deelnemer zijn in dat circuit en 
dat zij ook gebonden zijn aan de wetten die opgelegd worden door Vlaanderen.  Kan schepen Luc Hermans laten 
weten wat er met al dit materiaal gebeurt ?  Enerzijds wanneer het niet in het kringloopcircuit terecht kan,  na een 
tweede controle, eerst  wordt er een oppervlakkige scheiding gemaakt, na een doorgedreven controle wordt er 
nog een selectie gemaakt van de materialen of deze al dan niet kunnen worden herbruikt.  Maar steeds komen 
deze terug terecht in de geregistreerde kanalen waardoor een veilige eindbestemming van het product wordt 
bekomen. Uiteraard kan hij deze garantie geven wanneer het gaat over geregistreerd recupel, enerzijds enerzijds 
onze containerparken en anderzijds winkels en ketens die  aangesloten zijn bij deze controle-installaties. En dan 
wordt er door de inzamelaar of door de verdere tussenpersoon een selectie gemaakt van het in als afval 
aangeboden materiaal tussen nog wat werkt en wat onbruikbaar is geworden. Dit gebeurt enerzijds in het 
overslaglokaal in Meerhout waar  ook de winkel een duidelijke samenwerking is met de kringloopcentra.  
Het is volgens raadslid Marc Clymans heel raar dat iedereen nu blijkbaar zijn paraplu opsteekt  en zegt dat het 
probleem niet bij hen zit, maar ergens is er een probleem. Zijn vraag blijft welke speurneus op zoek gaat om dat 
probleem te ontrafelen. Hij denkt dat men niet meer kan doen dan vragen aan de firma’s die ervoor bevoegd zijn, 
om hun werk goed te doen. Ergens moeten er toch signalen komen dat men verontrust is en die praktijken niet 
dulden.  Het systeem zoals schepen Luc Hermans voorstelt dat 100% perfect  zou moeten werken, werkt niet . 
Ergens zou men dat signaal moeten kunnen geven. 
Schepen Luc Hermans zegt  dat het een probleem is waar men in Vlaanderen toch wel sterk de nadruk op legt. 
De bevoegdheid voor het verlenen van de vergunningen voor doorvoer van deze apparatuur naar het buitenland, 
ligt in handen van de federale regering. Anderzijds meldt hij dat de Vlaamse administratie duidelijke te kennen 
heeft gegeven dat er een deftig overleg is tussen enerzijds de milieuinspectie, politiediensten en douane, en dat 
er mensen van Ovam in deze ook de opleidingen verzorgen zowel voor politiediensten als douane. Verder kan hij  
ook nog zeggen dat mevrouw Crevits een persmededeling heeft rondgestuurd waarop zij ook aan de plaatselijke 
besturen de vraag heeft gesteld om aan de bevolking duidelijk te maken om alle elektronische en elektrische 
apparaten die niet meer kunnen worden gebruikt of die eventueel nog in kringloopcentra verder een weg kunnen 
vinden om een oproep te lanceren om deze materialen ofwel binnen te brengen in de containerparken ofwel in 
daartoe  aangesloten winkels en ketens bij recupel .Er wordt ook melding gemaakt in de stadskrant.   
 
017b. Wat is het standpunt van het college van burgemeester en schepenen over het parkeergebouw dat 
men wil bouwen op de terreinen van het Sint-Elisabethziekenhuis en dit in opdracht van het nieuwe 
fusieziekenhuis? 
Raadslid Marc Clymans zegt dat er een hoop ambitieuze mensen zijn die het zieltogende ziekenhuis absoluut er 
bovenop wilde helpen en die gaan er in een sneltreinvaat vandoor. Het was als zeer snel duidelijk dat die mensen 
ambitie hebben om meer patiënten te kunnen ontvangen, maar ook meer auto’s op dat terrein zouden kunnen 
huisvesten. De keuze was op een bepaald moment om gans het domein vol te plaatsen met wagens, maar men 
kwam met hun rekensommetje niet toe.  Dus was er het idee om eventueel met een parking, ondergrondse 
parking of een parkeergebouw te beginnen. Het was een signaal dat een paar maanden geleden al naar boven is 
gekomen maar wat niet meer behandeld is. Ondertussen heeft de stad ook verder gewerkt  rond het stedelijk 
plateau. Tijdens de laatste raad van bestuur is het nog eens duidelijk geworden dat vanuit de fusie ziekenhuizen 
zal worden aangedrongen om naar een parkeergebouw te gaan. Hij heeft daar een aantal vragen bij. Hij begrijpt 
ook  dat patiënten daar moeten kunnen geraken.  Is dit gebouw dan wel de beste oplossing voor het probleem 
dat zich daar stelt.  Past de oprichting van dat parkeergebouw op die plaats ook in het mobiliteitsplan? Komt het 
stedelijk plateau daardoor in het gedrang?  Als men dan toch zou willen zeggen dat het stedelijk plateau moet 
zorgen voor afwikkeling van verkeer en die parkeertorengebouw zou veel verkeer genereren . Kan er dan ook 
geen ondergrondse afrit voorzien worden zodanig dat men snel in dat gebouw komt.  Kan dat niet mee bekeken 
worden? De planning van die dossiers. Hoe staat het met het stedelijk plateau  en hoe snel willen de mensen van 
het ziekenhuis verder gaan met hun parkeertoren? Als men dan toch bij die andere mobiliteit komt dan hoort men 
dat op het vlak van de busjes, het openbaar vervoer, de buslijn, nog niet voldoende daar voorbij komt. Maar dat is 
ook weer een gegeven dat men niet kan meten. Daar zou een adviesraad een leuk instrument voor zijn. Maar 
ook de fietsstalling is nu  verdwenen. Het personeel heeft ook geen degelijke fietsstalling meer en dat is toch al 



een hele tijd een pijnpunt dat  leeft en dat blijft nog een tijd duren. Zijn voorstel is om ervoor te zorgen dat men op 
heel korte termijn naar een degelijk overdekte fietsstalling kan gaan. 
Schepen Dimitri Gevers zal een aantal dingen zeggen namens het ziekenhuis, maar “namens”, want hij is het 
ziekenhuis natuurlijk niet maar hij praat wel met die mensen.  
Het ziekenhuis heeft de bedoeling of de wens om parkeerfaciliteiten voor haar bezoekers uit te bouwen. Die 
plannen die waren al iets vroeger in de tijd vorm aan het krijgen dan de stroomversnelling waarin het stedelijk 
plateau de laatste maanden  is gekomen. Zij hebben daar een aantal pogingen toe ondernomen met privé-
parkeeruitbaters. Zij hebben daar wat aan gecijferd  en het bleek dat het niet evident is om een ondergrondse 
parking rendabel te krijgen. Hij had dat al ervaren met de Warandeparking.  Zeker niet als daar wat privé-jongens 
ook hun centje moeten verdienen want niemand werkt voor niets.  Dat bleek niet heel simpel te zijn, om niet te 
zeggen heel moeilijk, zeker als men weet dat het ziekenhuis gelegen is naast de grootste randparking, gratis 
randparking,  van de stad. Die parking zit wel in het mobiliteitsplan en men heeft de bedoeling om die nog even in 
te houden. Dat maakt het één en ander ook zeker niet gemakkelijker. Daar zijn wat gesprekken over gevoerd. 
Het is alleszins te verkiezen als men een groot gebied gaat ontwikkelen dat men dat ook globaal bekijkt.  Dan kan 
men de mooiste tekening maken. Dan kan men de dingen het best op mekaar afstemmen.  Hij denkt ook dat het 
het beste zou zijn om de planvorming stedelijk plateau en de planvorming parkeerfaciliteiten ziekenhuis en nog 
andere ontwikkelingen die misschien op stapel staan, of er ideeën  rond bestaan dat men die  alleszins in 
planfase samen bekijkt.  Dat aanbod heeft men ook gedaan aan het ziekenhuis en ze zijn daar ook op ingegaan. 
Donderdag gaat men een gesprek voeren met het ziekenhuis onder andere over dat.  Hij gaat de concrete 
vragen even overlopen. Is dit gebouw de beste oplossing voor dit probleem?  Dat weet hij niet. Er zal eerst een 
plan moeten gevormd worden, maar de kans is groter dat het niet zo is, dan het wel zo is zoals het nu 
geconstipeerd is. Er heeft op geen enkel  moment een plan of een bouwaanvraag op tafel  gelegen noch van het 
stedelijk plateau noch van een parkeertoren. De kans is statistisch gewoon groter dat wanneer men dat samen 
bekijkt men tot een duurzamere en betere oplossing komt. Past de oprichting van dit parkeergebouw op die 
plaats in het mobiliteitsplan? Ja en neen. Het is niet nodig om het mobiliteitsplan te doen lukken.  Het 
hypothekeert  het ook niet bijzonder omdat het aan de ring ligt. Komt het concept van stedelijk plateau hier door 
in het gedrang? Neen. Trouwens een vergunning voor een parkeertoren moet ook naar stedenbouw Antwerpen, 
dus Vlaanderen zal daar finaal zijn zegje over moeten doen.  Die zijn ook bezig met het stedelijk plateau.  Stel dat 
het  toch zo zou getekend worden dat daar een moeilijkheid ontstaat dan zal men dat in Vlaanderen zeker ook 
merken. Het is veel te vroeg om over een directe aansluiting te praten. Hij weet nog niet of dat parkeergebouw 
daar gaat komen of komt men tot één parkeerfaciliteit die en randparking en ziekenhuisbezoekers kan opvangen, 
wat hem op zich niet onzinnig lijkt.  Waar wordt die getekend? Gaat die min 1, min 2, plus 1, plus 2. Zover is men 
absoluut nog niet. Daar kan hij geen deftig antwoord op verstrekken. Het laatste punt gaat over het fietsverhaal.  
Daar heeft raadslid Marc Clymans zeer terecht een punt: de fietsers zouden daar beter geherbergd moeten 
worden dan nu het geval is. Dat is natuurlijk een zaak van het ziekenhuis zelf in de eerste plaats. Men heeft daar 
wel mensen zitten die daar op kunnen aandringen, maar men gaat geen fietsstalling zetten op de site van iemand 
anders, zijnde het ziekenhuis.  
Raadslid Marc Clymans zegt dat op de belangrijkste vraag nog niet geantwoord is. Schepen Dimitri Gevers 
spreekt over ontwikkelingen rond het plateau. De timing ? Hij hoort van de mensen van het ziekenhuis dat zij 
daar verder willen doen, terwijl de stad blijkbaar nog altijd aan het praten is over het plateau.  
Schepen Dimitri Gevers excuseert zich daarvoor. Zij hebben sinds vorige week of twee weken terug de 
selectieprocedure met de Vlaamse Bouwmeester doorlopen.  Men is gekomen tot de selectie. Het is de bedoeling 
dat de komende maanden de planvorming begint, ook wat workshops en het ziekenhuis zal ook daar in 
betrokken worden. Het enige wat de stad verkiest is dat die planvorming nu gaat komen, dus het ziekenhuis moet 
nu ook plannen vormen. Op zich is dat geen tijdverlies of hoeft dat niet veel tijdverlies te betekenen. Op het 
moment dat men een gezamenlijk plan heeft, kan men nog altijd praten over faseren en uitvoeren, kan het 
ziekenhuis sneller zijn parking zetten dan de stad het stedelijk plateau gaat krijgen van Vlaanderen. Het moet in 
die zin bekeken worden. Als het ziekenhuis echt een acuut probleem heeft , tot op heden is op de 
Papenbruggeparking nog altijd plaats te vinden. Dat wil hij  toch wel even duidelijk zeggen.  Moest dat met die 
nieuwe consultatieblok toch de spuigaten uitlopen en de Papenbruggeparking  ten eeuwige dagen volstaan bij 
wijze van spreken ,  is de stad bereid om samen met het ziekenhuis naar een noodoplossing te zoeken op de site 
zelf , zonder dat het veel geld moet kosten om die tijdspanne te overbruggen.   
 
 
 



17 c) Welke procedure wordt/werd er gevolgd om in het APB de afvaardiging vanuit Turnhout aan te 
duiden en hierdoor een stevige verankering tussen stad en provincie te waarborgen? 
Burgemeester Francis Stijnen zegt dat ze deze vraag reeds gehad hebben 
  
17 d) Is de stad van plan afspraken te maken met vzw Minerva over het overbruggen van de periode tot 31 
augustus zodat voor iedereen alles zo vlot en correct mogelijk kan verlopen? 
Raadslid Astrid Wittebolle merkt op dat het duidelijk geworden is dat de concessie met bvba Minerva niet zal 
verlengd worden. Groen! zou graag hebben dat tot 31 augustus de manier van werken optimaal blijft.  Zij kunnen 
begrijpen dat er misschien hier en daar wat problemen zijn.  Zij heeft in de notulen daar toch één en ander over 
vernomen De vraag is hoe men het gaat aanpakken dat op alle niveaus, voor mensen die er komen, er een 
dranken komen drinken, of mensen die daar moeten werken en catering nodig hebben, het zo vlot mogelijk moet 
verlopen. 
Schepen Eric Vos antwoordt dat de concessieperiode afloopt op 31 augustus. Het college heeft besloten om 
geen verlenging meer toe te staan. Het neemt effectief een einde eind augustus. Hij deelt de bekommernis om de 
bediening naar het publiek en de gebruikers zo vlot en goed mogelijk te laten verlopen tot het einde van de 
concessieperiode. Er is al een eerste overleg geweest met de concessionaris, die ook heeft aangegeven dat hij 
de beslissing zoals ze genomen is, zou betwisten. Beide partijen hebben een raadsman aangesteld. Er is een 
vraag van de concessionaris om een gesprek te hebben met het college. Daar gaat men op in. De bedoeling is 
om aan te duiden dat het schepencollege wenst dat de dienstverlening  tot op het einde van de concessie blijkt 
zoals ze in het verleden geweest is. 
Op de vraag van raadslid Astrid Wittebolle of de raadsheren van beide partijen ook bij het gesprek aanwezig 
zullen zijn, of dat het een informeel gesprek is, antwoordt schepen Eric Vos dat de raadsmannen daar niet bij 
zullen zijn. Er moet geëvalueerd worden of men er nadien best mee omgaat. 
 
17 e) Welke maatregelen denkt de stad proactief te nemen om de financiële crisis op lokaal niveau zo 
goed mogelijk te bestrijden? 
De gouverneur heeft op 18 maart een soort van samenkomst op provinciaal niveau georganiseerd waarin de 
problematiek van de crisis en wat men er op provinciaal niveau eventueel aan kan doen wordt besproken. Hoe 
gaat men dat aanpakken. Wat zijn de mogelijke pistes ? Raadslid Astrid Wittebolle denkt dat het interessant is 
om die oefening op een gegeven moment eens op lokaal vlak te doen. Er is veel kommer en kwel, maar blijven 
zitten zal dat ook niet veranderen. Zij vraagt of dat ooit al eens besproken geweest is in het college, en zo jaar, 
welke dan de resultaten waren. Indien neen, of men één dezer dagen dat op lokaal niveau  zou kunnen 
organiseren. Wat zijn de mogelijkheden? Zijn er al dingen in gang gestoken ? .    
De burgemeester gaat zo dadelijk het woord geven aan schepen S.Maes, maar zegt nog even dat de 
evenwichtswerkgroep natuurlijk te maken heeft met de interne financiële studie van de stad, terwijl de financiële 
crisis natuurlijk een veel ruimer gegeven is en dat ook een stuk ruimer moet bekeken worden.  
Schepen Suzy Maes wil eerst en vooral raadslid Astrid Wittebolle danken voor de toch wel bijzondere 
interessante maar ook erg veelzijdige vraag. Het antwoord is dan ook niet met enkele woorden samen te vatten. 
Daarenboven betreft het toch een macro-economisch probleem met gevolgen voor heel de wereld.  Maar dit belet 
uiteraard niet dat de lokale overheid zijn  verantwoordelijkheid als regisseur en facilitator kan en moet opnemen.. 
Eerst en vooral wil zij  wijzen op de financiële gevolgen voor de stad die toch erg afhankelijk zijn van zowel de 
duurtijd als de intensiteit van de financiële crisis. Concreet vandaag betekent dat voor de stad  dat er toch een 
weerslag zal zijn op de opbrengsten uit dividenden Dexia en de gemeentelijke holding.  De opbrengst die in de 
initiële begroting 2009 is  ingeschreven was al maar de helft van de opbrengst van 2008 met name 180.000 euro. 
Maar de kans zit er in dat men  bij de eerst volgende begrotingswijziging dat bedrag zal moeten herleiden tot nul.  
Voor wat betreft de overige dividenden is er niks dat er op wijst dat de bedragen die in de initiële begroting zijn 
ingeschreven niet correct zouden zijn.  Daarnaast moet de volle aandacht uiteraard blijven gaan naar het efficiënt 
inzetten van de beschikbare middelen enerzijds maar anderzijds wil men de centrumfunctie op een duurzame 
wijze verder uitbouwen op blijvende investeringen die men moet doen. Zij denkt daarbij aan het openbaar domein 
en de grote stadsprojecten:  Turnova, de Noordboulevard, de heropleving van de stationsomgeving, maar ook de 
bouwprojecten voor de fuifzaal en de academies. Maar ook de sociale woningbouw en het ter beschikkingstellen 
van sociale kavels die enerzijds toch tewerkstelling genereert maar ook de mogelijkheid biedt om jonge gezinnen 
naar de stad te halen. Schepen Suzy Maes denkt dat op  economisch vlak de stad in eerste instantie een 
regisseursrol heeft en een rol als facilitator. Er is een structurele samenwerking met de diverse sociale partners,  
met de handelaars en ook met het bedrijfsleven via onder andere de raad lokale economie, via 



centrummanagement, parkmanagement en ook omdat men rechtstreeks participeert aan Resoc.  Op die manier 
kan men de vinger aan de pols houden van het bedrijfsleven en samen kunnen mogelijke problemen detecteren, 
in kaart brengen, zoeken naar oplossingen en waar mogelijk een stukje preventief te werken. De stad werkt ook 
aan de uitstraling van bedrijventerreinen en doet promotie voor een aantrekkelijk investeringslocatie en dit in 
nauwe samenwerking met IOK, de ontwikkeling van de Frac en Veedijk zitten er aan te komen.  Goede contacten 
zijn er met het bedrijfsleven en de sociale partners en dit geeft effectief de mogelijkheid om toch de regierol  op te 
nemen en vooral samenwerking tussen bedrijven en ook tussen handelaars te stimuleren. Concreet denkt zij aan 
de acties die worden ondernomen via centrummanagement voor wat betreft de handelaars en 
parkmananegement  Zij denkt aan het gezamenlijk aankopen van energie en het ophalen van klein gevaarlijk 
afval, om maar een voorbeeld te noemen. Een zeer belangrijk gegeven is investeren in innovatie. Innovatie 
betekent immers anticiperen op toekomstige ontwikkelingen en dat is op zich een zeer sterke remedie om de 
financieel -economische crisis  trachten in te dijken. Het Streekpact gaat volop  voor innovatie in de drie grote 
speerpunten zowel logistiek, energie en milieutechnologie. En voor Turnhout specifiek wordt dat toch een inzet 
op zorg en lifesciences. Concreet is in het  strategisch meerjarenplan economie ook ruimte volop voorzien voor 
innovatieve en kennisintensieve bedrijven Hierbij denkt zij aan de stationsomgeving. Inzetten op innovatie 
betekent uiteraard ook inzetten op voordurende vorming en talentontwikkeling. Ook een luik dat bijzondere 
aandacht krijgt in het Streekpact.  En tot slot wil zij  erop wijzen dat zorg en lifesciences ook een erg bijzondere 
arbeidsintensieve sector betreft met zowel hoger als lager opgeleide arbeiders die toch op die manier de 
tewerkstelling kunnen stimuleren.  Tot slot is de stad ook een belangrijke werkgever en heeft een regisseursrol op 
het stuk van sociale tewerkstelling.   
Schepen Peter Segers gaat spreken over een stukje rond proactief wat de stad doet. Een crisis op vlak van 
werkgelegenheid is geen taak van het lokale bestuur om dat op te lossen, maar een lokaal bestuur kan wel een 
aantal initiatieven en maatregelen nemen om daar een stuk aan bij te dragen of minstens de gevolgen te 
verzachten. In eerste instantie is er het forum lokale werkgelegenheid, dat werkt voor de stadsregio, dus het 
zorggebied Turnhout, Vosselaar, Beerse, Oud-Turnhout. Men is nu bezig aan een nieuwe 
samenwerkingsovereenkomst tussen de vier gemeentes en de VDAB als regisseurs.  En daar wordt de rol van 
het forum dat voordien eerder beperkend was ingevuld in het kader van het dagelijks bestuur van de werkwinkel 
en lokale diensteneconomie wordt nu wel verbreed, een serieus stuk verbreed. Er zullen meer inspanningen 
moeten gebeuren. Vandaag is  een eerste maal de werkgroep over dat nieuw samenwerkingsovereenkomst bij 
elkaar geweest.  Er zijn een aantal zaken die men aan de cel van de werkwinkels moet stellen. Voor het overige 
denkt hij dat het forum in Turnhout zijn wel opneemt. Men is altijd breder gegaan dan de rol die men moest 
spelen. Het volgende thema dat op de agenda staat en waar Turnhout in het zorggebied redelijk hoog scoort  in 
aantal mensen, percentage van het aantal werklozen is arbeidsgehandicapten wat op de agenda van het 
volgende forum zal staan. Dat stond al op de vorige agenda maar die vergadering is niet kunnen doorgaan 
wegens te veel verontschuldigingen. Daarom kan hij daar nog niet veel concreet over zeggen.  Ook de verhuis 
van de werkwinkel staat op het programma waarbij naar werknemers en werkzoekenden een zeer duidelijk 
aanbod naar de werkwinkel en toegankelijkheid moeten verzekeren.  Voor het overige heeft hij bij de  VDAB eens 
nagevraagd wat ze hier nu doen in het kader van de toenemende werkloosheid. Zij hebben natuurlijk de vaste 
tewerkstellingscel die ze altijd hebben en ad hoc de tewerkstellingscel bij collectieve ontslagen, die beide in 
werking zijn. Omwille van het feit dat de tijdelijke contracten bij Philips stop gezet zijn, hebben ze  direct een actie 
ondernomen, in samenwerking met het Resoc, trouwens een actie die in heel Vlaanderen achteraf is 
overgenomen, waarbij zij voor de mensen waarvan het tijdelijk contract werd opgezegd extra infosessies 
organiseren en ook een snellere inschrijving organiseren. Er zijn nog wel een aantal andere voorwaarden maar 
hij gaat die niet helemaal overlopen. Indien de raadsleden dat wensen, wil hij dat geven, maar het zou hier te ver 
leiden. Voor het overige zijn er een aantal tijdelijke acties ook voor mensen wiens interimcontract stopt. En dan is 
ook nog een actie rond tijdelijke of technische werkloosheid. Bijvoorbeeld het stilleggen van een fabriek voor een 
half jaar , daar  krijgt men de mensen die tijdelijk werkloos zijn of technisch werkloos zijn krijgen een grotere 
prioriteit bij toelating tot opleidingen. Dat zijn drie van hun zeer concrete maatregelen. Voor het overige is er 
binnen het Resoc tussen de partners van het Resoc, werkgevers, werknemers en de VDAB een duidelijke 
afspraak dat wanneer er signalen komen dat bedrijven in moeilijkheden zijn die signalen ook wederzijds worden 
doorgegeven, wat natuurlijk de anticipering  iets makkelijker maakt.  Er is nog een oproep die voor kortdurende 
werklozen geldt,  dat is een tender die men gaat uitschrijven in de dertien centrumsteden.  Er is  een oproep voor 
die nu afgerond is en waar men een organisatie zal uitkiezen om daar een aanbod rond uit te werken.  Dan zijn er  
natuurlijk ook vanuit de stadsregio nog een aantal initiatieven. Men heeft co-actief gesubsidieerd die in de 
werkwinkel een zituur doen waarbij men probeert om werklozen, werkzoekenden, te stimuleren en in een zeer 



goede omstandigheden naar een zelfstandige tewerkstelling te leiden. Er staat op de agenda van de stadsregio 
een reglement sociale economie, wat voor diensteneconomie is, want de naam is breder dan de lading.  Er 
worden een aantal projecten die in de stadsregio vanuit het lokaal diensteneconomie zijn, een subsidiëring wordt 
aangeboden zowel een investeringssubsidie als een blijvende investering voor personeel dat zij te werk stellen.   
Dat is ook wel een redelijk uniek gegeven dat vanuit de vier gemeentes samen kan gebeuren.  Men heeft wel 
reglementen in een aantal centrumsteden maar van vier gemeenten het budget samen leggen is een vrij uniek 
gegeven. Hij hoopt ten zeerste dat het reglement woensdag ook wordt goedgekeurd.  Voor het overige heeft de 
stad een aantal zaken die sowieso gebeuren. Voor het PWA waar trouwens alle partijen hier vertegenwoordigd 
zijn en die er ook allemaal aan meegewerkt hebben is ook een reglement  gemaakt om daar een aantal sociale 
tewerkstellingsprojecten te ondersteunen. Daar zijn er twee uit geselecteerd, die ook worden gesubsidieerd . Hij 
gaat er niet op vooruit lopen, want de raad van bestuur moet nog officieel beslissen , maar waarvan één echt 
sociaal tewerkstellingsproject en een ander opleidingsproject is rond bouw, sociale tewerkstelling en toelating  
naar de reguliere bouwsector. Dat is een goede zaak. Voor het overige wordt het projectencentrum 
gesubsidieerd. Ook dat budget is het afgelopen jaar serieus verhoogd. Dus ook daar doet de stad wel een 
duidelijke investering in opleiding van mensen die minder kansen hebben op de arbeidsmarkt. Er zijn nog een 
aantal contracten. Het  groenonderhoud gebeurt door sociale tewerkstelling. Er is een samenwerking met de 
dienstencompagnie voor een aantal taken als invoegbedrijf. De stad participeert ook in diensten thuis in het kader 
van de dienstencheques waarbij men toch 250 werknemers heeft. Dat is een succesverhaal.  En voor het overige 
zit men in Turnhout met een groot contingent lokale diensteneconomie. Men heeft in totaal 40,7 fulltime 
equivalent doelgroep werknemers in het kader van lokale diensteneconomie, wat een zeer hoog aantal is.  De 
meeste  daarvan situeren zich op het grondgebied Turnhout. Het zijn cijfers van de stadsregio. Maar de meeste 
werken op het grondgebied Turnhout, waarbij een aantal zaken zelf worden gedaan of vanuit stedelijke vzw’s .   
Lokale Gabbers heeft een buurtgerichte kinderopvang, de proeftuin Buurtsport is goedgekeurd. Vandaag heeft hij 
het ministerieel besluit gezien waarbij de proeftuin Peuterspeelpunt is goedgekeurd, wat nog eens een extra 
tewerkstelling betekent van drie fulltime  equivalenten, en één  fulltime equivalent coördinator.  Men vergeet  nog 
wel eens dat het ook tewerkstelling is. Voor die 40,7 zijn er ook 12 fulltime equivalenten begeleiding voorzien. Er  
zijn nog een zestal projecten die vanuit Turnhout, niet alleen vanuit de stad, maar ook vanuit  vzw’s die zich bezig 
houden met lokaal diensteneconomie, is dat een 12 fulltime equivalenten die momenteel nog in aanvraag zijn, 
met ook nog eens 3 fulltime equivalenten begeleiding. Hij moet er nog bij vernoemen dat de energiesnoeiers 
waar trouwens vanuit de milieudienst en vanuit het OCMW ook zeer zeker wel degelijk aan meegewerkt is , nog 
een oproep lopende is. Hij verwacht dat door WEB nog wel een inschrijving zal gebeuren voor een uitbreiding 
van het huidige contingent energiesnoeiers. Voor het overige is er ook nog het OCMW die een aantal taken 
opneemt met sociale werkplaats de Troef die ook een uitbreiding van plaatsen gevraagd heeft.  De Aas die in een 
aantal projecten lokaal diensteneconomie heeft ingediend. En atelier Opzij wat een duidelijk opleidingproject  is 
voor jongeren waarbij het OCMW  dat nu een beetje geheroriënteerd  heeft, maar waarbij men ook naar jongeren 
een bijzondere inspanning doet. Dat is in het kort wat de stad aan inspanning doet. Dat is allemaal niet proactief 
genoeg, maar het is wel wat men kan doen op dit moment. Preventief is het heel moeilijk vanuit een lokaal 
bestuur in het kader van sociale tewerkstelling een aantal maatregelen te nemen. Het enige wat men kan doen is 
aanvragen doen en zorgen dat het contingent ook opgevuld geraakt.  
Op de vraag van raadslid Astrid Wittebolle wie er vanuit Turnhout naar die ronde tafel gaat op 18 maart, 
antwoordt de burgemeester dat het nog niet bepaald is. 
Zij vraagt of het dan mogelijk is om een weerslag te geven in een commissiezitting  omdat het toch wel 
interessant is omdat de stad zoveel dingen doet. De burgemeester zal dat zeker doen. 
Raadslid Paul Meeus stelt daar nog een vraag bij. Hier worden de begrippen financiële crisis, sociale crisis, 
economische crisis, allemaal nogal door elkaar gebruikt. Hij heeft heel dat sociaal-economisch programma  van 
deze meerderheid nog eens mogen horen. En daar zitten goede initiatieven in. Maar hij denkt dat de vraag waar 
de burger zich mee bezig houdt op dit moment is wat gaat die financiële crisis ons naar de toekomst toe kosten.  
Schepen Suzy Maes heeft een aantal beschouwingen gemaakt bij de begroting. De dividenden Dexia komen op 
ons af. Dat weet iedereen. Wat de burger zich afvraagt is wat gaat mij dat extra kosten aan de stad. Die 
financiële crisis  gaat ons geld kosten.  En los van alle sociaal-economische projecten waar initiatieven worden 
genomen om bedrijfssluitingen tegen te houden en mensen aan het werk te houden, zeer concreet naar de 
begroting. Heeft het college een perspectief naar het einde van dit jaar, misschien moet men wel een slechte 
boodschap brengen naar de Turnhoutse burger.  
Schepen Suzy Maes vindt het heel moeilijk om een inschatting te maken van wat de gevolgen precies gaan zijn. 
Men kan dat vandaag alleen doen op het niveau van de dividenden.  



 
Raadslid Paul Meeus zegt dat er nochtans belangrijke waarnemers op Vlaams en op federaal niveau zijn die nu 
al voorspellen dat waarschijnlijk het grootste deel van gemeenten hun belastingen zullen moeten gaan verhogen 
om precies die schokken op te vangen.  Heeft het college nog geen perspectief of denkt men daar voorlopig nog 
niet over na. 
Schepen Suzy Maes antwoordt dat zolang dat zich niet voordoet, men daar niet over denkt. 
Raadslid Paul Meeus zegt dat de financiële crisis nu wel bezig is. 
Schepen Suzy Maes zegt dat hetgeen zich vandaag voordoet zij daarstraks gezegd heeft en dat herhaalt zij. Dan 
zijn alleen de dividenden die verminderd zijn, en dan enkel die van Dexia en de gemeentelijke holding. 
De burgemeester geeft aan dat het college in het verleden op dat vlak altijd een voorzichtige politiek gevoerd 
heeft. Het percentage dat dat uitmaakt van de totale begroting, is in Turnhout relatief klein. Er zijn andere 
gemeenten waar dit probleem zich veel scherper stelt.  Hij denkt dat men daar niet zo veel schrik voor moet 
hebben. Op 31 maart wordt er een bijeenkomst georganiseerd van de steden, georganiseerd door VVSG rond de 
financiële situatie van de steden in zijn totaliteit, omdat er toch wel een zekere problematiek zit in het 
doorstromen van middel vanuit Vlaanderen naar de gemeenten. Dat is een globaal bekijken van die situatie.  
Raadslid Toon Otten wil een aantal kleine opmerkingen maken bij de antwoorden die de schepenen gegeven 
hebben. Hij is heel blij dat er gezegd is dat men zal blijven investeren in het ontwikkelen van industriegebieden en 
infrastructuur. Daarbij wil hij zeggen dat men niet mag terugschrikken van het maken van schulden. Turnhout 
heeft historisch gezien een zeer kleine schuldenlast. Hij denkt dat het in deze economische moeilijke tijden het 
echt wel belangrijk is dat men schulden durft maken om te blijven investeren. De SCB  zal de rente niet direct 
verhogen dus dat zal de lasten van de schulden niet echt direct omhoog drijven. Men moet blijven zien, in acht 
houden dat als men blijft stilstaan en niet blijft investeren , Turnhout als centrumstad voorbij wordt gestoken door 
de andere steden die op de hielen zitten. Hij denkt aan Sint Truiden, aan Heist op den Berg , eventueel Geel. 
Daarnaast is opgemerkt dat Turnhout minder dividenden zal  ontvangen, niet alleen van Dexia, maar ook vanuit 
de gemeentelijke holding. Vanuit IKA kan hij zeggen dat men  ook vanuit ECS, de Electrabel Customs Solutions, 
minder dividenden zal ontvangen, niet zozeer voor 2009 maar dan zeker voor  2010. Dat kan eventueel 
opgevangen worden door te investeren in windenergie, in groene energie. Dat zijn projecten die EGPF voorziet  
in de schoot van IKA, die hij deze maand verder zal toelichten. Daarnaast wil hij nog zeggen dat vanuit IKA een 
aantal zaken kunnen opgevangen worden, natuurlijk de financiering van de buitengewone dienst. Hij heeft een 
specifieke opmerking voor Groen! omdat zij zeer  bezorgd zijn over de financiële toekomst van Turnhout. Hij heeft 
gemerkt dat, als er een punt over IKA op de agenda staat, zij telkens tegen stemmen omdat IKA in principe de 
financier is van Iveka. In principe komt het hier op neer dat IKA voor 100 % staat voor publiek kapitaal.  Dus in 
principe financiert IKA enkel het aandeel van de gemeenten in Iveka. Vanuit Iveka krijgt men ook heel veel 
inkomsten terug. Hij begrijpt de houding van Groen! niet als het gaat over IKA als financier van Iveka. Hij hoop in 
de toekomst een andere houding van Groen! en van de voltallige gemeenteraad te zien. 
Raadslid Pierre Gladiné was in feite niet van plan om tussen te komen, maar als hij zo’n praat hoort vanuit een 
jongere generatie die pleit om de schuldenlast te verhogen, snapt hij het niet meer. Men zit aan een zeer hogere 
werkingskost, aan een zeer hoge personeelskost, waar men in feite naar de toekomst, niks meer aan kan doen. 
De personeelskost zal nog verhogen door de cao’s en door de indexeringen. Op dat vlak zal men niet veel 
kunnen doen. Nu gaat men de burger nog eens zwaarder belasten .Men gaat meer investeren, maar wie gaat er 
moeten afbetalen. Raadslid Pierre Gladiné waarschijnlijk niet meer, maar wel de jongere generatie die rond tafel 
zit.   
De burgemeester denkt dat de boodschap vooral is  dat men moet blijven investeren in de stad. Men mag niet de 
reflex hebben om zich nu terug te trekken en de investeringen stopzetten, terwijl er heel wat projecten op stapel 
staan. Dat heeft een effect op tewerkstelling, zeker in een aantal sectoren, de bouw en dergelijke waar toch heel 
wat mensen in onze regio actief in zijn, is het belangrijk dat men als overheid daar initiatieven blijft nemen in een 
aantal zaken. Financieel moet het in de hand gehouden worden. 
Raadslid Toon Otten volgt de burgemeester helemaal. Het gaat natuurlijk niet over de last van de 
personeelskosten. Het gaat hier echt wel over investeringen waarvoor men leningen moet aangaan. Daarvoor 
moet men kijken naar de rente. Daarvoor moet men een beetje macro-economisch verstand hebben. Als men dat 
niet heeft, gaat men natuurlijk heel snel mee in het verhaal dat alles terecht komt op de volgende generatie. Hij is 
de vertegenwoordiger van de volgende generatie. Hij kan met gezond verstand deze uitspraken steunen. 
Het doet raadslid Pierre Gladiné deugd dat er ene slimme rond de tafel zit. 
 
 



017 f) Gaat de stad Turnhout zich effectief engageren om ook voor haar eigen mobiliteitsbehoeften 
beroep te doen op Cambio? 
Cambio, het autodelen-project is de groene fractie altijd zeer genegen geweest. Raadslid Bart Cabanier heeft in 
het verleden al diverse malen gepleit om dat ook in Turnhout mogelijk te maken. Eén van de belangrijke dingen 
daarbij is dat ook een grote organisatie als de stad zich daar voor zou engageren. Als de burgers daarmee rijden, 
is dat meestal s’ avonds of in het weekend. Als die auto’s ook overdag door de stad of door een groot bedrijf 
wordt gebruikt, wordt dat veel rendabeler, zeker omdat Turnhout toch de kleinste centrumstad is en net iets 
minder inwoners heeft dan andere grote steden, kan dat het verschil maken. Hij heeft in de notulen van het 
college van een paar weken geleden, gelezen  dat Cambio daar ter sprake kwam. Hij las vandaag ook in de 
nieuwsbrief van Samen Mobiel dat de kans groot is dat het er gaat komen. Hij is in blijde verwachting om te 
weten wanneer dat er gaat komen.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat de reden waarom hij ook wat wil zeggen, is het verhaal dat  Cambio in 
Turnhout een beetje geïnitieerd is vanuit de Turnhoutse wagenpool, het stadskantoor dat wagens heeft. Ook 
deze vraag komt een beetje daar op neer en dan is die oefening moeilijk maar vooral ook beperkt. Cambio heeft 
een veel groter belang dan het wagenpark of de wagenpool van de stad Turnhout.  Hij begint met de drie 
voornaamste voordelen te geven van Cambio en waarom de stad ook los van de pool hier achter zouden moeten 
kunnen staan. Ten eerste het equivalent van één Cambiowagen is acht tot twaalf parkerende wagens van 
individuele autobezitters.  Hij heeft nog niet zo heel lang geleden de cijfers gezien van het parkeren waar men 
een ander beleid is gaan voeren maar waar hij toch merkt dat in een aantal straten die comfortgrens van 85% 
bezetting , niet zo heel ver af is of soms nog een beetje er over gaat. .Als wij hier en daar  wat  mensen in het 
Cambioverhaal kunnen krijgen zou dat een bijzondere vooruitgang  zijn voor het aantal beschikbare 
parkeerplaatsen in onze straten. Ten tweede is het ook een beetje een drempel om de wagen te nemen als je in 
Cambio staat. Men gaat eerder denken om een keer meer de fiets of de bus te nemen. Dat heeft men nodig. Dat 
is ook alleen maar goed.  Ten derde is het ook voor startende bedrijven vaak heel handig want zij hebben niet de 
cash om ineens een wagenpark te kopen of ook niet de mensen om dat te onderhouden. Dus er zijn een aantal 
heel positieve dingen aan het Cambioverhaal los van het wagenpark  van de stad. Men is een beetje op zoek 
gegaan naar een draagvlak voor dat verhaal. Het is begonnen in de enquête waar raadslid Bart Cabanier zelf  op 
aludeert  vanuit de Stadsregio die eigenlijk toch vrij goede resultaten naar voor heeft gebracht.  Hij heeft ook een 
beetje verder rond gesnuffeld, ook in de socio-culturele wereld. Zowel de mensen van Open Doek als mensen 
van de Leeuwerik zijn bereid om daar in mee te gaan, maar ook de sociale sector die een team mensen op de 
baan hebben voor huisbezoeken, zijn ook heel geïnteresseerd en willen mee in het Cambioverhaal stappen. 
Tenslotte en niet onbelangrijk heeft men ook steun gezocht en gevonden bij de Vlaamse Overheid in hoofde van 
de minister van mobiliteit en de voltallige regering uiteraard. Turnhout is de kleinste centrumstad. Sommige 
hebben schrik van Geel en Heist-op-den- Berg. Hij durft wel eens kijken naar Antwerpen, maar Turnhout is de 
kleinste centrumstad. Dat heeft men ook aan de Vlaamse regering laten weten en zij zijn daarin tegemoet 
gekomen in die mate dat Cambio vraagt om een minimum afname van drie wagens. Dat staat voor een bedrag X 
Schepen Karel De Busser zal daar in detail op ingaan. Het komt er op neer dat Vlaanderen 50%  van het risico 
wil helpen dekken. Dat maakt dat men vorige week officieus een principieel akkoord heeft gegeven en dat men 
deze week zou kunnen consacreren in het bijzijn van de burgemeester op het schepencollege. Schepen Dimitri 
Gevers denkt dat hij wat het algemene deel betreft, zijn ei gelegd heeft en graag het woord geeft aan schepen 
Karel De Busser..  
Schepen Karel De Busser wil beginnen met een schets te geven over de huidige wagenpool. Een viertal jaren 
geleden heeft schepen Luc Hermans de autopool voor de stadsdiensten opgestart. Het is geen nieuw gegeven 
om gezamenlijk wagens te gebruiken. Het college wens er mee verder te gaan, om de wagenpool van de stad 
zelfs te laten uitbreiden met nog een aantal andere dienstwagens, misschien één of twee wagens daarbij te 
voegen om toch maar die stimulans te geven aan het personeel om gezamenlijk wagens te gebruiken zoals het 
hoort te zijn. De preventiedienst heeft een fietsproject uitgewerkt en kortelings zullen een zestal fietsen 
vrijgemaakt worden voor het personeel. Buiten de wagenpool gaat men nog ecologischer denken en gaat het 
personeel de fiets gebruiken, simpel in de stad en heel gemakkelijker en ook snel. 
Wat heeft men gedaan met de vraag van Cambio-autodelen ? Zij hebben de vraag naar de stad toegespeeld in 
het midden van 2008.Men heeft eerst en vooral een onderzoek willen opstarten binnen de eigen diensten. Men 
was al een stuk op weg toen de stadsregio op de proppen kwam met het voorstel om samen te werken en de vier 
gemeenten daar direct in te betrekken. Dat is ook gebeurd. Men is wat ruimer gaan vergaderen, er zijn wat 
vergelijkingen gemaakt. Men heeft regelrecht twee wagens van de stadspool vergeleken met het gebruik en de 
kosten van twee wagens van Cambio. Als men die cijfers kan geloven dan is het zo dat de kosten gelijklopend 



zijn, met uiteraard het voordeel voor de stad dat als men met de eigen wagens rijdt, ze wel moeten hersteld 
worden, naar de auto-inspectie gaan en de nodige onderhoudsbeurten voorzien. Als men twee wagens van 
Cambio gebruikt hoeft men zelfs daar niet meer naar om te kijken. Uiteraard zijn er in de 
samenwerkingsovereenkomst, die trouwens na de voorstelling van donderdag in het college misschien kan 
opgemaakt worden,   moet men er wel voor zorgen dat men eerst en vooral akkoord zijn om een lidmaatschap 
aan te gaan. Men moet per wagen 300 euro per maand in de korf gooien en de verplichtingen die zij vragen, 
nakomen. Er is één post zeker en vast in te vullen. Er moeten parkeerhavens met anti-diefstalbeugels voorzien 
op vaste plaatsen in de stad, waarschijnlijk één of twee op Blairon, misschien één in de buurt van het stadhuis.  
En als dat na 9 maanden goed lukt geldt de afspraak van Cambio dat er misschien één of twee wagens zullen 
toegevoegd worden aan het wagenpark. Als het bewezen is dat het gebruik zo intens is dat er een dreigend 
tekort zou zijn voor de diensten,  maar ook voor de burgers, want raadslid Bart  Cabanier heeft ook gesteld dat 
het niet voor de stad alleen moet gebeuren, maar ook voor de burgers die met een kaart kunnen inschrijven en 
de wagens ’s avonds eens kunnen komen oppikken. Als het intens gebruik bewezen is en er dreigt een tekort 
aan wagengebruik dan hoeft men bij  Cambio een voorstel te doen na 9 maanden plaats hier één of twee wagens 
op de markt of Blairon bij. Er is  een afspraak dat als het project opgestart wordt er een deftige evaluatie gaat 
gebeuren maar dan gaat de stad van haar kant uiteraard ook proberen de overeenkomst terug te herzien en in te 
bepleiten in ons voordeel. Hij denkt dat het logisch is dat men na 18 maanden een degelijke evaluatie plant . Hij 
denkt dat het daarnaast ook van de kant van de stad de bedoeling moet zijn om dat niet alleen binnen de stad, 
binnen het college, binnen de gemeenteraad, te beslissen, maar dat men ook moet zorgen als het project goed 
loopt, Cambio ook wat bekendheid krijgt.  En zoal schepen Dimitri Gevers daarjuist heeft gezegd, zou het moeten 
zijn dat er dan een aantal wagens uit het verkeer verdwijnen en dat men meer en meer met een kaart naar een 
wagen kan gaan, die wagen kan nemen, en betalen per kilometer als men terug per maand zijn afrekening krijgt. 
Er ligt een uitgeschreven voorstel klaar voor het college van donderdag. Er zal ernstig over nagedacht worden en 
misschien zal er kunnen ingestapt worden in dit Cambio-autodelen project.  
Het doet raadslid Bart Cabanier plezier.  
 
17 g) Welke stappen gaat ons bestuur zetten om beter te communiceren over mobiliteit? 
Volgens raadslid Marc Clymans kan hier moeilijk een positief antwoord op komen. Vorige legislatuur was de 
communicatie rond mobiliteit niet goed en hij had gehoopt dat men deze keer beter zou scoren. Het is de slechte 
kant op aan het gaan. Groen!  vindt het dan ook heel belangrijk om aan de noodrem te trekken en het college op 
een aantal zaken te wijzen. Het  bestuur gaat er altijd prat op dat communicatie in de stad een speerpunt is, een 
aandachtspunt. Hij vindt het dan ook heel raar dat rond mobiliteit en het mobiliteitsplan  zo weinig 
gecommuniceerd wordt. Hij gaat dit theoretisch blokje voorlezen omdat hij het vindt dat het heel wat waarheid 
heeft. Maatregelen rond mobiliteit zijn pas efficiënt als ze worden gedragen door de mensen waarvoor ze 
bestemd zijn. Als men iets in het verkeer wil veranderen, staat men altijd op het punt om in de individuele 
leefwereld van burgers in te grijpen. Diezelfde burger wordt het meest geconfronteerd met de maatregelen die 
voor zijn deur genomen worden. Indien er geen draagvlak meer is voor bepaalde maatregelen komt het ganse 
mobiliteitsplan onder druk te staan. Dat is wat er op dit moment aan het gebeuren is.  Slechte communicatie 
onder andere over de Noordboulevard, over gans het mobiliteitsplan, waar hij  op verschillende commissies al 
gevraagd heeft om de stand van zaken te geven, de raadsleden erbij te betrekken, het blijft gewoon stil. Sinds het 
mobiliteitsplan vorige legislatuur is opgestart, is er geen enkele fatsoenlijke communicatie rond geweest.  Men 
schermt dan altijd met de gemeentelijke begeleidingscommissie die wel geregeld samen komt. Maar waar omdat 
het op stadsniveau of stadsgewestniveau beslist is niemand vanuit  de raadsleden of burgers daarin betrokken is.  
Hij weet daar nergens van. Hij krijgt geen stand van zaken. Hij pleit er dan ook voor om het roer om te gooien en 
rond de mobiliteit een Staten-Generaal te organiseren. Voor Turnova hebben zij dat wel kunnen doen en hij denkt 
dat het voor mobiliteit ook moet gebeuren. Het draagvlak rond het duurzaam mobiliteitsplan dat er was, moet 
terug vergroot worden. Er moeten een aantal stappen ondernomen worden en zoals het college altijd beweert dat 
men de beste dingen rond communicatie en informatie heeft, zou het toch heel gemakkelijk zijn om dat te 
organiseren. Een raad die daar in zou kunnen helpen is de communicatieraad. Het is heel raar dat die 
communicatieraad in zak en as zit. Dat wordt meestal verweten aan de voorzitter die opgestapt is. Volgens hem 
klopt heel dat verhaal niet. Merkt hij dat er interne problemen zijn binnen het schepencollege. Een aantal 
schepenen zijn daar nooit aanwezig en andere kunnen de shit opkuisen. De burger is wel mondig en stelt zijn 
vragen . Zijn er interne problemen binnen het schepencollege ? Zijn er andere conflicten binnen de 
meerderheidspartij ? Worden die op dat vlak uitgevochten ? Misschien intern, maar is het ook partij-ideologisch 
dat men met getrokken mensen tegenover mekaar staat ? Ook zou hij graag weten wat de concrete plannen zijn 



rond mobiliteit waar Turnhout bij betrokken is. Hij vindt het helemaal niet plezant dat schepen Dimitri Gevers het 
zo ver laat komen dat elke keer die ring weer op de gemeenteraad komt. Het was duidelijk uitgemaakt dat er niet 
meer over moest gesproken worden, maar toch wordt daar een waas rond  gecreëerd wordt. Maar ook intern 
want als men dan bijvoorbeeld een document bekijkt zoals de startnota rond de Noordboulevard dan wordt daar 
in gesteld, doordat de ring in Turnhout niet wordt vervolledigd, bestaat er in het noorden van Turnhout een 
probleem met verdeling van het verkeer op lokaal niveau. Een bijkomende hoofdstraat in de Koningin Elisabethlei 
en Guldensporenlei verbetert deze verdeling en ontkoppelt de parkeerlussen. Door dit  zo in een document te 
zetten zegt men eigenlijk dat men een ring nodig heeft. Hij heeft zoiets van dit verhaal klopt niet meer. De ring 
was verdwenen. In dit document komt dan die ring weer boven. De ring komt op allerlei vlakken en vragen weer 
boven zoals straks. Hij vraagt om daar klaarheid in te scheppen. 
De burgemeester zegt goed  om te laten zien dat er nog altijd een huwelijk is zal zowel een deel van het 
antwoord gegeven worden door schepen Dimitri Gevers en een ander deel door schepen Katrien Van de Poel. 
Schepen Dimitri Gevers merkt op dat hij  zijn bruiden slechter had kunnen kiezen.  
Het weze hem vergeven, want hij houdt het leuk in deze raad. Wil raadslid Marc Clymans praten over mobiliteit of 
niet. Als hij dat wil, dan mag men ook over de ring praten, of mag men alleen praten waarover raadslid Marc 
Clymans het wil. Over hoe wij communiceren of beter zouden kunnen communiceren of willen gaan 
communiceren zal schepen Katrien Van de Poel dadelijk wat meer vertellen. Inhoudelijk is ook van belang 
natuurlijk, men moet iets te vertellen hebben wanner men iets gaat vertellen. Er is een mobiliteitsplan in Turnhout  
sinds 2003.  Goed of slecht er is een plan.  Dat is op dat moment door de toenmalige schepen gecommuniceerd. 
Er zijn alleszins pogingen geweest. Hij is er bij een bij geweest. Er was niet bijzonder veel publiek, maar er zijn 
pogingen geweest. Of dat nu echt voldoende was of meer dan voldoende, weet hij niet.  Dat apprecieer hij  ook 
niet.  Alleszins is toen het mobiliteitsplan gecommuniceerd.  Dan is er in 2007 het moment gekomen van is het 
mobiliteitsplan nog goed of nog een beetje goed of helemaal slecht. Daar zijn dan technische termen voor. Men 
heeft voor de middelste piste gekozen: verbreden en verdiepen. Wat eigenlijk inhoudelijk betekent dat het college  
de basiskeuzes achter het mobiliteitsplan zeker ten volle blijft onderschrijven: een autoluw centrum, de ring als 
voorsorteerder. Niet altijd met de auto rijden in mensentaal.  Dat zijn dingen waar men achterstond en 
achterstaat.  Waar wil het college nog wel eens de blik op werpen. Hoe zit de circulatie in de binnenstad in 
mekaar?  Hoe liggen de parkeerroutes? En liggen die wel goed?  Dat zijn twee belangrijke vragen en een derde 
ook niet onbelangrijke vraag die daar naar boven is gekomen is het openbaar vervoer.  Hoe organiseert men dat 
in de stad?  Moeten al de bussen door de Gasthuisstraat?   Dat verhaal wordt deze maanden bekeken door een 
studiebureau in het kader van die mobiliteitsplanning.  Op het moment dat daar de eerste wetenschappelijke of 
objectieve bevindingen op tafel liggen, zal er een ruim debat plaatshebben en moet men nadenken over hoe men 
de burgers zo goed mogelijk gaat communiceren over de wijzigingen en dan misschien ook de principes achter 
het mobiliteitsplan in de verf zetten. Hij gaat nog even in op het GBC verhaal dat raadslid Marc Clymans brengt. 
Het werkt in sommige gemeenten anders, maar hier zit men in een stadsgewest, stadsregio, en zit men met de 
vier gemeenten rond de tafel. Als  er van elke fractie uit elke gemeenteraad iemand moet aanwezig zijn, zal dat 
wel een heel grote tafel worden.  
De burgemeester merkt op dat raadslid Marc Clymans zegde dat de communicatieraad in zak en as zat omwille 
van het feit dat de voorzitter stopt. Hij wil duidelijk ontkrachten dat dat niet een element is dat speelt in het 
herbekijken van de communicatieraad. Er zijn regelmatig andere voorzitters geweest en dat is altijd een moment 
van reflectie om te bekijken hoe het verder moet met die raad. Men moet niet de oorzaken bij de voorzitter 
leggen. Het is een goede voorzitter geweest die zijn taak goed deed.  
Raadslid Marc Clymans gaat dat direct rechtzetten. Men wijt de problemen aan het opstappen van de voorzitter. 
Dat is het totaal niet. Hij heeft ook geen enkel probleem met de voorzitter gehad. Omdat er nu niet vergaderd 
wordt, zou men het aan de voorzitter wijten. Volgens raadslid Marc Clymans is er iets anders. 
Zoals raadslid Marc Clymans aanhaalde, heeft men een nieuwe voorzitter moeten zoeken. Schepen Katrien Van 
de Poel heeft samen met de dienst communicatie er gebruik van gemaakt om de communicatieraad te 
herbekijken. Degenen die af en toe naar de communicatieraad zijn gekomen, weten dat het meer en meer een 
platform werd van kleine meldingen en kleine klachten: een verzakte stoep, een paaltje dat niet goed stond. Men 
wil meer in de communicatieraad. Men wil meer dynamiek en constructie werken.  Zij heeft gebruik gemaakt om 
even te herbronnen  en eens te bekijken met de dienst hoe men de communicatieraad terug meer dynamiek kan 
geven. Er zijn een aantal pistes die men kan volgen. De communicatieraad gaat van maandelijks naar 
tweemaandelijks. Dat is een mogelijke piste. De ene maand zou er de communicatieraad zijn en de andere 
maand een stadsgesprek over één of meer stadsprojecten, zodat grote gehelen ook aan bod kunnen komen en 
niet enkel op de communicatieraad. De juiste schepen zal aanwezig zijn naargelang de agenda die bepaald 



werd. Men is nog volop aan het werken aan een nieuw concept voor de communicatieraad. Zoals twee werken in 
de commissie 2 is beloofd, zou zij dat in maart op de commissie volledig toelichten.  
 Raadslid Marc Clymans heeft de indruk dat zijn vraag niet goed gesteld is. Hij zal dan toch een hele tijd naast 
dingen aan het praten geweest zijn, maar er toch weinig communicatie rond geweest. Men zit op dit moment met 
aan aantal dossiers die door dat men niks zegt, gewoonweg van tevoren veroordeeld zijn. Noordboulevard wordt 
gewoonweg afgeschoten omdat het schepencollege niks zegt. Men kan misschien een positief verhaal brengen, 
maar zelfs dat brengt men niet. Er worden een hoop negatieve dingen verteld rond Noordboulevard, rond de ring, 
rond allerhande zaken, zodat raadslid Marc Clymans  denkt dat men echt de situatie te lang op zijn beloop laat. 
Aan de andere kant had misschien deze periode een goede periode geweest om de raadsleden, de nieuwe raad 
eens in te werken in dat mobiliteitsplan. Men moet eerst weten waar men voor staat voordat men een nieuwe 
richting uitgaat. Misschien was deze periode een goede periode geweest om het vorige mobiliteitsplan een keer 
uit leggen in zijn algemeenheden om dan de volgende keer de stap te kunnen zetten van waar men naar toe 
gaat. De evaluatie die gebeurd is in 2007 daar heeft hij formeel niets van. Hij heeft de vraag een aantal keren 
gesteld , maar echt besproken is dit niet. Er is een toelichting gegeven en er is gezegd dat men gaat verbreden 
en verdiepen, maar de inhoudelijke punten die daar aanleiding voor geven, zijn nergens besproken. Het 
stadsgewest is nu bezig, heeft een studiebureau aangesteld, dat ook met een aantal nota’s bezig is. Die nota’s 
zijn gemaakt . Dat zijn vertreknota’s die men gerust had kunnen bespreken. Hij vindt nog altijd dat het veel beter 
kan en dat is echt in het eigen voordeel om de burger mee te krijgen in het mobiliteitsverhaal. 
Raadslid Dimitri Gevers zegt dat raadslid Marc Clymans een punt heeft wat betreft de nota’s van het 
studiebureau en het college heeft de ambitie om die op de volgende commissie toe te lichten. Raadslid Marc 
Clymans  zegt dat de Noordboulevard altijd wordt aangeraakt en dat er niet genoeg over wordt gecommuniceerd  
Daar is wel wel over gecommuniceerd en zelfs heel eerlijk. Ook de voordelen zijn geschetst, en ook de context 
waar binnen men werkt. Sommige mensen en dat is ook begrijpelijk, willen alleen maar horen wat ze willen 
horen. In die zin vinden ze dat er nooit genoeg gecommuniceerd was omdat men niet zegt wat ze willen wat men 
zegt. Dat is een ander aspect. Er is genoeg gecommuniceerd. Ideaal gecommuniceerd zegt hij niet, maar er zijn 
zeker pogingen gedaan en die waren meer dan minimaal.    
Raadslid Marc Clymans komt terug op de communicatieraad. Misschien zijn er wel pistes te vinden om een 
andere richting uit te gaan.  Het is alleen spijtig dat de raad zelf er dan zo weinig in geconsulteerd is.  Een van de 
knelpunten die er toch wel waren  is dat heel veel problemen vanuit buurten  over mobiliteit of openbare werken 
gaan. Dat zijn juist de twee schepenen die nooit op de communicatieraad aanwezig zijn. In dat opzicht heeft hij 
verwezen dat de aanwezige schepen dan wel de problemen mag oplossen voor degenen die wel aanwezig zijn. 
Het lijkt hem als men eerlijk wil communiceren rond al die problemen  is gewoon de vraag stellen of de 
schepenen dan  ook niet betrokken worden binnen die communicatie. Men kan niet overal zijn, maar het is toch 
wel een gemis dat rond openbare werken en rond mobiliteit de schepen nooit aanwezig is op de 
communicatieraad. 
In die zin is het belangrijk om de rol van die communicatieraad terug duidelijk te stellen en juist die combinatie te 
maken van om de twee maanden stadsdebatten te organiseren rond echte thema’s, inhoudelijk.  Op een bepaald 
moment heeft de burgemeester gezegd dat de communicatieraad een instrument is waar men gaat bepalen hoe 
men rond projecten communicatie gaat opzetten, maar niet het inhoudelijk debat te voeren op die 
communicatieraad. Op een bepaald moment verwatert dat weer een beetje en komen de inhoudelijke discussies 
daar in naar boven en dan heeft men natuurlijk een probleem als op dat moment niet de juiste schepen is die dat 
als zijn bevoegdheid heeft. In die zin is het weer goed om een rond een aantal dingen inhoudelijk meer debat te 
hebben, thema’s die verder gaan dan de straat, maar een stadsdeel of een hele stad beroeren. Daar kan men 
ook debatten over houden en dat is op dat moment natuurlijk logisch als men afspreekt dat de schepenen die 
daarin betrokken zijn, ook mee in participeren. 
Raadslid Marc Clymans wil het niet blijven uitmelken, maar als men het heeft over communicatie, dan moet men 
ook weten waar men naar toe wil.  De provincie was dan met een initiatief bezig.  Het zou ook handig zijn voor de 
raadsleden en de burger om te weten hoe lang bepaalde procedures lopen en tegen wanneer gaat men dat ook 
weten. Voor hem is het echt niet meer duidelijk. 
Schepen Dimitri Gevers vindt stadsgewest veel mooier klinken dan stadsregio. Dat is een persoonlijk noot. Voor 
alle duidelijkheid de nota van Tritel is voor de stadsregio bezig. Tot op heden is dat een heel theoretische nota 
geweest  wat op geen enkele manier een inhoudelijke discussie kon stofferen. Wat gaat men onderzoeken? Hoe 
gaat men het tellen? Dat soort dingen De eerste parkeertellingen zijn vorige week gepresenteerd. Hij heeft 
gevraagd om prioriteit  te geven aan het bekijken van de doorstromingen binnen de stad, de parkeergeleidingen, 
het openbaar vervoer. Er zijn ook nog vragen rond  het parkeren van vrachtwagens. Hij hoopt zeker de komende 



twee, drie maanden daar ook met de gemeenteraad een inhoudelijk debat over te kunnen voeren. Hij kan 
verzekeren dat het debat op dit moment  weinig zinvol en weinig wervend is. Het verhaal van de noorderkempen 
gaat expliciet, uitsluitend over bovenlokale mobiliteitsproblemen, ook die de stadsregio overstijgen.   
 
17 h) Vragen over interne audit 
In 2008 werd door het bestuur beslist een interne audit te laten uitvoeren door een extern bureau om de werking 
van de gemeentelijke diensten kritisch te evalueren.  Daarrond heeft raadslid Jan Maes  enkele vragen.  Wat was 
de reden dat het schepencollege de beslissing nam om de interne audit te laten uitvoeren? Vervolgens wanneer 
werd het extern bureau toegewezen en wat was de contractuele uitvoeringstermijn waarbinnen het bureau 
resultaten moest voorleggen?  Wat was de kostprijs van deze audit? En tenslotte kunnen de resultaten van deze 
audit zodra ze klaar zijn openbaar gemaakt worden zodat de gemeenteraad op basis van deze studie ook 
effectief kunnen ingrijpen om een nog betere werking van de gemeentelijke diensten te bewerkstelligen. Of indien 
de resultaten reeds binnen zijn welke maatregelen heeft het college  op basis van de studie daar reeds 
uitgevoerd.  
De burgemeester antwoordt dat schepen Dimitri Gevers daar dieper op in gaat. Hij wil stellen dat het zeker niet 
ging over een interne audit over de hele organisatie van de stad, maar wel over een verbetertraject op vlak van 
ruimtelijke ordening. Die dienst en de werking naar de burger toe. Dat was het onderwerp. 
Schepen Dimitri Gevers probeert even een aantal harde vragen naar data en centen eerst even aan te raken. Op 
19 november 2007 heeft het college besloten om iets dergelijks te gaan doen? Op 24 december is de toewijzing 
gebeurd aan het bureau Topos. Dat was één van de weinige bureaus die men toen kon vinden die in zich de 
combinatie hebben in competentie, communicatie en stedenbouw. In het voorjaar van 2008 heeft men de analyse 
gehad met een rapport op 23/6/2008. In het najaar zijn ze neergedaald op de werkvloer en hij verwacht op 15 
maart een rapport . Tot daar de harde feiten, alleen de kosten zijn nog niet genoemd. Het is een bedrag van 
47.190 euro . Het doel van de opdracht kan hij voorlezen, maar dat is nogal technisch en veel, maar als men dat 
wil, doet hij het wel. Het komt er in mensentaal op neer dat het college de dienst ruimtelijke ordening zo goed en 
efficiënt  en klantvriendelijk mogelijk wil laten draaien, ook perfomant zijn en gewapend in het licht van de 
nakende ontvoogding en de nieuwe initiatieven van de nieuwe minister van ruimtelijke ordening. De resultaten 
komen op 15 maart op tafel, dus daar kan hij weinig over zeggen. Hij heeft aan het diensthoofd, net voor het 
traject begon, gevraagd om even te bekijken hoe het zat met de doorlooptijden van de vergunningen. Het college 
heeft wel gevraagd om absolute prioriteit te geven aan de vergunningen, zeker de vergunningen van de gewone 
mensen.  Dat is bekeken. Dat is gewoon een 10 dossiers van college x en van college y de doorlooptijd 
gemiddeld. Dat is geen wetenschappelijk studie wat hij hier komt te vertellen. In november 2008 waren er 9 
dossiers op een college waar de looptijd 3,5 tot 4,5 maand was. Kleine dossiers. Men heeft ook een beetje 
geëxperimenteerd met triëren van kleine en grote dossiers zoals men ooit eens een keertje gesuggereerd heeft.  
In het college van februari 2009 had men een looptijd van 2 tot 3,5 maanden. Daar kan hij bij zeggen dat het 
streefdoel , 75 dagen, in de helft van de gevallen gehaald is. Hij denkt maar voorbarig en voorwaardelijk te 
kunnen zeggen dat er zeker al verbetering is, maar dat men er nog lang niet is. Het rapport zal deze week in het 
college besproken worden en dan komt hij er graag in de volgende commissie op terug.   
 
17 i) Verkeersdrempels, autorammers en gevaarlijk wegdek in Turnhout? 
Van bij het begin van de aanleg van de Deken Adamsstraat hebben de meeste mensen ondervonden dat de 
tweede drempel zeer gevaarlijk was om tegen zelfs vijf per uur te nemen. Er zijn verschillende klachten bij hem 
binnengekomen omdat hij destijds in de Deken Adamsstraat woonde. Hij heeft de vraag officieus al wel eens 
gesteld aan de schepen van openbare werken, nu stelt hij ze concreet omdat er voorlopig nog niks aan gebeurd 
is.  Wanneer wordt die bewuste drempel aangepast zodanig dat daar geen schade opgelopen wordt door wagens 
als men aan een normale snelheid rijdt. Aan het rondpunt van de Reiziger ligt momenteel de wegenis bijzonder 
slecht en het lijkt raadslid Jan Maes naar een gevaarlijke situatie te evolueren. Ook op de Steenweg op Tielen 
komen er plaatselijke verzakkingen door het feit dat ook zwaar vrachtvervoer daar over rijdt. Het wordt daar een 
situatie waar men met de wagen niet in het midden rijdt. Tot daar de opmerkingen. Hij vraagt of er officieel 
klachten zijn binnen gekomen en hoe gaat men daar mee om.   
Schepen Eric Vos had niet goed begrepen of raadslid Jan Maes in de inleiding vijf kilometer of vijftig kilometer per 
uur bedoelde. Elke drempel die er in Turnhout ligt  is  tegen vijf per uur perfect te nemen, tenzij de wagen 
extreem laag is uitgebouwd. Voor wat de drempels van de Deken Adamsstraat betreft, heeft men tijdens het 
openingsmoment van de straat gezegd dat men de situatie zou evolueren. Dat is ook gebeurd. Geruime tijd terug 
is er een gesprek geweest met een aantal mensen, mensen die een woning hebben aan de drempels en die 



hinder formuleerde naar het stadsbestuur. De drempels in de Deken Adamsstraat hebben ook hun nuttigheid, de 
snelheid in de straat is ook voldoende laag, maar desalniettemin stelt men vast dat de hinder toch terug 
aangekaart wordt. Dat heeft volgens hem een dubbele oorzaak. Enerzijds het gegeven van de verzakking die er 
op dit moment zit in één van de drempels. Er is een afspraak gemaakt dat die zeer binnenkort zal hersteld 
worden, ook onder de verantwoordelijkheid van de aannemer. Het schepencollege overweegt om de helling van 
de drempel desgevallend aan te passen, maar de uiteindelijke beslissing zal pas genomen worden nadat er met 
de hele straat contact is genomen. Dat heeft men trouwens onmiddellijk na de oplevering nog een laten nakijken, 
omdat dat een zeer essentieel element is van de opdracht die de aannemer had en ook correct heeft uitgevoerd.   
Dat is de stand van zaken voor de drempel Deken Adamsstraat. Raadslid Jan Maes heeft zijn vraag wat de 
rotonde stationsomgeving vandaag genuanceerd gesteld ten opzichte van de schriftelijke vraagstelling. Daar is 
schepen Eric Vos blij mee. Het is de bekommernis van het schepencollege om de veiligheid van de zachte  
weggebruiker te garanderen. Niet alleen bij de aanleg van straten maar ook als er fundamentele herstellingen 
moeten gebeuren.  Toen hij de vraag officieus gesteld had, dat is misschien drie maanden gelegen, heeft hij 
onmiddellijk geantwoord dat de werken tijdens de paasvakantie zullen uitgevoerd worden, omdat men daar meer 
dan een week tijd voor nodig heeft. Om de zachte weggebruiker optimaal te beschermen worden die werken 
tijdens de vakantieperiode uitgevoerd zodanig dat er zeer weinig jongeren zijn die zich normaal naar school 
begeven . De paasvakantie is de eerste vakantieperiode dat men veertien dagen tijd heeft om dergelijke werken 
uit te voeren zodanig dat het wegdek blijft in de staat zoals het vandaag nog is en niet verslechterd . De 
Steenweg op Tielen stond niet op de lijst van werken 2008, dus die zullen moeten gebeuren met krediet van 
2009.  Daar zal ook nog een procedure voor gevoerd worden. Realistisch gezien kan dat ten vroegste in het 
najaar van 2009 uitgevoerd worden. Wat de schadedossiers betreft, denkt schepen Eric Vos dat die in relatie 
staan tot de hinder die men ondervindt. Dat zijn gegevens die zijn toegeleverd die de klachtenbehandeling 
aannemen en doorgeven naar verzekeraar Ethias, die het dan verder behandelt en nakijkt.  Het laatste 
schadedossier van de Steenweg op Tielen is een dossier van 10 jaar terug die niks te maken heeft met de helling 
maar waar schade aan een band is opgetreden die langs de kant geschaafd was.  Voor wat de Deken 
Adamsstraat betreft is er één schadedossier bij het stadsbestuur toegekomen in augustus 2008. Er is geen 
schadevergoeding is uitgekeerd omwille van het uitvoeren van wettelijke basis van de verkeersdrempel. De 
verzekeraard heeft op basis van de concrete situatie geoordeeld dat er geen schadevergoeding moest uitbetaald 
worden. De aannemer heeft ook een aantal elementen in behandeling genomen na de wegenwerken, maar dat 
had niet onmiddellijk met de schuinheid van de drempel te maken. Een van de zaken had te maken met een 
regenafvoerbuis ergens tegen een gevel en had niks te maken met de drempels. Hij herinnert zich geen 
schadedossier van het laatste jaar. Raadslid Pierre Gladiné heeft tijdens de laatste commissievergadering wel 
melding gegeven van een schadedossier. Hij verneemt dan ook graag over welke concrete situatie het gaat, 
zodanig dat hij dat kan natrekken 
 
17 j) Vragen over gebrekkige communicatie over projecten Lokerse Heide 
Op 16 februari 2009 trok buurtwerk Lokerse Heide in een Middeleeuwse optocht naar het stadskantoor om de 
gebrekkige communicatie over de verschillende projecten die in hun buurt op stapel staan,  aan te klagen. Naar 
aanleiding van deze actie stelt raadslid Jan Maes  volgende vragen. Hoe zal het stadsbestuur de communicatie 
naar de bewoners voeren, zodat zij in de toekomst wel voldoende geïnformeerd worden over de lopende 
projecten in hun omgeving ? Gezien de grote hoeveelheid projecten in deze buurt, lijkt een structureel overleg 
absoluut noodzakelijk. Wat is de stand van zaken aangaande verschillende projecten langsheen de Steenweg op 
Gierle. Concreet: hoever staat het met de onteigeningen, studie en uitvoering in verband met de mobiliteit en 
verkeersdoorstroming over de N140? Zit er nog schot in het bouwdossier Pelckmans die er momenteel toch een 
beetje verloederd bijligt , op een invalsweg van de ring. Wat met het Gamma en Aldi dossier ? Welke criteria 
worden gehanteerd om de dossiers al dan niet bij te sturen ? 
De burgemeester antwoordt dat het luik mobiliteit en ruimtelijke ordening door schepen Dimitri Gevers zal 
behandeld worden en het communicatieluik door schepen Katrien Van de Pol . 
Wat betreft de communicatie antwoordt schepen Katrien Van de Poel dat er een stappenplan is opgesteld om de 
mensen in te lichten. Dat is ook in een persnota verschenen. Het contract van het speelplein is in voorbereiding 
en dan komt het in de gemeenteraad. De inrichting van de KMO-zone is reeds besproken. Morgen is er ook een 
gesprek over Gamma en Aldi dossier. De toelichting Frac is reeds gebeurd. De verdere ontwikkelingen zullen ook 
opnieuw op buurtvergaderingen besproken worden. Wat de verkeerssituatie betreft zijn er al bewonersbrieven 
bezorgd en zullen de gesprekken constructief verder gezet worden zoals met de mensen van de Lokerse Heide 
is afgesproken.   



 
Schepen Dimitri Gevers zegt dat raadslid Jan Maas het over de N140 heeft. Als hij zich niet vergist is dat precies 
dezelfde vraag die raadslid Eddy Dewachter in de commissie heeft gesteld. Het gaat over twee kruispunten en  
Zierenbos . Hij dacht dat Zierenbos in mei, juni 2009 aan bod ging komen, met de lichtenregeling bij. Het andere 
kruispunt waarvan AVV de wegbeheerder is, zit voor het onteigeningsdossier en dat liep nogal wat vertraging op . 
Dat heeft bindend negatief , dus die is niet vergund geweest binnen het negatief advies van RO Vlaanderen. Die 
mensen zijn in beroep gegaan. Er is nu een behandeling in beroep, maar er is nog geen uitspraak.  Morgen is er 
een buurtvergadering over Gamma. In het Aldi dossier wacht de aanvrager op ontheffing van MER.  Welke 
criteria worden gehanteerd om de dossiers al dan niet bij te sturen Dat is uiteraard het GRUP dat van toepassing 
is en het decreet ruimtelijke ordening. Het ontwerp BPA wordt uiteraard voorgelegd aan de ontwikkelaar. Het 
pleziert hem enorm dat die ontwikkelaar daar zonder veel afwijkende mening in mee is gegaan en volledig 
getekend heeft conform het duurzaam ruimtegebruik zoals het voorop gesteld was in het ontwerp BPA.    
Raadslid Jan Maes vraagt hoever het zit met het ontwerp BPA dat eind 2007 goedgekeurd is. 
Schepen Dimitri Gevers  weet niet precies waar dat zit. Hij kan daar nu geen antwoord op geven. 
Raadslid Jan Maes zegt dat het BPA voorlopig is goedgekeurd, binnen de drie jaar moet dat definitief 
goedgekeurd zijn. Anderzijds staat in het GRUP dat men met een RUP alles moet verfijnen. Ondertussen zit men 
onder de wetgeving van het GRUP. 
Schepen Dimitri Gevers zegt dat er finaal een RUP moet komen, zoals overal. De BPA is RUP geworden. 
Raadslid Jan Maes vraagt of er al aanzetten zijn gegeven van het gemeentebestuur om daar een studie van te 
laten maken. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er alleszins middelen voor RUP’s in de begroting zijn opgenomen. Hij weet 
niet welke dossiers hoe ver staan. Hij moet het bekijken en zal er op terugkomen. 
De burgemeester zegt dat eerst dat BPA dat nu voorlopig is, definitief zijn. Dan pas mag men naar een RUP 
gaan. 
Volgens raadslid Jan Maes kan dat in principe niet meer. Het BPA kan niet meer definitief aanvaard worden 
omdat men het GRUP moet volgen en in het  GRUP staat heel duidelijk dat de verfijning moet uitgevoerd worden 
met een RUP. Met andere woorden op die basis hebben de bewoners van Lokerse Heide geen zekerheden 
meer. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat de bewoners van Lokerse Heide op dit moment de zekerheid hebben dat 
het ontwerp BPA er is.  Na de startdatum van het ontwerp BPA zal men binnen de drie jaar  er een RUP op 
moeten leggen en dat zal ook gebeuren.   
Raadslid Jan Maes zegt dat een RUP lang duurt. Er zijn wettelijke termijnen en er is vlug anderhalf jaar over 
heen. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er een tijd geweest is dat het GRUP telde en er helemaal geen B PA was 
om de mensen te beschermen. Hij zal er voor zorgen dat die mensen ten eeuwigen dage in de mate van het 
mogelijke comfortabel en beschermd kunnen wonen. 
Raadslid Jan Maes wil erop wijzen dat in verband met die BPA, voorlopige BPA de termijn verloop en één keer 
dat die verlopen is, is het afgelopen, dan heeft men geen basis meer om slopen te weigeren, dan zijn alle 
verfijningen die in het BPA staan dat heel de gemeenteraad heeft goedgekeurd om die mensen te beschermen, 
weg. Dan moet er iets anders zijn. Voor dat ander er is, moet men gaan reppen. 
 
017 k) Vragen over mogelijke doortrekking Turnhoutse ring 
Raadslid Paul Meeus biedt zijn excuses aan degene die vinden dat dit thema niet meer zou mogen behandeld 
worden op de gemeenteraad, maar hij gaat het toch doen. Het siert de schepen trouwens dat hij nog altijd bereid 
is om daar op te antwoorden. Het is toch wel een vreemd dossiertje geworden want herhaaldelijk en zelfs tot op 
de gemeenteraad van 26 januari heeft schepen Dimitri Gevers toegezegd bereid te zijn om het debat over de 
ring, wat dat dan ook mag inhouden, te willen voeren hoe dan ook. Hij heeft toen ook dat bovenlokale aspect bij 
gehaald wat raadslid Paul Meeus een zekere hoop gaf dat het inderdaad nog kon behandeld en besproken 
worden. Vandaag stelt hij vast dat het toekennen van een aantal bouwvergunningen dit  debat ipso facto zwaar 
hypotheceert  Hij wil het voor alle duidelijkheid niet hebben over dit concrete dossier, want dat is technisch in 
orde. Hij vraagt zich af als hier herhaaldelijk de vraag gesteld wordt of in het kader van de ontsluiting van de stad 
in het noorden met de Noordboulevard kan gepraat worden, de schepen herhaalt dat het debat daar over kan 
gevoerd worden . Wat is de bedoeling van dit één en ondeelbaar schepencollege  . Men wist toch dat die 
bouwvergunning lopende was toen die herhaalde vragen zijn gesteld over het debat over de ring. Hij vraagt zich 
af als die vragen werden gesteld, waarom werd de informatie over de bouwvergunning verzwegen of wist men 



gewoonweg niet waarover het ging. Was het gewoon een dossier dat passeerde met de vele andere en waar 
men pas nadien toen er wat commotie over ontstond, is wakker geschoten.  Hij vraagt zich ook af in welke zin het 
college in dit soort dossiers wordt geadviseerd door de ambtenaren. Wordt men opmerkzaam gemaakt over die 
brede context ?  Of is het zo als hij zei louter technisch, een dossier van de vele dat doorschuift.   
En een derde vraag:  wordt de GECORO gevat in dit soort aangelegenheden die in wezen het strikt private 
karakter  overschrijden. Want als men de  geest van het decreet leest , en u zult dat toch ook wel gedaan 
hebben, dan wordt er toch gesteld dat bepaalde vergunningen die in een bredere problematiek kaderen eigenlijk 
ook best door de GECORO worden besproken, omdat daar precies een aantal maatschappelijke geledingen in 
vertegenwoordigd zijn.  Of is die GECORO nu toch niet zo belangrijk zo als men al in het verleden deed 
uitschijnen op een aantal vragen van raadslid Decoster. Hij vindt het een vreemd dossier.  Hij had daar graag de 
mening van het schepencollege over gekend, over die onduidelijkheid, en de commotie die dit dossier 
veroorzaakt heeft. Hij weet ook dat in de CD&V achterban tot heel wat commotie heeft geleid.  Tot in de brede 
stad is daar heel verschillend op gereageerd.  Hij vraagt om het nu eens allemaal uit te leggen. Als er vragen 
worden gesteld, krijgen zij een antwoord dat er in de praktijk heel veel dingen gebeuren die het antwoord 
verhinderen. Dat is alles wat hij voorlopig wil zeggen.  
Raadslid Peter Reniers zegt dat schepen Dimitri Gevers niet moet antwoorden want de laatste reacties laten toch 
een waas van onduidelijkheid over de raad. In verband met het BPA wil hij kort corrigeren: de Lokerse Heide zal 
niet ten eeuwigen dagen zekerheid hebben.  Er is een BPA opgenomen tot 2050. Dat is toch een kleine correctie.  
Hij heeft een zestal vragen voorbereid. Hij had graag geweten of alle leden van het college uiteindelijk de 
draagwijdte van deze beslissing kunnen inschatten. Hij had graag door schepen Dimitri Gevers een tipe van de 
sluier opgelicht, gezien hoe dergelijke bouwdossiers in het college worden toegelicht. . Wat hield hem tegen om 
deze belangrijke beslissing tijdens de commissie 5 aan de commissieleden toe te lichten omdat ook diezelfde dag 
de definitieve beslissing door het college genomen is.  Moeten de raadsleden in de toekomst de notulen van de 
colleges op een andere manier lezen. Is men het niet met hem eens dat als dergelijke bouwdossiers die zo een 
impact hebben op een bepaald aspect zoals de mobiliteit in Turnhout op een andere manier worden 
gecommuniceerd dan loopt er toch wel iets mis. Hier vindt hij  terug tussen de andere beslissingen, zijnde de 
realisatie van een houten tuinhuis, uitbreiding van een bestaand gebouw, het omhakken van een treurwilg enz. 
Dit alles heeft toch een heel andere context.  Hij lees in de krant de schepen Dimitri Gevers de betrokken 
projectontwikkelaar er ook van in kennis gesteld heeft dat als er ooit nagedacht wordt om die ring door te trekken, 
er mogelijk een onteigeningsprocedure wordt opgestart. Op welke  manier  valt deze uitspraak  te rijmen met 
deze goedkeuring. Lijkt het niet meer aangewezen om nu eens echt een duidelijke visie te hebben zoals ook door 
raadslid Marc Clymans is aangehaald, om eens echt duidelijk te stellen waar man met de ring naartoe wil, zodat 
het ook beter kan geplaatst worden in de zin van de bouwdossiers die men in dergelijke onmiddellijke omgeving 
goedkeurt. De Noordboulevard is hier nog verschillende keren aangehaald, maar belangrijk voor de mensen die 
daar direct bij betrokken zijn. Het niet doortrekken van de ring werpt natuurlijk een heel andere licht op dat 
dossier. Er zit alleszins een veel grotere druk op dit dossier om dit te realiseren en het is uiteindelijk ook één van 
de negen straten opgenomen in de prioriteitenlijst die toch tot het einde van deze legislatuur zou moeten worden 
aangelegd. Kan men eens duidelijk stellen dat die Noordboulevard ter komt, los van het te volgen tracé. Daar is 
die studiegroep nog mee bezig of is men nog altijd bereid om het alternatief dat de mensen aldaar naar voor 
schuiven, verder te bespreken.   
De burgemeester geeft aan dat dossiers ook bouwvergunningen zijn die meer inhouden dan alleen maar iets van 
een veranda of het omhakken van een boom waar een vergunning voor gegeven wordt, maar die toch meer 
impact hebben dat die ook toegelicht worden op het college. Ook voor dit dossier waar eigenlijk toch een groter 
effect is dat ook wel uitgebreider besproken op het college dan alleen maar gewoon gepasseerd als gewoon een 
vergunning. Waarbij het dan toch zo is dat men even de context moet nemen waarbij het vroegere tracé dat ooit 
eens op het gewestplan gestaan heeft van de totale ring dat opgeheven is op het moment dat de afbakening 
gekomen is voor het regionaal stedelijk gebied Turnhout, is dat geschrapt. Op dat moment is het natuurlijk zo dat 
er ook rechten zijn van mensen die daar percelen hebben  liggen in functie van wat op dit moment, want dat is de 
situatie vandaag dat rechten doet ontstaan voor mensen die daar percelen hebben. Daar moet men als overheid 
correct mee omgaan, wat niet weerhoudt dat men kan nadenken over langere toekomsten en van wat eventueel 
al of niet zou moeten komen. Wat de Noordboulevard betreft, geeft hij aan dat het ook kaderde binnen het heel 
mobiliteitsplan waarbij op dat moment ook in het mobiliteitsplan geen sprake was van een terug doortrekken van 
de ring. Men mag de dingen niet in verkeerde volgordes gaan plaatsen. 
   



Daar wil raadslid Paul Meeus punctueel even op tussenkomen. Ten eerste vindt hij dat elk dossier 
herbespreekbaar is. Er is in de politiek en in de algemene beleidsvoering geen enkel dossier dat de eeuwigheid 
in zal gaan en onbespreekbaar is. Alles is herbespreekbaar. Als men dat zo stelt, dan vraagt hij zich af heeft het 
college heel het dossier grondiger bekeken, want het was een specifiek dossier en dergelijke. Waarom zijn de 
raadsleden daar niet over ingelicht. Dat begrijpt hij niet. Dat heeft hij daarstraks ook al gezegd ten aanzien van de 
schepenen.  
De burgemeester denkt niet dat elk dossier dat in het college komt, nog eens extra wordt behandeld op de raad. 
Er moet duidelijk een onderscheid gemaakt worden tussen hetgeen het college gezegd heeft over het 
herbekijken van een mogelijkheid van een ring. Dat is iets dat kan besproken worden, maar ondertussen moet de 
rechtsgang van elk gewoon dossier gewoon kan doorgaan.  Het effect om dit nu al of niet te kunnen bespreken 
en dit dossier zijn twee los van elkaar staande zaken. Hij denkt niet dat die op een hoop moeten gegooid worden. 
Daar bestaat toch een misvatting in dat verhaal. 
Raadslid Paul Meeus vindt dat belangrijke informatie.  
Raadslid Peter Reniers vindt het toch wel belangrijk. Men kan toch zelf inschatten dat dergelijk dossier toch wel 
enige commotie te weeg brengt wanneer men vaststelt dat daar een goedkeuring wordt gegeven in het verlengde 
van de ring, voor de leden van het college vermits dat het bouwdossier wel enige belangrijk heeft. Schat men dat 
zelf in. Wordt dat uitvoeriger besproken  dan de andere dossiers? Waarom verruimd men dat dan niet naar alle 
raadsleden. Wanneer dergelijke dossiers op tafel liggen moet de  raadsleden informeren. Dat is het minste dat 
men kan vragen.  
De burgemeester heeft juist gezegd dat men de twee van elkaar moet loskoppelen .Men heeft het verhaal om te 
kunnen gaan discussiëren over moet de ring nu al dan niet doorgetrokken worden. Dat is één verhaal. Het 
andere verhaal is van een bouwvergunning die aangevraagd wordt op een perceel waar ook bepaalde rechten op 
zijn. Dat is ook hetgeen schepen Dimitri Gevers gezegd heeft  als daar op een bepaald moment toch andere 
ideeën in komen, dan zal het misschien aanleiding moeten geven tot een onteigening in dat verhaal. Op dit 
moment zijn dat hypothetische veronderstellingen. Als men zegt dat men over alles moet kunnen debatteren en 
alles terug kan herbekeken worden, dan is dat iets waar altijd over kan gedebatteerd worden .Maar vandaag 
zeggen wat het resultaat gaat zijn van dat debat, dat kan men toch niet op voorhand gaan bepalen. 
Raadslid Paul Meeus had nog graag het woord gehoord van de jonge dynamische schepen.  
Lid zijnde van het collegiaal collectief , denkt schepen Dimitri Gevers dat wat de burgemeester gezegd heeft, 
volstaat als antwoord. Hij kan het nog eens een keertje herhalen, maar het college is en blijft bereid tot elke vorm 
van een debat, ook over de ronde ring. Heeft men het nu één keer toegezegd? Medio 2008. Ondertussen is men 
legalist en dat stukje is bouwgrond in landschappelijk karakter. Is dat de preciese benaming ? Er zijn een aantal 
voorwaarden aan. De enige rechtsgrond die men had om te appreciëren is dan nu landschappelijk waardevol 
wonen. Daarom is men ook met dossier naar Stedenbouw Antwerpen getrokken en de diensten van de minister, 
en gezegd wij hebben hier een aanvraag liggen. Is het landschappelijk wonen of niet ? Wat vindt u?  Finaal 
hebben die mensen hun zegen gegeven en gezegd dat het voor hen oké is.  De enige grond waarop men kon 
appreciëren was voor de bevoegde overheid.  Wat kon men anders doen dan vergunnen los van de 
wenselijkheid. Hij vraagt om toch op te letten om een fundamentele discussie te voeren naar aanleiding van een 
concreet dossier. Dat besmet de discussie ook. Hij vraagt om daar voor op te passen. Nog heel even de concrete 
vragen van raadslid Peter Reniers in de mate dat ze nog niet behandeld zijn. Was het college hiervan op de 
hoogte ? Uiteraard was het college hiervan op de hoogte. Het zou er nog aan moeten mankeren dat het college 
dat niet vernoemd heeft en grondig besproken heeft. . Waarom is commissie 5 niet ingelicht? Dat is 
donderdagochtend behandeld maar dat moet nog betekend worden aan betrokkenen en het leek fatsoenlijk om 
dat eerst te doen voordat men het aan derden zou vertellen.  
Raadslid Peter Reniers vraagt of ook andere beslissingen van dat college samen is gekomen op de avond van de 
commissie.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er zeker geen persoonlijke dossiers op de commissie behandeld zijn. Daar 
zal men hem nooit op betrappen. Aan de ontwikkelaar is gezegd, maar bijzonder voorwaardelijk, dat er een vraag 
naar een debat rond de ring en het doortrekken van de ring is en dat het college bereid is dat debat te voeren.  
Misschien is er op een dag een minister van ruimtelijke ordening die zegt dat men een fout heeft gemaakt, en 
men gaat de ronde ring terug in kaart brengen en mogelijk maken. Op dat moment zal alles wat op dat tracé ligt 
moet onteigend worden. Dat is een waanzinnige operatie. Die kan misschien nuttig zijn of niet nuttig zijn. Dat zal 
moeten blijken. Maar zeggen dat die 10 stenen die men daar gaat zeggen, dat dat de druppel is , zou hij toch 
graag een beetje nuanceren. De Noordboulevard wordt daar ook telkens weer bij gehaald. Hij heeft het een 



aantal keren proberen duidelijk te maken. Hij gaat het nog eens doen. De Noordboulevard heeft een andere 
functie dan de ring. De Noordboulevard wordt een lokale verdeelweg. De Noordboulevard komt er sowieso.  
Raadslid Paul Meeus vindt  persoonlijk dat men niet moet wachten tot er een minister ooit eens gaat zeggen of 
dat of dat moet gebeuren. Dat is het slechtste wat men kan doen, want dan doen ze niks. Hij hoort uit 
verschillende hoeken dat men daar toch nog eens serieus over wil spreken. Dat moet men dat ook doen. Dat is 
een dossier dat leeft. De stad moet zelf initiatief nemen. Hij heeft in het begin gezegd dat hij zich niet wil 
toespitsen op dat ene concrete dossier. Dat laat hij zelfs als dossier buiten beschouwing. Wat de Noordboulevard 
betreft, afgezien van het feit dat het twee verschillende dingen zijn, moet het in één mobiliteitscontext gezien 
worden. Voor hem blijft dat essentieel en blijft het ook aan mekaar verbonden. De vraag die hij gesteld heeft, 
heeft hij gesteld omdat er zo veel onduidelijk over was. Nu heeft hij wat verklaringen gekregen. Hij denkt dat het 
dossier slecht behandeld is geweest . Als het college dat geweten had en er echt zo grondig over nagedacht 
heeft, blijft hij zich afvragen waarom er niet met de raadsleden over gesproken is.  Hij heeft het daarstraks al 
gezegd: de GECORO had aar een belangrijke rol in kunnen spelen.   
Als raadslid Jan Maes als architect langs komt op de dienst ruimtelijke ordening voor een klein projectje in de 
binnenstad, krijgt hij meestal een hoop randvoorwaarden opgelegd. Als het gaat over een groot project van een 
hectare grond, zouden daar ook randvoorwaarden opgelegd moeten worden zodanig dat de inplanting van die 
gebouwen  waar dat de vergunning voor afgeleverd wordt de doortrekken van de ring zeker niet hypotheceert. Hij 
weet niet of dat gebeurd is. Uiteraard weet hij ook dat bepaalde personen graag hebben dat die ring er nooit zal 
komen. Hij kent dat project absoluut niet.  Staan er nu gebouwen die inderdaad verhinderen dat in de toekomst 
die ring kan doorgetrokken worden. Want het zou perfect kunnen dat er plaatsen waar  de ring zou moeten 
komen dat daar een mooie vijver wordt aangelegd en dat links en rechts  gebouwen worden opgetrokken. En 
komt die ring er dan toch ooit , dan wordt die vijver onteigend en moet er eigenlijk niks ander gebeuren. Met die 
randvoorwaarden kan men een vergunning verlenen en herinnert men de promotor niet op zijn rechten. De Open 
VLD is naar de Noordboulevard gaan kijken op  vraag van de buurt. Het college was ook uitgenodigd, maar hij 
denkt dat deze daar niet de tijd voor hadden.  
De burgemeester zegt dat alleen de fractievoorzitters uitgenodigd waren, niet het college. 
De Open VLD is geen kijken en dat schept toch wel enkele problemen. Hij vermoedt dat het college daar wel 
degelijk van bewust is dat als die Noordboulevard er komt zonder alternatief, het sluiten van de ring zal 
bewerkstellingen en dat die buurt die momenteel echt rustig is, daar helemaal geïsoleerd buiten het 
rangeerstation komt te liggen. Het karakter gaat helemaal weg.  Hij gaat in de loop van de week met een goed 
alternatief afkomen en hij is ervan overtuigd dat het college hem zal volgen.   
De burgemeester zegt dat het dossier tijdens de vorige legislatuur gestart is, toen de VLD in de meerderheid zat. 
Raadslid Jan Maes antwoordt dat de Noordboulevard een goede zaak is, maar de VLD heeft alternatieven 
opgeworpen op het structuurplan en dat is door het college afgewezen. Hij komt terug als het college het 
structuurplan leest. Hij denkt dat schepen Dimitri Gevers heel goed weet over wat hij zegt.  
Raadslid Astrid Wittebolle wil alleen zeggen dat zij hoop dat de meerderheid nu door heeft dat de communicatie 
hieromtrent er alleen maar ingewikkelder door geworden is door wat er nu allemaal de wereld ingestuurd is aan 
goede ideeën en plannen. Zij wil schepen Dimitri Gevers graag bijtreden als hij zegt om het niet altijd ad hoc over 
de bepaalde wijken dit en dat.  Een Staten-generaal van de mobiliteit zou daar een mooie oplossing in zijn. Er is 
iets wat haar toch wel stoort. Hoe kan de oppositie dat globaal picturetje ergens krijgen. Zij kunnen ook niet 
anders dan ad hoc op de dingen reageren. Zij zou graag over een globaal plan praten en dan zouden zij ook 
eventueel het college kunnen helpen, eventueel, niet noodzakelijk.  Als zij naar de buurt X of Y gaan, dan moeten 
zij even goed zeggen, sorry, maar over die Noordboulevard weten wij evenmin iets te vertellen. Dat is een tip die 
zij geeft, geen kritiek. 
Een debat over mobiliteit op stedelijk niveau is goed en schepen Dimitri Gevers is daar toe bereid. Er is een 
mobiliteitsplan. Verder is nu een ontwerper aan de eerste technische schetsen bezig. Hij heeft niet meer plannen 
op dit moment . Hij kan op dit moment  niet meer plannen tonen. Dat is net de reden waarom zij niet elke week in 
de buurt staan.  Als zij niks te vertellen hebben, gaan zij er niet naartoe. Dat maakt ook onduidelijkheid. Raadslid 
Astrid Wittebolle zegt dat hier vandaag veel onduidelijkheid in de lucht is gespoten. Dat zou best kunnen maar 
dan moet men de vraag stellen waaraan dat ligt. Hij heeft hier geen ideeën geventileerd of zijn eigen 
Noordboulevard de keel omgewrongen heeft en gezegd dat hij iets nieuws gaat verzinnen omdat hij verkeerd 
was. Voor raadslid Jan Maes onthoudt hij dat wanneer deze naar een bouwvergunning komt vragen, er grote 
randvoorwaarden zullen opgelegd worden. Het is niet serieus om tegen de mensen te zeggen dat ze 30 meter 
van hun perceel moeten besparen omdat misschien ook een VLD-minister zijn gedachten zal wijzigen en zeggen 
dat tracé wordt terug gevrijwaard.  



 
Raadslid Jan Maes zegt dat het elke dag gebeurt. Er zijn permanent randvoorwaarden waar onteigeningen en 
rooilijnen gewijzigd worden, dan mag men toch niet meer bouwen daar dat men vroeger mocht bouwen. Er is een 
visie van de stad. Als die visie is dat de ring mag doorgetrokken worden, dan moet men dat kunnen hard maken. 
Hij snap niet wat schepen Dimitri Gevers nu zegt. Hij hoopt dat hij geen twintig randvoorwaarden krijgt als hij nog 
een met een project komt.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat het een grapje was. Hij zou willen eindigen zoals hij begonnen is: wij zijn 
legalisten.  
De burgemeester sluit de discussie en de openbare zitting. 
 
Einde van de openbare zitting 
 
Wanneer het publiek de raadzaal heeft verlaten, vergadert de gemeenteraad verder in besloten zitting. 
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vanaf punt 006a, Vandenhoudt - Unigwe  Chika vanaf punt 006a, Peeters Wim, Warpy Sonja, Diels Vincent, Anaf 
Hannes, Decoster Renaat, Langman Deborah, Reniers Peter, Cabanier Bart – raadsleden; Lauwerysen Staf - 
secretaris 

 
 
001. Goedkeuring te hechten aan artikel 126 tot 271 van de Rechtspositieregeling 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd de artikels 126 tot 271 van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout goed te 
keuren. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad keurde het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout goed op 17 december 
2008. Met de vakbonden werd over het tweede deel onderhandeld op 18 december 2008, 13 januari, 5, 9 en 19 
februari 2009. Op deze laatste datum ondertekenden de vakbonden een protocol.  
Feiten en context 
Het Algemeen Beleidsplan Stad Turnhout 2008-2013 vermeldt als operationele doelstelling 5.1.4.3: “De 
organisatie beschikt over een soepele en duidelijke rechtspositieregeling binnen de krijtlijnen van het 
Uitvoeringsbesluit rechtspositieregeling. De ongelijkheid tussen contractuelen en statutairen is hierin zoveel als 
mogelijk weggewerkt.” 
Juridische grond 
Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005 bepaalt in artikel 105 dat de gemeenteraad de rechtspositieregeling van 
het personeel moet vastleggen. Volgens artikel 116 van datzelfde decreet zal de Vlaamse regering de minimale 
voorwaarden vaststellen voor de rechtspositieregeling van het personeel.  
Deze ‘minimale voorwaarden’ zijn uitgewerkt in het ‘Besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 
houdende de minimale voorwaarden voor de personeelsformatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel 
van het gemeentepersoneel en het provinciepersoneel (…)’. De artikels die nu aan de gemeenteraad ter 
goedkeuring worden voorgelegd hebben betrekking op: de artikels 131 tot 169 van het Besluit (toelagen, 
vergoedingen en sociale voordelen), de artikels 170 tot 218 van het Besluit (verloven en afwezigheden) en de 
artikels 221 tot 241 van het Besluit (slotbepalingen). 
Argumentatie 
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout vervangt drie documenten: 
- het administratief statuut; 
- het geldelijk statuut; 
- het reglement betreffende de contractuelen. 
Op 5 december 2008 bereikte de Stad een akkoord met ACV Openbare diensten en de ACOD over het eerste 
deel van de tekst (artikels 1 tot 125). Er werd nadien voort onderhandeld over het tweede deel (toelagen, 
vergoedingen en sociale voordelen – verloven en afwezigheden – slotbepalingen). Op 19 februari 2009 werd 
hierover in het bijzonder onderhandelingscomité een protocol afgesloten.  
De artikels 126 tot 271 behandelen volgende thema’s: 
- toelagen, vergoedingen en sociale voordelen 

o verplichte toelagen (haard en standplaats, vakantiegeld, eindejaarstoelage) 
o toelage voor nachtprestaties en prestaties op zaterdagen, zondagen en feestdagen 
o toelage voor overuren 



o toelage voor het waarnemen van een hogere functie 
o gevarentoelage 
o permanentietoelage 
o toelage voor opdrachthouderschap 
o vergoeding voor reis- en verblijfkosten 
o maaltijdcheques 
o hospitalisatieverzekering 
o vergoeding voor de kosten van het woon-werkverkeer 
o begrafenisvergoeding 
o vergoeding van de conciërge 

- verloven en afwezigheden 
o jaarlijkse vakantiedagen 
o feestdagen 
o bevallingsverlof en opvangverlof 
o ziekteverlof en verlof wegens arbeidsongeschiktheid 
o disponibiliteit 
o verlof voor opdracht 
o terbeschikkingstelling 
o omstandigheidsverlof 
o onbetaald verlof 
o loopbaanonderbreking 
o vrijwillige vierdagenweek en halftijds vervroegde uittreding 
o verlof voor deeltijdse prestaties 
o politiek verlof 
o vakbondsverlof 
o dienstvrijstellingen 

- slotbepalingen 
o geldelijke waarborgen (salarisschalen op persoonlijke titel) 
o overgangsbepalingen over diverse lopende procedures en lopende periodes 
o opheffingsbepalingen 
o inwerkingtredingsbepaling 

Zoals afgesproken in het Algemeen beleidsplan 2008-2013 worden statutairen en contractuelen zoveel mogelijk 
gelijk behandeld. Daarom is getracht contractanten dezelfde verlofmogelijkheden te geven als statutairen. Dat 
resulteert voor de statutairen soms in een vermindering tegenover wat in het Administratief Statuut staat.  
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout trekt duidelijke lijnen in de toelagen en vergoedingen. Voor 
nachtprestaties, prestaties op zaterdag, zondagen en feestdagen krijgt het personeelslid extra inhaalrust. Voor 
bepaalde personeelscategorieën is de uitbetaling van een toelage voorzien. De keuze ligt vast in de 
Rechtspositieregeling. Ook als een personeelslid overuren presteert, wordt verwacht dat hij die compenseert en 
dit in de vier volgende maanden. Deze grens is nieuw. Totnogtoe kunnen overuren over de jaren heen worden 
opgestapeld. Nieuw is ook dat arbeiders geen keuze meer hebben tussen ‘verletten’ of ‘uitbetalen’. De overuren 
die na vier maanden, buiten de wil van het personeelslid, niet gecompenseerd konden worden, betaalt de Stad 
uit. Voor overuren op weekdagen tussen 6 en 22 uur geldt dan een toeslag van 25% op het uursalaris. Er wordt 
zo op geregelde tijdstippen komaf gemaakt met de opgebouwde overuren. De verstoringstoelage van viermaal 
het uursalaris wordt uitbetaald. We kiezen niet meer voor een omzetting van deze toelage in uren.  
De gevarentoelage is aangepast aan de bepalingen van het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling, maar de 
huidige personeelsleden behouden in een overgangsregeling de vroegere toelage.  
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout voert ook een permanentietoelage in. Hierbij denken we in eerste 
instantie aan de ploegen die in de winter moeten uitrukken om sneeuw te ruimen.  
In het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout (artikel 91) is het opdrachthouderschap als 
mogelijkheid ingevoerd. Artikel 148 voorziet een toelage voor het personeelslid dat een opdracht krijgt. 
In de artikel over reis- en verblijfkosten is opgenomen dat verplaatsingen met de eigen wagen of fiets op het 
grondgebied van de Stad Turnhout geen dienstreizen zijn. In bepaalde gevallen kan het hoofd van het personeel 
op deze algemene regel wel een uitzondering toestaan. Er is nog geen hogere vergoeding voor carpooling 
opgenomen. 
Het artikel over de maaltijdcheques werd al goedgekeurd door de gemeenteraad van 17 december 2008. 



Voor de hospitalisatieverzekering blijft de Stad bij de huidige afspraken. Er is dus geen tegemoetkoming in de 
kosten van de hospitalisatieverzekering voor gezinsleden of gepensioneerden. Zij hebben het voordeel van de 
collectieve hospitalisatieverzekering. 
Bij de vergoeding voor de kosten van het woon-werkverkeer kiest de Stad niet voor een combinatie van de 
fietsvergoeding met de terugbetaling van de kosten van het openbaar vervoer.  
Voor de begrafenisvergoeding is met vakbonden overeengekomen om die niet te baseren op het salaris van het 
personeelslid, maar op het maximumbedrag dat in de arbeidsongevallenwet staat. In de dood is iedereen gelijk. 
Het aantal jaarlijkse vakantiedagen en de feestdagen werden al vastgesteld door de gemeenteraad van 17 
december 2008. Bij het personeelslid dat zijn ambt definitief neerlegt, deeltijdse prestaties levert of onbetaalde 
verloven neemt, wordt het vakantieverlof evenredig verminderd. Het aantal aldus berekende vakantiedagen 
bedraagt steeds een halve of volledige dag. De afronding gebeurt naar de hoger gelegen halve of hele dag (in 
het Administratief Statuut is dit altijd een hele dag). Door deze regeling verliezen statutaire personeelsleden de 
mogelijkheid om in het jaar van hun oppensioenstelling nog hun volledige vakantie op te nemen.  
Het bevallings- en opvangverlof is wettelijk geregeld. De Rechtspositieregeling Stad Turnhout neemt hier over 
wat al in het Administratief Statuut stond.  
Ook de bepalingen rond het ziekteverlof zijn gebaseerd op de tekst uit het Administratief Statuut. Voor het verlof 
voor deeltijdse prestaties na een langdurige ziekte of een ongeval blijft een periode van drie maanden het 
maximum.  
Bij de disponibiliteit kiest de Stad niet voor een ‘disponibiliteit wegens ontstentenis van betrekking’. 
Personeelsleden van wie de functie wordt geschrapt, worden altijd ambtshalve herplaatst.  
Het verlof voor opdracht is overgenomen uit het Uitvoeringsbesluit zelf en sluit aan bij vergelijkbare verloven uit 
het Administratief Statuut.  
In de Rechtspositieregeling Stad Turnhout is een hoofdstuk over de terbeschikkingstelling ingevoegd. Dit bestond 
niet in het Administratief Statuut. Een inlassing is noodzakelijk, want de Stad heeft personeel ter beschikking 
gesteld van het AGB en zal binnenkort hetzelfde doen voor het statutair personeel van de Warande dat ter 
beschikking gesteld wordt van het autonoom provinciebedrijf (APB).  
Het omstandigheidsverlof is overgenomen uit het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling. 
Het onbetaald verlof komt in de plaats van verschillende andere verloven en stelsels uit het Administratief Statuut 
en het Reglement betreffende de contractuelen. De Rechtspositieregeling Stad Turnhout gaat er van uit dat dit 
verlof voor elk personeelslid kan, met die restrictie dat het mogelijk moet zijn voor de dienst waarin het 
personeelslid werkt. Tegen een weigering van een aanvraag door het hoofd van het personeel kan het 
personeelslid in beroep gaan bij het college van burgemeester en schepenen.  
De loopbaanonderbreking is wettelijk geregeld, de artikels zijn grotendeels overgenomen uit het Administratief 
Statuut. Hetzelfde geldt voor de halftijds vervroegde uittreding en de vrijwillige vierdagenweek. Voor deze stelsels 
moet het reglement nog wel worden aangepast.  
Het verlof voor deeltijdse prestaties is ook als een gunst beschreven, maar er zijn twee categorieën waarvoor dit 
verlof toch een recht is, met name de medewerkers ouder dan vijftig jaar en de medewerkers met ten minste 
twee kinderen jonger dan vijftien jaar. Op die manier zijn we tegemoet gekomen aan de vragen van de 
vakbonden en ligt de toepassing van dit verlof ook in het verlengde van vergelijkbare stelsels uit het 
Administratief Statuut.  
Bij de slotbepalingen is nog belangrijk te vermelden, dat de planningsgesprekken voor de evaluatieperiode 2009-
2010 plaats moeten vinden voor 1 juli (in plaats van voor 1 maart). Het evaluatiesysteem is nieuw, de opleidingen 
voor evaluatoren zijn net achter de rug, maar iedereen moet nog een beetje wennen aan de afspraken. Door 
meer tijd te nemen, kan Personeelsmanagement het proces ook beter begeleiden.  

Besluit 
De gemeenteraad keurt het tweede deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout (artikels 126 tot 271) goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
 
 
 



002. Goedkeuring te hechten aan de aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden bij de 
Rechtspositieregeling 
Samenvatting 
De aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden worden aan de gemeenteraad ter goedkeuring 
voorgelegd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 17 december 2008 keurde de gemeenteraad het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Dit deel omvat onder meer de hoofdstukken over aanwerving, bevordering en interne mobiliteit.  
Artikel 10 schetst de algemene aanwervingsvoorwaarden. Artikel 11 bepaalt dat de gemeenteraad aanvullende 
aanwervingsvoorwaarden kan vaststellen. Artikel 75, 3°, bevat een gelijkaardige bepaling in verband met de 
bevorderingsvoorwaarden. Artikel 82, 4°, stelt dat kandidaten voor interne personeelsmobiliteit zo nodig moeten 
voldoen aan de diplomavereiste voor de functie. 
Over de aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden werd op 19 februari 2009 tijdens het bijzonder 
onderhandelingscomité een protocol afgesloten met de vakbonden.  
Feiten en context 
Het Beleidsplan Stad Turnhout vermeldt in operationele doelstelling 5.1.4.3. “De organisatie beschikt over een 
soepele en duidelijke rechtspositieregeling binnen de krijtlijnen van het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling. 
De ongelijkheid tussen contractuelen en statutairen is hierin zoveel als mogelijk weggewerkt.” 
Juridische grond 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor de 
personeelsformatie, de rechtspositieregeling (…) van het gemeentepersoneel (…), verder vermeld als 
‘Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling’, handelt in artikels 11 over de aanwervingsvoorwaarden en in artikel 72 
over de bevorderingsvoorwaarden. Het is aan de gemeenteraad om deze aanvullende voorwaarden vast te 
stellen. 
Argumentatie 
Wat zijn aanvullende voorwaarden? 
Het verslag aan de Vlaamse Regering bij het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling van 7 december 2007 
verduidelijkt wat verstaan moet worden onder deze aanvullende voorwaarden. Het kan onder meer gaan om: 
- een bepaalde expertise als het over een expertfunctie gaat; 
- specifieke ervaring voor de toegang tot de basisgraad; 
- een bepaald attest, brevet of getuigschrift. 
Het gaat om formele voorwaarden voor de toegang tot de functie die voor iedere kandidaat gelden. Enkel de 
gemeenteraad is bevoegd om deze voorwaarden vast te stellen. Ze kunnen dus niet, bij de vacantverklaring, door 
het college van burgemeester en schepenen bepaald worden. 
Uitgangspunten Personeelsmanagement  
- Zoveel mogelijk functies worden via bevordering of interne mobiliteit toegankelijk. In praktijk zal een 

aanwervingsprocedure door toepassing van artikel 8, § 4, van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout bijna 
altijd gepaard gaan met een bevorderingsprocedure.  

- Personeelsmanagement stelt voor om zo weinig mogelijk specifieke diploma’s te eisen. Een diploma blijft 
weliswaar een belangrijke sleutel voor de carrière, maar daarnaast telt zeker ook de ervaring die mensen 
opbouwen (de ‘elders verworven competenties’). Door de toegang tot de selecties niet te beperken, leggen 
we meer nadruk op die selecties. Die moeten uitmaken of kandidaten geschikt zijn of niet.  

- Specifieke diploma’s worden enkel gevraagd als de hogere overheid dit vereist (bijvoorbeeld 
stedenbouwkundige, bemiddelaar in het kader van de gemeentelijke administratieve sancties,…) of als het 
gaat om een beschermde titel (industrieel ingenieur, maatschappelijk assistent,…).  

- De nieuwe rechtspositieregeling verplicht niet langer het bezit van een bachelordiploma bij bevordering naar 
een functie in het B-niveau. Een diploma van de bestuursschool is ook niet langer vereist voor een functie op 
het niveau C4-C5. Personeelsmanagement wil dit ook niet invoeren via de aanvullende voorwaarden.  

- Het verplichte aantal uren management (75) voor de directeursfuncties wordt geschrapt. Ook voor deze 
functies peilen we in de selectie naar de managementsvaardigheden van de kandidaten. 

- Bij enkele functies staat op dit ogenblik een rijbewijs B als aanvullende voorwaarde. Het is niet duidelijk 
waarom die functies wel deze voorwaarde hebben en andere niet. Personeelsmanagement stelt voor ze te 
schrappen. 



Het resultaat 
De toepassing van deze uitgangspunten levert een beperkte lijst met aanvullende voorwaarden op. We houden 
op die manier de drempels voor de selectie laag. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist om volgende aanvullende aanwervings- en bevorderingsvoorwaarden vast te stellen en 
als bijlage bij de Rechtspositieregeling Stad Turnhout te voegen: 

graad functie aanvullende voorwaarden 

beleidsadviseur sport 
(sportfunctionaris) 

Beantwoorden aan de voorwaarden voor een 
‘sportgekwalificeerd ambtenaar’ zoals beschreven 
in artikel 47 van het Besluit van de Vlaamse 
Regering van 19 juli 2007. 

industrieel ingenieur Houder zijn van het diploma van industrieel 
ingenieur of van het diploma van technisch 
ingenieur dat overeenkomstig de wet van 18 
februari 1977 met dat van industrieel ingenieur is 
gelijkgesteld. 

beleidsadviseur stedenbouw 
(stedenbouwkundig ambtenaar) 

Voldoen aan één van de voorwaarden van het 
besluit van de Vlaamse regering van 19 mei 2000 
tot vaststelling van de voorwaarden waaraan 
personen moeten voldoen om als ambtenaren van 
ruimtelijke ordening te kunnen worden aangesteld, 
gewijzigd bij besluit van de Vlaamse regering van 7 
juli 2000, en het aansluitend ministerieel besluit van 
13 juli 2000 tot bepaling van de diploma’s van een 
opleiding ruimtelijke ordening die voldoen om te 
kunnen worden aangesteld als ambtenaar van 
ruimtelijke ordening. 

beleidsadviseur planologie 
(planoloog) 

Voldoen aan één van de voorwaarden van het 
besluit van de Vlaamse regering van 19 mei 2000 
tot vaststelling van de voorwaarden waaraan 
personen moeten voldoen om als ambtenaren van 
ruimtelijke ordening te kunnen worden aangesteld, 
gewijzigd bij besluit van de Vlaamse regering van 7 
juli 2000, en het aansluitend ministerieel besluit van 
13 juli 2000 tot bepaling van de diploma’s van een 
opleiding ruimtelijke ordening die voldoen om te 
kunnen worden aangesteld als ambtenaar van 
ruimtelijke ordening. 

psycholoog Houder zijn van het diploma van licentiaat/master 
psychologie. 

beleidsadviseur (Av) 

bemiddelaar - Houder zijn van een diploma van master 
(licentiaat) in de rechten of in de criminologie; 

- beroepservaring hebben in het 
bemiddelingsdomein of houder zijn van een 
diploma van een bemiddelingsopleiding of 
binnen twee jaar na de indiensttreding het 
diploma van een bemiddelingsopleiding 
behalen. 

consulent (Bv) maatschappelijk assistent Houder zijn van het diploma van maatschappelijk 
assistent. 

leraar (Bv) vakleraar Voldoen aan de bekwaamheidsbewijzen vastgelegd 
door de Vlaamse overheid. 

toezichter (Dv) bewaker - In het bezit zijn van een getuigschrift voor 
basisopleiding van het uitvoerend personeel 



van de bewakingsondernemingen en de interne 
bewakingsdiensten; 

- in het bezit zijn van een getuigschrift voor 
opleiding van het uitvoerend personeel van de 
bewakingsondernemingen en de interne 
bewakingsdiensten, belast met het uitoefenen 
van activiteiten van persoonscontrole – lange 
type. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
003. Goedkeuring te hechten aan de aanpassing van de personeelsformatie aan het Uitvoeringsbesluit 
Rechtspositieregeling en de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt een wijziging van de personeelsformatie in functie van de rechtspositieregeling 
voorgelegd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De gemeenteraad keurde op 17 december 2008 het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Dit deel omvat een luik over de personeelsformatie (artikels 4 tot 6). In artikel 110, §1, worden de graden 
met hun functionele loopbanen vermeld. De personeelsformatie moet nog aan deze graadbenamingen worden 
aangepast. 
Tijdens het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009 werd met de vakbonden een protocol 
afgesloten over de wijziging van de personeelsformatie in functie van de rechtspositieregeling.  
Feiten en context 
De gemeenteraad van 3 juni 1996 stelde een personeelsformatie vast. Deze formatie werd herhaaldelijk 
gewijzigd, de laatste keer op 30 juni 2008. 
Juridische grond 
Het gemeentedecreet (15 juli 2005) bepaalt in artikel 103: “De gemeenteraad stelt de personeelsformatie vast. 
De personeelsformatie bevat de opsomming van het aantal en de soorten betrekkingen, met uitzondering van de 
betrekkingen die in contractueel dienstverband ingesteld worden ter uitvoering van de 
werkgelegenheidsmaatregelen van de hogere overheden.” 
Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 december 2007 houdende de minimale voorwaarden voor de 
personeelsformatie, de rechtspositieregeling (…) van het gemeentepersoneel (…), verder vermeld als 
‘Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling’, handelt in artikels 3 tot 7 over de personeelsformatie. 
Argumentatie 
De personeelsformatie is een beheersinstrument, een plan op het operationele niveau. De personeelsformatie 
wordt bijgestuurd als bijvoorbeeld beleidsopvattingen, het werkvolume of werkprocessen veranderen. Essentieel 
is dat de personeelsformatie vastgesteld wordt op functionele grondslagen en niet op basis van particuliere 
belangen. De grenzen van de personeelsformatie worden bovendien aangegeven door de betaalbaarheid ervan. 
Wat hoort in de personeelsformatie thuis? 
De personeelsformatie bevat alle betrekkingen die de gemeente nodig heeft om de permanente 
personeelsbehoeften te dekken.  
Volgens de vroegere bepalingen konden de permanente activiteiten van een gemeente enkel uitgeoefend worden 
door statutaire personeelsleden. De personeelsformatie in strikte zin bevatte dan ook enkel de statutaire 
betrekkingen. In realiteit groeide er naast die ‘statutaire personeelsformatie’ ook een ‘contractuele 
personeelsformatie’ met daarin functies voor de uitoefening van gesubsidieerde projecten. Sommige van die 
betrekkingen werden maar voor een bepaalde tijd voorzien in zogenaamde ‘tijdelijke contractuele 
personeelsformaties’ (bijvoorbeeld wereldconsulent). Daarnaast beschikt Turnhout ook nog over een 
contingentovereenkomst voor 144 vte gesco’s.  



Het gemeentedecreet gaat er nog altijd van uit dat de statutaire tewerkstelling de regel is, maar heeft ook oog 
voor de contractuele realiteit. Gemeenten kunnen, volgens artikel 104, § 2, van het decreet toch contractuele 
personeelsleden in dienst nemen om: 
1°  aan uitzonderlijke en tijdelijke personeelsbehoeften te voldoen, voor in de tijd beperkte acties, of voor een 

buitengewone toename van werk;  
2°  personeelsleden te vervangen die hun betrekking niet of slechts deeltijds bekleden of die tijdens een zolange 

periode afwezig zijn dat vervanging noodzakelijk is;  
3°  aanvullende of specifieke opdrachten te vervullen;  
4°  te voorzien in de personeelsbehoeften voor activiteiten die door een andere overheid gesubsidieerd worden;  
5°  te voorzien in de personeelsbehoeften voor activiteiten die hoofdzakelijk verricht worden in mededinging met 

andere marktdeelnemers;  
6°  te voorzien in uitvoering van taken, die een bijzondere expertise vereisen. 
Volgens het Uitvoeringsbesluit Rechtspositieregeling, artikel 5, § 1, bevat de personeelsformatie ook de 
contractuele betrekkingen ingesteld met toepassing van artikel 104, §2, 3° tot 6°, van het gemeentedecreet. Het 
gaat hierbij zowel om bestendige contractuele betrekkingen als om de contractuele betrekkingen voor de 
uitvoering van projecten.  
De gesco’s maken – volgens artikel 103 van het gemeentedecreet – geen deel uit van de personeelsformatie. 
Daarnaast blijkt uit de memorie van toelichting bij het gemeentedecreet dat ook de betrekkingen die gecreëerd 
worden om een tijdelijke vermeerdering van werk op te vangen, niet in de personeelsformatie thuishoren. Het 
gaat hierbij om jobstudenten, tijdelijk personeel voor evenementen of seizoenspersoneel. Ook de lesuren van het 
niet-gesubsidieerd onderwijzend personeel, die van jaar tot jaar kunnen wisselen naargelang van het 
gesubsidieerde lestijdenpakket, worden niet in de personeelsformatie opgenomen. Vervangingen van afwezige 
personeelsleden zijn per definitie geen betrekkingen.  
Opbouw van de personeelsformatie 
Artikel 4 § 1 van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout luidt: “De personeelsformatie vermeldt per graad het 
aantal plaatsen, uitgedrukt in voltijds equivalenten.” Deze graden worden ingedeeld in vijf niveaus: A, B, C, D en 
E. Per niveau worden de graden hiërarchisch gerangschikt in rangen. De personeelsformatie geeft ook het 
onderscheid weer tussen statutaire en contractuele plaatsen.   
Een graad is een verzamelnaam voor een groep van gelijkwaardige functies. Die verzameling kan ook uit één 
functie bestaan. Er wordt geen systeem van graden opgelegd, het is aan de gemeente zelf om te bepalen of ze 
werkt met generieke graden (die meerdere functies omvatten) of niet.  
De huidige personeelsformatie 
In de bestaande personeelsformatie (en ook in de ‘contractuele personeelsformatie’) zijn er het laatste 
decennium vele nieuwe graden verschenen. Zij situeren zich vooral op het A en het B-niveau. Deze graden 
bevatten meestal maar één functie. Ze benamingen verschillen sterk. Zo hebben we op het A-niveau 
functionarissen (sportfunctionaris, jeugdfunctionaris,…), ambtenaren (milieuambtenaar, mobiliteitsambtenaar,…), 
stafmedewerkers (stafmedewerker toerisme, stafmedewerker kwaliteitszorg en organisatieontwikkeling,…), 
consulenten (wereldconsulent), managers (projectmanager) en zo meer. Er is niet enkel een gebrek aan 
coherentie in de benamingen, maar ook in de profielen die aan deze graden gekoppeld zijn. Door veel één-
functiegraden te definiëren, maak je de personeelsformatie minder flexibel. Verschuivingen van medewerkers 
liggen ook minder voor de hand, want vele mensen zitten in een ‘apart hokje’. 
Nieuwe personeelsformatie 
De personeelsformatie moet worden aangepast aan de vereisten van het Uitvoeringsbesluit 
Rechtspositieregeling. Personeelsmanagement stelt voor om van de gelegenheid gebruik te maken om het 
systeem van graden te herzien. De beslissing daartoe is eigenlijk al genomen door de goedkeuring van het 
eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout.  
Personeelsmanagement is bezig met de implementatie van competentiemanagement. Daarvoor zijn er 24 
strategische functiebeschrijvingen op organisatieniveau gemaakt. Zij vormen samen ons ‘functiehuis’. Elke job 
binnen de stad hoort thuis in één van die 24 strategische (ook wel generieke genoemd) functies. De specifieke 
(operationele) beschrijving (voor één persoon) is dan ook een afgeleide van de strategische. De strategische 
beschrijvingen groeperen functies met dezelfde resultaatgebieden en competenties. Zo krijg je een zeer coherent 
geheel dat bruikbaar is voor werving en selectie, de evaluatiecyclus en loopbaanontwikkeling.  
De functiebeschrijvingen maken geen deel uit van de personeelsformatie, noch van de rechtspositieregeling. Zij 
worden vastgesteld onder verantwoordelijkheid van het hoofd van het personeel (uitgezonderd de 
functiebeschrijvingen van de decretale graden). De functiebeschrijvingen zijn wel een instrument voor de 



situering van betrekkingen in de personeelsformatie. Personeelsmanagement heeft de strategische 
functiebeschrijvingen samengebracht in een ‘functiehuis’ en neergeschreven in een ‘functieboek’.  
Door de voorgestelde wijziging wordt niets veranderd aan het aantal betrekkingen voorzien in de 
personeelsformatie, noch aan de verhouding statutaire / contractuele betrekkingen. Ze heeft dan ook geen 
bijkomende financiële consequenties.  

Besluit 
De gemeenteraad besluit: 
1. Volgende graadbenamingen in de personeelsformatie te wijzigen: 

oude graadbenaming nieuwe graadbenaming 

stadssecretaris stadssecretaris 

stadsontvanger financieel beheerder 

directeur Cultuur & Vrije Tijd, directeur Cultuurcentrum, 
directeur Burger & Samenleving, directeur Stedelijke 
Ontwikkeling, directeur Facility Management en directeur 
Personeel & Organisatie 

directeur (Ay) 

coördinator coördinator (Ax) 

/ adviseur-expert (Ax) 

archivaris, conservator, beheerder Tram 41, wetenschappelijk 
medewerker, bibliothecaris, stafmedewerker Toerisme en 
Stadspromotie, cultuurfunctionaris, jeugdfunctionaris, 
sportfunctionaris – diensthoofd, sportfunctionaris, bureauchef 
Burgerzaken, bestuurssecretaris integratie, 
beleidsontwikkelaar Welzijn, wereldconsulent, 
projectmanager, huisvestingsambtenaar, industrieel ingenieur 
wegen en groen, stedenbouwkundig ambtenaar, 
mobiliteitsambtenaar, planoloog, preventieconsulent 
brandveiligheid, milieuambtenaar, duurzaamheidsambtenaar, 
economieambtenaar, preventieambtenaar, psycholoog 
(preventie), architect (preventie), sanctionerend ambtenaar en 
bemiddelaar 

beleidsadviseur (Av) 

bureauchef (ondersteunende diensten), industrieel ingenieur 
(Stadsbedrijven), hoofd communicatie, GIS-coördinator; jurist, 
adviseur (stafdienst), adviseur Financiën, adviseur Facility 
Management, bouwkundig adviseur, adviseur HR, 
stafmedewerker kwaliteitszorg & organisatieontwikkeling, 
adviseur Communicatie en adviseur ICT 

adviseur (Av) 

dienstleider en welzijnscoördinator hoofdconsulent (Bx) 

consulent Burgerzaken, assistent-dienstleider, 
jeugdconsulent, consulent Toerisme en Stadspromotie, 
sportpromotor, maatschappelijk assistent, netwerkvormer, 
schoolopbouwwerker, consulent onderwijs, consulent 
diversiteit, consulent Welzijn, consulent Milieu, 
patrimoniumbeheerder, medewerker Ruimtelijke ordening, 
consulent op B-niveau, stadswachtcoördinator, 
preventiewerker verkeersopvoeder, educatief medewerker 
basiseducatie en zwembadcoördinator 

consulent (Bv) 

/ hoofddeskundige (Bx) 

deskundige Secretariaat, boekhouder, deskundige financiën 
en verzekeringen, deskundige personeelsadministratie, 
deskundige Communicatie, communicatiemedewerker buurt 
& wijk, deskundige grafische vormgeving, coördinator ICT en 
informaticus 

deskundige (Bv) 

/ leraar (Bv) 

bestuurschef, technisch hoofdmedewerker hoofdmedewerker (Cx) 



werkleider werkleider (Cx) 

administratief medewerker, technisch medewerker, adjunct-
programmasecretaris, bibliotheekassistent, 
bibliotheekmedewerker, tekenaar en zwembadinstructeur 

medewerker (Cv) 

beiaardier, jeugdanimator animator (Cv) 

grafisch vormgever vormgever (Cv) 

technisch specialist technisch specialist (Cv) 

eerste technisch assistent eerste technisch assistent (Dx) 

technisch assistent (in Bibliotheek, Communicatie en 
Secretariaat) , administratief bediende, onthaalbediende 
coördinator infrastructuur 

assistent (Dv) 

technicus, drukker, technisch assistent technisch assistent (Dv) 

bewaker, marktmeester toezichter (Dv) 

technisch beambte (binnen Tram 41 en Secretariaat), 
stadswacht 

beambte (Ev) 

schoonmaakster, technisch beambte technisch beambte (Ev) 

2. De personeelsformatie vast te stellen als volgt (met tussen haakjes de uitdovende functies): 

Niveau Graden Statutair Contractueel Salarisschaal 

          

  Stadssecretaris 1 0 Decretaal bepaald 

  Financieel beheerder 1 0 Decretaal bepaald 

Ay Directeur 6 0 A5a - A5b 

          

Ax Adviseur-expert 0 0 A4a-A4b 

Ax Coördinator 4 0 A4a-A4b 

Av Beleidsadviseur 26 10 (0,32) A1a-A1b-A2a 

Av Adviseur 14 (2) 3 A1a-A1b-A2a 

          

Bx Hoofdconsulent 1 (1)  0 B4-B5 

Bx Hoofddeskundige 0 0 B4-B5 

Bv Consulent 14 (1) 17 B1-B2-B3 

Bv Deskundige 8 (1) 2 B1-B2-B3 

Bv Leraar 0 0 B1-B2-B3 

          

Cx Hoofdmedewerker 3 0 C4-C5 

Cv Medewerker 79,76 (3) 8,06 C1-C2-C3 

Cv Animator 0 (4) 4,5 C1-C2-C3 

Cv Vormgever 4 (1) 0 C1-C2-C3 

Dv Assistent 7 0 D1-D2-D3 

Dv Toezichter 5,5 (1) 1 D1-D2-D3 

Ev Beambte 1 4,6 E1-E2-E3 

          

Cx Werkleider 6 0 C4-C5 

Cv Technisch specialist 16,5 (4) 2 C1-C2-C3 

Dx Eerste technisch assistent 6 0 D4-D5 

Dv Technisch assistent 38 (1) 0 D1-D2-D3 

Ev Technisch beambte 2,5 10,5 (1) E1-E2-E3 

          

  Totaal VTE formatie 244,26 (19) 62,66 (1,32)   

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 



Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Ministerie van de Vlaamse gemeenschap, agentschap voor Binnenlands Bestuur 

- afdeling Antwerpen, Koningin Elisabethlei 22-24  - 2018 Antwerpen 
 
004. Goedkeuring te hechten aan de oprichting van een bijzondere gemeenteraadscommissie voor de 
evaluatie van stadssecretaris en financieel beheerder en aanduiding van afgevaardigden in deze 
commissie 
Samenvatting 
De gemeenteraad stelt de bijzondere gemeenteraadscommissie voor de evaluatie van stadssecretaris en 
financieel beheerder (stadsontvanger) samen. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 17 december 2008 keurde de gemeenteraad het eerste deel van de Rechtspositieregeling Stad Turnhout 
goed. Het artikel 35, § 2, handelt over de evaluatie van stadssecretaris en financieel beheerder tijdens de 
proeftijd. Artikel 47 handelt over de evaluatie van de stadssecretaris en de financieel beheerder tijdens de 
loopbaan.  
Juridische grond 
Gemeentedecreet, artikel 115: “De personeelsleden van de gemeente worden geëvalueerd op ambtelijk niveau. 
De gemeentesecretaris, de adjunct-gemeentesecretaris en de financieel beheerder worden echter geëvalueerd 
door een bijzondere gemeenteraadscommissie, samengesteld overeenkomstig artikel 39, § 3. Die commissie 
wordt voorgezeten door de voorzitter van de gemeenteraad. Die evaluatie vindt plaats op basis van een 
voorbereidend rapport, opgesteld door externe deskundigen in het personeelsbeleid, en op basis van een verslag 
van het college van burgemeester en schepenen. Bij staking van stemmen wordt het betrokken personeelslid 
geacht te voldoen.” 
Gemeentedecreet, artikel 39, § 3: “De mandaten in iedere commissie worden door de gemeenteraad evenredig 
verdeeld over de fracties waaruit de gemeenteraad is samengesteld op basis van de voordrachten die worden 
ingediend door de fracties.” 
Argumentatie 
De Rechtspositieregeling Stad Turnhout beschrijft de evaluatieprocedure, zowel tijdens de proeftijd als tijdens de 
loopbaan. De evaluatieprocedure voor stadssecretaris en financieel beheerder is een nieuwigheid van het 
gemeentedecreet. Ze is een uitzondering op de regel dat personeelsleden op ambtelijk niveau geëvalueerd 
worden.  
De evaluatie van beide decretale graden moet gebeuren door een bijzondere gemeenteraadscommissie, 
samengesteld zoals de andere commissies en onder voorzitterschap van de voorzitter van de gemeenteraad. 
In Turnhout telt elke commissie telt negen gemeenteraadsleden waarvan: 
- 3 van de fractie CD&V 
- 2 van de fractie sp.a 
- 2 van de fractie Vlaams Belang 
- 1 van de fractie VLD 
- 1 van de fractie Groen! 

Besluit 
De gemeenteraad stelt de bijzondere gemeenteraadscommissie voor de evaluatie van de stadssecretaris en de 
financieel beheerder (stadsontvanger) samen als volgt: 
Voor CD&V 
Francis Stijnen (voorzitter)  
- An Van Tornout 
- Luc Debondt 
Voor Sp.a 
- Deborah Langman 
- Walter Van Houtven 
Voor Vlaams Belang 
- Paul Meeus 
- Leo De Heldt 



Voor Open VLD 
- Eva Houet 
Voor Groen! 
- Bart Cabanier 
Voor Turnhout Vooruit 
- Peter Reniers (met raadgevende stem) 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
Kopie Secretariaat 
 
005. Goedkeuring te hechten aan de verlenging van het stelsel van de halftijdse vervroegde uittreding en 
vrijwillige vierdagenweek 
Samenvatting 
De reglementen van de halftijdse vervroegde uittreding en vrijwillige vierdagenweek lopen tot en met 31 
december 2008. Deze reglementen worden verlengd tot en met 31 december 2010. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
De wet van 10 april 1995 betreffende de herverdeling van de arbeid in de openbare sector heeft volgende twee 
arbeidsherverdelende maatregelen ingevoerd, telkens met gedeeltelijke compensatie van inkomensverlies : 

- de halftijdse vervroegde uittreding (hierna genoemd HVU) 
- de vrijwillige vierdagenweek (hierna genoemd VVW) 

Aanvankelijk waren deze maatregelen beperkt in tijd tot 31 december 1997. Sindsdien werden zij systematisch 
verlengd, een laatste keer tot 31 december 2008 (KB 22 februari 2006). 
Feiten en context 
De HVU is bij de stad Turnhout van toepassing vanaf mei 1996 en de VVW vanaf  1 januari 2006. 
Het koninklijk besluit van 19 december 2008, verschenen in het Belgisch Staatsblad  van 24 december 2008, ter 
uitvoering van artikel 27 § 3  van de wet van 10 april 1995 betreffende de herverdeling van de arbeid in de 
openbare sector, verlengt de bestaande regeling van de HVU en de VVW tot en met 31 december 2010. 
Op verzoek van het ACV openbare diensten, tijdens de besprekingen van de nieuwe rechtspositieregeling, zal op 
het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009  de verlenging besproken worden van beide 
bovenvermelde arbeidsherverdelende maatregelen en de nieuwe modaliteiten rond de HVU. 
De wet van 4 juni 2007 voerde een versoepeling in van de HVU. Deze wet was niet onmiddellijk toepasbaar op 
de lokale besturen. Daartoe moest eerst een collectief verzoek worden ingediend. De Vlaamse overheid heeft in 
het voorjaar 2008 dit initiatief genomen. De uitbreiding van de nieuwe modaliteiten van de HVU tot onder meer 
gemeentebesturen is geconcretiseerd in het KB van 20 mei 2008. 
Met ingang van 3 september 2007 werd de bestaande regeling versoepeld op volgende twee punten : 
a) Het vastbenoemd personeelslid dat gebruikt maakt of gebruik zal maken van de HVU is voortaan niet meer 
gedwongen om met vervroegd pensioen te gaan door het uitputten van de periode van 5 jaar, maar kan 
maximaal 10 jaar genieten van de HVU tussen 55 en 65 jaar.   
b) Het vastbenoemd personeelslid kan voortaan een einde maken aan de HVU met een opzegging van drie 
maanden, tenzij het bestuur een kortere termijn aanvaardt. Nadien kan het personeelslid geen nieuwe aanvraag 
meer indienen voor een HVU: éénmaal men uit het stelsel gestapt is, kan men er niet meer opnieuw van 
genieten. 
Advies 
In het bijzonder onderhandelingscomité van 19 februari 2009 met de representatieve syndicale vakorganisaties 
werd een protocol gesloten om het reglement van de halftijdse vervroegde uittreding en de vrijwillige 
vierdagenweek te verlengen tot en met 31 december 2010, en bijgevolg beide reglementen aan te passen. 
Juridische grond 

besluit Datum onderwerp 

wet 10 april 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

koninklijk besluit 10 april 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

omzendbrief nr. 414 12 mei 1995 herverdeling van de arbeid in de openbare sector 

wet 4 juni 2007 wijziging van de wet van 10 april 1995 betreffende de 
herverdeling van de arbeid in de openbare sector 



koninklijk besluit 20 mei 2008 herverdeling van de arbeid in de openbare sector – toepasselijk 
gemaakt op alle vlaamse gemeentes en provincies en hun 
bedrijven 

koninklijk besluit 19 december 2008 herverdeling van de arbeid in de openbare sector - verlenging 
van de vrijwillige vierdagenweek en de halftijdse vervroegde 
uittreding 

Besluit 
1. De gemeenteraad schrapt in artikel 2, §1, laatste alinea van het reglement voor de halftijdse vervroegde 

uittreding en vervangt die door :  
“Vanaf 1 januari 2011 kan geen gebruik meer gemaakt worden van het recht op halftijdse vervroegde 
uittreding.  De personeelsleden die op 31 december 2010 met halftijdse vervroegde uittreding zijn, behouden 
echter, tot op de dag van hun oppensioenstelling, de voordelen van onderhavig besluit.” 
In artikel 2, paragraaf 1, 3° en paragraaf 2, 2de lid wordt “het College van Burgemeester en Schepenen” 
vervangen door “de stadssecretaris” 

Paragraaf 6 wordt geschrapt en vervangen door: Het vastbenoemd personeelslid kan een einde maken aan de 
halftijds vervroegde uittreding met een opzegging van drie maanden, tenzij de stadssecretaris een kortere 
termijn aanvaardt. 
Nadien kan het personeelslid geen nieuwe aanvraag meer indienen voor een halftijds vervroegde uittreding. 
Als een personeelslid uit het stelsel gestapt is , kan het er niet meer opnieuw van genieten. 

2. Artikel 12 van het reglement van vrijwillige vierdagenweek wordt vervangen door: 
“De bepalingen vermeld in artikel 1 tot en met artikel 11 zijn van toepassing tot en met 31 december 2010.  
Met ingang van 01 januari 2011 kan geen gebruik meer worden gemaakt van het recht op de vrijwillige 
vierdagenweek.  De op 31 december 2010 lopende stelsels blijven echter van kracht 
Tevens worden in artikel 8, 3° en 4° lid, “het college van burgemeester en schepenen” en “het college” 
vervangen door “de stadssecretaris”  

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Personeelsmanagement 
 
006. Goedkeuring te hechten aan het jaarprogramma 2009 van de Stadsregio Turnhout 
Motivering 
Op 5/11/2007 besliste de gemeenteraad de samenwerking tussen de Stad Turnhout en de gemeenten Beerse, 
Oud-Turnhout en Vosselaar verder te zetten binnen het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout (juridische 
vorm: projectvereniging, conform Decreet IS dd. 6/7/2001).  
Conform de statuten maakt de vereniging jaarlijks een programma op met de projecten voor het komende 
werkingsjaar. Hieraan is ook een begroting gekoppeld met daarin de bijdrage die elke gemeente voorziet voor de 
coördinatie tussen de stedelijke en gemeentelijke diensten en de uitvoering van gezamenlijke projecten.  
Dit jaarprogramma werd opgesteld door de medewerkers van het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout. 
Het jaarprogramma is het resultaat van verschillende ideeën en projecten die tijdens het afgelopen jaar in het 
intergemeentelijk overleg ter sprake kwamen.  
De definitieve tekst van het jaarprogramma werd door de Raad van Bestuur van het samenwerkingsverband 
Stadsregio Turnhout op 26 november 2008 unaniem goedgekeurd. 
Conform de statuten behoeft het jaarprogramma ook het akkoord van de gemeenteraden. De tekst (inclusief 
begroting) wordt hen ter goedkeuring voorgelegd. 

Besluit 
De gemeenteraad van 2/03/2009 
Artikel 1 
beslist akkoord te gaan met de inhoud van het jaarprogramma 2009 van samenwerkingsverband Stadsregio 
Turnhout. 
Artikel 2 
beslist in haar begroting voor 2009 een totale bijdrage van 130.300,00 € te voorzien, conform het detail in bijlage. 
Artikel 3 
vraagt aan het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout een afgesloten jaarrekening van 2008 voor te leggen 
wanneer zij aan de stad/gemeente de vraag om uitbetaling van de bijdrage voorlegt. 
 



Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage 2009 Stadsregio Turnhout 130.300,00 EUR 104/036 332/01 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat burgemeester en stadssecretaris 
Kopie Francis Stijnen, burgemeester 

Staf Lauwerysen, stadssecretaris 
Frank Heirwegh, ontvanger 
Wout Baert, Stadsregio Turnhout 

Er wordt visum verleend. 
 
007. Principieel akkoord te gaan met de oprichting van een Autonoom Provincie Bedrijf en de 
voorgestelde regeling inzake het personeel 
Raadslid Astrid Wittebolle vraagt of de vraag die vanachter staat, samen met dit punt mag behandeld worden. De 
burgemeester gaat akkoord. 
Het Vlaams Belang wil een genuanceerd standpunt innemen. Raadslid Paul Meeus begint met de positieve 
punten. Positief in heel de zaak van de Warande is dat er iets gebeurt met de Warande die in de loop der jaren 
heel veel geld is gaan kosten. Turnhout was één van de eerste steden in Vlaanderen met een eigen volwaardig 
cultuurcentrum, maar is uiteindelijk de eerste stad die het ook weer uit handen geeft. Dat is een vaststelling die 
juist is. In de loop der jaren is er mede door een goed beheer een enorme expansie geweest en een enorme 
uitstraling van de Warande, zowel lokaal, bovenlokaal als regionaal. De Warande heeft zich enorm ontplooid. De 
uiteindelijke piste om een overdracht te overwegen, lijkt hem dan ook logisch. Een ander positief punt is in elk 
geval dat de programmatie en dan spreek hij over de vzw Aktuwa die op Turnhouts niveau blijft op basis van de 
samenstelling van de huidige raad van bestuur van de Warande, weliswaar aangevuld met een aantal mensen 
aangeduid door het Provinciebestuur. De lokale expertise wat betreft de programmatie blijft hier overeind en dat 
vindt hij een goede zaak. 
Een ander positief punt is dat de bibliotheek autonoom blijft functioneren, weliswaar binnen een 
gebruikersovereenkomst met de provincie. Ook positief is dat de huidige subsidiëring door het ministerie van 
cultuur, Vlaams ministerie van cultuur, op peil blijft. En ten slotte ook positief is dat de maatregelen ten aanzien 
van het personeel ook gunstig zijn. Hij heeft daar vorige week een uitleg over gekregen. Het is voor iedereen 
duidelijk dat de personeelsleden in deze overgang geen hinder ondervinden en hun standpunten en hun rechten 
gevrijwaard blijven. Nu komen de negatieve punten van de zaak. Hij is van oordeel na studie van heel dat dossier 
dat heel dat dossier één groot politiek manoeuvre is dat gebaseerd is op wat men noemt een kleine 
achterkamertjespolitiek. Hij vertelt daar een kort stukje geschiedenis over. Het is allemaal begonnen op 7 juli met 
een lek zo als dat heet in de Gazet van Antwerpen. Hij leest het citaat: “Er zijn informele gesprekken gestart 
tussen cultuurcentrum De Warande in Turnhout en het Provinciebestuur over een mogelijke ruimere financiering 
vanuit de Provincie. Dat bevestigen verscheidene bronnen. Concrete gegevens leverde die gesprekken nog niet 
op. Eerste gedeputeerde Ludo Helsen reageert verveeld op het uitlekken van de onderhandelingen.” En hij wordt 
dan geciteerd: “Er was helemaal nog niets bepaald. Deze aftastende gesprekken waren zeer vertrouwelijk. Als 
dat zelfs niet meer in vertrouwen kan dan hoeft het voor mij niet meer.” Sluit het citaat. Daar is het mee 
begonnen. En dan was er enige paniek want dan was er ineens twee maanden windstilte. Er werd niks meer over 
vernomen en de stille gesprekken waarover hier gesproken werd tussen de bestendige deputatie en het dagelijks 
bestuur van de Warande, dus afvaardiging van de raad van bestuur, die gesprekken gingen klaarblijkelijk verder. 
Tot plotseling op 8 september worden ineens de fractievoorzitters van deze gemeenteraad bij elkaar geroepen en 
worden zij voor de voldongen feiten gesteld want s’anderdaags 9 september zou het dan raad van bestuur van 
de Warande zijn en daar zou de zaak dan meegedeeld worden. Meegedeeld er wordt niet meer over 
gediscutieerd, werd meegedeeld. Ja die fractievoorzitters hoorden wat ze hoorden en moesten dan daarmee 
naar hun fracties en op enkele dagen tijd moesten ze daar blijkbaar een standpunt over kunnen formuleren. 
Gelukkig hebben dan de oppositiepartijen in de raad van bestuur van de Warande er nog kunnen op aandringen 
dat één en ander nog in behandeling is geraakt in de commissie, de gemeenteraadscommissie, waar door 
schepen Eric Vos een toelichting is gegeven. Ondertussen vroeg men zich af wat er precies gaat gebeuren . Het 
bleef allemaal zeer onduidelijk. Er zou een overname komen maar hoe en wat wist men niet. Ook in de 
Provincieraad bleef men volledig in het ongewisse, terwijl de gemeenteraad is september al iets wist, er was een 
klein tipje van de sluier opgelicht. Het zou pas begin oktober zijn dat men in de Provincieraad iets daar over te 



horen krijgt en dat men eigenlijk zal toegeven dat inderdaad de Warande zal overgenomen worden door de 
provincie. Want het is door een aandachtig oppositieraadslid uit het Vlaams Belang die had gemerkt in de 
begroting van de Provincieraad in oktober dat er voor 590.000 euro werd ingeschreven voor grote werken aan de 
gebouwen : de Warande. En pas toen die vroeg waarover dat precies ging , kwam de kat op de koord en moest 
men natuurlijk zeggen waar het echt over ging, namelijk over de definitieve overname . Nadien ging het allemaal 
zeer snel, want dan kwam dat Autonoom Provinciebedrijf in beeld. De zaak moest nu éénmaal geleid en bestuurd 
worden. In de Warande, in de Raad van Bestuur van de Warande werd dan een principetekst goedgekeurd waar 
zij zich, onder voorbehoud, achter geschaard heeft. Onder voorbehoud omdat zij niet wisten hoe die zaak ging 
bestuurd worden. En dan onlangs was alles duidelijk en werd dan allemaal in gereedheid gebracht. Twee weken 
geleden, op een fractievoorzittersvergadering , werd meegedeeld dat APB tenminste ging geleid worden door 11 
provincieraadsleden en 5 experten. Nu van die 11 provincieraadsleden was oorspronkelijk gezegd ook op het 
provinciale niveau dat dat 11 mensen zouden zijn die zouden aangeduid worden door de Provincieraad, en dat 
zouden niet noodzakelijk provincieraadsleden moeten zijn. Uiteindelijk is het nu duidelijk dat die 11 
afgevaardigden wel degelijk provincieraadsleden moeten zijn. Het worden 11 mensen die lid zijn van de 
Provincieraad en daarbij komen dan 5 experten. Schepen Erik Vos deelde op die vergadering mee en het is ook 
allemaal al verder verteld in de fracties dat die 5 experten uit Turnhout zouden zijn. Uit CD&V zou daar Eric Vos 
worden afgevaardigd, uit de VLD zou Pierre Gladiné, oud-cultuurschepen, worden afgevaardigd, uit de SP.-a de 
Dimitri Gevers die naast zijn specialiteiten mobiliteit en ruimtelijke ordening,blijkbaar ook nog een expert in 
cultuuraangelenheden blijkt te zijn, dus het is te mooi om waar te zijn. Die drie zouden nog aangevuld worden 
met Walter Boogers die van de Raad van Bestuur van de Warande komt, en ook een zekere Roger Delahaut die 
ook lid is van de Raad van Bestuur van de Warande. Het zou ook te maken hebben met Open Doek en wat in die 
cultuurwereld actief is. Raadslid Paul Meeus weet ondertussen ook dat hij gehuwd is met de voorzitster van de 
Cultuurraad. Dat is misschien een belangrijk of niet onbelangrijk detail.  
Raadslid Astrid Wittebolle merkt op dat zij die vraag gesteld heeft. Hij zou die vraag misschien op een andere 
moment ook gesteld hebben, maar nu zij gevraagd heeft om die vraag naar voor te schuiven, zou zij graag die 
vraag stellen. 
Raadslid Paul Meeus antwoordt dat raadslid Astrid Wittebolle die vraag kan stellen. Hij heeft een aantal 
beschouwingen bij dit punt. Hij heeft niet goed begrepen dat zij die vraag apart heeft gesteld. Dat zij ze niet 
meteen voorbehouden heeft, is haar probleem, dat moet hij zich niet aantrekken. Als de samenstelling gebeurd is 
op basis van de meerderheid in de Provincieraad. Die bestaat uit CD&V, VLD en SP-a; Wat betreft die 11 leden 
weet hij dat die niet proportioneel zijn samengesteld. Het Vlaams Belang krijgt in slechts één mandaat, alhoewel 
zij de grootste fractie is met 24 of 25 leden. Daar is ergens een meerderheidssleutel in uitgewerkt. In de 
provincieraad zetelen nog 2 mensen die in Turnhout wonen en die ook uit CD&V en SP-a komen nl. mevrouw 
Maes en mevrouw Desmedt. Hier is een meerderheid geconstrueerd dat het niet schoon is om aan te zien, waar 
de oppositie volledig buiten spel wordt gezet. Dat is een ongeloofwaardige aangelegenheid. Het is een 
beschamende aangelegenheid te meer omdat men hier altijd spreekt over wij moeten met gans de gemeenschap 
dergelijke projecten dragen, wij moeten de cultuur gezamenlijk dragen, maar als er dan iets moet georganiseerd 
worden, als er dan raden moeten samengesteld worden, stelt hij vast dat de oppositie op de meest flagrante 
manier compleet met bijzondere en zeer merkwaardige verdeelsleutels buiten spel wordt gezet. Het Vlaams 
Belang is daar dan ook zeer duidelijk in op wat betreft de inhoudelijke grond van de zaak, Met de positieve 
punten kunnen zij zich volledig verzoenen. Maar omwille van het politieke luik dat weegt op heel dit dossier 
zeggen zij neen. Dit is niet correct . De cultuur is van iedereen. Iedereen betaalt daar zijn bijdrage voor. Hun 
politieke vertegenwoordiging in alle raden doen wat ze moeten doen. Zij willen daar hun gewicht op kunnen 
leggen. Dat kan blijkbaar niet. Men gaat hier liever over tot allerhande structuren en mechanismen die geen enkel 
logisch denkend mens kan begrijpen. Zij zullen zich in heel het dossier onthouden.  
De vraag van raadslid Astrid Wittebolle is heel simpel. Zoals raadslid Paul Meeus aanhaalt, is zij vooral benieuwd 
hoe die samenstelling zich zal voltrekken, welke procedures daar officieel voor gevolgd moeten worden, en of die 
gevolgd worden. Welke procedures daar officieel voor gevolgd moeten worden. En of die gevolgd worden. Zij 
heeft met de mensen van haar partij over geconfereerd en die zeggen dat die vijf mensen die genoemd zijn of het 
voorstel dat naar voor is gebracht, momenteel van tafel is geveegd. Kunnen zij daar als oppositie nog aan te pas 
komen. Welke procedure wordt er gevolgd om de afvaardiging vanuit Turnhout zo stevig mogelijk in dat 
expertenteam te krijgen.  
 
Schepen Eric Vos denkt dat dit wellicht één van de belangrijkste dossiers van de legislatuur zal zijn, in die zin dat 
de regionale opdracht die Turnhout al 35 jaar lang opneemt in het kader van cultuurspreiding, voor het grootste 



deel ondersteund en overgenomen wordt door het provinciebestuur met de oprichting van het APB en dat daar 
de regionale inbreng in verhouding staat tot het gebruik van het cultuurhuis De Warande en waar er een 
samenspel zal zijn tussen provinciebestuur, Vlaamse Overheid en stadsbestuur waar het stadsbestuur zich 
uitdrukkelijk blijven engageren in het Warandeverhaal. Maar waar de stad zijn verantwoordelijkheid blijft opnemen 
naar dingen die zich in en rond de Warande-site afspelen, met name de planning van de fuifzaal, de bibliotheek, 
de buitenaanleg en ook het engagement naar het verenigingsleven dat in latere fase zal moeten ingebed worden 
zodanig dat de lokale verantwoordelijkheid daar ook blijft spelen. Het is een belangrijk dossier ook voor de 
ontwikkeling van de Warande. Hij gaat heel het dossier niet ten voete uit vertellen, maar de voornaamste 
elementen waar er zuurstof gegeven is is één naar de programmering toe, twee naar de infrastructuur toe met de 
programmering van een tentoonstellingsruimte en de renovatie van het Warandegebouw. En dan de sleutel op 
het verhaal met de programmering die via Aktuwa zal blijven verlopen, het engagement van het stadsbestuur 
naar de vzw Stroom en het samenspel met de Vlaamse Overheid om die rol vanuit een bijzondere opdracht aan 
Turnhout toe te spelen en daar ook zeer integraal en wordt ook door de drie partners onderschreven het 
Warandemodel te incorpureren en ook vanuit de Vlaamse Overheid een stuk vast te leggen naar beleidsvoering 
toe. Men mikt op de overname op 1 juli, alles zit daar nog voor op schema, en vragen vandaag daar een 
principieel ja voor. Voor wat het concreet punt betreft van de samenstelling van het APB, denkt hij dat men moet 
streven om de link tussen Aktuwa en het APB ook naar de vertegenwoordiging zo maximaal mogelijk te doen. De 
gegevens die aangehaald zijn rond het aantal te benoemen leden in de raad van bestuur door de Provincieraad 
zijn correct, elf provincieraadsleden waarbij elke fractie vertegenwoordigd zal zijn. Vijf experten uit het culturele 
werkveld, waar de verhouding twee derde van hetzelfde geslacht en dus minimaal een derde van elk geslacht 
moet aanwezig zijn. De samenstelling van de raad van bestuur zal gebeuren door dubbele voordrachtlijsten 
waarbij mannen en vrouwen dienen voorgelegd te worden, en waar het provinciebestuur een uiteindelijke 
beslissing in zal nemen. Hij verneemt dat er vanuit het provinciebestuur ook een brief zou gericht worden net in 
verband met die vraagstelling naar de samenstelling van de raad van bestuur een APB. Indien die brief toekomt 
zal hij hiervan onmiddellijk kennis geven en op basis van de inhoud van de brief een voorstel doen hoe men best 
komt tot een voorstel dat men overmaakt aan het provinciebestuur. Hij kan vandaag formeel zeggen dat de 
aanduiding nog dient te gebeuren. Men zal moeten uitmaken dat de genoemde mensen al dan niet kandidaat 
zijn.  
Raadslid Astrid Wittebolle zegt dat er toch enige haast achter zit, want als zij niet vergist komt dat op 24 maart 
voor, maar mevrouw provincieraadslid kan de gemeenteraad informeren. Vandaag is het de tweede maart. Als 
die brief met de poststaking een week onderweg is, dan is men weeral ver vooruit en als men dan nog allerhande 
mensen moet gaan zoeken, dringt zij aan om proactief al naar die nieuwe mensen op zoek te gaan. 
Schepen Eric Vos zal informeren wanneer dat schrijven toekomt, zodat men er onmiddellijk werd van kan maken 
als het toekomt. 
Raadslid Paul Meeus vraagt of die vijf mensen die hij genoemd heeft, nog niet zeker zijn. Als het wel zeker zou 
zijn is er wel een probleem voor die vertegenwoordiging. Het zijn 5 mannen. 
Schepen Eric Vos heeft gezegd dat er een voordracht gevraagd wordt met mannen en met vrouwen. 
Hij zal zien hoe men dat vraagt in de brief die men verwacht. 
Raadslid Paul Meeus vraagt of schepen Eric Vos nog niet op de hoogte is van de trucken die de provincieraad 
gaat verzinnen. 

Samenvatting 
De gemeenteraad van stad Turnhout gaat principieel akkoord met de oprichting van het Autonoom Provincie 
Bedrijf de Warande. Dit impliceert dat de Warande niet langer beheerd zal worden door de stad Turnhout. 
De gemeenteraad gaat principieel akkoord met de voorgestelde regeling inzake het personeel.  

Motivering 
Feiten en context 
1. Context 

Cultuurcentrum de Warande en zijn omringende culturele vzw’s (het zogenaamde Warandemodel (1)) hebben 
een unieke leidinggevende positie in het segment van de cultuurcentra in Vlaanderen. 
De Warande heeft immers een regionale, landelijke en zelfs - bescheiden - internationale uitstraling, maar vervult 
tegelijkertijd ook een aantal stedelijke functies. Meer dan 70 % van haar gebruikers zijn niet-Turnhoutenaars en 
komen dus uit de ruime regio van de provincie Antwerpen. Het is dan ook legitiem dat de provincie als 
regiobestuur een leidende functie in de werking en in de beheersstructuur van het huis wil opnemen (²). Echter 
ook de Vlaamse gemeenschap en de Stad Turnhout willen hun verantwoordelijkheden in deze - zij het in een 
andere verhouding - handhaven (³). 



 
Rekening houdende met het gemeente- en provinciedecreet en het decreet lokaal cultuurbeleid zijn de juridische 
mogelijkheden voor een gewijzigde beheersstructuur eerder beperkt. Het decreet lokaal cultuurbeleid 
bijvoorbeeld voorziet enkel de financiële ondersteuning van cultuurcentra die beheerd worden door een 
gemeente- of stadsbestuur.  
De minister van cultuur is bereid om de huidige subsidiëring van de Warande op peil te houden, juist 
omwille van de unieke positie van het “Warandemodel”. De minister en zijn administratie stellen hierbij 
wel als voorwaarde dat de Warande zelf gerund moet blijven zoals elk cultuurcentrum en dus ook met 
respect voor het behoud van een breed draagvlak van gebruikers, deskundigen en de overheid (in de 
geest van het cultuurpact). 
Met deze context als achtergrond en in een ruim en constructief overleg met het stadsbestuur van Turnhout en 
de Warande nam de Deputatie in haar zitting van 10 juli 2008 de principiële beslissing om de Warande over te 
nemen in provinciaal beheer en dit met ingang van 1 juli 2009.  
Er wordt hierbij geopteerd om een Autonoom Provincie Bedrijf (APB) op te richten, conform de regelgeving van 
een Extern Verzelfstandigd Agentschap (EVA) waarbij de programmatie-vzw Aktuwa (Aktiviteiten Turnhoutse 
Warande) zijn volle bevoegdheid behoudt over de inhoudelijke, strategische en operationele doelstellingen van 
het centrum.  
De huidige infrastructuur wordt in erfpacht gegeven aan de provincie Antwerpen. Bijkomend wordt een 
gebruikersovereenkomst opgesteld waarin alle noodzakelijke afspraken tussen Stad Turnhout en provincie 
Antwerpen in worden opgenomen.  
De deputatie keurde op 12 februari 09 principieel de oprichting van het APB de Warande goed. 
________________________________________________________________________ 
(1) Het Warandemodel staat voor een doorgedreven samenwerkingsmodel met een aantal culturele vzw’s die in 
het Warandehuis wonen en werken nl. Dinamo, Open Doek,Strip Turnhout, Kunst in Zicht, Storm op Komst en 
architectuurvereniging Ar-Tur. 
(2) “In deze legislatuur zullen we samen met onze gemeenten, steden en bovenlokale actoren optrekken om zo in 
onze provincie een creatief klimaat te ontwikkelen (…).  
Een specifiek ondersteunend beleid vragen ook de regionale steden. De centrumfuncties die zij vervullen, vergen 
ook vaak zware financiële inspanningen. Zoeken naar de behoeften van elke regio en blinde vlekken eigentijds 
inkleuren wordt de uitdaging” (uit: ‘Een creatieve provincie’ het bestuursakkoord 2007-2012 Provincie Antwerpen) 
(3) “Met de Warande heeft Turnhout een culturele troef in handen die naambekendheid heeft in heel Vlaanderen 
(…) De Warande moet de nodige ontwikkelingskansen krijgen.(…) 
Om het stedelijk beleid in al zijn facetten te realiseren zijn middelen en subsidies via externe kanalen 
onontbeerlijk. De stad zal actief trachten deze kansen te optimaliseren” (uit: ‘Turnhout: een centrumstad op 
mensenmaat’ het bestuursakkoord 2007-2012 stad Turnhout) 

2. Beheer van de exploitatie-uitgaven (exploitatiekosten infrastructuur, personeel en gewone 
werkingskosten) 

De exploitatie-uitgaven werden momenteel door de stad Turnhout op diverse codes van de stedelijke begroting 
ingeschreven. Binnen een provinciaal beheer wordt geopteerd voor de formule van een Autonoom Provincie 
Bedrijf (APB). Dit geeft mogelijkheden voor een soepel financieel beheer en personeelsbeleid.  
Binnen deze APB kunnen de diverse kosten via een dotatie gefinancierd worden en via de bepalingen van een 
beheersovereenkomst legt het APB de Warande jaarlijks verantwoording af over haar beleid aan de 
Provincieraad. Naast het APB (exploitatie) zal de programmerings-vzw Aktuwa zich concentreren op de 
inhoudelijke werking van het huis (zie verder punt 4) 
2.1 Het personeelsbeheer (formatie, rechtspositie en overname) 
Het APB biedt de mogelijkheid om zowel het statutaire als het contractuele personeel van de stad Turnhout op te 
nemen binnen het APB de Warande respectievelijk via detachering en via overname van contract. De huidige 
personeelsformatie  (56,8 VTE gesco’s inbegrepen) zal worden gerespecteerd.  
Er wordt geopteerd voor een contractuele personeelsformatie. Deze contractuele personeelsformatie zal 
worden bezet door 
- Statutairen die gedetacheerd worden vanuit de Stad Turnhout naar het APB 
- Contractuelen die op 30 juni een arbeidscontract hebben bij de stad Turnhout  
- Statutairen die nu in dienst zijn van de Stad, die opteren voor een contractuele tewerkstelling binnen het APB 
Dat het enkel om een contractuele formatie gaat impliceert dat de detachering van statutairen een uitdovend 
systeem is. 



 
Het APB zal de rechtspositieregeling van de provincie volgen. Het APB de Warande kan hiervan afwijken 
indien de specifieke situatie van het bedrijf dit verantwoordt.  
De overnametechniek: 
Contractuele personeelsleden krijgen op 1 juli 2009 een contract aangeboden door het APB, van dezelfde aard 
als hun lopende contract (bepaalde duur, onbepaalde duur, vervangingscontract).  
Statutaire personeelsleden wordt een keuze aangeboden: 
- Ze stappen in een contractueel dienstverband van onbepaalde duur bij het APB en krijgen van de stad max. 

twee jaar onbetaald verlof aangeboden. Binnen deze twee jaar behouden ze het recht om terug te keren 
naar hun statutaire aanstelling maar na deze periode moeten ze formeel kiezen. 

- Ze worden gedetacheerd, dus blijven in dienst van de stad Turnhout, in de rechtspositieregeling van de stad. 
Ze hebben dan geen bevorderingsmogelijkheden meer  als statutair personeelslid binnen het APB (wel 
binnen het stadsbestuur). 

Het APB draagt de integrale loonlast van de medewerkers en splitst zich af van de provinciale administratie 
(eigen sociaal secretariaat, hospitalisatieverzekering,…). 
Om de overgang mogelijk te maken moet de beheersovereenkomst onder meer melding maken van de afwijking 
voor de aanwervingsvoorwaarden van de contractuelen. 
Gezien de specificiteit van het dossier werd voorgesteld om op provinciaal niveau tot akkoorden te komen met de 
vakbonden.  
De stad Turnhout verbindt er zich toe geen overuren mee over te dragen naar de nieuwe structuur. 
De deputatie gaf goedkeuring voor invulling van de vacatures en bevorderingen voor installatie het APB. 
2.2 De werkingskosten 
De kosten verbonden aan de dagdagelijkse werking van het huis variërend van algemene publiciteit, ict, 
communicatie, voertuigen, infrastructuur en onderhoud etc. zullen door het APB de Warande gedragen 
worden. 

Opbrengsten € 1.414.547,63 € 1.435.158,74 € 1.451.275,20

Toelagen  hogere overheden € 1.355.348,70 € 1.368.470,98 € 1.378.607,35

diverse inkomsten € 59.198,93 € 66.687,76 € 72.667,85

Kosten € 3.295.937,10 € 3.473.555,15 € 3.586.835,51

Werkingskosten € 602.196,20 € 695.950,30 € 719.684,56

Werkingstoelagen VZW Aktuwa € 611.099,00 € 618.789,00 € 540.362,00

Loonlasten € 2.082.641,90 € 2.158.815,85 € 2.326.788,95

RESULTAAT -€ 1.881.389,47 -€ 2.038.396,41 -€ 2.135.560,31

STAD TURNHOUT 2005 2006 2007

 
2.3 Beheer van de onroerende goederen 
Het provinciebestuur neemt de huidige gebouwen met gronden in een langdurige erfpacht en zal dan op zijn 
eigen buitengewone dienst investeren in de renovatie van de gebouwen. 
Momenteel wordt een investeringsprogramma van 5,5 miljoen euro vooropgesteld en dit voor de periode 2009 - 
2012. Eventuele investeringen in de bibliotheek - die in het Warandegebouw is geïntegreerd - zijn echter niet 
voorzien. Van deze 5,5 miljoen euro is 2,5 miljoen euro voorbehouden voor de uitbreiding van de 
tentoonstellingsinfrastructuur. Andere belangrijke ingrepen zijn o.m. aanpassingen aan het sanitair, werkruimtes, 
onthaal, opwaarderen van de theatertechnieken en werken aan de toneeltoren. 
Belangrijk hierbij is dat het provinciebestuur haar engagement aflijnt op de gebouwen zelf. Het openbaar groen 
en de heraanleg van het plein boven de ondergrondse parking blijven tot de verantwoordelijkheid van de stad 
Turnhout behoren. De stad Turnhout blijft bovendien alle kosten voor de werking van de stedelijke bibliotheek 
dragen.  
Een erfpachtovereenkomst wordt opgesteld tussen de stad Turnhout en Provincie Antwerpen. Bijkomend wordt 
een aparte gebruikersovereenkomst opgesteld waarin alle noodzakelijke afspraken tussen stad Turnhout en 
Provincie Antwerpen zullen worden opgenomen. 



3. De programmerings-vzw Aktuwa blijft verantwoordelijk voor de inhoudelijke werking van de 
Warande 
De samenwerking tussen Provincie, Stad Turnhout en Vlaanderen is bij de huidige stand van de wetgeving 
moeilijk te realiseren vermits moet rekening gehouden worden met het decreet lokaal cultuurbeleid en het 
gemeente- en provinciedecreet. Het decreet lokaal cultuurbeleid voorziet enkel de financiële ondersteuning door 
Vlaanderen van cultuurcentra in het beheer van de gemeente. In een gezamenlijk beheer (stad en provincie) zou 
de Warande haar erkenning als cultuurcentrum verliezen. Art. 76 van het decreet voorziet echter de mogelijkheid 
dat de Vlaamse Regering via een convenant aan een gemeente aanvullende subsidies kan vaststellen voor 
bijzondere opdrachten in het kader van cultuur. Het stelt wel uitdrukkelijk als voorwaarde dat 
deprogrammeringsvzw Aktuwa, met gepaste vertegenwoordigers van politieke en filosofische strekkingen, 
gebruikers en experten bij de inrichtende macht, moet actief blijven om de cultuurpactwetgeving te honoreren. 
Deze zogenaamde programmerings-vzw is ook  nu reeds ten volle bevoegd voor het strategisch en operationeel 
inhoudelijk beleid van het huis. In deze vzw zetelen momenteel gemeenteraadsleden, gebruikers en deskundigen 
in een verdelingsstelsel conform de cultuurpactwetgeving. Hierdoor zijn alle ideologische en filosofische 
strekkingen correct vertegenwoordigd.  
Het voorstel is om deze vzw in zijn hoedanigheid en werking te behouden maar de provinciale 
vertegenwoordiging hierin te heroverwegen en uit te breiden. Daartoe zullen stad en provincie het beheersorgaan 
van de vzw hersamenstellen binnen de perken van het decreet op het lokaal cultuurbeleid, de 
cultuurpactwetgeving en rekening houdend met de optimalisering van grotere samenwerkingsverbanden.  
Om die lokale verankering te kunnen handhaven zal het stadsbestuur van Turnhout haar financiële dotatie aan 
de vzw Aktuwa continueren. Ook de provincie zal de vzw Aktuwa op een even substantiële wijze rechtstreeks 
subsidiëren. Beide bedragen worden op elkaar afgestemd. 
De geest waarin immers de voorbije onderhandelingen verliepen was er één waarbij de huidige kwalitatieve 
werking van de Warande (en zijn partners) niet alleen moest worden behouden maar zich zelfs met nog meer 
ambitie verder zou moeten kunnen ontwikkelen.  
4. Bestuur 
Artikel 229 van het provinciedecreet bepaalt dat een Autonoom Provincie Bedrijf wordt geleid door een Raad van 
Bestuur die over de volheid van bevoegdheid beschikt. De dagdagelijkse leiding zal worden toevertrouwd aan 
een gedelegeerd bestuurder. 
Het aantal leden van de Raad van Bestuur bedraagt ten hoogste een vijfde van het aantal provincieraadsleden 
en maximaal twee derde van hen is van hetzelfde geslacht. Voor de Provincie Antwerpen betekent dit dat er 
maximaal 16 leden kunnen zijn. 
De bestuurders worden benoemd door de Provincieraad en elke fractie moet minimaal één bestuurder kunnen 
voordragen. De bestuurders kunnen, maar moeten geen deel uitmaken van de provincieraad of de deputatie. Wel 
dient uit de Raad van Bestuur een voorzitter te worden gekozen die deel uitmaakt van de deputatie.  
 
De Raad van Bestuur van APB de Warande is voor 100% samengesteld uit vertegenwoordigers van de 
provincieraad, met een evenwicht tussen provinciale vertegenwoordigers en experten. Met als samenstelling 
volgend voorstel: 
- 5 vertegenwoordigers fracties 
- 6 provincieraadsleden uit de meerderheidsfracties 
- 5 experten uit het culturele werkveld 
Fasering 
5. Realisatie 
De voorbereidende fase wordt nu afgerond. Het oprichtingsdossier voor het APB de Warande wordt principeel 
goedgekeurd door  de gemeenteraad op niveau van stad Turnhout, en wordt goedgekeurd door deputatie en 
provincieraad op provinciaal niveau. 
Op 1 april gaat de oprichtingsbeslissing met motiveringsverslag en statuten naar de Vlaamse Regering voor 
goedkeuringstoezicht (100 dagen).  
Indien de Vlaamse Gemeenschap goedkeuring geeft voor oprichting, wordt het Autonoom Provincie Bedrijf de 
Warande op 1 juli geïnstalleerd. 
Na oprichting van het APB de Warande wordt de beheersovereenkomst uitgewerkt tussen de Provincie 
Antwerpen en het APB de Warande. 
Fase 1: Voorbereiding (december 08 – januari 09) 

 



Fase 2: Oprichting: oprichtingsbeslissing  
college   19-02-09 + 02-03-09 
gemeenteraad  02-03-09 + 30-03-09 
deputatie   12-02-09 + 03-03-09 
provincieraad   24-03-09 
Fase 3: Goedkeuringstoezicht (100 dagen: april, mei, juni 09) 
Oprichtingsbeslissing + motiveringsverslag en statuten naar Vlaamse Gemeenschap 
Officiële start van de nieuwe entiteit APB de Warande op 1 juli 09 
Fase 4: Afsluiten beheersovereenkomst (september 09) 
Argumentatie 
Alle onderhandelaars van de diverse overheden  (provinciebestuur Antwerpen, stadsbestuur Turnhout en het 
kabinet Anciaux) alsook de directie en de raad van bestuur van de Warande zijn heel erg overtuigd van de 
meerwaarde van dit ambitieuze plan. Met de stad Turnhout als uitvalsbasis kan de Warande zo voor de hele 
Kempense regio en de provincie een nog krachtiger culturele vuurtoren worden. Zo kunnen nog meer mensen 
deelnemen aan het rijke Vlaamse cultuurleven. Kortom hier wordt iedereen beter van… 

Besluit 
De gemeenteraad van stad Turnhout gaat principieel akkoord met  de oprichting van het Autonoom 
Provinciebedrijf de Warande. Dit betekent dat de Warande niet langer beheerd zal worden door stad  Turnhout. 
De gemeenteraad gaat principieel akkoord met de  voorgestelde regeling inzake personeel . 
De gemeenteraad stemt met 24 stemmen op 32 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Karel De Busser, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer 
Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw Katrien Van de Poel – schepenen; de heer Pierre Gladiné,  de 
heer Marc Clymans, de heer Luc Debondt, mevrouw Astrid Wittebolle, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam 
Van de Heyning, de heer Eddy De Wachter, de heer Bas Bax, de heer Walter Van Houtven, mevrouw Annemie 
Der Kinderen, mevrouw An Van Tornout, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de heer Hannes Anaf,  
mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers en de heer Bart Cabanier. 
Er waren 8 onthoudingen nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels,  de heer Renaat Decoster en de heer Peter 
Reniers – raadsleden. 
Opvolging 
Origineel De Warande 
 
008. Goedkeuring te hechten aan de huurovereenkomst voor de huur van een buurthuis Brugstraat 25 & 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas 
Samenvatting 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de huurovereenkomst met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas. De huur wordt aangegaan voor het onderbrengen van 
gemeenschapsvoorzieningen in het kader van de leefbaarheid, meer bepaald voor de huisvesting van enerzijds 
het buurthuis ’t Stokt en anderzijds de stedelijke diensten welzijn en tevens ook jeugd. Dit pand wordt verhuurd 
aan de stad Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De huurovereenkomst wordt afgesloten voor 
onbepaalde duur ingaand op  1 april 2009. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- College  van 22 januari 2007 :  Het college van burgemeester en schepenen neemt kennis van het schrijven van 
de buurtwerking van 11 januari 2007, van de nota “Kongostraat 76 - buurthuis Stokt en Speel-o-theek” 
opgemaakt door de dienst projectmanagement en huisvesting dd. 1 december 2006 ter voorbereiding van het 
overleg tussen de Stad Turnhout, de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting en de buurtwerking ’t Stokt op 
6 december 2006 en van het verslag van dit overleg dd. 6 december 2006. Naar aanleiding van de besproken 
problematiek neemt het college  een principiële beslissing om tot een oplossing te komen in deze kwestie. Het 
college erkent het belang van een buurthuis, kinderwerking en speel-o-theek voor de wijk Stokt en wil ijveren om 
het voortbestaan van deze dienstverlening te garanderen. 
- College van 25 februari 2008 : Het college besluit het huren van de woning Brugstraat 25 verder te onderzoeken 
voor het huisvesten van het buurthuis, speel-o-theek en jeugdwerking. De jongerenwerking kan haar intrek 
nemen in het clubhuis na akkoord van de maatschappij. Als de voorwaarden bekend zijn kan dit in een 



overeenkomst tussen de maatschappij, de stad en via een buurtcontract met de diverse gebruikers vastgelegd 
worden. Het college is van mening dat een stuk van de huur gerecupereerd dient te worden door een bijdrage 
van de gebruikers.  Eens akkoord over de modaliteiten en voorwaarden kunnen de kosten van de huur in een 
begrotingswijziging voor de buurt- en wijkaanpak worden opgenomen. 
- College van 20 oktober 2008 : Het college beslist dat het pand in de Brugstraat 25 na verbouwing en renovatie 
door de TMH in gebruik kan genomen worden door de stad, die een regierol op zich zal nemen, waardoor het 
buurtwerk, jeugdwelzijnswerk, het Wobbeltje en eventuele andere activiteiten gebruik kunnen maken/ kunnen 
doorgaan in het pand. Met de financiële dienst zal bekeken worden hoe dit praktisch het best geregeld kan 
worden. Na goedkeuring in het college wordt met het buurtwerk, de diensten communicatie en jeugd samen 
gezeten om het verloop van de werken en het financiële plaatje daarvan te bespreken. 
Feiten en context 
In het pand Kongostraat 76 te Turnhout is sinds hun oprichting de buurtwerking ’t Stokt gehuisvest. Hiertoe werd 
een huurovereenkomst aangegaan tussen de Stad Turnhout / Regie voor Grond- en Bouwbeleid en de vzw 
Buurtwerk ’t Stokt dd.17 maart 1981, waar inmiddels één aanpassing van goedgekeurd werd dd .23 januari 1984. 
Tevens dient het pand sinds geruime tijd ook als onderkomen voor enkele stedelijke diensten werkzaam in het 
gebied jeugd en welzijnswerking. 

Het buurtwerk ’t Stokt en diensten jeugd en welzijn moeten hun huidige locatie Kongostraat 76 te Turnhout 
ontruimen in het kader van het sociale huisvestingsproject erfpacht Kongostraat aangegaan met de TMH. Dit 
subsidiedossier binnen de sociale woningbouw laat enkel toe dat na renovatie het pand Kongostraat 76 
vrijgegeven wordt als een sociale huurwoning.   
Overeenstemmend met de voorwaarden opgelegd door de buurtwerking en de stedelijke diensten jeugd en 
Welzijn aan dewelke de nieuwe locatie moet voldoen, is de keuze gevallen op het pand Brugstraat 25 en het 
achterliggende Kaartershuisje grenzend aan de Blaas in eigendom van de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting. 
Juridische grond 
Gemeentedecreet artikel 43 : gemeenteraad regelt alles wat van gemeentelijk belang is. 
Argumentatie 
Het huurcontract met de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen 
te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende kaartershuisje grenzend aan de Blaas wordt ter 
goedkeuring voorgelegd aan de gemeenteraad. Het pand Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje worden verhuurd aan de stad Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De 
huurovereenkomst wordt afgesloten voor onbepaalde duur ingaand op 1 april 2009. 

Besluit 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de huurovereenkomst met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor de huur van een buurthuis gelegen te Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het achterliggende 
kaartershuisje grenzend aan de Blaas. De huur wordt aangegaan voor het onderbrengen van 
gemeenschapsvoorzieningen in het kader van de leefbaarheid, meer bepaald voor de huisvesting van enerzijds  
het buurthuis ’t Stokt en anderzijds de stedelijke diensten welzijn en jeugd. Dit pand wordt verhuurd aan de stad 
Turnhout, mits de maandelijkse huurprijs van 500 euro. De huurovereenkomst wordt afgesloten voor onbepaalde 
duur ingaand op  1 april 2009. 
 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan huurovereenkomst en het bijhorende reglement van inwendige orde in 
bijlage en machtigt de heren burgemeester en secretaris de overeenkomst te ondertekenen. 
 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting nv 
Noord-Brabantlaan 4, 2300 Turnhout 
Tel: 014/45 33 90 
Fax: 014/46 26 28 
E-mail: info@tmh.woonnet.be 
Huurcontract onbepaalde duur 
DOSSIERNUMMER: 20456/ ………… 
AANVANGSDATUM: 01/04/2009 
EINDDATUM: onbepaalde duur 
HUURDER: 
Stad Turnhout 



ADRES: 
Brugstraat 25 
2300 Turnhout 
MODELOVEREENKOMST VERHUUR VAN EEN LOKAAL AAN EEN GEMEENTE, EEN OCMW, EEN VZW OF 
EEN VENNOOTSCHAP MET SOCIAAL OOGMERK 
De ondergetekenden : 
1) De sociale huisvestingsmaatschappij Turnhoutse Maatschappij voor deHuisvesting nv (TMH) met 
maatschappelijke zetel te Noord-Brabantlaan 4, 2300 Turnhout, ingeschreven in het rechtspersonenregister te 
Turnhout onder het ondernemingsnummer BE 0 403 773 287, erkend door de VHM onder het nummer 
129 en hier vertegenwoordigd door De Heer Peter Vanommeslaeghe, directeur, en De Heer John Brandt, 
voorzitter hierna genoemd "de verhuurder" enerzijds  
en 
2) Stad Turnhout, Campus Blairon 200, 2300 Turnhout en hier vertegenwoordigd door De Heer Francis Stijnen, 
burgemeester en De Heer Staf Lauwerysen, secretaris. hierna genoemd "de huurder" anderzijds, zijn 
overeengekomen wat volgt: 
 
VOORWERP VAN DE HUUR EN BESTEMMING 
Art. 1. De verhuurder geeft in huur aan de huurder, die aanvaardt, lokalen gelegen te Brugstraat 25, 2300 
Turnhout, voldoende gekend door de huurder die verklaart ze ontvangen te hebben in de staat, beschreven in de 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving opgemaakt voor de ingenottreding, en die aan huidig contract gehecht zal 
blijven. De plaatsbeschrijving wordt opgemaakt na afwerking van de laatste aanpassingswerken. De verhuurde 
lokalengroep behelst het volgende welomschreven deel van bovenvermeld onroerend goed: het pand gelegen 
Brugstraat 25, 2300 Turnhout en het kaartershuisje grenzend aan De Blaas, gelegen Rerum Novarumlaan, 2300 
Turnhout. De terbeschikkingstelling van de lokalen kan evenwel slechts plaatshebben na de ondertekening door 
de huurder van de tegensprekelijke plaatsbeschrijving. Art. 2. De lokalen en hun aanhorigheden worden gehuurd 
teneinde ze uitsluitend te gebruiken voor de volgende specifiek omschreven doeleinden, met name, als 
gemeenschapsvoorziening in het kader van de leefbaarheid van de buurt (buurtondersteunende en -versterkende 
activiteiten) in voortdurend overleg en nauwe samenwerking met de verhuurder. De huurder zal de bestemming 
van het gehuurde goed slechts kunnen wijzigen mits uitdrukkelijke en geschreven toelating van de verhuurder. 
De verhuurder mag een dergelijke wijziging zonder opgaaf van redenen weigeren. 
DUUR 
Art. 3. Deze overeenkomst treedt in werking op 1 april 2009 voor onbepaalde duur. Zij kan ten allen tijde 
opgezegd worden met inachtname van een opzegtermijn van zes maanden. 
ONTBINDING EN EINDE VAN DE OVEREENKOMST 
Art. 4. Gedurende de hele opzegperiode heeft de verhuurder het recht het gehuurde goed gedurende twee dagen 
in de week en twee opvolgende uren per dag door de kandidaat huurders te laten bezichtigen. Elke partij bepaalt 
één van deze twee dagen en uren. 
Art. 5. Bij het vertrek van de huurder zal een afgevaardigde van de verhuurder de lokalen bezoeken en zal een 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving van uittreding opgemaakt worden. Deze plaatsbeschrijving zal door de 
huurder, of zijn vertegenwoordiger, voorzien van een geldige volmacht, ondertekend worden. Indien de 
uittredende huurder op de voor de plaatsbeschrijving gestelde dag en uur, hem minstens 8 dagen vooraf gemeld, 
niet aanwezig is, brengt de afwezigheid de onvoorwaardelijke erkenning van zijnentwege van de juistheid van 
deze plaatsbeschrijving met zich mee. 
Art. 6. In het geval van een onteigening voor openbaar nut, loopt de huur af op de datum waarop de overheid die 
overgaat tot onteigening het gehuurde goed in haar bezit krijgt. De schadeloosstellingen die de huurder van de 
overheid die overgaat tot onteigening mag eisen mogen in geen geval het bedrag van de schadeloosstelling van 
de verhuurder verlagen. De huurder kan geen schadeloosstelling eisen bij de verhuurder. 
HUURPRIJS 
Art. 7. De huur is vastgesteld op 500,00 EUR per maand, betaalbaar bij voorbaat op de vijfde van elke maand op 
de rekening 001-0665021-65 geopend op naam van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting of op elke 
andere door de verhuurder aangegeven rekening. Deze huur zal worden geïndexeerd overeenkomstig de 
wettelijke bepalingen op elke verjaardag van de huurovereenkomst, waarbij als aanvangsindex 
(gezondheidsindex) geldt, deze van de maand voorafgaand aan de datum van ondertekening van onderhavig 
contract, hetzij februari 2009. Bij gebreke aan betaling op zijn vervaldag brengt deze huur van rechtswege en 



zonder ingebrekestelling interest op tegen de wettelijke intrestvoet. De huurder is hoofdelijk en ondeelbaar 
gehouden tot betaling van de huurprijs en de hiernavermelde huurlasten. De huurder is ertoe gehouden de door 
hem gedane betalingen te bewijzen op eenvoudig verzoek van de verhuurder. 
HUURLASTEN 
Art. 8 . In de huurprijs dient de huurder ook de verschuldigde huurlasten te betalen. Deze huurlasten omvatten 
o.a. : brandverzekering (afstand van verhaal). Deze opsomming wordt louter ter indicatie gegeven en is niet 
volledig. Bij de inwerkingtreding van deze overeenkomst, bedraagt de hiervoor bestemde maandelijkse 
voorafbetaling 1,72 EUR. Dit bedrag zal geïndexeerd worden op de wijze zoals hierboven voorzien voor de huur. 
De individuele verbruikskosten van water, gas, elektriciteit en stookolie, voor zover deze door de sociale 
huisvestingsmaatschappij worden betaald, worden jaarlijks verrekend. De abonnementen voor water, gas, 
elektriciteit, telefoon, centrale verwarming of andere, indien deze niet gemeenschappelijk zijn aan het onroerend 
goed, zijn uitsluitend ten laste van de huurder, evenals alle ermee verband houdende kosten, zoals plaatsing van 
tellers, verbruikskosten enz. 
* Pand Brugstraat:  
_ Elektriciteit: meternummer dagverbruik: 32338362 
EAN-nummer: 541448820057133988 
_ Gas: meternummer: 16235541 
EAN-nummer: 541448820057133995 
_ Water: meternummer: 89033387 
* Kaartershuisje grenzend aan de Blaas: 
_ Elektriciteit: meternummer dagverbruik: ………………. 
EAN-nummer: …………………. 
_ Gas: meternummer: …………………... 
EAN-nummer: …………………. 
_ Water: meternummer: …………………. 
Art. 9. Behoudend de onroerende voorheffing die ten laste valt van de verhuurder, 
vallen alle lasten en belastingen van welke aard ook en die de gehuurde lokalen 
betreffen ten laste van de huurder. 
WAARBORG 
Art. 10. Teneinde de goede en volledige uitvoering van zijn verplichtingen te verzekeren, stelt de huurder een 
waarborg ten belope van 2 maanden huur met een maximum van 841,00 EUR. Deze waarborg zal worden 
teruggestort bij afloop van de huurovereenkomst, nadat een goede en volledige naleving van alle verplichtingen 
werd vastgesteld door de verhuurder, onder aftrek van de eventueel verschuldigde sommen. De waarborg die 
door de huurder bij de aanvang van de huurovereenkomst moet worden gestort in handen van de verhuurder. De 
waarborg wordt verhoogd met de in de loop van de huurovereenkomst gekapitaliseerde interesten tegen een 
interestvoet die minimaal gelijk moet zijn aan de creditrente, vermeld in artikel 3 van het besluit van de Vlaamse 
Regering van 2 december 2005 houdende de regeling inzake het beheer van de eigen middelen van de sociale 
huisvestingsmaatschappijen door de VMSW. 
RECHTEN EN VERPLICHTINGEN VAN DE HUURDER 
Art. 11. Alle werken, verbeteringen en verbouwingen aan het verhuurde goed teneinde het goed te kunnen 
gebruiken voor de in art. 2 vermelde bestemming, mogen slechts worden uitgevoerd na schriftelijk akkoord van 
de verhuurder. Een weigering dient niet door de verhuurder gemotiveerd te worden. De huurder verbindt er zich 
toe bij het einde van de huurovereenkomst het gehuurde goed in zijn oorspronkelijke staat te brengen. Indien de 
huurder toch zonder toelating veranderingen aanbrengt aan het gehuurde goed, heeft de verhuurder het recht te 
eisen dat het gehuurde goed en haar aanhorigheden onmiddellijk in de oorspronkelijke staat worden hersteld.  
Art. 12. Zonder geschreven en voorafgaande machtiging van de verhuurder mag de huurder niets plaatsen of 
bevestigen aan het dak, aan de buitenmuren noch op enige andere, buiten het hoofdgebouw gelegen plaats van 
het gehuurde goed. Art. 13. De huurder zal het gehuurde goed betrekken en gebruiken als een goede huisvader 
in de zin van art. 1728 B.W.. De lokalen worden verhuurd in de staat waarin ze zich bevinden, zoals blijkt uit de 
tegensprekelijke plaatsbeschrijving. Behang en binnenschilderwerken zijn ten laste van de huurder alsmede de 
kosten verbonden aan het ruimen van putten en sekreten. Op het einde van de huurovereenkomst is de huurder 
ertoe gehouden de lokalen achter te laten in de staat zoals omschreven in de tegensprekelijke plaatsbeschrijving. 
De herstellingswerken ten laste van de huurder zijn deze vermeld in art. 1754 B.W.. Indien de huurder niet tijdig 
de hem ten laste vallende onderhouds- en herstellingswerken uitvoert heeft de verhuurder, na ingebrekestelling 
bij aangetekende brief, het recht om deze werken uit te voeren of te doen uitvoeren door een derde voor rekening 



van de huurder. Deze laatste zal dan aan de verhuurder binnen de maand na facturatie de door hem uitgegeven 
som moeten terugbetalen. De huurder is ertoe gehouden elke schade waarvan de herstelling ten laste ligt van de 
verhuurder valt onmiddellijk en per aangetekende brief aan deze laatste bekend te maken. Ingeval de huurder 
deze verplichting niet naleeft, zal de huurder aansprakelijk gesteld worden voor elke vermeerdering van de 
schade en zal hij verplicht worden de verhuurder daarvoor schadeloos te stellen.  
Art. 14. De huurder zal zonder vergoeding de uitvoering van al dan niet noodzakelijke en/of dringende werken die 
de verhuurder in het kader van renovatie- en aanpassingswerken nuttig acht moeten gedogen, zelfs indien de 
duur ervan 40 dagen  overschrijdt. Indien de werken aanleiding geven tot een ernstige genotsderving wordt 
evenwel een huurvermindering toegestaan voor de duur van de werken.  
Art. 15. De vertegenwoordigers van de verhuurder behouden zich het recht voor de lokalen en hun 
aanhorigheden te bezoeken om er de goede uitvoering van de verplichtingen van de huurder alsmede de staat 
van het goed na te gaan. De toegang wordt verleend binnen de 8 dagen na verzoek. 
VERZEKERING 
Art. 16. De verhuurder sluit een omnium brandverzekering af die een clausule van afstand van verhaal op de 
huurder bevat en waarin het verhaal van derden is uitgebreid ten voordele van de huurders. De huurder verbindt 
er zich toe zijn inboedel te laten verzekeren. 
GESCHILLEN 
Art. 17. Elk geschil i.v.m. de huidige overeenkomst zal tot de bevoegdheid van de rechtbanken te Turnhout 
behoren. 
REGLEMENT VAN INWENDIGE ORDE 
Art. 18. Een reglement van inwendige orde wordt bij deze overeenkomst gevoegd en maakt er integrerend deel 
van uit. De daarin voorkomende bepalingen die strijdig zouden zijn met de beschikkingen van deze 
overeenkomst worden evenwel voor niet geschreven gehouden. 
REGISTRATIE 
Art. 19. De registratie van deze overeenkomst dient te gebeuren door de verhuurder. De volgende bijlagen 
worden gevoegd bij deze overeenkomst: - reglement van inwendige orde - tegensprekelijke plaatsbeschrijving 
Opgemaakt op 2 maart 2009 te Turnhout in drie exemplaren waarvan één is bestemd voor de registratie. 
Elke partij verklaart één exemplaar te hebben ontvangen. 
Handtekening 
De verhuurder 
Peter Vanommeslaeghe John Brandt 
Directeur Voorzitter 
Handtekening, met vermelding van “gelezen en goedgekeurd” 
De huurder 
Staf Lauwereysen                                                                                      Francis Stijnen                                                                          
Secretaris                                                                                                   Burgemeester                                                                          
REGLEMENT VAN INWENDIGE ORDE 
A. GEDURENDE DE GANSE DUUR VAN DE HUUR ZAL DE HUURDER ERTOEGEHOUDEN ZIJN: 
1. De gehuurde lokalen te gebruiken en onderhouden als een goed huisvader,regelmatig de sterfputten en 
stankafsluiters te reinigen, speciaal de w.c.'s teonderhouden en verstoppingen te vermijden, de beer- en 
septische putten(indien die er zijn) te ledigen en tenminste eens per jaar de schouwen te doenvegen. Bijgevolg 
verklaart de huurder de verantwoordelijkheid te nemen en de herstellingen te aanvaarden, zowel van de schade 
welke zou veroorzaakt zijndoor niet inachtneming der opgelegde verplichtingen als van die welke zou ontstaan 
door vorst aan de waterleidingen en de verstopping van de afvoerbuizen. 
2. De huurder verbindt er zich toe op zijn kosten de gescheurde of gebrokenbeglazing in zijn lokalen te 
vervangen. 
3. Hij zal gehouden zijn tot de huurlasten, zoals bepaald in artikel 1754 BW, en bovendien tot het inwendig 
onderhoud, onderhoud van waterleiding, afvoerleidingen, gas- en elektrische leidingen, badinstallaties, W.C.'s, 
alsmede tot het vervangen van gebroken beglazing. 
4. Geen schade toe te brengen aan de bomen, planten en bloemen van de omgeving, waarvan het gehuurde 
goed deel uitmaakt. 
5. De tuinen en de tuintjes die van het gehuurde goed deel uitmaken te onderhouden en de hagen te snoeien 
volgens de speciale voorschriften van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting, tenzij gespecialiseerde 
diensten hiertoe ambtshalve overgaan ten laste van de huurder. 
6. Regelmatig de binnenschildering te doen uitvoeren en hierbij bijzonder de waterleesten te verzorgen. 



7. Zonder vergoeding voor schade of genotsderving en zonder zich op artikel 1724 B.W. te kunnen beroepen, alle 
herstellings- en verbeteringswerken alsook alle werken die nodig blijken voor de hygiëne te laten uitvoeren die de 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting nodig en nuttig zou achten ter bewaring en ter verbetering van het 
gehuurde goed, welke ook de aard en de duur van de werken mogen zijn. 
8. De erfdienstbaarheden van welke aard ook die ten laste van het gehuurde goed zijn gevestigd, te eerbiedigen. 
9. De verplichtingen na te komen die krachtens de abonnementsverbintenissen worden opgelegd, door de 
nutsbedrijven. 
10. Indien de huurder de lokalen niet genoegzaam onderhoudt en/of reinigt, is de Turnhoutse Maatschappij voor 
de Huisvesting gerechtigd, op kosten van de huurder, dit onderhoud en/of deze reiniging zelf uit te voeren of te 
laten uitvoeren. 
11. De huurder verbindt zich ertoe de algemene regels van zindelijkheid en veiligheid in acht te nemen. 
12. De huurder ziet af van alle verhaal, hoe dan ook opzichtens de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting, 
die hij zou kunnen laten gelden onder meer op grond van artikel 1721 en 1386 B.W. 
B. DERHALVE IS HET DE HUURDER ONDER MEER VERBODEN OM: 
1. Het gehuurde goed voor andere doeleinden dan vermeld in de huurovereenkomst aan te wenden. Elke inbreuk 
op deze clausule geeft aanleiding tot verbreking van rechtswege van onderhavige verhuring. In de lokalen mag 
bijvoorbeeld geen handel of nijverheid bedreven worden. 
2. Uithangborden, reclame, plakkaten of aanplakbrieven uit te hangen, krammen of nagels in de deuren en het 
houtwerk te slaan, om het even welke bekleding weg te nemen. De kosten die zouden voortspruiten uit de 
noodzakelijke herstellingen of verwijderingen, zullen door de huurder worden gedragen. 
3. Werken uit te voeren die beschadigingen aan het gebouw kunnen veroorzaken. 
4. Werken uit te voeren die de vloeren kunnen beschadigen, bijvoorbeeld, vloerbekleding te lijmen op bestaande 
vloeren of trappen. 
5. Hokken op te richten in of nabij de lokalen, het terras of in de tuin. 
6. Uit de gevelvensters of langs de gevels linnen te drogen te hangen en vloermatten of tapijten door de vensters 
uit te schudden. 
7. Vuil water af te voeren op de openbare weg, op de voetpaden en grasperken of groene zone rondom het 
gebouw uit te gieten. 
8. Vuilnis of afval in de w.c., in de tuin, in de goten, op de voetpaden of in de aflopen naar de riolen te werpen. 
9. Welke verandering ook aan de gehuurde en zijn aanhorigheden aan te brengen, behoudens de uitdrukkelijke 
en schriftelijke toelating van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting. Zo mogen er bijvoorbeeld zonder 
toestemming geen bijgebouwen, afsluitingen, hoogstammige planten geplaatst worden of bomen of struiken uit 
de tuin verwijderd worden. Elke door de huurder aangebrachte verandering blijft, bij het einde van de huur, 
uitsluitend eigendom van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting en dit zonder vergoeding, onder 
voorbehoud van het recht van de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting om het herstel in de 
oorspronkelijke toestand te eisen, op kosten van de huurder. 
10. Antennes te plaatsen. 
11. Nachtlawaai te maken. 
12. Afval door de ramen te gooien. 
13. Eten of etensresten als voedsel voor de vogels of andere dieren te werpen, daar vogels de gevels bevuilen 
en voedsel tevens ongedierte aantrekt. 
14. Vloerbekleding te lijmen, plafonds te behangen of plafondtegels te schilderen. 
15. Op de verlaagde plafonds goederen te stapelen. 
16. Bijtende spoelmiddelen te gebruiken voor de sanitaire toestellen en spoeltafels. 
17. De luchtroosters langs binnen- en buitenzijde te bedekken of toe te stoppen. 
18. Buitenramen, buitendeuren en van buitenuit zichtbare delen van het gebouw of enig gemeenschappelijk deel 
van het gebouw te schilderen. 
19. Zich op het dak te begeven, uitgezonderd in geval van overmacht. 
20. Zijn voertuig te plaatsen buiten de aangeduide parkeerplaatsen. 
21. De verplichtingen na te komen die krachtens de abonnementsverbintenissen worden opgelegd, door de 
nutsbedrijven. 
22. Kelders of bijgebouwen als woon- of slaapgelegenheid te gebruiken. Bij inbreuk op één van de hiervoor 
geschreven bepalingen, heeft de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting het recht de huurverbreking te 
vorderen. 



C. HERSTELLINGEN 
De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting draagt, mits eventueel verhaal op de huurder, enkel de kosten 
der grote herstellingen. Zulke herstellingen die de huurder op eigen initiatief en zonder schriftelijke toelating van 
de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting uitvoert of laat uitvoeren, worden door de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting niet betaald of terugbetaald. Alle andere zogenoemde huurdersherstellingen 
zijn ten laste van de huurder, zoals de binnenschildering en binnenbepleistering, het vervangen van gebroken of 
gescheurde beglazing, het herstellen van ijzer- en koperwerk, de water- en gasbuizen, afvoerleidingen, sanitair, 
elektrische installaties, vloeren en tegels, hengsels, grendels en sloten, verluchtingssystemen, depannage en 
onderhoud van verwarmingsinstallaties, inbouw- en keukenkasten, enz. Ook deze dienen aan de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting bekend te worden gemaakt. Indien - ondanks de gemaakte afspraak - de 
lokalen op het afgesproken tijdstip niet toegankelijk zijn, is de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting 
gerechtigd een vergoeding aan te rekenen. 
D. BELASTINGEN 
Op het gebied der belasting is enkel de onroerende voorheffing (hoofdsom en opcentiemen) ten laste van de 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting. De kosten van verbruik van water, elektriciteit, gas en alle 
diensten, zoals b.v. t.v.- distributie, telefoon, alsmede de huur van meters, zijn ten laste van de huurders. 
E. ONDERGETEKENDE WERD ER TEVENS OVER INGELICHT DAT: 
1. Hij de verluchting van de centrale verwarming dient zuiver te houden. 2. Hij verantwoordelijk is voor de lokalen 
vanaf het ogenblik dat hij de sleutels in ontvangst heeft genomen. 
F. OPZEG 
In geval van opzeg van de huurovereenkomst door de huurder of door de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting, dient volgende procedure gevolgd te worden:  
1. De opzegging dient bij ter post aangetekend schrijven betekend te worden en wordt van kracht de eerste van 
de maand, volgend op de datum van de poststempel. 
2. De huurder dient tijdig en overeenkomstig de door de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting gegeven 
instructies een afspraak te maken ter bezichtiging van de volledig ontruimde lokalen ter vaststelling van eventuele 
beschadigingen.  
3. De bij het in huur nemen van de lokalen gestorte waarborg zal tegen afgifte van het desbetreffende kwijtschrift 
terugbetaald worden, nadat eventueel alle herstellingen ten laste van de huurder zullen zijn uitgevoerd en 
aangerekend, en onder aftrek van de door de huurder verschuldigde bedragen. 
4. In geval de prijs van de ten laste van de huurder uit te voeren herstellingswerken hoger wordt geraamd dan het 
bedrag van de gestorte waarborg, dient de huurder bij de vaststelling een verklaring te ondertekenen waarbij hij 
zich ertoe verbindt de kosten van bedoelde herstellingen te betalen. 
G. OVERDRACHT VAN DE SLEUTELS 
De overdracht van de sleutels dient te gebeuren - en dit na afspraak met de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting - door middel van een tegensprekelijke plaatsbeschrijving, welke moet plaatshebben uiterlijk de 
laatste werkdag van de maand voor 12.00 u s'middags. De huurder zal voor de plaatsbeschrijving minstens 14 
dagen vooraf afspreken. 
H. BETALING VAN DE HUUR 
De huur moet vooraf betaald worden en moet op rekening 001-0665021-65 van de Turnhoutse Maatschappij voor 
de Huisvesting betaald zijn voor de vijfde van de maand. 
De huurder ontvangt een voorgedrukt stortingsformulier: 
- met dit model stortingsformulier kan hij de maandelijkse huur betalen 
- bij gebruik van een bestendige opdracht is het belangrijk dat het voorgedrukte betalingsdocument aan de 
bankinstelling worden doorgegeven, zodat deze al de nodige gegevens correct kan vermelden. 
Op eenvoudige telefonische vraag kan de huurder extra stortingsformulieren verkrijgen. Er dient op gewezen dat 
betalingen die foutief worden uitgevoerd, ons nooit op tijd kunnen bereiken, en dus automatisch een 
invorderingsprocedure tot gevolg hebben. De huurder vermeldt daarom bij elke betaling zijn OGM-nummer 
(gestructureerde mededeling). 
Bij niet stipte betaling van de huur, en indien zelfs aan een tweede aanmaning geen gevolg gegeven wordt, zal 
uw dossier worden voorgelegd aan de Vrederechter en zal huurverbreking gevorderd worden. Evenwel, mocht 
een ernstige reden u beletten het verschuldigd bedrag volledig te vereffenen, zou U dit zonder uitstel aan onze 
Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting moeten bekend maken door een bezoek aan ons kantoor met 
gelijktijdige voorlegging van betalingsvoorstellen. Uw toestand kan dan onderzocht worden teneinde te bepalen of 
u eventueel betalingsfaciliteiten kunnen verleend worden. 



I. VERZEKERING 
De verhuurder heeft een gecombineerde brandpolis afgesloten die een verklaring van "Afstand van verhaal op de 
huurder" bevat, het geval van kwaadwilligheid uitgesloten. Door “Afstand van verhaal” moet de huurder zich niet 
verzekeren voor het gebouw. De huurder moet wel zijn inboedel verzekeren! 
Daarin zijn mits de gebruikelijke vrijstelling de volgende risico's gedekt: 
- brand 
- storm, hagel, sneeuw- of ijsdruk 
- waterschade 
- glasverzekering 
Anderzijds is de burgerlijke aansprakelijkheid, die uit hoofde van ongevallen, veroorzaakt aan derden, ten laste 
kan gelegd worden van de verhuurder als eigenaar van de gebouwen gewaarborgd door een afzonderlijk 
verzekeringscontract. De huurder verbindt er zich toe bij een Belgische of in België erkende 
verzekeringsmaatschappij een verzekering voor zijn inboedel af te sluiten. TMH verhuurt naakte lokalen. Dit 
houdt in dat schilder- en behangwerken tot de inboedel behoren. Hij is verplicht bij elke vraag van de verhuurder 
hem een afschrift van de polis alsmede het bewijs van betaling van de premie voor te leggen zonder dat dit 
nazicht enige verantwoordelijkheid voor de verhuurder meebrengt. 
J. VARIA 
1. De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting is niet verantwoordelijk voor ontvreemding van goederen van 
de huurder. 
2. De Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting wijst alleverantwoordelijkheid af voor ongevallen in het 
gebouw. 
3. Iedere huurder verbindt zich ervoor te zorgen geen buren te storen en alle toestanden te vermijden welke tot 
stoornis van buren zou kunnen aanleiding geven. Het hinderend bespelen van muziekinstrumenten is 
bijvoorbeeld verboden. De huurders zijn verplicht elkaars rust te eerbiedigen. Zij zullen geen storend geluid 
veroorzaken en hun radio, t.v. en muziektoestellen steeds afstemmen op de normale geluidssterkte. Volledige 
stilte dient bewaard te blijven tussen 22.00 en 8.00 uur. 
4. Bij langdurige afwezigheden moet de huurder de nodige schikkingen treffen. 
5. Nagelen in gyprocwanden is verboden. 
6. Het afzuigrooster van de w.c. en de badkamer mag niet bijgeregeld of afgesloten worden. 
7. In geval de huurder de bepalingen van dit reglement niet naleven, kan de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting een einde stellen aan de verhuring. 
K. SLOTBEPALINGEN 
Door de ondertekening van de huurovereenkomst erkent de huurder kennis tehebben gekregen van het 
reglement van inwendige orde. Deze reglementen en alle eventuele aanvullingen ervan hebben dezelfde kracht 
als de huurovereenkomst zelf. Teneinde de goede gang van zaken te verzekeren, behoudt de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting zich het recht voor de bepalingen van het reglement van inwendige orde aan te 
passen. In uitvoering van artikel 9 t.e.m. 15 van de wet van 8 december 1992 tot bescherming van de 
persoonlijke levenssfeer t.o.v. de verwerking van persoonsgegevens heeft iedere huurder recht van 
kennisgeving, toegang en verbetering van de hem betreffende gegevens die bijgehouden worden. In geval de 
huurder niet akkoord kan gaan met deze aanpassingen dient hij de huur op te zeggen zoals in artikel 3 bepaald. 
De huurder verbindt zich ertoe alle formaliteiten te vervullen die door de Turnhoutse Maatschappij voor de 
Huisvesting voor het beheer nodig geacht worden en onderwerpt zich aan alle maatregelen die de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting meent te moeten treffen om het leven in de leefomgeving mogelijk te maken. 
De huurder verklaart kennis te hebben genomen van de inhoud van het reglement van inwendige orde, welk 
integraal deel uit maakt van het huurcontract. Als onderdeel van het huurcontract verklaart de huurder een 
exemplaar te hebben ontvangen. 
Handtekening 
De huurder 
Staf Lauwereysen                                                                                      Francis Stijnen                                                                          
Secretaris                                                                                                   Burgemeester                                                                          
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Huurprijs (+ indexering) 
waarborg, huurlast 
(+indexering)  
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Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie Projectmanagement, Huisvesting en Patrimonium, Jeugddienst, Welzijn, 

Communicatie, facility management, Marcel De Ferme, Financiën 
Er wordt visum verleend. 
 
009. Goedkeuring te hechten aan het lastenboek, de kostenraming en de gunningswijze voor de 
uitbreidingvan het columbarium, muren 5 & 6 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd goedkeuring te hechten aan de lastvoorwaarden en de kostenraming en 
te wijze van gunning te bepalen inzake het dossier: ‘uitbreiding columbarium, muren 5 & 6’, Steenweg op 
Merksplas 66. 

Motivering 
Juridische grond 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 42 en 43, betreffende de bevoegdheden van  

de gemeenteraad, en latere wijzigingen. 
-  De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
-  Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 248 tot en met 264 betreffende het 

bestuurlijk toezicht. 
-  De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor aanneming 

van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 

overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 
3, § 1. 

-  De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen. 

Argumentatie 
In het kader van de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6” werd een bestek opgemaakt door de dienst 
Facility Management. 
Deze opdracht is opgedeeld in volgende percelen: 
- Perceel 1: muur 5, raming: 25 305,58 EUR excl. btw of 30 619,75 EUR incl. 21 % btw. 
- Perceel 2: muur 6, raming: 54 203,42 EUR excl. btw of 65 586,14 EUR incl. 21 % btw. 
De uitgave voor de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6” wordt geraamd op 79 509,00 EUR excl. btw 
of 96 205,89 EUR incl. 21 % btw. 
Derhalve wordt voorgesteld de opdracht te gunnen bij wijze van de openbare aanbesteding. 
In de begroting van 2009 is op artikel 8780/723/60-196 van de buitengewone dienst een krediet voorzien. 

Besluit 
Het bestek en de raming voor de opdracht “Uitbreiding columbarium muren 5 en 6”, opgesteld door de dienst 
Facility Management worden goedgekeurd.  
De lastvoorwaarden worden vastgesteld zoals voorzien in het bijzonder bestek en zoals opgenomen in de 
algemene aannemingsvoorwaarden voor de overheidsopdrachten voor aannemingen van werken, leveringen en 
diensten.  
De kostenraming bedraagt 79 509,00 EUR excl. btw of 96 205,89 EUR incl. 21 % btw. 
De opdracht is opgedeeld in volgende percelen:- Perceel 1: muur 5, raming: 25 305,58 EUR excl. btw of 30 
619,75 EUR incl. 21 % btw.- Perceel 2: muur 6, raming: 54 203,42 EUR excl. btw of 65 586,14 EUR incl. 21 % 
btw. 
Bovengenoemde opdracht wordt gegund bij wijze van de openbare aanbesteding. 
Financiële gevolgen 
Bovengenoemde opdracht zal gefinancierd worden op artikel 8780/723/60-196 van de buitengewone dienst van 
het dienstjaar 2009. 



 
De kredieten zijn voorzien met leninggelden. 
In afwachting van het aangaan van een lening, stemt de gemeenteraad in met de prefinanciering van de 
voorziene uitgaven met eigen middelen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst facility management 
 
010. Goedkeuring te hechten aan het lastenboek, de kostenraming en de gunningswijze voor de afbraak 
van een woning in de Akkerpad en het oprichten van een nieuwe scheidingsmuur 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd goedkeuring te hechten aan de lastvoorwaarden en de kostenraming, en 
de wijze van gunning te bepalen inzake het dossier: "Afbraak van een woning en oprichten van een nieuwe 
scheidingsmuur" per adres Akkerpad hoek Klinkstraat. 

Motivering 
Juridische grond 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 42 en 43, betreffende de bevoegdheden van  

de gemeenteraad, en latere wijzigingen. 
-  De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
-  Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
-  Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 248 tot en met 264 betreffende het 

bestuurlijk toezicht. 
-  De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor aanneming 

van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 
-  Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 

overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald artikel 
3, § 1. 

-  De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen. 

Argumentatie 
In op dracht van het stadsbestuur werd door het studiebureau FORTE BVBA, Beekhoek 41, 2440 Geel, een 
stabiliteitsstudie uitgevoerd. 
In het verlengde daarvan werd door hetzelfde studiebureau ook een bestek "Afbraak van een woning en oprichten 
van een nieuwe scheidingsmuur" opgemaakt, met een raming van 99.627,29 EUR incl. 21% BTW. 
Gelet op de raming wordt voorgesteld de opdracht te gunnen met een openbare aanbesteding. 
In de begroting 2009 is onder artikel 1240/723/60-26 van de buitengewone uitgaven een krediet voorzien. 

Besluit 
Het bestek en de raming voor de opdracht “Afbraak van een woning en oprichten van een nieuwe 
scheidingsmuur Akkerpad hoek Klinkstraat “ worden goedgekeurd.  
De lastvoorwaarden worden vastgesteld zoals voorzien in het bijzonder bestek en zoals opgenomen in de 
algemene aannemingsvoorwaarden voor de overheidsopdrachten voor aannemingen van werken, leveringen en 
diensten.  
De kostenraming bedraagt 99.627,29 EUR inclusief 21% BTW. 
Bovengenoemde opdracht wordt gegund bij wijze van de openbare aanbesteding. 
Financiële gevolgen 
Bovengenoemde opdracht zal gefinancierd worden op artikel 1240/723/60-26 van de buitengewone dienst van 
het dienstjaar 2009. 
De kredieten zijn voorzien met leninggelden. 
In afwachting van het aangaan van een lening, stemt de gemeenteraad in met de prefinanciering van de 
voorziene uitgaven met eigen middelen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
 



Opvolging 
Origineel Dienst facility management 
 
011. Goedkeuring te hechten aan de toetreding tot het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw en 
aanduiding van een vertegenwoordiger en plaatsvervangend vertegenwoordiger in de Algemene 
Vergadering van het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw 
Raadslid Marc Clymans zegt dat één van de knelpunten die de laatste tijd daarrond waren, was vooral de naam. 
Is men al verder geraakt met een alternatief voor Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete ?  
Op commissie 5, samen met de milieuraad, vond schepen Luc Hermans dat het voorstel om het Regionaal 
Landschap a) Nete, eventueel toch wel te overwegen is. Hij heeft contact genomen met de mensen van de 
provincie. Dit voorstel zal gedaan worden tijdens de oprichtingsvergadering. Of het uiteindelijk gaat weerhouden 
worden, moet men afwachten. 
Raadslid Marc Clymans had nog twee voorstellen. Er kan natuurlijk nog meer over gebrainstormd worden. De 
Centrale Kempen lijkt hem ook wel goed omdat dat toch een ruimere lading dekt. In het zuiden heeft men de 
Lage Kempen. Hij vraagt zich af of als alternatief de Taxandriazone die voor de brandweer geldt, ook in 
overweging kan genomen worden.  Hij kan een aantal alternatieven aandragen. 
Volgens schepen Luc Hermans ligt Taxandria wat moeilijker, zeker wanneer men de link maakt met de 
brandweerzone omdat Geel ook een aparte zone is. Centrale Kempen gaat hij zeker meenemen. 

Samenvatting 
Vanuit het provinciebestuur wordt een vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete opgericht. Aan de 
betrokken gemeenten wordt gevraagd om deel te nemen aan de oprichting van de vzw. De gemeenteraad beslist 
toe te treden tot de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete als stichtend lid. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het college nam op 17 maart 2008 kennis van een eerste voorstelling van het Regionaal Landschap. 
Brief van 5 december van het provinciebestuur met vraag tot toetreding tot het Regionaal Landschap. 
Het college besliste op 19 februari 2009 principieel om toe te treden tot het Regionaal Landschap. 
Feiten en context 
De statuten van de vzw werden reeds opgesteld. Deze zijn de volgende: 
STATUTEN van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete  
TITEL I. — Naam, zetel, doel, duur, werkingsgebied 
Art. 1. De vereniging wordt genoemd « Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete vzw», afgekort « RL Kleine en 
Grote Nete vzw».  
Art. 2. De zetel van de vereniging is gevestigd te 2460 Kasterlee,  
Lichtaartsebaan 73, in het gerechtelijk arrondissement Turnhout.  
Art. 3. RL Kleine en Grote Nete vzw is een duurzaam en gestructureerd samenwerkingsverband conform het 
Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en 
definitieve erkenning van regionale landschappen gericht op overleg en samenwerking met de betrokken 
doelgroepen ter bevordering en promotie van: 

- het streekeigen karakter; 
- de natuurrecreatie; 
- de natuureducatie; 
- het recreatief medegebruik; 
- het natuurbehoud, zoals gedefinieerd in het Decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud 

en het natuurlijk milieu; 
- het beheer, het herstel, de aanleg en de ontwikkeling van kleine landschapselementen. 

Het RL Kleine en Grote Nete vzw zal hiertoe zowel eigen initiatieven nemen (met uitzondering van 
grondverwerving) als initiatieven van derden ondersteunen en er aan meewerken.  
Art. 4. De vereniging wordt opgericht voor onbepaalde duur en kan te allen tijde ontbonden worden met 
inachtname van de Wet van 27 juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale 
verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen. 
Art.5. Het werkingsgebied van de vereniging omvat de gemeenten/steden Balen, Beerse, Dessel, Geel, 
Grobbendonk, Herentals, Herenthout, Kasterlee, Lille, Meerhout, Mol, Olen, Oud-Turnhout, Retie, Turnhout, 
Vorselaar, Vosselaar.  
 



TITEL II. — Leden 
Art. 6. De vereniging bestaat uit vaste leden en toegetreden leden. Het aantal vaste leden mag niet lager zijn dan 
drie. Het aantal toegetreden leden is onbeperkt. Alleen vaste leden hebben de volheid van lidmaatschap en ook 
stemrecht in de Algemene Vergadering. De rechten en plichten van de vaste leden, omschreven in de Wet van 27 
juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk 
en de stichtingen, zijn niet van toepassing op de toegetreden leden. Hun rechten en plichten worden bepaald door 
deze statuten.  
Art. 7. Zijn vast lid : 

groep a 
De provincie Antwerpen en de gemeenten binnen het werkingsgebied van de vereniging. 
groep b 
De erkende gewestelijke ledenverenigingen, regionale verenigingen en  streekverenigingen, erkend op 

basis van het Besluit van de Vlaamse regering van 10 oktober 2003 tot vaststelling van de bijzondere regelen 
inzake de erkenning en de subsidiëring van de milieu- en natuurverenigingen, in zoverre ze actief zijn binnen het 
werkingsgebied, de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een 
actieve bijdrage te leveren.  

De erkende terreinbeherende natuurverenigingen, erkend op basis van het Decreet van 21 oktober 1997 
betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu en het Besluit van de Vlaamse Regering van 27 juni 2003 tot 
vaststelling van de voorwaarden voor de erkenning van natuurreservaten en van terreinbeherende 
natuurverenigingen en houdende toekenning van subsidies, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, 
de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage 
te leveren. 

groep c 
De erkende landbouworganisaties zoals opgenomen in artikel 4, §2, 3° van het Besluit van de Vlaamse 

Regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en definitieve erkenning van 
regionale landschappen, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, de doelstellingen van RL Kleine en 
Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage te leveren. 

De erkende verenigingen ter bevordering van toerisme en recreatie zoals opgenomen in artikel 4, §2, 3° 
van het Besluit van de Vlaamse Regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige 
en definitieve erkenning van regionale landschappen, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, de 
doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage te 
leveren. 

De erkende wildbeheereenheden, erkend op basis van het Jachtdecreet van 24 juli 1991 en het Besluit 
van de Vlaamse Regering van 1 december 1998 houdende vaststelling van de voorwaarden waaronder 
afzonderlijke jachtterreinen vrijwillig tot grotere beheerseenheden kunnen worden samengevoegd en van de 
criteria waaronder beheerseenheden kunnen worden erkend, in zoverre ze actief zijn binnen het werkingsgebied, 
de doelstellingen van RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich engageren hiertoe een actieve bijdrage 
te leveren. 
De ondergetekende stichters zijn de eerste vaste leden. 
Een kandidaat-vast lid dient zijn verzoek om toetreding schriftelijk te richten aan de voorzitter van de Raad van 
Bestuur. 
De Raad van Bestuur draagt kandidaat-vaste leden voor op de Algemene Vergadering. Kandidaat-vaste leden 
kunnen enkel door de Algemene Vergadering aanvaard worden. Dit gebeurt met gewone meerderheid van de 
stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 
Art. 8. Zijn toegetreden lid: 
Verenigingen die niet voldoen aan de voorwaarden vermeld in art.7 en  overheden, actief in het 
werkingsgebied in beleidsdomeinen gerelateerd aan de doelstellingen van het RL Kleine en Grote Nete 
vzw, in zoverre ze de doelstellingen van het RL Kleine en Grote Nete vzw onderschrijven en zich 
engageren hiertoe een actieve bijdrage te leveren. 

De toegetreden leden hebben een adviserende stem in de Algemene Vergadering.  

Een kandidaat-toegetreden lid dient zijn verzoek om toetreding schriftelijk te richten aan de voorzitter van de Raad 
van Bestuur. 
De Raad van Bestuur draagt kandidaat-toegetreden leden voor op de Algemene Vergadering. Kandidaat-
toegetreden leden kunnen enkel door de Algemene Vergadering aanvaard worden. Dit gebeurt met gewone 
meerderheid van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 



Art. 9. Elk vast lid moet na zijn opname in de vereniging het ledenregister ondertekenen.  
Art. 10. Elk vast of toegetreden lid kan altijd uit de vereniging treden. Het ontslag dient schriftelijk aan de Raad van 
Bestuur medegedeeld te worden.  
Enkel de Algemene Vergadering kan vaste of toegetreden leden uitsluiten. Tot uitsluiting van een vast of 
toegetreden lid kan slechts door de Algemene Vergadering worden besloten bij twee derde meerderheid van de 
stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. Het betrokken vast of toegetreden lid of zijn 
vertegenwoordiger worden door de Algemene Vergadering vooraf opgeroepen om te worden gehoord.  
Art. 11. De ontslagnemende of uitgesloten vaste of toegetreden leden kunnen geen aanspraak doen gelden op het 
vermogen van de vereniging en kunnen nooit teruggave of vergoeding van gestorte bijdragen, van gedane 
inbrengen of schenkingen of van enige andere prestatie vorderen. 
Art. 12: Er wordt geen lidgeld aan de vaste en toegetreden leden gevraagd. 
 
TITEL III. — Algemene Vergadering 
Art. 13. § 1. De Algemene Vergadering is samengesteld uit de vaste en toegetreden leden van de vereniging. Elk 
vast en toegetreden lid heeft het recht om deel te nemen aan de Algemene Vergadering met één 
vertegenwoordiger en/of één plaatsvervanger.  
§ 2. Er wordt een lijst bijgehouden van de vertegenwoordigers en hun plaatsvervangers met aanduiding van het 
vast of toegetreden lid door wie ze afgevaardigd zijn.  
Aan het mandaat van de vertegenwoordigers en de plaatsvervangers kan een einde worden gesteld door: 

- Ontslag, overlijden of handelings/rechtsonbekwaamheid van de vertegenwoordiger; 
- intrekking van het mandaat door het vast of toegetreden lid dat de betrokkene heeft afgevaardigd; 
- het verlies van het politiek mandaat als lid van de provincie- of gemeenteraad of het verlies van enige 

andere hoedanigheid uit hoofde waarvan de betrokkene werd afgevaardigd; 
De vertegenwoordiger of de plaatsvervanger brengt de beëindiging van het mandaat ter kennis van de voorzitter 
van de Raad van Bestuur.  
De vaste en toegetreden leden zijn verplicht over te gaan tot een nieuwe aanstelling van een vertegenwoordiger in 
de loop van de eerste drie maanden volgend op het vacant worden van het mandaat van hun vertegenwoordiger 
en, voor zover het een provincie of gemeente betreft, binnen de eerste drie maanden volgend op de installatie van 
de nieuwe provincie- of gemeenteraad na algehele vernieuwing ingevolge verkiezingen. De ontslagnemende 
vertegenwoordigers blijven in functie totdat in hun vervanging is voorzien. 
§ 3. Naast de vaste en toegetreden leden kunnen de volgende personen ambtshalve de Algemene Vergadering 
bijwonen met een adviserende stem: 

- twee vertegenwoordigers van het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos van het 
beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap Ruimtelijke Ordening Onroerend 
Erfgoed Vlaanderen van het beleidsdomein Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed van 
de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Extern Verzelfstandigd Agentschap Vlaamse Landmaatschappij indien in 
het werkingsgebied een land- of natuurinrichtingsproject of een ruilverkaveling plaatsvindt;  

- een vertegenwoordiger van de Afdeling Land en Bodembescherming, Ondergrond, Natuurlijke 
Rijkdommen van het beleidsdomein Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van de Afdeling Duurzame Landbouwontwikkeling van het beleidsdomein 
Landbouw en Visserij van de Vlaamse Overheid; 

- een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap met rechtspersoonlijkheid Toerisme 
Vlaanderen van het beleidsdomein Buitenlands Beleid, Buitenlandse Handel, Internationale Samenwerking 
en Toerisme; 

- een vertegenwoordiger van de provinciale dienst milieu en natuurbehoud van de provincie Antwerpen; 
- 1 milieuambtenaar per deelnemende gemeente; 

Daarnaast kan de Algemene Vergadering steeds derden uitnodigen.  
Het personeel van de vzw kan de vergaderingen van de Algemene Vergadering als raadgever bijwonen.  
§ 4: De mandaten van vaste en toegetreden leden en ambtshalve leden zijn onbezoldigd. 
Art 14: In de Algemene Vergadering hebben de vertegenwoordigers van de vaste leden elk 1 stem. Elk vast lid 
mag zich, mits het daartoe verstrekken van een schriftelijke volmacht, laten vertegenwoordigen door een ander 
vast lid van dezelfde groep. Elk vast lid mag slechts over één volmacht beschikken. 
Art. 15. De Algemene Vergadering is uitsluitend bevoegd voor: 



- de wijziging van de statuten; 
- de opstelling, goedkeuring en wijziging van het huishoudelijk reglement van de Algemene Vergadering; 
- de benoeming en de afzetting van de bestuurders; 
- de benoeming en de afzetting van de commissarissen en het bepalen van hun bezoldiging indien een 

bezoldiging wordt toegekend;  
- de kwijting aan de bestuurders en de commissarissen; 
- de goedkeuring van het jaarprogramma en het jaarverslag; 
- de goedkeuring van de rekening en de begroting; 
- de vrijwillige ontbinding van de vereniging; 
- de aanvaarding en de uitsluiting van de leden; 
- de omzetting van de vereniging in een vennootschap met een sociaal oogmerk; 
- de beslissing over de bestemming van de goederen van de ontbonden vereniging; 
- alle gevallen waarin de wet of de statuten dit vereisen. 

Art. 16. De Algemene Vergadering wordt door de Raad van Bestuur bijeengeroepen telkens wanneer het doel of 
het belang van de vereniging dit vereist. Zij moet ten minste eenmaal per jaar, binnen de 6 maanden vanaf het 
sluiten van het boekjaar, worden samengeroepen om de rekening van over het afgelopen boekjaar en de 
begroting voor het komende boekjaar goed te keuren. 
De Raad van Bestuur is bovendien verplicht om een buitengewone Algemene Vergadering bijeen te roepen 
telkens wanneer ten minste één vijfde van de vaste leden daarom verzoekt, en wel binnen de maand na de dag 
waarop het verzoek bij de voorzitter van de Raad van Bestuur is ingekomen. 
Art. 17. De oproepingen voor de Algemene Vergadering worden per gewone brief of e-mail aan elk vast en aan elk 
toegetreden lid toegezonden ten minste tien dagen vóór de dag van de vergadering.  
Dezelfde regeling geldt voor de personen vermeld in art. 13 §3. 
De oproepingsbrief vermeldt de dag, het uur, de plaats en de agenda van de vergadering en wordt in naam van de 
Raad van Bestuur ondertekend door de voorzitter. 
De agenda voor de vergaderingen wordt vastgesteld door de Raad van Bestuur. Op verzoek van tenminste 1/20 
van de vaste leden, zoals dit aantal blijkt uit het ledenregister, is de Raad van Bestuur evenwel verplicht de 
agenda aan te vullen met de door de verzoekende vaste leden voorgestelde onderwerpen. Het verzoek tot 
aanvulling van de agenda dient schriftelijk bij de voorzitter van de Raad van Bestuur te worden ingediend, ten 
minste vijf werkdagen vóór de dag van de Algemene Vergadering. 
Onderwerpen die niet op de agenda staan kunnen niet door de vergadering in behandeling genomen 
worden tenzij twee derde van alle vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd is en de meerderheid hiervan 
hiermee akkoord gaat. 

Art. 18. § 1. De Algemene Vergadering wordt voorgezeten door de voorzitter van de Raad van Bestuur of, in zijn 
afwezigheid, door de ondervoorzitter van de Raad van Bestuur of, in zijn afwezigheid, door het oudste aanwezige 
lid van de Raad van Bestuur.  
Tenzij in de Wet van 27 juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale 
verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen of in deze statuten anders is bepaald, is de Algemene 
Vergadering geldig samengesteld ongeacht het aantal aanwezige vaste en toegetreden leden.  
De besluiten van de Algemene Vergadering worden, onverminderd andersluidende voorschriften in de Wet van 27 
juni 1921 betreffende de verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk 
en de stichtingen of in deze statuten, genomen bij een gewone meerderheid van de geldig uitgebrachte stemmen. 
Een onthouding geldt niet als uitgebrachte stem. Bij staking van stemmen wordt het voorstel verworpen. 
§ 2. Over een statutenwijziging kan de Algemene Vergadering alleen op geldige wijze beraadslagen en besluiten 
wanneer de wijzigingen uitdrukkelijk zijn vermeld in de oproeping en wanneer minstens 2/3 van de vaste leden 
aanwezig of vertegenwoordigd is. 
Een wijziging kan alleen worden aangenomen met een meerderheid van 2/3 van de stemmen van de aanwezige 
of vertegenwoordigde vaste leden. 
Tot inhoudelijke wijziging van de doelstellingen van de vereniging kan slechts met een meerderheid van 4/5 van 
de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden worden besloten. 
Indien op de eerste vergadering minder dan 2/3 van de vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd is, kan een 
tweede vergadering worden bijeengeroepen, die geldig kan beraadslagen en besluiten en de wijzigingen 
aannemen met de in het vorige lid bedoelde meerderheid, ongeacht het aantal aanwezige of vertegenwoordigde 
vaste leden. Deze tweede vergadering mag niet worden gehouden binnen 15 dagen volgend op de eerste 
vergadering.  



 
Art. 19. De besluiten van de Algemene Vergadering worden opgenomen in een verslag dat ondertekend wordt 
door de voorzitter of diegene die hem vervangt. Het verslag wordt aan de vertegenwoordigers van de vaste en de 
toegetreden leden toegestuurd en ter inzage van alle vaste en toegetreden leden bewaard op de zetel van de 
vereniging.  
Alle beslissingen die derden aanbelangen zullen, indien ze erom vragen, worden meegedeeld door middel van 
een door de secretaris voor eensluidend verklaard uittreksel. 
 
TITEL IV. — Raad van Bestuur 
Art. 20. § 1. De vereniging wordt geleid door een Raad van Bestuur van ten minste drie natuurlijke personen, door 
de Algemene Vergadering met gewone meerderheid verkozen uit de vertegenwoordigers van de vaste leden, op 
voordracht van hun wettelijk of statutair bevoegd orgaan. De Raad van Bestuur bestaat voor minstens 1/3 uit 
vertegenwoordigers van groep a, voor minstens 1/3 uit vertegenwoordigers van groep b in zoverre ze zijn 
toegetreden en voor de rest uit vertegenwoordigers van groep c.  
Een vertegenwoordiger van het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos van het beleidsdomein 
Leefmilieu, Natuur en Energie van de Vlaamse Overheid kan de Raad van Bestuur ambtshalve bijwonen met een 
adviserende stem.  
§ 2. Daarnaast kan de Raad van Bestuur steeds derden uitnodigen.  
Het personeel van de vzw kan de vergaderingen van de Raad van Bestuur als raadgever bijwonen.  
Art. 21. De door de Algemene Vergadering verkozen bestuurders zijn aangesteld voor een termijn van drie jaar. 
Bestuurders die door de Algemene Vergadering zijn verkozen om een tussentijds opengevallen bestuursmandaat 
waar te nemen, voltooien het mandaat van de bestuurders die ze opvolgen.  
De bestuurders kunnen ten allen tijde worden afgezet door de Algemene Vergadering die daarover beslist bij twee 
derde meerderheid van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. Ieder lid van de Raad 
van Bestuur kan ook zelf ontslag nemen door schriftelijke kennisgeving aan de voorzitter van de Raad van 
Bestuur. 
Het mandaat van bestuurder neemt een einde door 

- overlijden of handelings/rechtsonbekwaamheid van de bestuurder; 
- het verstrijken van de termijn van het bestuursmandaat;  
- vrijwillig ontslag; 
- afzetting door de Algemene Vergadering;  
- verlies van mandaat van vertegenwoordiger van een vast lid in de Algemene Vergadering; 
- kennelijk onvermogen.  

De bestuurders wier functie tot een einde is gekomen ingevolge het verstrijken van de termijn van het 
bestuursmandaat, ingevolge vrijwillig ontslag of ingevolge verlies van het mandaat van vertegenwoordiger van een 
vast lid in de Algemene Vergadering zijn verplicht in functie te blijven totdat in hun vervanging is voorzien.  
Indien een bestuurder een belang heeft dat strijdig is met zijn hoedanigheid als bestuurder, moet hij dit spontaan 
meedelen aan de andere bestuurders opdat de Raad van Bestuur hierover een besluit zou kunnen nemen.  
Art. 22. De Raad van Bestuur kiest uit haar leden een voorzitter, een ondervoorzitter, een penningmeester en een 
secretaris, waarbij elke groep van art.7 moet vertegenwoordigd zijn. De secretaris van de Algemene Vergadering 
is de secretaris van de Raad van Bestuur. De voorzitter is belast met het bijeenroepen en met de leiding van de 
Raad van Bestuur. In geval van afwezigheid van de voorzitter leidt de ondervoorzitter de Raad van Bestuur. Indien 
de ondervoorzitter verhinderd is, leidt het oudste aanwezige bestuurslid de Raad van Bestuur. 
Indien de voorzitter of de ondervoorzitter als leden van de Raad van Bestuur moeten vervangen worden, zal de 
Raad van Bestuur een nieuwe voorzitter of ondervoorzitter kiezen. 
Art. 23. De Raad van Bestuur vergadert telkens wanneer de belangen van de vereniging het vereisen. De wijze 
van bijeenroepen, de plaats en de tijdstippen, de vaststelling van de agenda en het verloop van de Raad van 
Bestuur worden geregeld in het huishoudelijk reglement van de Raad van Bestuur.  
De Raad van Bestuur kan slechts geldig beslissen als de meerderheid van de bestuurders aanwezig of 
vertegenwoordigd is. Indien niet voldaan wordt aan dit quorum, kan een tweede Raad van Bestuur worden 
bijeengeroepen die geldig kan beraadslagen en beslissen, ongeacht het aantal aanwezige of vertegenwoordigde 
bestuurders. Deze tweede vergadering mag niet worden gehouden binnen 15 dagen volgend op de eerste 
vergadering.  
Bij beslissingen wordt gestreefd naar consensus. Zonodig wordt beslist bij stemming. In het huishoudelijk 
reglement wordt de afwijking van de consensusregel geregeld. Elke bestuurder beschikt over een stem. Bij staking 
van stemmen beslist de stem van de voorzitter. Een bestuurder kan zijn stemrecht uitoefenen door een volmacht 



van stemmen beslist de stem van de voorzitter. Een bestuurder kan zijn stemrecht uitoefenen door een volmacht 
te geven aan een andere bestuurder van dezelfde groep. Een bestuurder kan niet meer dan twee volmachten 
hebben. 
Art. 24. Van elke Raad van Bestuur wordt een verslag opgemaakt en opgestuurd naar de bestuurders. Het verslag 
wordt ondertekend door de voorzitter of degene die hem vervangt. De verslagen worden bijgehouden op de zetel 
van de vereniging. 
Art. 25. § 1. Alle aangelegenheden die niet uitdrukkelijk door de wet of door deze statuten aan de Algemene 
Vergadering zijn voorbehouden, vallen onder de bevoegdheid van de Raad van Bestuur.  
De Raad van Bestuur heeft de volle bevoegdheid voor het stellen van alle handelingen van bestuur, daaronder 
begrepen het organiseren, benoemen, ontslaan en bezoldigen van het personeel van de vereniging.  
De Raad van Bestuur heeft bovendien de meest uitgebreide bevoegdheid voor het stellen van daden van 
beschikking.  
De Raad van Bestuur is ondermeer bevoegd voor de concrete uitwerking van voorstellen van de Algemene 
Vergadering of van eigen initiatieven die de realisatie van de doelstellingen van de vereniging beogen.  
De Raad van Bestuur bestuurt de vereniging en vertegenwoordigt deze in en buiten rechte. 
§ 2. De vereniging is in en buiten rechte slechts geldig verbonden door de gezamenlijke handtekeningen van twee 
bestuurders, waarvan één de voorzitter of de ondervoorzitter is. 
§ 3. De Raad van Bestuur kan voor welbepaalde akten en rechtshandelingen volmacht verlenen aan een 
bestuurder of een derde, desgevallend beperkt tot een bepaald bedrag. 
Art 26. Het mandaat van de leden van de Raad van Bestuur is niet bezoldigd. De bestuurders gaan uit hoofde van 
hun functie geen enkele persoonlijke verbintenis aan en zijn slechts aansprakelijk voor de uitoefening van hun 
mandaat. 
Art 27. De Raad van Bestuur brengt op de gewone Algemene Vergadering verslag uit over de werkzaamheden 
van de vereniging. Hij maakt de rekening en de begroting op die aan de goedkeuring van de Algemene 
Vergadering worden voorgelegd.  
Art. 28. De Raad van Bestuur kan werkgroepen ad hoc of met een permanent karakter oprichten. De opdracht van 
de werkgroepen bestaat uit de voorbereiding en/of concrete uitvoering van beslissingen van de Algemene 
Vergadering of van de Raad van Bestuur.  
De samenstelling en de werking van de werkgroepen wordt geregeld door de Raad van Bestuur. 
Art. 29. De Raad van Bestuur stelt een huishoudelijk reglement van de Raad van Bestuur op, waarin alles kan 
worden geregeld wat niet in de statuten is bepaald. Dit huishoudelijk reglement kan steeds door de Raad van 
Bestuur gewijzigd worden. 
Dit huishoudelijk reglement, en alle eventuele wijzigingen, worden ter kennis gebracht aan de Algemene 
Vergadering. 
 
TITEL V – Dagelijks bestuur 
Art.30. Het dagelijks bestuur van de vereniging kan door de Raad van Bestuur worden opgedragen aan een 

college bestaande uit de voorzitter van de Raad van Bestuur, maximum één bestuurder uit elke groep van 
art.7 en maximum één personeelslid van de vzw. Dit college treedt gezamenlijk op, ook voor de externe 
vertegenwoordiging. Deze perso(o)n(en) kunnen te allen tijde ontslag nemen uit hun functie en te allen tijde, 
met onmiddellijke ingang, afgezet worden door de Raad van Bestuur. De Raad van Bestuur bepaalt eveneens 
de duur van het mandaat. 

Worden tot handelingen van dagelijks bestuur gerekend, alle bestuurshandelingen die de noden van het dagelijks 
leven van de vereniging of die welke zowel wegens hun geringe belang als wegens de nood aan een snelle 
oplossing geen optreden van de Raad van Bestuur verantwoorden. 
De mandaten van het dagelijks bestuur zijn onbezoldigd. 
 
TITEL VI. — Inkomsten, rekeningen, begrotingen, toezicht 
Art. 31. De inkomsten van de vereniging worden verzekerd door:  

- bijdragen van privaatrechtelijke en publiekrechtelijke rechtspersonen; 
- vergoedingen voor geleverde prestaties; 
- schenkingen en legaten.  

Art. 32. Het boekjaar van de vereniging begint op één januari en eindigt op éénendertig december. In afwijking 
hiervan loopt het eerste boekjaar vanaf de dag van de oprichting tot éénendertig december van het jaar van 
oprichting.  



Bij het einde van elk boekjaar sluit de Raad van Bestuur de rekening van het afgelopen boekjaar af en stelt hij de 
begroting voor het volgende boekjaar op.  
Het batig saldo wordt aan het vermogen van de vereniging toegevoegd en kan onder geen beding aan de vaste of 
toegetreden leden worden uitgekeerd. Het ontwerp van de rekening en de begroting, evenals de stukken waarop 
de rekening en de begroting steunen, worden ten minste acht dagen vóór de dag van de Algemene Vergadering 
op de zetel van de vereniging ter inzage van de vaste en toegetreden leden gelegd. 
 
TITEL VII. — Ontbinding, vereffening 
Art. 33. Behalve de gevallen van gerechtelijke ontbinding of van ontbinding van rechtswege, kan slechts de 
Algemene Vergadering tot ontbinding van de vereniging besluiten. In geval van vrijwillige ontbinding duidt de 
Algemene Vergadering, of bij gebreke daarvan de rechtbank, één of meer vereffenaars aan. Zij bepaalt hun 
bevoegdheden evenals de vereffeningsvoorwaarden.  
Art 34. De Algemene Vergadering kan alleen dan de ontbinding van de vereniging uitspreken, wanneer ten minste 
twee derde van de vaste leden aanwezig of vertegenwoordigd zijn. Zijn twee derde van de vaste leden niet 
aanwezig of vertegenwoordigd, dan kan een tweede vergadering worden bijeengeroepen. Deze beraadslaagt en 
besluit geldig, welke ook het aantal aanwezige of vertegenwoordigde leden is. Deze tweede vergadering kan niet 
binnen vijftien dagen volgend op de eerste vergadering plaatsvinden. 
De beslissing wordt geacht aanvaard te zijn indien ze wordt goedgekeurd door een meerderheid van vier vijfde 
van de stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde vaste leden. 
Art. 35. In geval van ontbinding wordt het netto-actief overgemaakt aan een vzw, aan te duiden door de Algemene 
Vergadering, met gelijkaardige doelstellingen zoals vermeld in artikel 3.  
Art. 36. Voor alles wat in deze statuten niet uitdrukkelijk is geregeld, zijn de Wet van 27 juni 1921 betreffende de 
verenigingen zonder winstoogmerk, de internationale verenigingen zonder winstoogmerk en de stichtingen en de 
huishoudelijk reglementen van de Algemene Vergadering en van de Raad van Bestuur van toepassing. 
Advies 
Het Regionaal Landschap werd op de milieuraad van 16 december 2008 besproken. De milieuraad kan zich 
akkoord verklaren met toetreding tot het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete als er zorg voor gedragen 
wordt dat dit in overeenstemming wordt gebracht met andere projecten die lopen in dezelfde gebieden. 
Juridische grond 
- Nieuwe gemeentedecreet; 
- Decreet van 21 oktober 1997 op het natuurbehoud en het natuurlijk milieu, inzonderheid artikel 54; 
- Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot vaststelling van de regelen voor de voorlopige en 

definitieve erkenning van regionale landschappen. 
Argumentatie 
Op 3 februari 2009 gaven Dirk Vandenbusche, coördinator cel natuur en landschap van het provinciebestuur en 
Ilse Ideler, directeur van het regionaal Landschap Lage Kempen (noord Limburg), een mondelinge toelichting 
over het Regionaal Landschap aan leden van de gemeenteraadscommissie V (leefmilieu). 
Het provinciebestuur heeft onderstaande tekst bezorgd om het Regionaal Landschap voor te stellen: 
Voorstel organisatie vzw regionaal landschap Kleine – en Grote Nete 
Wat is een regionaal landschap? 
Juridisch 
Een regionaal landschap is een wettelijk instrument. Regionale Landschappen kennen hun juridische oorsprong 
in artikel 54 van het Decreet van 21 oktober 1997 op het natuurbehoud en het natuurlijk milieu. Binnen dit decreet 
worden ze verankerd als instrument voor het doelgroepenbeleid. De voorlopige en definitieve erkenning van 
regionale landschappen wordt geregeld in het Besluit van de Vlaamse regering van 8 december 1998 tot 
vaststelling van de regelen voor de voorlopige en definitieve erkenning van regionale landschappen. 
Structuur 
Regionale landschappen, die minstens 30 000 ha groot moeten zijn, zijn duurzame samenwerkingsverbanden 
onder de vorm van een vzw ingesteld op voorstel van een provincie of drie of meer aaneengesloten gemeenten. 
Bijzonder aan deze vzw is dat de bestuursorganen (Algemene vergadering en Raad van Bestuur) samengesteld 
zijn uit doelgroepen (natuur, jacht, landbouw, recreatie) en uit mandatarissen van deelnemende gemeenten en 
provincie(s).  
 



In de schoot van een regionaal landschap werken de provincie, de betrokken gemeenten, de Vlaamse 
Gemeenschap en de lokale vrijwilligersverenigingen samen rond concrete acties en projecten. Deze acties en 
projecten hebben volgende doelstellingen: 
- de bevordering en promotie van het streekeigen karakter,  
- de natuurrecreatie en het recreatief medegebruik,  
- de natuureducatie, het natuurbehoud en het behoud en beheer van kleine landschapselementen binnen het 
werkingsgebied  
Enkele voorbeelden van mogelijke concrete acties en/of realisaties op het terrein zijn ondermeer de aanleg en 
het onderhoud van wandelroutes, de organisatie van natuureducatieve activiteiten, het uittekenen en uitvoeren 
van landschapsbedrijfsplannen, het herstel en onderhoud van trage wegen, poelenprojecten, 
soortbeschermingsacties en agrarisch natuurbeheer. 
Om de maatschappelijke verankering te verzekeren worden deze acties en projecten steeds in samenspraak met 
andere 'gebruikers' (landbouw, recreatie, toerisme, natuur en jacht) van de open ruimte uitgewerkt. Overleg, 
vrijwilligheid, consensus, samenwerking en draagvlakverbreding maken integraal deel uit van de bekommernis 
van een regionaal landschap. 
Planning 
De oprichting van een regionaal landschap start bij de gemeenten. Binnen de grenzen van de gemeenten die de 
oprichting goedkeuren start overleg met de betrokken doelgroepen. Dit overleg leidt finaal tot statuten voor een 
nieuwe vzw regionaal landschap. Hierna krijgen alle betrokkenen (gemeenten en doelgroepen) de formele vraag 
om op basis van die statuten lid te worden van de vzw.  
Financiering 
Regionale landschappen worden via diverse kanalen structureel gefinancierd.  
Vooreerst is het gebruikelijk dat een deelnemende provincie en gemeenten een jaarlijkse toelage voorzien.  
De provincie Antwerpen voorziet in 2009  100000 EUR werkingsmiddelen en  20000 EUR projectmiddelen en 
vanaf 2010 jaarlijks  130000 EUR op haar begroting. Aan de gemeenten wordt gevraagd om in 2009 en 2010 
jaarlijks 0,15 EUR/inwoner/jaar bij te dragen en vanaf 2011 0,25 EUR/inwoner/jaar.   
Vanaf het moment van erkenning (minimum twee jaar na opstart) komt het merendeel van de toelage evenwel 
van de Vlaamse Gemeenschap. Het Intern Verzelfstandigd Agentschap voor Natuur en Bos draagt vanaf de 
voorlopige erkenning jaarlijks 106087,50 EUR bij en vanaf definitieve erkenning 141449 EUR  bij (geïndexeerde 
bedragen). 
Het Intern Verzelfstandigd Agentschap Ruimtelijke Ordening Vlaanderen – Onroerend Erfgoed legt hier vanaf 
erkenning jaarlijks een gelijkaardig maar variabel bedrag bij afhankelijk van de oppervlakte van het regionale 
landschap. 
De Vlaamse Landmaatschappij koppelt tot slot een bedrijfsplanner (voor een overeen te komen aantal VTE) aan 
de werking van een regionaal landschap. 
Meerwaarde van een regionaal landschap 
De provincie Antwerpen is pleitbezorger om in de streek een regionaal landschap op te richten, daar het om een 
zeer typische landschapsecologische regio (ecodistrict Centrale Kempen) gaat met zeer waardevolle tot unieke 
natuur- en landschapskenmerken en nog tal van mogelijkheden voor landschapsontwikkeling en recreatief 
medegebruik.  
De bijgevoegde kaarten (ecodistrict, Nete-bekken, ankerplaatsen/beschermde landschappen, biologische 
waarderingskaart) illustreren dit.  
 
 



 
ligging ecodistrict Centrale Kempen (groen) 
 
 

 
ligging Netebekken (blauw) 
 
 



 
overzicht waardevolle natuur 
 
 

 
overzicht waardevolle landschappen 
 



 
Mogelijke thema’s om in de komende jaren rond te werken zijn: 
- Kleine landschapselementen 
- projecten in ankerplaatsen 
- stilte 
- kasteelparken 
- roerend erfgoed (verhalen, streekproducten, …) 
- trage wegen 
- soortgerichte acties (vleermuizen, libellen, heide- en venvegetaties, zwaluwen, …) 
- publieksevenementen om natuur en landschap op een positieve wijze in het daglicht te plaatsen 
- toegankelijkheid 
- nieuwe thematische (landschap, cultuurhistorie, natuur) wandel- en fietsroutes 
- inventariseren en herstellen klein cultuurhistorisch erfgoed 
- … 
 
Deze lijst is niet limitatief. Een regionaal landschap werkt met een meerjarenvisie en een jaarprogramma. Binnen 
deze planvormen is het zaak om gemeenten en thema’s op een voldoende wijze aan bod te laten komen. 
 
Einde tekst provinciebestuur. 
 
 

 
Kaart met voorstel Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete (groene gebied) 
Advies milieudienst  
Het regionaal landschap heeft tot doel het stimuleren van: 
- het streekeigen karakter; 
- de natuurrecreatie en het recreatief medegebruik; 
- de natuureducatie; 
- het natuurbehoud; 
- het herstel, het behoud en de aanleg van kleine landschapselementen; 
- de creatie van een draagvlak voor elk van voornoemde aspecten; 



- mensen terug verbonden maken met het landschap. 
Deze doelstellingen zullen worden nagestreefd via concrete acties en projecten op het terrein. Ze zullen steeds 
worden uitgewerkt in samenwerking en overleg met de andere gebruikers van de open ruimte (natuur, landbouw, 
jacht, toerisme en recreatie). 
Op basis van de doelstellingen van het Regionaal Landschap Grote en Kleine Nete en de voorstelling van het 
Regionaal Landschap Lage Kempen blijkt dat een regionaal landschap een niche binnen het ‘landschap’ van de 
bestaande verenigingen invult en een duidelijke meerwaarde kan betekenen: 
- het is een vzw die los staat van openbare besturen. Hierdoor nemen ze een aparte plaats in, waardoor ze 

doelgroepen kunnen bereiken, die zich ten opzichte van openbare besturen veelal terughoudend opstellen: 
bv: groot grondbezitters, Wild Beheerseenheden e.d. (cf. werking Bosgroepen). 

- Ze overkoepelen verschillende actoren op het veld: natuurbeheerders, landbouwers, recreatie, jacht en 
toerisme. Stap voor stap kunnen projecten opgezet worden die door alle actoren van het buitengebied 
gedragen worden. 

- Regionale landschappen zijn erkende organisaties, die mede door hun erkenning in aanmerking komen voor 
verschillende subsidiekanalen. Hierdoor kunnen er bijkomende/extra middelen vrijgemaakt worden, die 
anders onbenut zouden blijven. 

- De laagdrempelige aanpak zorgt ook voor een vergroting van het draagvlak voor een duurzaam beheer van 
het buitengebied. 

- Het regionaal landschap werkt niet in erkende reservaten, koopt geen gronden aan. Hierdoor is er geen 
overlapping met bestaande terreinbeherende/verwervende verenigingen of vzw’s. 

- De door het regionaal landschap uitgevoerde acties passen binnen de doelstellingen van het gemeentelijk 
milieubeleidsplan, het gemeentelijk natuurontwikkelingsplan, het landbouwbeleid en de algemene visie op 
het buitengebied (een voorstelling van de acties is te vinden op de website van het Regionaal Landschap 
Lage Kempen: www.rllk.be ) 

Deelname aan het Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete zou voor Turnhout in 2009 en 2010 een financiële 
ondersteuning betekenen van 0,15 EUR/inwoner/jaar, zijnde ± 6.000 EUR op jaarbasis. Vanaf 2011 zou de 
bijdrage 0,25 EUR/inwoner/jaar bedragen, zijnde ± 10.000 EUR op jaarbasis. 
Het bedrag voor 2009 is momenteel nog niet voorzien op de begroting. Bij de eerstvolgende begrotingswijziging 
zal daarvoor een code aangemaakt moeten worden indien wordt toegetreden tot het Regionaal Landschap. 
Gezien de meerwaarde dat een regionaal landschap kan betekenen adviseert de milieudienst om toe te treden 
tot het Regionaal Landschap Grote en Kleine Nete. 
Het advies van de milieudienst wordt gevolgd. 
De Provincie vraagt om uiterlijk 27 februari 2009 mee te delen of Stad Turnhout deelneemt aan de oprichting van 
de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. De oprichtingsvergadering vindt plaats op 10 maart 2009 om 
19:00 uur in feestzaal de Boeretang te Dessel. 
Als vast lid van het regionaal landschap dient de Stad Turnhout voor de Algemene Vergadering één 
vertegenwoordiger en één plaatsvervanger aan te duiden. Daarnaast is de milieuambtenaar ook gerechtigd de 
Algemene Vergadering bij te wonen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist deel te nemen aan de oprichting van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote 
Nete. 
Voor deze deelname zal bij de eerstvolgende begrotingswijziging een krediet van 0,15 EUR per inwoner worden 
voorzien. 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een vertegenwoordiger in de Algemene 
Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Luc Hermans, schepen, bekomt 19 stemmen op 32 stemmers, er waren 13 onthoudingen. 
De heer Luc Hermans, Klein Engeland 1, 2300 Turnhout, schepen, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering van de 
vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een plaatsvervangend 
vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Dimitri Gevers, schepen, bekomt 18 stemmen op 32 stemmers, er was 1 neen stem en er waren 13 
onthoudingen. 



 
De heer Dimitri Gevers, Eén Meistraat 29 bus 2, 2300 Turnhout, schepen, heeft de volstrekte meerderheid van 
de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als plaatsvervangend vertegenwoordiger in de 
Algemene Vergadering van de vzw Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete. 
De milieudienst zal de administratieve en coördinerende taken op zich nemen. 
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage Regionaal 
Landschap Kleine en 
Grote Nete 

Vzw Regionaal Landschap 
Kleine en Grote Nete 

6.200 EUR Nieuwe code 

Opvolging 
Origineel Milieudienst – Erik Verstraelen 
 
012. Goedkeuring te hechten aan het addendum ‘Algemene gedeelte wonen’ bij het Stadscontract 2007 - 
2012 
Samenvatting 
De gemeenteraad keurt het addendum ‘algemene gedeelte wonen’ aan het stadscontract 2007 – 2012 dd. 21 
december 2007 van de stad Aalst, de stad Antwerpen, de stad Brugge, de stad Genk, de stad Hasselt, de stad 
Kortrijk, de stad Leuven, de stad Mechelen, de stad Oostende, de stad Roeselare, de stad Sint-Niklaas en de 
stad Turnhout goed. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Gemeenteraad in zitting van 1 oktober 2007: de gemeenteraad hecht goedkeuring aan het ontwerp stadscontract 
2007 – 2012 tussen de stad Turnhout en de Vlaamse regering. 
College van burgemeester en schepenen in zitting van 29 oktober 2007: Het college hecht goedkeuring aan de 
voorgestelde visienota, waarbinnen de verdere onderhandelingen met de Vlaamse overheid kunnen plaatsvinden 
in het kader van het strategisch contract. 
Feiten en context 
Om tot een efficiëntere samenwerking met de steden te komen heeft de Vlaamse regering op 21 december 2007 
met elk van de 13 centrumsteden, waaronder Turnhout, een Stadscontract afgesloten. De stadscontracten lopen 
over een periode van 6 jaar (2007-2012). Elk stadscontract bestaat uit twee delen: een collectief luik, identiek 
voor alle 13 steden, en een stadsspecifiek luik. 
Het stadsspecifiek luik in het Stadscontract met Turnhout heeft betrekking op het project ‘R 13 en uitwerking 
stedelijk plateau’, en is geen voorwerp van het voorliggend addendum. 
De dertien centrumsteden hebben voor het collectief luik van de stadscontracten 2007-2012 het thema ‘wonen’ 
als prioritair beleidsthema naar voor geschoven. Opzet van de stadscontracten is te komen tot een globale 
ontwikkelingsvisie op het stedelijk woonbeleid en doelstellingen te formuleren voor de lokale en de Vlaamse 
overheid die een meer slagkrachtig stedelijk woonbeleid mogelijk moeten maken.  
In het stadscontract werd bepaald dat de Vlaamse overheid en de steden tot een gedeelde woonagenda zouden 
komen. Er werd bepaald dat deze agenda in het najaar van 2008 ‘onderzocht werd op volledigheid en prioriteit en 
als basis dient voor de selectie van de agendapunten die moet leiden tot onderhandelingen en contractuele 
afspraken binnen het collectief stadscontract (algemene gedeelte van het stadscontract – 2.2)’ 
Argumentatie 
1. Het voorliggend addendum geeft uitvoering aan deze bepaling 2.2. van het algemene gedeelte van het 
stadscontract. Het addendum kwam tot stand na veelvuldig en intensief overleg tussen de 13 centrumsteden, het 
Kenniscentrum Vlaamse steden en de Vlaamse overheid en werd definitief bekrachtigd door het overlegforum 
van 2 december 2008. 
Het addendum concretiseert de afspraken tussen de centrumsteden en de Vlaamse overheid, die betrekking 
hebben op de aansturing van sociale woonprojecten, de afstemming tussen de beleidsdomeinen Wonen en 
Welzijn, het  stedelijk fiscaal instrumentarium, het stedelijk grond- en pandenbeleid en de versterking van de 
private huurmarkt. 
2. In het voorliggend addendum worden de afspraken tussen de 13 centrumsteden en de huidige Vlaamse 
regering vastgelegd. Zodra de nieuwe Vlaamse Regering in 2009 is samengesteld volgt er een nieuw gesprek 
tussen de centrumsteden en de nieuwe Vlaamse regering dat kan resulteren in bijkomende afspraken. 
 



3. De uitvoering van het algemene gedeelte van het stadscontract wordt begeleid en opgevolgd door een 
overlegforum ‘wonen’ dat instaat voor de opvolging van het project gedurende de uitvoering van het 
stadscontract. Zoals voorzien in het stadscontract (algemene gedeelte van het stadscontract – 2.5) kan de 
samenstelling van het overlegforum in onderling overleg herbekeken worden op het ogenblik dat de concrete 
actiepunten zijn bepaald. Dit addendum bevat de nieuwe samenstelling. 
4. Om de administratieve procedure te vereenvoudigen zal het addendum voor de Vlaamse overheid 
ondertekend worden door de Vlaamse minister president en door Vlaams minister Marino Keulen, bevoegd voor 
Stedenbeleid. De gemeenteraad wordt om dezelfde reden verzocht de Voorzitter van het Kenniscentrum 
Vlaamse Steden, de heer Freddy Willockx, te machtigen het voorliggend addendum namens de steden te 
ondertekenen. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt het addendum ‘algemene gedeelte wonen’ aan het stadscontract dd. 21 december 2007 
goed. De heer Freddy Willockx, voorzitter van het Kenniscentrum Vlaamse steden, wordt gemachtigd om in naam 
van de steden het addendum te ondertekenen. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Bart Huysmans 
Kopie Kelly Verheyen; Kenniscentrum Vlaamse Steden; Team Stedenbeleid 
 
013a. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan voor Nieuwe Erven II 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendom Taxandria Invest. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 3de  afdeling, sectie O, nummers 153E, 166M, 155N, 156C 
macht 2, 156D macht 2, 157D, 141G deel, 130L macht 12 deel, 156W deel. De grond is in eigendom van 
Taxandria Invest, die de percelen wenst te verkavelen. 
Er werd door studieburo Schillebeeckx een ontwerp van een rooilijnplan opgemaakt op 18 september 2008.   
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendomTaxandria Invest te openen op 9 december 
2008 en te sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door studieburo Schillebeeckx op 18 september 2008 definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve  goedkeuring aan de definitieve goedkeuring van het ontwerp van 
rooilijnplan opgemaakt voor een deel van De Nieuwe Erven II ter hoogte van de eigendom Taxandria Invest  
opgemaakt door studieburo Schillebeeckx op 18 september 2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 



013b. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan Kasteelloop 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van de Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 3de afdeling, sectie O deel van nummer 730 F2. De grond is 
in eigendom van de Habitat Invest, die de percelen wenst te ontwikkelen. 
Er werd door Studiebureel P. Verheyen een ontwerp van rooilijnplan opgemaakt voor een deel van de 
Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest op 1 september 2008. 
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van de Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest te openen op 9 december 2008 en 
te sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door Studiebureel P. Verheyen op 1 september 2008 definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan, voor een deel van de 
Rubensstraat ter hoogte van de eigendom Habitat Invest, opgemaakt door Studiebureel P. Verheyen  op 1 
september 2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 

Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & Groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
013c. Definitieve goedkeuring te hechten aan het rooilijnplan ‘t Muurke 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot de definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt  voor een 
deel van de Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba. 

Motivering 
Feiten en context 
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 4de afdeling, sectie Q deel van nummer 458 R2. De grond is 
in eigendom van de onderneming Vili bvba, die de percelen wenst te ontwikkelen. 
Er werd door Landmeter Vandamme Filip een ontwerp van rooilijnplan opgemaakt voor een deel van de 
Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba op 22 juli 2008. 
In zitting van 1 december 2008 ging de gemeenteraad over tot de voorlopige goedkeuring van dit plan. 
Openbaar onderzoek 
In zitting van 8 december 2008 besliste het college van burgemeester en schepenen het openbaar onderzoek 
voor een deel van de Warandestraat ter hoogte van de  eigendom Vili bvba te openen op 9 december 2008 en te 
sluiten op 23 december 2008.  
In zitting van 15 januari 2009 nam het college van burgemeester en schepenen kennis van de resultaten van dit 
onderzoek. Er werden geen bezwaren ingediend.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  



Argumentatie 
Gelet op vroeger genomen beslissingen is het wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp van rooilijnplan 
opgemaakt door Landmeter Vandamme Filip op 22 juli 2008, definitief goedkeurt. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot definitieve goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan, voor een deel van de 
Warandestraat ter hoogte van de eigendom Vili bvba, opgemaakt door Landmeter Vandamme Filip op 22 juli 
2008. 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 

Opvolging 
Origineel Leen Driesen 
Kopie R.O., Wegen & Groen, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
014a. Voorlopige goedkeuring te hechten aan het ontwerp rooilijnplan voor een deel van de Kongostraat 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot voorlopige goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt in het kader 
van de renovatie van de arbeiderswoningen en 4 nieuwbouwwoningen in de Kongostraat door de Turnhoutse 
Maatschappij voor de Huisvesting. Nadien kan het openbaar onderzoek geopend worden. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 16 oktober 2006 gaat de gemeenteraad akkoord met het sluiten van een 60-jarige erfpachtovereenkomst 
tussen de Regie voor Grond- en Bouwbeleid en de Turnhoutse Maatschappij voor de Huisvesting voor de 
renovatie van de 18 woningen en de realisatie van de nieuwbouw van 4 woningen en garages door de 
Turnhoutse Maatschappij voor Huisvesting in de Kongostraat.  
Feiten en context 
Op 23 juli 2007 werd er door de TMH een aanvraag stedenbouwkundige vergunning ingediend voor de 
nieuwbouw van 4 woningen, en een aanvraag stedenbouwkundige vergunning voor de renovatie van 18 
woningen, nieuwbouw van 26 garages en 4 autostaanplaatsen.  
Het project omvat de percelen kadastraal gekend als 4de afdeling, sectie P, nrs. 185 W, 190 P2, 190 R2, 190 S2, 
190 T2, 190 W2, 190 X2, 190 Y2, 190 Z2, 193 X2, 195 H3, 195 W3,  195 K3, 195 L3, 195 M3, 195 N3, 195 P3, 
195 R3, 195 S3, 195 T3 en 195 V3. 
Er werd door Groep Infrabo-Carlier een ontwerp rooilijnplan opgemaakt op 26 januari 2009. 
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Het is wenselijk dat de gemeenteraad zijn voorlopige goedkeuring hecht aan het ontwerp van rooilijnenplan voor 
het renovatie- en nieuwbouwproject door de TMH in de Kongostraat. Daarna kan het openbaar onderzoek 
worden geopend. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot de voorlopige goedkeuring van het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt in het 
kader van de nieuwbouw van 4 woningen en de renovatie van de arbeiderswoningen, nieuwbouw van garages en 
autostaanplaatsen in de Kongostraat door de TMH opgemaakt door Groep Infrabo-Carlier op 26 januari 2009. 
Daarna kan het openbaar onderzoek geopend worden.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Hanne Teunckens 
Kopie Ruimtelijke Ordening & Mobiliteit, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
014b. Voorlopige goedkeuring te hechten aan het ontwerp rooilijnplan voor Campus Blairon 
Samenvatting 
De gemeenteraad gaat over tot voorlopige aanvaarding van het ontwerp van het rooilijnplan Campus Blairon 
opgemaakt in het kader van het project Katholieke Hogeschool Kempen (KHK). Nadien kan het openbaar 
onderzoek geopend worden. 



 

Motivering 
Feiten en context 
De katholieke hogeschool Kempen plant de oprichting van een nieuwe hogeschoolcampus ter hoogte van het 
kruispunt van de Lokerenstraat met Campus Blairon. Het project omvat het perceel kadastraal gekend als 3de 
afdeling, sectie O, nummer 372/A/3. 
Er werd door de katholieke hogeschool Kempen een ontwerp rooilijnplan opgemaakt door landmeter Emiel Van 
Vaerenbergh (Geomodus cvba) op 2 februari 2009.  
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- De procedure voor de opmaak van een rooilijnplan en een rooilijnplandossier werd toegelicht in een 

omzendbrief van 1 februari 1956 aan de gemeentebesturen in de provincie Antwerpen.  
Argumentatie 
Destijds werd de weguitrusting aan Campus Blairon slechts gedeeltelijk aangelegd aan de zijde waar de 
toekomstige gebouwen van de katholieke hogeschool Kempen komen. In navolging van de afspraken gemaakt 
tussen de stad Turnhout en de katholieke hogeschool Kempen wordt voorgesteld de rooilijn te verschuiven, 
inclusief een ruimte voor zes gehandicaptenparkeerplaatsen.  
Het is wenselijk dat de gemeenteraad zijn voorlopige goedkeuring hecht aan het ontwerp rooilijnenplan Campus 
Blairon voor het project van de katholieke hogeschool Kempen. Daarna kan het openbaar onderzoek worden 
geopend. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat over tot de voorlopige goedkeuring van het ontwerp van het rooilijnplan Campus Blairon 
opgemaakt voor het project katholieke hogeschool Kempen opgemaakt door landmeter Emiel Van Vaerenbergh 
(Geomodus cvba) op 2 februari 2009. 
Daarna kan het openbaar onderzoek geopend worden.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Ive Van Bouwel 
Kopie Ruimtelijke Ordening & Mobiliteit, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
015. Goedkeuring te hechten aan de koepelmodule met de modules 7, 8 en 9 van de convenant 
sneldiensten voor de sneldienstlijnen 415 - 416 -417 van de Lijn tussen Antwerpen en Turnhout 
Tijdens de commissie zijn er een aantal opmerkingen gemaakt,  onder andere door raadslid Marc Clymans over 
het feit dat de trein binnen dit systeem te weinig bekeken wordt en toch ook een valabel alternatief is, alleen is de 
kostprijs veel te hoog. Daar zou men naar een systeem moeten kunnen komen dat de kostprijs van een 
treinticket lager is.  Die heeft een snelle verbinding. Men mist vooral die snelle verbinding tussen Turnhout en 
Antwerpen. Vooral als men Antwerpen binnen komt, stopt die aan elke halte op de Borgerhoutse Steenweg. Het 
lijkt hem een rare gang van zaken om een snelbus te hebben die toch nog op zoveel plaatsen stopt. Het is niet 
alleen zijn kritiek Hij hoort van heel veel mensen kritiek, maar dat kan ook opbouwende kritiek zijn. Hij wil het 
voorstel lanceren om een soort klankbordgroep of een adviesraad rond openbaar vervoer in Turnhout te 
installeren, om een aantal dingen makkelijker te maken. Men zal van die reizigers een hoop informatie krijgen en 
de stad is een makkelijker medium om die zaken door te geven aan de Lijn. Meestal is het zo dat de individuele 
reiziger een beetje moet vechten om bij de Lijn gehoord te worden. Hij heeft geen enkel probleem met de 
uitbreiding van die bussen, maar hij denkt dat men op een aantal zaken zeker moet durven evalueren. Hij zou 
willen dat men dat openbaar vervoer in zijn geheel nog beter kan maken en hij wil vragen of het schepencollege 
daarover wil nadenken om zo een soort adviesraad of klankbordgroep rond openbaar vervoer samen te stellen, 
liefst ook trein, bus, al wat er bij kan komen kijken.  
 Schepen Dimitri Gevers wil er best eens over nadenken. 

Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om de koepelmodule met de modules 7, 8 en 9 goed te keuren, waarmee 
een frequentieverhoging van de sneldienstlijnen van De Lijn tussen Antwerpen en Turnhout wordt geregeld. 



Motivering 
Voorgeschiedenis 
Sedert enkele jaren rijden de sneldienstlijnen 415, 416 en 417 van De Lijn tussen Antwerpen en Turnhout. Over 
de speciaal daartoe voorziene busstrook rijden ze de files op de E34/E313 voorbij.  
Wegens het grote succes is er nu een capaciteitsprobleem. 
Daarom wenst De Lijn, in het kader van het Netmanagement, de frequentie op deze lijnen te verhogen.  
Het startdossier werd behandeld op de Gemeentelijke Begeleidingscommissie van 1/12/2008.  
Het startdossier werd goedgekeurd op de Openbaar Vervoers-Commissie van 8/1/2009.  
Feiten en context 
Op de sneldienstlijnen 415 (Antwerpen - Turnhout via Beerse), 416 (Antwerpen – Turnhout via Wechelderzande), 
417 (Antwerpen – Turnhout via Oostmalle) van De Lijn is er wegens het grote succes een capaciteitsprobleem.  
Deze snelbussen worden dan ook steeds meer gebruikt. Er is structureel sprake van rechtstaande reizigers: dit is 
nefast voor het comfort en maakt het snelbusaanbod minder interessant voor de aanschuivende automobilist. 
De geplande frequentieverhoging resulteert in: 

- Ochtendspits weekdagen: 
o 4 extra ritten richting Antwerpen: wordt 7,5 minutendienst  
o 2 ritten lijn 417 beginnen in Turnhout ipv Oostmalle 

- Daluren weekdagen: 20 minutendienst 
o 2x per uur lijn 417 
o 1x per uur lijn 416; kadans met lijn 418 P&R Lille 

- Avondspits weekdagen 
o 2 extra ritten richting Turnhout; 10 minutendienst vanaf 15:30 uur 
o 2 ritten lijn 417 rijden tot Turnhout ipv Oostmalle 

- In schoolvakanties blijven alle ritten rijden 
- Zaterdag 

o Lijn 417 ontbrekende ritten opgevuld tot uurdienst 
o Onregelmatige patroon lijn 416 opgevuld tot uurdienst 

- Zondag 
o Opwaardering lijn 417 tot uurdienst 
o Lijn 416 blijft behouden 

De koepelmodule(11055/N46) van het convenant betreft de sneldiensten 415, 416, 417 
Met deze koepelmodule verbinden de partijen zich er toe het project of de activiteiten met betrekking tot een 
verhoging van het aanbod wegens capaciteitsproblemen, noodzakelijk om de aantrekkelijkheid van het OV via de 
autoweg te behouden en zelfs te vergroten. 
Betrokken partijen zijn: Vlaams Gewest, Stad Antwerpen, Zoersel, Malle, Beerse, Lille, Stad Turnhout, Vosselaar 
en Vlaamse Vervoersmaatschappij (VVM). 
Deze koepelmodule maakt integraal deel uit van het moederconvenant. 
Deze koepelmodule is samengesteld uit de volgende modules: 
Module 7 (informatieverstrekking over en promotie van het geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe de informatieverstrekking over en de promotie van het 
openbaarvervoersaanbod te optimaliseren met als doel het openbaar vervoer te stimuleren. 
Stad Turnhout stelt hierbij zijn informatiekanalen ter beschikking voor de verspreiding van promotiemateriaal van 
de VVM en werkt mee aan het communicatieplan van de VVM.  
Module 8 (doorstromingsmaatregelen voor het geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe doorstromingsbevorderende maatregelen te nemen met als 
doel het aandeel van het geregeld vervoer te verhogen in de vervoersstroom binnen een bepaald 
bedieningsgebied  
Hiervoor wordt oa door het Gewest op het grondgebied van Turnhout op de N12 een aanloopstrook voor rechtsaf 
aan het kruispunt met de R13 aangelegd.  
Module 9 (verhoging van het aanbod van geregeld vervoer) 
Met deze module verbinden de partijen zich ertoe het aanbod van het geregeld vervoer te verbeteren om het 
aandeel van het geregeld vervoer in de vervoersstroom te verhogen. Dit door middel van een wezenlijke 
uitbreiding of aanpassing van het bestaande aanbod en/of de invoering van nieuwe lijnen. De VVM ontvangt voor 
de vermelde aanbodswijzigingen een bijkomende financiering van het gewest. 



Stad Turnhout zorgt hierbij voor een duurzaam parkeerbeleid, een verkeershandhavingsbeleid, verkeersveilige 
inplanting van haltes en looproutes, voldoende halteaccommodatie en de toegankelijkheid van de haltes. 
 
Argumentatie 
Argumenten voor frequentieverhoging van deze snelbuslijnen:  
- Het is noodzakelijk om het aanbod te verhogen in verband met het behouden en eventueel vergroten van de 

aantrekkelijkheid van het openbaar vervoer via de autoweg. 
- Bijkomende reizigers kunnen aangetrokken worden met de betere frequenties. 
- Het voor- en natransport van het treinstation van Turnhout wordt hierdoor verder verbeterd (voor richting 

Vosselaar).  

Besluit 
De gemeenteraad geeft zijn goedkeuring aan: 
- de koepelmodule(11055/N46) van het convenant betreft de sneldiensten 415, 416, 417 van De Lijn,  
- de daarbijhorende module 7 (informatieverstrekking over en promotie van het geregeld vervoer), 
- de module 8 (doorstromingsmaatregelen voor het geregeld vervoer) en  
- de module 9 (verhoging van het aanbod van geregeld vervoer) 
Voorafgaand visum financieel beheerder (art. 160 § 2 GD) 

 Van toepassing   Niet van toepassing 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Wouter Verhaert (Mobiliteit) 
Kopie Steven Mateusen (Wegen en Groen); dienst Communicatie 
Communicatie 
Huisstijl 

dit gemeenteraadsbesluit bezorgen aan De Lijn 

 
016a. Goedkeuring te hechten aan het toelagereglement ‘Plaatselijke bonden gepensioneerden’ 
Samenvatting 
De gemeenteraad van Turnhout wordt gevraagd om over te gaan tot het goedkeuren van een toelagereglement 
betreffende de toelage aan de plaatselijke bonden van gepensioneerden.  Vanaf het dienstjaar 2009 wordt de 
bestaande jaarlijkse toelage gewijzigd in een toelagereglement voor onbepaalde tijd. 

Motivering 
De werking van de plaatselijke bonden van gepensioneerden verrechtvaardigt een jaarlijkse  stedelijke toelage.  
Juridische grond 
Gelet op de richtlijnen bepaald in de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 
de aanwending van sommige toelagen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist: 
Vanaf het dienstjaar 2009 wordt een toelage voorzien, te verdelen onder de plaatselijke bonden van 
gepensioneerden.  De gemeenteraad hecht zijn goedkeuring aan het betreffende toelagereglement. 
Toelagereglement betreffende de toelage aan de plaatselijke bonden van gepensioneerden 
Artikel 1: Dit toelagereglement treedt in werking vanaf het dienstjaar 2009. 
Artikel 2: Om voor de toelage in aanmerking te komen dienen de bonden van gepensioneerden aan volgende 
criteria te voldoen: 
-de bonden van gepensioneerden moeten op het grondgebied van Turnhout gevestigd zijn; 
-de werking van de bonden van gepensioneerden richt zich specifiek op senioren; 
- in de loop van de maand februari na het betreffende werkingsjaar krijgen de bonden van gepensioneerden een     
  aanvraagformulier toegestuurd door de dienst welzijn. Dit formulier dient correct te worden ingevuld; 
-de bonden van gepensioneerden voegen bij hun aanvraag een beknopt jaarverslag van hun werking. 
Artikel 3: De verdeling van de toelage gebeurt op basis van het aantal leden. 
Het college van burgemeester en schepenen wordt gemachtigd de verdeling te doen. 
Artikel 4: De uitvoering van deze beslissing wordt uitdrukkelijk afhankelijk gesteld van het verwerven van de 
goedkeuring voor het overeenstemmend begrotingskrediet.   



Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage aan plaatselijke 
bonden van 
gepensioneerden 

Bonden van 
gepensioneerden 

2 480 EUR 762/043  332  01 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel welzijn 
Kopie Financiële dienst 
 
016b. Goedkeuring te hechten aan het toelagereglement ‘tussenkomst Fruit op School’ 
Samenvatting 
Stad Turnhout geeft vanaf 2009 een toelage aan de basisscholen om de kosten van de actie “Fruit op school”  te 
beperken.  Vanaf het dienstjaar 2009 wordt de bestaande jaarlijkse toelage gewijzigd in een toelagereglement 
voor onbepaalde tijd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het Lokaal Overlegplatform Turnhout/Oud-Turnhout basisonderwijs (LOP) werd 4 jaar geleden door het 
departement Onderwijs opgericht. Het heeft als doel gelijke onderwijskansen bewerkstelligen. In het LOP werd 
initiatief genomen om een gedragscode op te maken waarin scholen ondertekenden de kostprijs van hun 
onderwijs te beheersen. Op 19 januari 2005 werd de code in aanwezigheid van burgemeesters en schepenen 
Onderwijs ondertekend. Het stadsbestuur participeerde in de werkgroep die de gedragscode ontwierp. 
Feiten en context 
De Stad Turnhout wenst een bijzondere inspanning te leveren in het kader van het beleid ”Gelijke Onderwijs 
Kansen” en het gezondheidsbeleid door de kosten van de actie “Fruit op school” te beperken voor alle leerlingen 
en in het bijzonder voor diegene die voldoen aan de 5 GOK - criteria. 
-       het gezin leeft van een vervangingsinkomen 
- de leerling is tijdelijk of permanent buiten het eigen gezinsverband opgenomen door een gezin of persoon, 

een voorziening of sociale dienst 
- de ouders behoren tot de trekkende bevolking 
- de moeder is niet in het bezit van een diploma secundair onderwijs, een studiegetuigschrift van het tweede 

leerjaar van de derde graad beroepssecundair onderwijs of van een gelijkwaardig studiebewijs 
- de taal die gebruikt wordt in het gezin is niet het Nederlands. De laatste indicator geldt enkel wanneer de 

leerling ook aan 1 of meer andere indicatoren voldoet. 
Aan de Turnhoutse basisscholen voor gewoon en buitengewoon onderwijs wordt daarom een toelage toegekend 
die bestaat uit 2 delen: 
- een instapbedrag van 1 € per kind voor deelname van een heel schooljaar of een breuk  in verhouding 

daarvan voor een deel van het schooljaar. 
- de helft van de kostprijs voor GOK – leerlingen 
De scholen garanderen deze toelage in vermindering te brengen op de factuur . 
De totaallijst wordt opgemaakt door de dienst welzijn cel onderwijs. 
Argumentatie 
Turnhout scoort met zijn 24 % hoger dan het Vlaams gemiddelde (21 %) inzake kwetsbare kinderen in 
basisscholen. Daarom is een stedelijke ondersteuning op zijn plaats die gezondheid promoot en financieel 
zwakke gezinnen steunt. 
Juridische grond 
Gelet op de richtlijnen bepaald in de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 
de aanwending van sommige toelagen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist: 
Vanaf het dienstjaar 2009 wordt een toelage voorzien aan de Turnhoutse basisscholen voor gewoon en 
buitengewoon onderwijs in kader van het project “Fruit op school”.  De gemeenteraad hecht zijn goedkeuring aan 
het betreffende toelagereglement. 
Toelagereglement betreffende de toelage aan de basisscholen in het project “fruit op school”. 
 



Artikel 1: Dit toelagereglement treedt in werking vanaf het dienstjaar 2009. 
Artikel 2: “Stad Turnhout geeft, in het kader van het project “fruit op school”, aan de Turnhoutse basisscholen 
voor gewoon en buitengewoon onderwijs een toelage per kind en per schooljaar. 
De toelage bestaat uit 2 delen: 
- een instapbedrag van 1 euro per kind voor deelname van een heel schooljaar of een breuk in verhouding 

daarvan voor een deel van het schooljaar; 
- de helft van de kostprijs voor de GOK – leerlingen. 
De totaallijst wordt opgemaakt door de dienst welzijn cel onderwijs. 
Artikel 3: De scholen garanderen deze toelage in vermindering te brengen op de factuur. 
Artikel 4: De uitvoering van deze beslissing wordt uitdrukkelijk afhankelijk gesteld van het verwerven van de 
goedkeuring voor het overeenstemmend begrotingskrediet.   
Financiële gevolgen 
Kosten Begunstigde Bedrag Code 
Toelage “ fruit op school” Diverse scholen 6 000 EUR 849/086 332 01 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst Welzijn 
Kopie Financiële dienst 
 
Vragen van raadsleden 
017a. Vragen over eindbestemming van e-waste (afval elektrisch en elektronische materiaal) dat 
verzameld wordt op het containerpark in Turnhout 
De vraag gaat over het dumpen van elektronisch afval in enkele Afrikaanse landen. Het is onlangs in de media 
geweest. De zaken die in de documentaire te zien waren, waren zeer schrijnend.  Het blijkt dat Vlaanderen vanuit 
de haven van Antwerpen een hoop materialen verscheept naar Afrikaanse landen. Gedeelten kunnen opnieuw 
gebruikt worden, andere delen worden gewoon gedumpt en worden als laatste redmiddel eventueel door de 
plaatselijke bevolking nog opgestookt om eventueel wat grondstoffen  daarvan te recupereren. Men kan zich 
inbeelden dat het voor allerlei gezondheids- en milieuproblemen zorgt. Nochtans betaalt men als consument hier 
in Vlaanderen de recupelbijdrage  die er zou voor moeten zorgen dat al dat afval perfect wordt verwerkt. Er zijn 
verschillende instanties verantwoordelijk voor het verwerken van afval op Vlaams niveau, op Europees niveau. 
Als men in Turnhout een oud apparaat naar het containerpark brengt, wat gebeurt daarmee? Raadslid Marc 
Clymans wenst zijn vragen daarrond  te overlopen. Hij hoopt dat de schepen daar voldoende antwoord op kan 
geven. Wij hebben de macht om een aantal zaken in de Afrikaanse landen te verbeteren. Hij wenst dat de vragen 
heel belangrijk en heel serieus worden genomen. Welke garanties heeft de Turnhoutenaar dat het elektronisch 
materiaal hier ingeleverd wordt op het containerpark correct verwerkt wordt volgens de Vlaamse milieuwetgeving. 
Heeft het IOK-Afvalbeheer hier een rol in ? Wat is hun antwoord op deze problematiek ? Kan Schepen Luc 
Hermans laten weten wat er met al het ingezamelde materiaal gebeurt ? Kan hij een absolute garantie geven dat 
ons e-waste niet wordt doorgestuurd naar ontwikkelingslanden om daar gedumpt te worden ? Wordt er door de 
inzamelaar of nog andere tussenpersonen een selectie gemaakt tussen het aangeboden afval dat eventueel nog 
herbruikt kan worden ? Kunnen die twee groepen uit elkaar gehaald worden en worden die ook apart verwerkt ? 
 Schepen Luc Hermans antwoordt dat iedereen die de uitzending gevolgd heeft, ervan overtuigd is dat het zeer 
schrijnende beelden waren, niet alleen op het vlak van milieu maar zeker ook wat betreft de volkshuisvesting of 
gezondheid en op het vlak van hygiëne. Naar aanleiding van de vraag van raadslid Marc Clymans heeft hij 
contact opgenomen met zowel de mensen van IOK als de Vlaamse administratie. Het is duidelijk dat Vlaanderen 
op het vlak van sorteren en recycleren, zeker binnen West-Europa aan de top staat. Wat de inzameling van alle 
elektrische en elektronische materialen betreft, loop alles via het recupelcircuit. Dat wil zeggen dat alle 
containerparken en alle winkels en ketens die hier op aangesloten zijn, allemaal traceerbaar zijn en dat er geen 
zwart circuit heerst wat dit betreft. Alle ingezamelde materiaal wordt uiteraard opgedeeld in hetgeen dat 
eventueel in het kringloopcircuit kan en hetgeen dat daar na controle niet meer kan gebruikt worden gaat 
automatisch, aangezien de kringloopcentra ook binnen dat circuit zijn erkend, wordt dat automatisch weer naar 
recubel in dat circuit gebracht waarbij er geen afvalstromen naar derden zouden kunnen ontstaan. Alle andere 
verwerkingsidentiteiten hebben hun eigen specialisatie. Dus zowel voor computers maar ook wasmachines, 
afwasapparaten en dergelijke zijn er verscheidene erkende bureaus of fabrieken. Verwerkingen die vooral in 
België zijn gevestigd. Apparec in Tistelt, Beers te Willebroek, Commerssabre in Chatelec, Chaleaumetal in 
Menen, Chaleaumetal Sowarec in Ghiley, Indaver in Kallo,  Ire in Fleurus, Recidel in Waandere en Stenabrech is 



een firma die dat specifiek nog een aantal materialen verwerkingen doet in Duitsland namelijk in Paalmolder. 
Welke garantie hebben wij als Turnhoutenaar dat het elektronisch materiaal ingeleverd op het containerpark in 
het correcte circuit terecht komt. Zowel  IOK als de Vlaamse administratie bevestigen dat er van ons afval dat hier 
op het containerpark wordt ingezameld absoluut via de registreerde kanalen wordt verwerkt wanneer het niet 
meer kan worden herbruikt. Uiteraard heeft IOK hier een rol in aangezien zij ook deelnemer zijn in dat circuit en 
dat zij ook gebonden zijn aan de wetten die opgelegd worden door Vlaanderen.  Kan schepen Luc Hermans laten 
weten wat er met al dit materiaal gebeurt ?  Enerzijds wanneer het niet in het kringloopcircuit terecht kan,  na een 
tweede controle, eerst  wordt er een oppervlakkige scheiding gemaakt, na een doorgedreven controle wordt er 
nog een selectie gemaakt van de materialen of deze al dan niet kunnen worden herbruikt.  Maar steeds komen 
deze terug terecht in de geregistreerde kanalen waardoor een veilige eindbestemming van het product wordt 
bekomen. Uiteraard kan hij deze garantie geven wanneer het gaat over geregistreerd recupel, enerzijds enerzijds 
onze containerparken en anderzijds winkels en ketens die  aangesloten zijn bij deze controle-installaties. En dan 
wordt er door de inzamelaar of door de verdere tussenpersoon een selectie gemaakt van het in als afval 
aangeboden materiaal tussen nog wat werkt en wat onbruikbaar is geworden. Dit gebeurt enerzijds in het 
overslaglokaal in Meerhout waar  ook de winkel een duidelijke samenwerking is met de kringloopcentra.  
Het is volgens raadslid Marc Clymans heel raar dat iedereen nu blijkbaar zijn paraplu opsteekt  en zegt dat het 
probleem niet bij hen zit, maar ergens is er een probleem. Zijn vraag blijft welke speurneus op zoek gaat om dat 
probleem te ontrafelen. Hij denkt dat men niet meer kan doen dan vragen aan de firma’s die ervoor bevoegd zijn, 
om hun werk goed te doen. Ergens moeten er toch signalen komen dat men verontrust is en die praktijken niet 
dulden.  Het systeem zoals schepen Luc Hermans voorstelt dat 100% perfect  zou moeten werken, werkt niet . 
Ergens zou men dat signaal moeten kunnen geven. 
Schepen Luc Hermans zegt  dat het een probleem is waar men in Vlaanderen toch wel sterk de nadruk op legt. 
De bevoegdheid voor het verlenen van de vergunningen voor doorvoer van deze apparatuur naar het buitenland, 
ligt in handen van de federale regering. Anderzijds meldt hij dat de Vlaamse administratie duidelijke te kennen 
heeft gegeven dat er een deftig overleg is tussen enerzijds de milieuinspectie, politiediensten en douane, en dat 
er mensen van Ovam in deze ook de opleidingen verzorgen zowel voor politiediensten als douane. Verder kan hij  
ook nog zeggen dat mevrouw Crevits een persmededeling heeft rondgestuurd waarop zij ook aan de plaatselijke 
besturen de vraag heeft gesteld om aan de bevolking duidelijk te maken om alle elektronische en elektrische 
apparaten die niet meer kunnen worden gebruikt of die eventueel nog in kringloopcentra verder een weg kunnen 
vinden om een oproep te lanceren om deze materialen ofwel binnen te brengen in de containerparken ofwel in 
daartoe  aangesloten winkels en ketens bij recupel .Er wordt ook melding gemaakt in de stadskrant.   
 
017b. Wat is het standpunt van het college van burgemeester en schepenen over het parkeergebouw dat 
men wil bouwen op de terreinen van het Sint-Elisabethziekenhuis en dit in opdracht van het nieuwe 
fusieziekenhuis? 
Raadslid Marc Clymans zegt dat er een hoop ambitieuze mensen zijn die het zieltogende ziekenhuis absoluut er 
bovenop wilde helpen en die gaan er in een sneltreinvaat vandoor. Het was als zeer snel duidelijk dat die mensen 
ambitie hebben om meer patiënten te kunnen ontvangen, maar ook meer auto’s op dat terrein zouden kunnen 
huisvesten. De keuze was op een bepaald moment om gans het domein vol te plaatsen met wagens, maar men 
kwam met hun rekensommetje niet toe.  Dus was er het idee om eventueel met een parking, ondergrondse 
parking of een parkeergebouw te beginnen. Het was een signaal dat een paar maanden geleden al naar boven is 
gekomen maar wat niet meer behandeld is. Ondertussen heeft de stad ook verder gewerkt  rond het stedelijk 
plateau. Tijdens de laatste raad van bestuur is het nog eens duidelijk geworden dat vanuit de fusie ziekenhuizen 
zal worden aangedrongen om naar een parkeergebouw te gaan. Hij heeft daar een aantal vragen bij. Hij begrijpt 
ook  dat patiënten daar moeten kunnen geraken.  Is dit gebouw dan wel de beste oplossing voor het probleem 
dat zich daar stelt.  Past de oprichting van dat parkeergebouw op die plaats ook in het mobiliteitsplan? Komt het 
stedelijk plateau daardoor in het gedrang?  Als men dan toch zou willen zeggen dat het stedelijk plateau moet 
zorgen voor afwikkeling van verkeer en die parkeertorengebouw zou veel verkeer genereren . Kan er dan ook 
geen ondergrondse afrit voorzien worden zodanig dat men snel in dat gebouw komt.  Kan dat niet mee bekeken 
worden? De planning van die dossiers. Hoe staat het met het stedelijk plateau  en hoe snel willen de mensen van 
het ziekenhuis verder gaan met hun parkeertoren? Als men dan toch bij die andere mobiliteit komt dan hoort men 
dat op het vlak van de busjes, het openbaar vervoer, de buslijn, nog niet voldoende daar voorbij komt. Maar dat is 
ook weer een gegeven dat men niet kan meten. Daar zou een adviesraad een leuk instrument voor zijn. Maar 
ook de fietsstalling is nu  verdwenen. Het personeel heeft ook geen degelijke fietsstalling meer en dat is toch al 



een hele tijd een pijnpunt dat  leeft en dat blijft nog een tijd duren. Zijn voorstel is om ervoor te zorgen dat men op 
heel korte termijn naar een degelijk overdekte fietsstalling kan gaan. 
Schepen Dimitri Gevers zal een aantal dingen zeggen namens het ziekenhuis, maar “namens”, want hij is het 
ziekenhuis natuurlijk niet maar hij praat wel met die mensen.  
Het ziekenhuis heeft de bedoeling of de wens om parkeerfaciliteiten voor haar bezoekers uit te bouwen. Die 
plannen die waren al iets vroeger in de tijd vorm aan het krijgen dan de stroomversnelling waarin het stedelijk 
plateau de laatste maanden  is gekomen. Zij hebben daar een aantal pogingen toe ondernomen met privé-
parkeeruitbaters. Zij hebben daar wat aan gecijferd  en het bleek dat het niet evident is om een ondergrondse 
parking rendabel te krijgen. Hij had dat al ervaren met de Warandeparking.  Zeker niet als daar wat privé-jongens 
ook hun centje moeten verdienen want niemand werkt voor niets.  Dat bleek niet heel simpel te zijn, om niet te 
zeggen heel moeilijk, zeker als men weet dat het ziekenhuis gelegen is naast de grootste randparking, gratis 
randparking,  van de stad. Die parking zit wel in het mobiliteitsplan en men heeft de bedoeling om die nog even in 
te houden. Dat maakt het één en ander ook zeker niet gemakkelijker. Daar zijn wat gesprekken over gevoerd. 
Het is alleszins te verkiezen als men een groot gebied gaat ontwikkelen dat men dat ook globaal bekijkt.  Dan kan 
men de mooiste tekening maken. Dan kan men de dingen het best op mekaar afstemmen.  Hij denkt ook dat het 
het beste zou zijn om de planvorming stedelijk plateau en de planvorming parkeerfaciliteiten ziekenhuis en nog 
andere ontwikkelingen die misschien op stapel staan, of er ideeën  rond bestaan dat men die  alleszins in 
planfase samen bekijkt.  Dat aanbod heeft men ook gedaan aan het ziekenhuis en ze zijn daar ook op ingegaan. 
Donderdag gaat men een gesprek voeren met het ziekenhuis onder andere over dat.  Hij gaat de concrete 
vragen even overlopen. Is dit gebouw de beste oplossing voor dit probleem?  Dat weet hij niet. Er zal eerst een 
plan moeten gevormd worden, maar de kans is groter dat het niet zo is, dan het wel zo is zoals het nu 
geconstipeerd is. Er heeft op geen enkel  moment een plan of een bouwaanvraag op tafel  gelegen noch van het 
stedelijk plateau noch van een parkeertoren. De kans is statistisch gewoon groter dat wanneer men dat samen 
bekijkt men tot een duurzamere en betere oplossing komt. Past de oprichting van dit parkeergebouw op die 
plaats in het mobiliteitsplan? Ja en neen. Het is niet nodig om het mobiliteitsplan te doen lukken.  Het 
hypothekeert  het ook niet bijzonder omdat het aan de ring ligt. Komt het concept van stedelijk plateau hier door 
in het gedrang? Neen. Trouwens een vergunning voor een parkeertoren moet ook naar stedenbouw Antwerpen, 
dus Vlaanderen zal daar finaal zijn zegje over moeten doen.  Die zijn ook bezig met het stedelijk plateau.  Stel dat 
het  toch zo zou getekend worden dat daar een moeilijkheid ontstaat dan zal men dat in Vlaanderen zeker ook 
merken. Het is veel te vroeg om over een directe aansluiting te praten. Hij weet nog niet of dat parkeergebouw 
daar gaat komen of komt men tot één parkeerfaciliteit die en randparking en ziekenhuisbezoekers kan opvangen, 
wat hem op zich niet onzinnig lijkt.  Waar wordt die getekend? Gaat die min 1, min 2, plus 1, plus 2. Zover is men 
absoluut nog niet. Daar kan hij geen deftig antwoord op verstrekken. Het laatste punt gaat over het fietsverhaal.  
Daar heeft raadslid Marc Clymans zeer terecht een punt: de fietsers zouden daar beter geherbergd moeten 
worden dan nu het geval is. Dat is natuurlijk een zaak van het ziekenhuis zelf in de eerste plaats. Men heeft daar 
wel mensen zitten die daar op kunnen aandringen, maar men gaat geen fietsstalling zetten op de site van iemand 
anders, zijnde het ziekenhuis.  
Raadslid Marc Clymans zegt dat op de belangrijkste vraag nog niet geantwoord is. Schepen Dimitri Gevers 
spreekt over ontwikkelingen rond het plateau. De timing ? Hij hoort van de mensen van het ziekenhuis dat zij 
daar verder willen doen, terwijl de stad blijkbaar nog altijd aan het praten is over het plateau.  
Schepen Dimitri Gevers excuseert zich daarvoor. Zij hebben sinds vorige week of twee weken terug de 
selectieprocedure met de Vlaamse Bouwmeester doorlopen.  Men is gekomen tot de selectie. Het is de bedoeling 
dat de komende maanden de planvorming begint, ook wat workshops en het ziekenhuis zal ook daar in 
betrokken worden. Het enige wat de stad verkiest is dat die planvorming nu gaat komen, dus het ziekenhuis moet 
nu ook plannen vormen. Op zich is dat geen tijdverlies of hoeft dat niet veel tijdverlies te betekenen. Op het 
moment dat men een gezamenlijk plan heeft, kan men nog altijd praten over faseren en uitvoeren, kan het 
ziekenhuis sneller zijn parking zetten dan de stad het stedelijk plateau gaat krijgen van Vlaanderen. Het moet in 
die zin bekeken worden. Als het ziekenhuis echt een acuut probleem heeft , tot op heden is op de 
Papenbruggeparking nog altijd plaats te vinden. Dat wil hij  toch wel even duidelijk zeggen.  Moest dat met die 
nieuwe consultatieblok toch de spuigaten uitlopen en de Papenbruggeparking  ten eeuwige dagen volstaan bij 
wijze van spreken ,  is de stad bereid om samen met het ziekenhuis naar een noodoplossing te zoeken op de site 
zelf , zonder dat het veel geld moet kosten om die tijdspanne te overbruggen.   
 
 
 



17 c) Welke procedure wordt/werd er gevolgd om in het APB de afvaardiging vanuit Turnhout aan te 
duiden en hierdoor een stevige verankering tussen stad en provincie te waarborgen? 
Burgemeester Francis Stijnen zegt dat ze deze vraag reeds gehad hebben 
  
17 d) Is de stad van plan afspraken te maken met vzw Minerva over het overbruggen van de periode tot 31 
augustus zodat voor iedereen alles zo vlot en correct mogelijk kan verlopen? 
Raadslid Astrid Wittebolle merkt op dat het duidelijk geworden is dat de concessie met bvba Minerva niet zal 
verlengd worden. Groen! zou graag hebben dat tot 31 augustus de manier van werken optimaal blijft.  Zij kunnen 
begrijpen dat er misschien hier en daar wat problemen zijn.  Zij heeft in de notulen daar toch één en ander over 
vernomen De vraag is hoe men het gaat aanpakken dat op alle niveaus, voor mensen die er komen, er een 
dranken komen drinken, of mensen die daar moeten werken en catering nodig hebben, het zo vlot mogelijk moet 
verlopen. 
Schepen Eric Vos antwoordt dat de concessieperiode afloopt op 31 augustus. Het college heeft besloten om 
geen verlenging meer toe te staan. Het neemt effectief een einde eind augustus. Hij deelt de bekommernis om de 
bediening naar het publiek en de gebruikers zo vlot en goed mogelijk te laten verlopen tot het einde van de 
concessieperiode. Er is al een eerste overleg geweest met de concessionaris, die ook heeft aangegeven dat hij 
de beslissing zoals ze genomen is, zou betwisten. Beide partijen hebben een raadsman aangesteld. Er is een 
vraag van de concessionaris om een gesprek te hebben met het college. Daar gaat men op in. De bedoeling is 
om aan te duiden dat het schepencollege wenst dat de dienstverlening  tot op het einde van de concessie blijkt 
zoals ze in het verleden geweest is. 
Op de vraag van raadslid Astrid Wittebolle of de raadsheren van beide partijen ook bij het gesprek aanwezig 
zullen zijn, of dat het een informeel gesprek is, antwoordt schepen Eric Vos dat de raadsmannen daar niet bij 
zullen zijn. Er moet geëvalueerd worden of men er nadien best mee omgaat. 
 
17 e) Welke maatregelen denkt de stad proactief te nemen om de financiële crisis op lokaal niveau zo 
goed mogelijk te bestrijden? 
De gouverneur heeft op 18 maart een soort van samenkomst op provinciaal niveau georganiseerd waarin de 
problematiek van de crisis en wat men er op provinciaal niveau eventueel aan kan doen wordt besproken. Hoe 
gaat men dat aanpakken. Wat zijn de mogelijke pistes ? Raadslid Astrid Wittebolle denkt dat het interessant is 
om die oefening op een gegeven moment eens op lokaal vlak te doen. Er is veel kommer en kwel, maar blijven 
zitten zal dat ook niet veranderen. Zij vraagt of dat ooit al eens besproken geweest is in het college, en zo jaar, 
welke dan de resultaten waren. Indien neen, of men één dezer dagen dat op lokaal niveau  zou kunnen 
organiseren. Wat zijn de mogelijkheden? Zijn er al dingen in gang gestoken ? .    
De burgemeester gaat zo dadelijk het woord geven aan schepen S.Maes, maar zegt nog even dat de 
evenwichtswerkgroep natuurlijk te maken heeft met de interne financiële studie van de stad, terwijl de financiële 
crisis natuurlijk een veel ruimer gegeven is en dat ook een stuk ruimer moet bekeken worden.  
Schepen Suzy Maes wil eerst en vooral raadslid Astrid Wittebolle danken voor de toch wel bijzondere 
interessante maar ook erg veelzijdige vraag. Het antwoord is dan ook niet met enkele woorden samen te vatten. 
Daarenboven betreft het toch een macro-economisch probleem met gevolgen voor heel de wereld.  Maar dit belet 
uiteraard niet dat de lokale overheid zijn  verantwoordelijkheid als regisseur en facilitator kan en moet opnemen.. 
Eerst en vooral wil zij  wijzen op de financiële gevolgen voor de stad die toch erg afhankelijk zijn van zowel de 
duurtijd als de intensiteit van de financiële crisis. Concreet vandaag betekent dat voor de stad  dat er toch een 
weerslag zal zijn op de opbrengsten uit dividenden Dexia en de gemeentelijke holding.  De opbrengst die in de 
initiële begroting 2009 is  ingeschreven was al maar de helft van de opbrengst van 2008 met name 180.000 euro. 
Maar de kans zit er in dat men  bij de eerst volgende begrotingswijziging dat bedrag zal moeten herleiden tot nul.  
Voor wat betreft de overige dividenden is er niks dat er op wijst dat de bedragen die in de initiële begroting zijn 
ingeschreven niet correct zouden zijn.  Daarnaast moet de volle aandacht uiteraard blijven gaan naar het efficiënt 
inzetten van de beschikbare middelen enerzijds maar anderzijds wil men de centrumfunctie op een duurzame 
wijze verder uitbouwen op blijvende investeringen die men moet doen. Zij denkt daarbij aan het openbaar domein 
en de grote stadsprojecten:  Turnova, de Noordboulevard, de heropleving van de stationsomgeving, maar ook de 
bouwprojecten voor de fuifzaal en de academies. Maar ook de sociale woningbouw en het ter beschikkingstellen 
van sociale kavels die enerzijds toch tewerkstelling genereert maar ook de mogelijkheid biedt om jonge gezinnen 
naar de stad te halen. Schepen Suzy Maes denkt dat op  economisch vlak de stad in eerste instantie een 
regisseursrol heeft en een rol als facilitator. Er is een structurele samenwerking met de diverse sociale partners,  
met de handelaars en ook met het bedrijfsleven via onder andere de raad lokale economie, via 



centrummanagement, parkmanagement en ook omdat men rechtstreeks participeert aan Resoc.  Op die manier 
kan men de vinger aan de pols houden van het bedrijfsleven en samen kunnen mogelijke problemen detecteren, 
in kaart brengen, zoeken naar oplossingen en waar mogelijk een stukje preventief te werken. De stad werkt ook 
aan de uitstraling van bedrijventerreinen en doet promotie voor een aantrekkelijk investeringslocatie en dit in 
nauwe samenwerking met IOK, de ontwikkeling van de Frac en Veedijk zitten er aan te komen.  Goede contacten 
zijn er met het bedrijfsleven en de sociale partners en dit geeft effectief de mogelijkheid om toch de regierol  op te 
nemen en vooral samenwerking tussen bedrijven en ook tussen handelaars te stimuleren. Concreet denkt zij aan 
de acties die worden ondernomen via centrummanagement voor wat betreft de handelaars en 
parkmananegement  Zij denkt aan het gezamenlijk aankopen van energie en het ophalen van klein gevaarlijk 
afval, om maar een voorbeeld te noemen. Een zeer belangrijk gegeven is investeren in innovatie. Innovatie 
betekent immers anticiperen op toekomstige ontwikkelingen en dat is op zich een zeer sterke remedie om de 
financieel -economische crisis  trachten in te dijken. Het Streekpact gaat volop  voor innovatie in de drie grote 
speerpunten zowel logistiek, energie en milieutechnologie. En voor Turnhout specifiek wordt dat toch een inzet 
op zorg en lifesciences. Concreet is in het  strategisch meerjarenplan economie ook ruimte volop voorzien voor 
innovatieve en kennisintensieve bedrijven Hierbij denkt zij aan de stationsomgeving. Inzetten op innovatie 
betekent uiteraard ook inzetten op voordurende vorming en talentontwikkeling. Ook een luik dat bijzondere 
aandacht krijgt in het Streekpact.  En tot slot wil zij  erop wijzen dat zorg en lifesciences ook een erg bijzondere 
arbeidsintensieve sector betreft met zowel hoger als lager opgeleide arbeiders die toch op die manier de 
tewerkstelling kunnen stimuleren.  Tot slot is de stad ook een belangrijke werkgever en heeft een regisseursrol op 
het stuk van sociale tewerkstelling.   
Schepen Peter Segers gaat spreken over een stukje rond proactief wat de stad doet. Een crisis op vlak van 
werkgelegenheid is geen taak van het lokale bestuur om dat op te lossen, maar een lokaal bestuur kan wel een 
aantal initiatieven en maatregelen nemen om daar een stuk aan bij te dragen of minstens de gevolgen te 
verzachten. In eerste instantie is er het forum lokale werkgelegenheid, dat werkt voor de stadsregio, dus het 
zorggebied Turnhout, Vosselaar, Beerse, Oud-Turnhout. Men is nu bezig aan een nieuwe 
samenwerkingsovereenkomst tussen de vier gemeentes en de VDAB als regisseurs.  En daar wordt de rol van 
het forum dat voordien eerder beperkend was ingevuld in het kader van het dagelijks bestuur van de werkwinkel 
en lokale diensteneconomie wordt nu wel verbreed, een serieus stuk verbreed. Er zullen meer inspanningen 
moeten gebeuren. Vandaag is  een eerste maal de werkgroep over dat nieuw samenwerkingsovereenkomst bij 
elkaar geweest.  Er zijn een aantal zaken die men aan de cel van de werkwinkels moet stellen. Voor het overige 
denkt hij dat het forum in Turnhout zijn wel opneemt. Men is altijd breder gegaan dan de rol die men moest 
spelen. Het volgende thema dat op de agenda staat en waar Turnhout in het zorggebied redelijk hoog scoort  in 
aantal mensen, percentage van het aantal werklozen is arbeidsgehandicapten wat op de agenda van het 
volgende forum zal staan. Dat stond al op de vorige agenda maar die vergadering is niet kunnen doorgaan 
wegens te veel verontschuldigingen. Daarom kan hij daar nog niet veel concreet over zeggen.  Ook de verhuis 
van de werkwinkel staat op het programma waarbij naar werknemers en werkzoekenden een zeer duidelijk 
aanbod naar de werkwinkel en toegankelijkheid moeten verzekeren.  Voor het overige heeft hij bij de  VDAB eens 
nagevraagd wat ze hier nu doen in het kader van de toenemende werkloosheid. Zij hebben natuurlijk de vaste 
tewerkstellingscel die ze altijd hebben en ad hoc de tewerkstellingscel bij collectieve ontslagen, die beide in 
werking zijn. Omwille van het feit dat de tijdelijke contracten bij Philips stop gezet zijn, hebben ze  direct een actie 
ondernomen, in samenwerking met het Resoc, trouwens een actie die in heel Vlaanderen achteraf is 
overgenomen, waarbij zij voor de mensen waarvan het tijdelijk contract werd opgezegd extra infosessies 
organiseren en ook een snellere inschrijving organiseren. Er zijn nog wel een aantal andere voorwaarden maar 
hij gaat die niet helemaal overlopen. Indien de raadsleden dat wensen, wil hij dat geven, maar het zou hier te ver 
leiden. Voor het overige zijn er een aantal tijdelijke acties ook voor mensen wiens interimcontract stopt. En dan is 
ook nog een actie rond tijdelijke of technische werkloosheid. Bijvoorbeeld het stilleggen van een fabriek voor een 
half jaar , daar  krijgt men de mensen die tijdelijk werkloos zijn of technisch werkloos zijn krijgen een grotere 
prioriteit bij toelating tot opleidingen. Dat zijn drie van hun zeer concrete maatregelen. Voor het overige is er 
binnen het Resoc tussen de partners van het Resoc, werkgevers, werknemers en de VDAB een duidelijke 
afspraak dat wanneer er signalen komen dat bedrijven in moeilijkheden zijn die signalen ook wederzijds worden 
doorgegeven, wat natuurlijk de anticipering  iets makkelijker maakt.  Er is nog een oproep die voor kortdurende 
werklozen geldt,  dat is een tender die men gaat uitschrijven in de dertien centrumsteden.  Er is  een oproep voor 
die nu afgerond is en waar men een organisatie zal uitkiezen om daar een aanbod rond uit te werken.  Dan zijn er  
natuurlijk ook vanuit de stadsregio nog een aantal initiatieven. Men heeft co-actief gesubsidieerd die in de 
werkwinkel een zituur doen waarbij men probeert om werklozen, werkzoekenden, te stimuleren en in een zeer 



goede omstandigheden naar een zelfstandige tewerkstelling te leiden. Er staat op de agenda van de stadsregio 
een reglement sociale economie, wat voor diensteneconomie is, want de naam is breder dan de lading.  Er 
worden een aantal projecten die in de stadsregio vanuit het lokaal diensteneconomie zijn, een subsidiëring wordt 
aangeboden zowel een investeringssubsidie als een blijvende investering voor personeel dat zij te werk stellen.   
Dat is ook wel een redelijk uniek gegeven dat vanuit de vier gemeentes samen kan gebeuren.  Men heeft wel 
reglementen in een aantal centrumsteden maar van vier gemeenten het budget samen leggen is een vrij uniek 
gegeven. Hij hoopt ten zeerste dat het reglement woensdag ook wordt goedgekeurd.  Voor het overige heeft de 
stad een aantal zaken die sowieso gebeuren. Voor het PWA waar trouwens alle partijen hier vertegenwoordigd 
zijn en die er ook allemaal aan meegewerkt hebben is ook een reglement  gemaakt om daar een aantal sociale 
tewerkstellingsprojecten te ondersteunen. Daar zijn er twee uit geselecteerd, die ook worden gesubsidieerd . Hij 
gaat er niet op vooruit lopen, want de raad van bestuur moet nog officieel beslissen , maar waarvan één echt 
sociaal tewerkstellingsproject en een ander opleidingsproject is rond bouw, sociale tewerkstelling en toelating  
naar de reguliere bouwsector. Dat is een goede zaak. Voor het overige wordt het projectencentrum 
gesubsidieerd. Ook dat budget is het afgelopen jaar serieus verhoogd. Dus ook daar doet de stad wel een 
duidelijke investering in opleiding van mensen die minder kansen hebben op de arbeidsmarkt. Er zijn nog een 
aantal contracten. Het  groenonderhoud gebeurt door sociale tewerkstelling. Er is een samenwerking met de 
dienstencompagnie voor een aantal taken als invoegbedrijf. De stad participeert ook in diensten thuis in het kader 
van de dienstencheques waarbij men toch 250 werknemers heeft. Dat is een succesverhaal.  En voor het overige 
zit men in Turnhout met een groot contingent lokale diensteneconomie. Men heeft in totaal 40,7 fulltime 
equivalent doelgroep werknemers in het kader van lokale diensteneconomie, wat een zeer hoog aantal is.  De 
meeste  daarvan situeren zich op het grondgebied Turnhout. Het zijn cijfers van de stadsregio. Maar de meeste 
werken op het grondgebied Turnhout, waarbij een aantal zaken zelf worden gedaan of vanuit stedelijke vzw’s .   
Lokale Gabbers heeft een buurtgerichte kinderopvang, de proeftuin Buurtsport is goedgekeurd. Vandaag heeft hij 
het ministerieel besluit gezien waarbij de proeftuin Peuterspeelpunt is goedgekeurd, wat nog eens een extra 
tewerkstelling betekent van drie fulltime  equivalenten, en één  fulltime equivalent coördinator.  Men vergeet  nog 
wel eens dat het ook tewerkstelling is. Voor die 40,7 zijn er ook 12 fulltime equivalenten begeleiding voorzien. Er  
zijn nog een zestal projecten die vanuit Turnhout, niet alleen vanuit de stad, maar ook vanuit  vzw’s die zich bezig 
houden met lokaal diensteneconomie, is dat een 12 fulltime equivalenten die momenteel nog in aanvraag zijn, 
met ook nog eens 3 fulltime equivalenten begeleiding. Hij moet er nog bij vernoemen dat de energiesnoeiers 
waar trouwens vanuit de milieudienst en vanuit het OCMW ook zeer zeker wel degelijk aan meegewerkt is , nog 
een oproep lopende is. Hij verwacht dat door WEB nog wel een inschrijving zal gebeuren voor een uitbreiding 
van het huidige contingent energiesnoeiers. Voor het overige is er ook nog het OCMW die een aantal taken 
opneemt met sociale werkplaats de Troef die ook een uitbreiding van plaatsen gevraagd heeft.  De Aas die in een 
aantal projecten lokaal diensteneconomie heeft ingediend. En atelier Opzij wat een duidelijk opleidingproject  is 
voor jongeren waarbij het OCMW  dat nu een beetje geheroriënteerd  heeft, maar waarbij men ook naar jongeren 
een bijzondere inspanning doet. Dat is in het kort wat de stad aan inspanning doet. Dat is allemaal niet proactief 
genoeg, maar het is wel wat men kan doen op dit moment. Preventief is het heel moeilijk vanuit een lokaal 
bestuur in het kader van sociale tewerkstelling een aantal maatregelen te nemen. Het enige wat men kan doen is 
aanvragen doen en zorgen dat het contingent ook opgevuld geraakt.  
Op de vraag van raadslid Astrid Wittebolle wie er vanuit Turnhout naar die ronde tafel gaat op 18 maart, 
antwoordt de burgemeester dat het nog niet bepaald is. 
Zij vraagt of het dan mogelijk is om een weerslag te geven in een commissiezitting  omdat het toch wel 
interessant is omdat de stad zoveel dingen doet. De burgemeester zal dat zeker doen. 
Raadslid Paul Meeus stelt daar nog een vraag bij. Hier worden de begrippen financiële crisis, sociale crisis, 
economische crisis, allemaal nogal door elkaar gebruikt. Hij heeft heel dat sociaal-economisch programma  van 
deze meerderheid nog eens mogen horen. En daar zitten goede initiatieven in. Maar hij denkt dat de vraag waar 
de burger zich mee bezig houdt op dit moment is wat gaat die financiële crisis ons naar de toekomst toe kosten.  
Schepen Suzy Maes heeft een aantal beschouwingen gemaakt bij de begroting. De dividenden Dexia komen op 
ons af. Dat weet iedereen. Wat de burger zich afvraagt is wat gaat mij dat extra kosten aan de stad. Die 
financiële crisis  gaat ons geld kosten.  En los van alle sociaal-economische projecten waar initiatieven worden 
genomen om bedrijfssluitingen tegen te houden en mensen aan het werk te houden, zeer concreet naar de 
begroting. Heeft het college een perspectief naar het einde van dit jaar, misschien moet men wel een slechte 
boodschap brengen naar de Turnhoutse burger.  
Schepen Suzy Maes vindt het heel moeilijk om een inschatting te maken van wat de gevolgen precies gaan zijn. 
Men kan dat vandaag alleen doen op het niveau van de dividenden.  



 
Raadslid Paul Meeus zegt dat er nochtans belangrijke waarnemers op Vlaams en op federaal niveau zijn die nu 
al voorspellen dat waarschijnlijk het grootste deel van gemeenten hun belastingen zullen moeten gaan verhogen 
om precies die schokken op te vangen.  Heeft het college nog geen perspectief of denkt men daar voorlopig nog 
niet over na. 
Schepen Suzy Maes antwoordt dat zolang dat zich niet voordoet, men daar niet over denkt. 
Raadslid Paul Meeus zegt dat de financiële crisis nu wel bezig is. 
Schepen Suzy Maes zegt dat hetgeen zich vandaag voordoet zij daarstraks gezegd heeft en dat herhaalt zij. Dan 
zijn alleen de dividenden die verminderd zijn, en dan enkel die van Dexia en de gemeentelijke holding. 
De burgemeester geeft aan dat het college in het verleden op dat vlak altijd een voorzichtige politiek gevoerd 
heeft. Het percentage dat dat uitmaakt van de totale begroting, is in Turnhout relatief klein. Er zijn andere 
gemeenten waar dit probleem zich veel scherper stelt.  Hij denkt dat men daar niet zo veel schrik voor moet 
hebben. Op 31 maart wordt er een bijeenkomst georganiseerd van de steden, georganiseerd door VVSG rond de 
financiële situatie van de steden in zijn totaliteit, omdat er toch wel een zekere problematiek zit in het 
doorstromen van middel vanuit Vlaanderen naar de gemeenten. Dat is een globaal bekijken van die situatie.  
Raadslid Toon Otten wil een aantal kleine opmerkingen maken bij de antwoorden die de schepenen gegeven 
hebben. Hij is heel blij dat er gezegd is dat men zal blijven investeren in het ontwikkelen van industriegebieden en 
infrastructuur. Daarbij wil hij zeggen dat men niet mag terugschrikken van het maken van schulden. Turnhout 
heeft historisch gezien een zeer kleine schuldenlast. Hij denkt dat het in deze economische moeilijke tijden het 
echt wel belangrijk is dat men schulden durft maken om te blijven investeren. De SCB  zal de rente niet direct 
verhogen dus dat zal de lasten van de schulden niet echt direct omhoog drijven. Men moet blijven zien, in acht 
houden dat als men blijft stilstaan en niet blijft investeren , Turnhout als centrumstad voorbij wordt gestoken door 
de andere steden die op de hielen zitten. Hij denkt aan Sint Truiden, aan Heist op den Berg , eventueel Geel. 
Daarnaast is opgemerkt dat Turnhout minder dividenden zal  ontvangen, niet alleen van Dexia, maar ook vanuit 
de gemeentelijke holding. Vanuit IKA kan hij zeggen dat men  ook vanuit ECS, de Electrabel Customs Solutions, 
minder dividenden zal ontvangen, niet zozeer voor 2009 maar dan zeker voor  2010. Dat kan eventueel 
opgevangen worden door te investeren in windenergie, in groene energie. Dat zijn projecten die EGPF voorziet  
in de schoot van IKA, die hij deze maand verder zal toelichten. Daarnaast wil hij nog zeggen dat vanuit IKA een 
aantal zaken kunnen opgevangen worden, natuurlijk de financiering van de buitengewone dienst. Hij heeft een 
specifieke opmerking voor Groen! omdat zij zeer  bezorgd zijn over de financiële toekomst van Turnhout. Hij heeft 
gemerkt dat, als er een punt over IKA op de agenda staat, zij telkens tegen stemmen omdat IKA in principe de 
financier is van Iveka. In principe komt het hier op neer dat IKA voor 100 % staat voor publiek kapitaal.  Dus in 
principe financiert IKA enkel het aandeel van de gemeenten in Iveka. Vanuit Iveka krijgt men ook heel veel 
inkomsten terug. Hij begrijpt de houding van Groen! niet als het gaat over IKA als financier van Iveka. Hij hoop in 
de toekomst een andere houding van Groen! en van de voltallige gemeenteraad te zien. 
Raadslid Pierre Gladiné was in feite niet van plan om tussen te komen, maar als hij zo’n praat hoort vanuit een 
jongere generatie die pleit om de schuldenlast te verhogen, snapt hij het niet meer. Men zit aan een zeer hogere 
werkingskost, aan een zeer hoge personeelskost, waar men in feite naar de toekomst, niks meer aan kan doen. 
De personeelskost zal nog verhogen door de cao’s en door de indexeringen. Op dat vlak zal men niet veel 
kunnen doen. Nu gaat men de burger nog eens zwaarder belasten .Men gaat meer investeren, maar wie gaat er 
moeten afbetalen. Raadslid Pierre Gladiné waarschijnlijk niet meer, maar wel de jongere generatie die rond tafel 
zit.   
De burgemeester denkt dat de boodschap vooral is  dat men moet blijven investeren in de stad. Men mag niet de 
reflex hebben om zich nu terug te trekken en de investeringen stopzetten, terwijl er heel wat projecten op stapel 
staan. Dat heeft een effect op tewerkstelling, zeker in een aantal sectoren, de bouw en dergelijke waar toch heel 
wat mensen in onze regio actief in zijn, is het belangrijk dat men als overheid daar initiatieven blijft nemen in een 
aantal zaken. Financieel moet het in de hand gehouden worden. 
Raadslid Toon Otten volgt de burgemeester helemaal. Het gaat natuurlijk niet over de last van de 
personeelskosten. Het gaat hier echt wel over investeringen waarvoor men leningen moet aangaan. Daarvoor 
moet men kijken naar de rente. Daarvoor moet men een beetje macro-economisch verstand hebben. Als men dat 
niet heeft, gaat men natuurlijk heel snel mee in het verhaal dat alles terecht komt op de volgende generatie. Hij is 
de vertegenwoordiger van de volgende generatie. Hij kan met gezond verstand deze uitspraken steunen. 
Het doet raadslid Pierre Gladiné deugd dat er ene slimme rond de tafel zit. 
 
 



017 f) Gaat de stad Turnhout zich effectief engageren om ook voor haar eigen mobiliteitsbehoeften 
beroep te doen op Cambio? 
Cambio, het autodelen-project is de groene fractie altijd zeer genegen geweest. Raadslid Bart Cabanier heeft in 
het verleden al diverse malen gepleit om dat ook in Turnhout mogelijk te maken. Eén van de belangrijke dingen 
daarbij is dat ook een grote organisatie als de stad zich daar voor zou engageren. Als de burgers daarmee rijden, 
is dat meestal s’ avonds of in het weekend. Als die auto’s ook overdag door de stad of door een groot bedrijf 
wordt gebruikt, wordt dat veel rendabeler, zeker omdat Turnhout toch de kleinste centrumstad is en net iets 
minder inwoners heeft dan andere grote steden, kan dat het verschil maken. Hij heeft in de notulen van het 
college van een paar weken geleden, gelezen  dat Cambio daar ter sprake kwam. Hij las vandaag ook in de 
nieuwsbrief van Samen Mobiel dat de kans groot is dat het er gaat komen. Hij is in blijde verwachting om te 
weten wanneer dat er gaat komen.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat de reden waarom hij ook wat wil zeggen, is het verhaal dat  Cambio in 
Turnhout een beetje geïnitieerd is vanuit de Turnhoutse wagenpool, het stadskantoor dat wagens heeft. Ook 
deze vraag komt een beetje daar op neer en dan is die oefening moeilijk maar vooral ook beperkt. Cambio heeft 
een veel groter belang dan het wagenpark of de wagenpool van de stad Turnhout.  Hij begint met de drie 
voornaamste voordelen te geven van Cambio en waarom de stad ook los van de pool hier achter zouden moeten 
kunnen staan. Ten eerste het equivalent van één Cambiowagen is acht tot twaalf parkerende wagens van 
individuele autobezitters.  Hij heeft nog niet zo heel lang geleden de cijfers gezien van het parkeren waar men 
een ander beleid is gaan voeren maar waar hij toch merkt dat in een aantal straten die comfortgrens van 85% 
bezetting , niet zo heel ver af is of soms nog een beetje er over gaat. .Als wij hier en daar  wat  mensen in het 
Cambioverhaal kunnen krijgen zou dat een bijzondere vooruitgang  zijn voor het aantal beschikbare 
parkeerplaatsen in onze straten. Ten tweede is het ook een beetje een drempel om de wagen te nemen als je in 
Cambio staat. Men gaat eerder denken om een keer meer de fiets of de bus te nemen. Dat heeft men nodig. Dat 
is ook alleen maar goed.  Ten derde is het ook voor startende bedrijven vaak heel handig want zij hebben niet de 
cash om ineens een wagenpark te kopen of ook niet de mensen om dat te onderhouden. Dus er zijn een aantal 
heel positieve dingen aan het Cambioverhaal los van het wagenpark  van de stad. Men is een beetje op zoek 
gegaan naar een draagvlak voor dat verhaal. Het is begonnen in de enquête waar raadslid Bart Cabanier zelf  op 
aludeert  vanuit de Stadsregio die eigenlijk toch vrij goede resultaten naar voor heeft gebracht.  Hij heeft ook een 
beetje verder rond gesnuffeld, ook in de socio-culturele wereld. Zowel de mensen van Open Doek als mensen 
van de Leeuwerik zijn bereid om daar in mee te gaan, maar ook de sociale sector die een team mensen op de 
baan hebben voor huisbezoeken, zijn ook heel geïnteresseerd en willen mee in het Cambioverhaal stappen. 
Tenslotte en niet onbelangrijk heeft men ook steun gezocht en gevonden bij de Vlaamse Overheid in hoofde van 
de minister van mobiliteit en de voltallige regering uiteraard. Turnhout is de kleinste centrumstad. Sommige 
hebben schrik van Geel en Heist-op-den- Berg. Hij durft wel eens kijken naar Antwerpen, maar Turnhout is de 
kleinste centrumstad. Dat heeft men ook aan de Vlaamse regering laten weten en zij zijn daarin tegemoet 
gekomen in die mate dat Cambio vraagt om een minimum afname van drie wagens. Dat staat voor een bedrag X 
Schepen Karel De Busser zal daar in detail op ingaan. Het komt er op neer dat Vlaanderen 50%  van het risico 
wil helpen dekken. Dat maakt dat men vorige week officieus een principieel akkoord heeft gegeven en dat men 
deze week zou kunnen consacreren in het bijzijn van de burgemeester op het schepencollege. Schepen Dimitri 
Gevers denkt dat hij wat het algemene deel betreft, zijn ei gelegd heeft en graag het woord geeft aan schepen 
Karel De Busser..  
Schepen Karel De Busser wil beginnen met een schets te geven over de huidige wagenpool. Een viertal jaren 
geleden heeft schepen Luc Hermans de autopool voor de stadsdiensten opgestart. Het is geen nieuw gegeven 
om gezamenlijk wagens te gebruiken. Het college wens er mee verder te gaan, om de wagenpool van de stad 
zelfs te laten uitbreiden met nog een aantal andere dienstwagens, misschien één of twee wagens daarbij te 
voegen om toch maar die stimulans te geven aan het personeel om gezamenlijk wagens te gebruiken zoals het 
hoort te zijn. De preventiedienst heeft een fietsproject uitgewerkt en kortelings zullen een zestal fietsen 
vrijgemaakt worden voor het personeel. Buiten de wagenpool gaat men nog ecologischer denken en gaat het 
personeel de fiets gebruiken, simpel in de stad en heel gemakkelijker en ook snel. 
Wat heeft men gedaan met de vraag van Cambio-autodelen ? Zij hebben de vraag naar de stad toegespeeld in 
het midden van 2008.Men heeft eerst en vooral een onderzoek willen opstarten binnen de eigen diensten. Men 
was al een stuk op weg toen de stadsregio op de proppen kwam met het voorstel om samen te werken en de vier 
gemeenten daar direct in te betrekken. Dat is ook gebeurd. Men is wat ruimer gaan vergaderen, er zijn wat 
vergelijkingen gemaakt. Men heeft regelrecht twee wagens van de stadspool vergeleken met het gebruik en de 
kosten van twee wagens van Cambio. Als men die cijfers kan geloven dan is het zo dat de kosten gelijklopend 



zijn, met uiteraard het voordeel voor de stad dat als men met de eigen wagens rijdt, ze wel moeten hersteld 
worden, naar de auto-inspectie gaan en de nodige onderhoudsbeurten voorzien. Als men twee wagens van 
Cambio gebruikt hoeft men zelfs daar niet meer naar om te kijken. Uiteraard zijn er in de 
samenwerkingsovereenkomst, die trouwens na de voorstelling van donderdag in het college misschien kan 
opgemaakt worden,   moet men er wel voor zorgen dat men eerst en vooral akkoord zijn om een lidmaatschap 
aan te gaan. Men moet per wagen 300 euro per maand in de korf gooien en de verplichtingen die zij vragen, 
nakomen. Er is één post zeker en vast in te vullen. Er moeten parkeerhavens met anti-diefstalbeugels voorzien 
op vaste plaatsen in de stad, waarschijnlijk één of twee op Blairon, misschien één in de buurt van het stadhuis.  
En als dat na 9 maanden goed lukt geldt de afspraak van Cambio dat er misschien één of twee wagens zullen 
toegevoegd worden aan het wagenpark. Als het bewezen is dat het gebruik zo intens is dat er een dreigend 
tekort zou zijn voor de diensten,  maar ook voor de burgers, want raadslid Bart  Cabanier heeft ook gesteld dat 
het niet voor de stad alleen moet gebeuren, maar ook voor de burgers die met een kaart kunnen inschrijven en 
de wagens ’s avonds eens kunnen komen oppikken. Als het intens gebruik bewezen is en er dreigt een tekort 
aan wagengebruik dan hoeft men bij  Cambio een voorstel te doen na 9 maanden plaats hier één of twee wagens 
op de markt of Blairon bij. Er is  een afspraak dat als het project opgestart wordt er een deftige evaluatie gaat 
gebeuren maar dan gaat de stad van haar kant uiteraard ook proberen de overeenkomst terug te herzien en in te 
bepleiten in ons voordeel. Hij denkt dat het logisch is dat men na 18 maanden een degelijke evaluatie plant . Hij 
denkt dat het daarnaast ook van de kant van de stad de bedoeling moet zijn om dat niet alleen binnen de stad, 
binnen het college, binnen de gemeenteraad, te beslissen, maar dat men ook moet zorgen als het project goed 
loopt, Cambio ook wat bekendheid krijgt.  En zoal schepen Dimitri Gevers daarjuist heeft gezegd, zou het moeten 
zijn dat er dan een aantal wagens uit het verkeer verdwijnen en dat men meer en meer met een kaart naar een 
wagen kan gaan, die wagen kan nemen, en betalen per kilometer als men terug per maand zijn afrekening krijgt. 
Er ligt een uitgeschreven voorstel klaar voor het college van donderdag. Er zal ernstig over nagedacht worden en 
misschien zal er kunnen ingestapt worden in dit Cambio-autodelen project.  
Het doet raadslid Bart Cabanier plezier.  
 
17 g) Welke stappen gaat ons bestuur zetten om beter te communiceren over mobiliteit? 
Volgens raadslid Marc Clymans kan hier moeilijk een positief antwoord op komen. Vorige legislatuur was de 
communicatie rond mobiliteit niet goed en hij had gehoopt dat men deze keer beter zou scoren. Het is de slechte 
kant op aan het gaan. Groen!  vindt het dan ook heel belangrijk om aan de noodrem te trekken en het college op 
een aantal zaken te wijzen. Het  bestuur gaat er altijd prat op dat communicatie in de stad een speerpunt is, een 
aandachtspunt. Hij vindt het dan ook heel raar dat rond mobiliteit en het mobiliteitsplan  zo weinig 
gecommuniceerd wordt. Hij gaat dit theoretisch blokje voorlezen omdat hij het vindt dat het heel wat waarheid 
heeft. Maatregelen rond mobiliteit zijn pas efficiënt als ze worden gedragen door de mensen waarvoor ze 
bestemd zijn. Als men iets in het verkeer wil veranderen, staat men altijd op het punt om in de individuele 
leefwereld van burgers in te grijpen. Diezelfde burger wordt het meest geconfronteerd met de maatregelen die 
voor zijn deur genomen worden. Indien er geen draagvlak meer is voor bepaalde maatregelen komt het ganse 
mobiliteitsplan onder druk te staan. Dat is wat er op dit moment aan het gebeuren is.  Slechte communicatie 
onder andere over de Noordboulevard, over gans het mobiliteitsplan, waar hij  op verschillende commissies al 
gevraagd heeft om de stand van zaken te geven, de raadsleden erbij te betrekken, het blijft gewoon stil. Sinds het 
mobiliteitsplan vorige legislatuur is opgestart, is er geen enkele fatsoenlijke communicatie rond geweest.  Men 
schermt dan altijd met de gemeentelijke begeleidingscommissie die wel geregeld samen komt. Maar waar omdat 
het op stadsniveau of stadsgewestniveau beslist is niemand vanuit  de raadsleden of burgers daarin betrokken is.  
Hij weet daar nergens van. Hij krijgt geen stand van zaken. Hij pleit er dan ook voor om het roer om te gooien en 
rond de mobiliteit een Staten-Generaal te organiseren. Voor Turnova hebben zij dat wel kunnen doen en hij denkt 
dat het voor mobiliteit ook moet gebeuren. Het draagvlak rond het duurzaam mobiliteitsplan dat er was, moet 
terug vergroot worden. Er moeten een aantal stappen ondernomen worden en zoals het college altijd beweert dat 
men de beste dingen rond communicatie en informatie heeft, zou het toch heel gemakkelijk zijn om dat te 
organiseren. Een raad die daar in zou kunnen helpen is de communicatieraad. Het is heel raar dat die 
communicatieraad in zak en as zit. Dat wordt meestal verweten aan de voorzitter die opgestapt is. Volgens hem 
klopt heel dat verhaal niet. Merkt hij dat er interne problemen zijn binnen het schepencollege. Een aantal 
schepenen zijn daar nooit aanwezig en andere kunnen de shit opkuisen. De burger is wel mondig en stelt zijn 
vragen . Zijn er interne problemen binnen het schepencollege ? Zijn er andere conflicten binnen de 
meerderheidspartij ? Worden die op dat vlak uitgevochten ? Misschien intern, maar is het ook partij-ideologisch 
dat men met getrokken mensen tegenover mekaar staat ? Ook zou hij graag weten wat de concrete plannen zijn 



rond mobiliteit waar Turnhout bij betrokken is. Hij vindt het helemaal niet plezant dat schepen Dimitri Gevers het 
zo ver laat komen dat elke keer die ring weer op de gemeenteraad komt. Het was duidelijk uitgemaakt dat er niet 
meer over moest gesproken worden, maar toch wordt daar een waas rond  gecreëerd wordt. Maar ook intern 
want als men dan bijvoorbeeld een document bekijkt zoals de startnota rond de Noordboulevard dan wordt daar 
in gesteld, doordat de ring in Turnhout niet wordt vervolledigd, bestaat er in het noorden van Turnhout een 
probleem met verdeling van het verkeer op lokaal niveau. Een bijkomende hoofdstraat in de Koningin Elisabethlei 
en Guldensporenlei verbetert deze verdeling en ontkoppelt de parkeerlussen. Door dit  zo in een document te 
zetten zegt men eigenlijk dat men een ring nodig heeft. Hij heeft zoiets van dit verhaal klopt niet meer. De ring 
was verdwenen. In dit document komt dan die ring weer boven. De ring komt op allerlei vlakken en vragen weer 
boven zoals straks. Hij vraagt om daar klaarheid in te scheppen. 
De burgemeester zegt goed  om te laten zien dat er nog altijd een huwelijk is zal zowel een deel van het 
antwoord gegeven worden door schepen Dimitri Gevers en een ander deel door schepen Katrien Van de Poel. 
Schepen Dimitri Gevers merkt op dat hij  zijn bruiden slechter had kunnen kiezen.  
Het weze hem vergeven, want hij houdt het leuk in deze raad. Wil raadslid Marc Clymans praten over mobiliteit of 
niet. Als hij dat wil, dan mag men ook over de ring praten, of mag men alleen praten waarover raadslid Marc 
Clymans het wil. Over hoe wij communiceren of beter zouden kunnen communiceren of willen gaan 
communiceren zal schepen Katrien Van de Poel dadelijk wat meer vertellen. Inhoudelijk is ook van belang 
natuurlijk, men moet iets te vertellen hebben wanner men iets gaat vertellen. Er is een mobiliteitsplan in Turnhout  
sinds 2003.  Goed of slecht er is een plan.  Dat is op dat moment door de toenmalige schepen gecommuniceerd. 
Er zijn alleszins pogingen geweest. Hij is er bij een bij geweest. Er was niet bijzonder veel publiek, maar er zijn 
pogingen geweest. Of dat nu echt voldoende was of meer dan voldoende, weet hij niet.  Dat apprecieer hij  ook 
niet.  Alleszins is toen het mobiliteitsplan gecommuniceerd.  Dan is er in 2007 het moment gekomen van is het 
mobiliteitsplan nog goed of nog een beetje goed of helemaal slecht. Daar zijn dan technische termen voor. Men 
heeft voor de middelste piste gekozen: verbreden en verdiepen. Wat eigenlijk inhoudelijk betekent dat het college  
de basiskeuzes achter het mobiliteitsplan zeker ten volle blijft onderschrijven: een autoluw centrum, de ring als 
voorsorteerder. Niet altijd met de auto rijden in mensentaal.  Dat zijn dingen waar men achterstond en 
achterstaat.  Waar wil het college nog wel eens de blik op werpen. Hoe zit de circulatie in de binnenstad in 
mekaar?  Hoe liggen de parkeerroutes? En liggen die wel goed?  Dat zijn twee belangrijke vragen en een derde 
ook niet onbelangrijke vraag die daar naar boven is gekomen is het openbaar vervoer.  Hoe organiseert men dat 
in de stad?  Moeten al de bussen door de Gasthuisstraat?   Dat verhaal wordt deze maanden bekeken door een 
studiebureau in het kader van die mobiliteitsplanning.  Op het moment dat daar de eerste wetenschappelijke of 
objectieve bevindingen op tafel liggen, zal er een ruim debat plaatshebben en moet men nadenken over hoe men 
de burgers zo goed mogelijk gaat communiceren over de wijzigingen en dan misschien ook de principes achter 
het mobiliteitsplan in de verf zetten. Hij gaat nog even in op het GBC verhaal dat raadslid Marc Clymans brengt. 
Het werkt in sommige gemeenten anders, maar hier zit men in een stadsgewest, stadsregio, en zit men met de 
vier gemeenten rond de tafel. Als  er van elke fractie uit elke gemeenteraad iemand moet aanwezig zijn, zal dat 
wel een heel grote tafel worden.  
De burgemeester merkt op dat raadslid Marc Clymans zegde dat de communicatieraad in zak en as zat omwille 
van het feit dat de voorzitter stopt. Hij wil duidelijk ontkrachten dat dat niet een element is dat speelt in het 
herbekijken van de communicatieraad. Er zijn regelmatig andere voorzitters geweest en dat is altijd een moment 
van reflectie om te bekijken hoe het verder moet met die raad. Men moet niet de oorzaken bij de voorzitter 
leggen. Het is een goede voorzitter geweest die zijn taak goed deed.  
Raadslid Marc Clymans gaat dat direct rechtzetten. Men wijt de problemen aan het opstappen van de voorzitter. 
Dat is het totaal niet. Hij heeft ook geen enkel probleem met de voorzitter gehad. Omdat er nu niet vergaderd 
wordt, zou men het aan de voorzitter wijten. Volgens raadslid Marc Clymans is er iets anders. 
Zoals raadslid Marc Clymans aanhaalde, heeft men een nieuwe voorzitter moeten zoeken. Schepen Katrien Van 
de Poel heeft samen met de dienst communicatie er gebruik van gemaakt om de communicatieraad te 
herbekijken. Degenen die af en toe naar de communicatieraad zijn gekomen, weten dat het meer en meer een 
platform werd van kleine meldingen en kleine klachten: een verzakte stoep, een paaltje dat niet goed stond. Men 
wil meer in de communicatieraad. Men wil meer dynamiek en constructie werken.  Zij heeft gebruik gemaakt om 
even te herbronnen  en eens te bekijken met de dienst hoe men de communicatieraad terug meer dynamiek kan 
geven. Er zijn een aantal pistes die men kan volgen. De communicatieraad gaat van maandelijks naar 
tweemaandelijks. Dat is een mogelijke piste. De ene maand zou er de communicatieraad zijn en de andere 
maand een stadsgesprek over één of meer stadsprojecten, zodat grote gehelen ook aan bod kunnen komen en 
niet enkel op de communicatieraad. De juiste schepen zal aanwezig zijn naargelang de agenda die bepaald 



werd. Men is nog volop aan het werken aan een nieuw concept voor de communicatieraad. Zoals twee werken in 
de commissie 2 is beloofd, zou zij dat in maart op de commissie volledig toelichten.  
 Raadslid Marc Clymans heeft de indruk dat zijn vraag niet goed gesteld is. Hij zal dan toch een hele tijd naast 
dingen aan het praten geweest zijn, maar er toch weinig communicatie rond geweest. Men zit op dit moment met 
aan aantal dossiers die door dat men niks zegt, gewoonweg van tevoren veroordeeld zijn. Noordboulevard wordt 
gewoonweg afgeschoten omdat het schepencollege niks zegt. Men kan misschien een positief verhaal brengen, 
maar zelfs dat brengt men niet. Er worden een hoop negatieve dingen verteld rond Noordboulevard, rond de ring, 
rond allerhande zaken, zodat raadslid Marc Clymans  denkt dat men echt de situatie te lang op zijn beloop laat. 
Aan de andere kant had misschien deze periode een goede periode geweest om de raadsleden, de nieuwe raad 
eens in te werken in dat mobiliteitsplan. Men moet eerst weten waar men voor staat voordat men een nieuwe 
richting uitgaat. Misschien was deze periode een goede periode geweest om het vorige mobiliteitsplan een keer 
uit leggen in zijn algemeenheden om dan de volgende keer de stap te kunnen zetten van waar men naar toe 
gaat. De evaluatie die gebeurd is in 2007 daar heeft hij formeel niets van. Hij heeft de vraag een aantal keren 
gesteld , maar echt besproken is dit niet. Er is een toelichting gegeven en er is gezegd dat men gaat verbreden 
en verdiepen, maar de inhoudelijke punten die daar aanleiding voor geven, zijn nergens besproken. Het 
stadsgewest is nu bezig, heeft een studiebureau aangesteld, dat ook met een aantal nota’s bezig is. Die nota’s 
zijn gemaakt . Dat zijn vertreknota’s die men gerust had kunnen bespreken. Hij vindt nog altijd dat het veel beter 
kan en dat is echt in het eigen voordeel om de burger mee te krijgen in het mobiliteitsverhaal. 
Raadslid Dimitri Gevers zegt dat raadslid Marc Clymans een punt heeft wat betreft de nota’s van het 
studiebureau en het college heeft de ambitie om die op de volgende commissie toe te lichten. Raadslid Marc 
Clymans  zegt dat de Noordboulevard altijd wordt aangeraakt en dat er niet genoeg over wordt gecommuniceerd  
Daar is wel wel over gecommuniceerd en zelfs heel eerlijk. Ook de voordelen zijn geschetst, en ook de context 
waar binnen men werkt. Sommige mensen en dat is ook begrijpelijk, willen alleen maar horen wat ze willen 
horen. In die zin vinden ze dat er nooit genoeg gecommuniceerd was omdat men niet zegt wat ze willen wat men 
zegt. Dat is een ander aspect. Er is genoeg gecommuniceerd. Ideaal gecommuniceerd zegt hij niet, maar er zijn 
zeker pogingen gedaan en die waren meer dan minimaal.    
Raadslid Marc Clymans komt terug op de communicatieraad. Misschien zijn er wel pistes te vinden om een 
andere richting uit te gaan.  Het is alleen spijtig dat de raad zelf er dan zo weinig in geconsulteerd is.  Een van de 
knelpunten die er toch wel waren  is dat heel veel problemen vanuit buurten  over mobiliteit of openbare werken 
gaan. Dat zijn juist de twee schepenen die nooit op de communicatieraad aanwezig zijn. In dat opzicht heeft hij 
verwezen dat de aanwezige schepen dan wel de problemen mag oplossen voor degenen die wel aanwezig zijn. 
Het lijkt hem als men eerlijk wil communiceren rond al die problemen  is gewoon de vraag stellen of de 
schepenen dan  ook niet betrokken worden binnen die communicatie. Men kan niet overal zijn, maar het is toch 
wel een gemis dat rond openbare werken en rond mobiliteit de schepen nooit aanwezig is op de 
communicatieraad. 
In die zin is het belangrijk om de rol van die communicatieraad terug duidelijk te stellen en juist die combinatie te 
maken van om de twee maanden stadsdebatten te organiseren rond echte thema’s, inhoudelijk.  Op een bepaald 
moment heeft de burgemeester gezegd dat de communicatieraad een instrument is waar men gaat bepalen hoe 
men rond projecten communicatie gaat opzetten, maar niet het inhoudelijk debat te voeren op die 
communicatieraad. Op een bepaald moment verwatert dat weer een beetje en komen de inhoudelijke discussies 
daar in naar boven en dan heeft men natuurlijk een probleem als op dat moment niet de juiste schepen is die dat 
als zijn bevoegdheid heeft. In die zin is het weer goed om een rond een aantal dingen inhoudelijk meer debat te 
hebben, thema’s die verder gaan dan de straat, maar een stadsdeel of een hele stad beroeren. Daar kan men 
ook debatten over houden en dat is op dat moment natuurlijk logisch als men afspreekt dat de schepenen die 
daarin betrokken zijn, ook mee in participeren. 
Raadslid Marc Clymans wil het niet blijven uitmelken, maar als men het heeft over communicatie, dan moet men 
ook weten waar men naar toe wil.  De provincie was dan met een initiatief bezig.  Het zou ook handig zijn voor de 
raadsleden en de burger om te weten hoe lang bepaalde procedures lopen en tegen wanneer gaat men dat ook 
weten. Voor hem is het echt niet meer duidelijk. 
Schepen Dimitri Gevers vindt stadsgewest veel mooier klinken dan stadsregio. Dat is een persoonlijk noot. Voor 
alle duidelijkheid de nota van Tritel is voor de stadsregio bezig. Tot op heden is dat een heel theoretische nota 
geweest  wat op geen enkele manier een inhoudelijke discussie kon stofferen. Wat gaat men onderzoeken? Hoe 
gaat men het tellen? Dat soort dingen De eerste parkeertellingen zijn vorige week gepresenteerd. Hij heeft 
gevraagd om prioriteit  te geven aan het bekijken van de doorstromingen binnen de stad, de parkeergeleidingen, 
het openbaar vervoer. Er zijn ook nog vragen rond  het parkeren van vrachtwagens. Hij hoopt zeker de komende 



twee, drie maanden daar ook met de gemeenteraad een inhoudelijk debat over te kunnen voeren. Hij kan 
verzekeren dat het debat op dit moment  weinig zinvol en weinig wervend is. Het verhaal van de noorderkempen 
gaat expliciet, uitsluitend over bovenlokale mobiliteitsproblemen, ook die de stadsregio overstijgen.   
 
17 h) Vragen over interne audit 
In 2008 werd door het bestuur beslist een interne audit te laten uitvoeren door een extern bureau om de werking 
van de gemeentelijke diensten kritisch te evalueren.  Daarrond heeft raadslid Jan Maes  enkele vragen.  Wat was 
de reden dat het schepencollege de beslissing nam om de interne audit te laten uitvoeren? Vervolgens wanneer 
werd het extern bureau toegewezen en wat was de contractuele uitvoeringstermijn waarbinnen het bureau 
resultaten moest voorleggen?  Wat was de kostprijs van deze audit? En tenslotte kunnen de resultaten van deze 
audit zodra ze klaar zijn openbaar gemaakt worden zodat de gemeenteraad op basis van deze studie ook 
effectief kunnen ingrijpen om een nog betere werking van de gemeentelijke diensten te bewerkstelligen. Of indien 
de resultaten reeds binnen zijn welke maatregelen heeft het college  op basis van de studie daar reeds 
uitgevoerd.  
De burgemeester antwoordt dat schepen Dimitri Gevers daar dieper op in gaat. Hij wil stellen dat het zeker niet 
ging over een interne audit over de hele organisatie van de stad, maar wel over een verbetertraject op vlak van 
ruimtelijke ordening. Die dienst en de werking naar de burger toe. Dat was het onderwerp. 
Schepen Dimitri Gevers probeert even een aantal harde vragen naar data en centen eerst even aan te raken. Op 
19 november 2007 heeft het college besloten om iets dergelijks te gaan doen? Op 24 december is de toewijzing 
gebeurd aan het bureau Topos. Dat was één van de weinige bureaus die men toen kon vinden die in zich de 
combinatie hebben in competentie, communicatie en stedenbouw. In het voorjaar van 2008 heeft men de analyse 
gehad met een rapport op 23/6/2008. In het najaar zijn ze neergedaald op de werkvloer en hij verwacht op 15 
maart een rapport . Tot daar de harde feiten, alleen de kosten zijn nog niet genoemd. Het is een bedrag van 
47.190 euro . Het doel van de opdracht kan hij voorlezen, maar dat is nogal technisch en veel, maar als men dat 
wil, doet hij het wel. Het komt er in mensentaal op neer dat het college de dienst ruimtelijke ordening zo goed en 
efficiënt  en klantvriendelijk mogelijk wil laten draaien, ook perfomant zijn en gewapend in het licht van de 
nakende ontvoogding en de nieuwe initiatieven van de nieuwe minister van ruimtelijke ordening. De resultaten 
komen op 15 maart op tafel, dus daar kan hij weinig over zeggen. Hij heeft aan het diensthoofd, net voor het 
traject begon, gevraagd om even te bekijken hoe het zat met de doorlooptijden van de vergunningen. Het college 
heeft wel gevraagd om absolute prioriteit te geven aan de vergunningen, zeker de vergunningen van de gewone 
mensen.  Dat is bekeken. Dat is gewoon een 10 dossiers van college x en van college y de doorlooptijd 
gemiddeld. Dat is geen wetenschappelijk studie wat hij hier komt te vertellen. In november 2008 waren er 9 
dossiers op een college waar de looptijd 3,5 tot 4,5 maand was. Kleine dossiers. Men heeft ook een beetje 
geëxperimenteerd met triëren van kleine en grote dossiers zoals men ooit eens een keertje gesuggereerd heeft.  
In het college van februari 2009 had men een looptijd van 2 tot 3,5 maanden. Daar kan hij bij zeggen dat het 
streefdoel , 75 dagen, in de helft van de gevallen gehaald is. Hij denkt maar voorbarig en voorwaardelijk te 
kunnen zeggen dat er zeker al verbetering is, maar dat men er nog lang niet is. Het rapport zal deze week in het 
college besproken worden en dan komt hij er graag in de volgende commissie op terug.   
 
17 i) Verkeersdrempels, autorammers en gevaarlijk wegdek in Turnhout? 
Van bij het begin van de aanleg van de Deken Adamsstraat hebben de meeste mensen ondervonden dat de 
tweede drempel zeer gevaarlijk was om tegen zelfs vijf per uur te nemen. Er zijn verschillende klachten bij hem 
binnengekomen omdat hij destijds in de Deken Adamsstraat woonde. Hij heeft de vraag officieus al wel eens 
gesteld aan de schepen van openbare werken, nu stelt hij ze concreet omdat er voorlopig nog niks aan gebeurd 
is.  Wanneer wordt die bewuste drempel aangepast zodanig dat daar geen schade opgelopen wordt door wagens 
als men aan een normale snelheid rijdt. Aan het rondpunt van de Reiziger ligt momenteel de wegenis bijzonder 
slecht en het lijkt raadslid Jan Maes naar een gevaarlijke situatie te evolueren. Ook op de Steenweg op Tielen 
komen er plaatselijke verzakkingen door het feit dat ook zwaar vrachtvervoer daar over rijdt. Het wordt daar een 
situatie waar men met de wagen niet in het midden rijdt. Tot daar de opmerkingen. Hij vraagt of er officieel 
klachten zijn binnen gekomen en hoe gaat men daar mee om.   
Schepen Eric Vos had niet goed begrepen of raadslid Jan Maes in de inleiding vijf kilometer of vijftig kilometer per 
uur bedoelde. Elke drempel die er in Turnhout ligt  is  tegen vijf per uur perfect te nemen, tenzij de wagen 
extreem laag is uitgebouwd. Voor wat de drempels van de Deken Adamsstraat betreft, heeft men tijdens het 
openingsmoment van de straat gezegd dat men de situatie zou evolueren. Dat is ook gebeurd. Geruime tijd terug 
is er een gesprek geweest met een aantal mensen, mensen die een woning hebben aan de drempels en die 



hinder formuleerde naar het stadsbestuur. De drempels in de Deken Adamsstraat hebben ook hun nuttigheid, de 
snelheid in de straat is ook voldoende laag, maar desalniettemin stelt men vast dat de hinder toch terug 
aangekaart wordt. Dat heeft volgens hem een dubbele oorzaak. Enerzijds het gegeven van de verzakking die er 
op dit moment zit in één van de drempels. Er is een afspraak gemaakt dat die zeer binnenkort zal hersteld 
worden, ook onder de verantwoordelijkheid van de aannemer. Het schepencollege overweegt om de helling van 
de drempel desgevallend aan te passen, maar de uiteindelijke beslissing zal pas genomen worden nadat er met 
de hele straat contact is genomen. Dat heeft men trouwens onmiddellijk na de oplevering nog een laten nakijken, 
omdat dat een zeer essentieel element is van de opdracht die de aannemer had en ook correct heeft uitgevoerd.   
Dat is de stand van zaken voor de drempel Deken Adamsstraat. Raadslid Jan Maes heeft zijn vraag wat de 
rotonde stationsomgeving vandaag genuanceerd gesteld ten opzichte van de schriftelijke vraagstelling. Daar is 
schepen Eric Vos blij mee. Het is de bekommernis van het schepencollege om de veiligheid van de zachte  
weggebruiker te garanderen. Niet alleen bij de aanleg van straten maar ook als er fundamentele herstellingen 
moeten gebeuren.  Toen hij de vraag officieus gesteld had, dat is misschien drie maanden gelegen, heeft hij 
onmiddellijk geantwoord dat de werken tijdens de paasvakantie zullen uitgevoerd worden, omdat men daar meer 
dan een week tijd voor nodig heeft. Om de zachte weggebruiker optimaal te beschermen worden die werken 
tijdens de vakantieperiode uitgevoerd zodanig dat er zeer weinig jongeren zijn die zich normaal naar school 
begeven . De paasvakantie is de eerste vakantieperiode dat men veertien dagen tijd heeft om dergelijke werken 
uit te voeren zodanig dat het wegdek blijft in de staat zoals het vandaag nog is en niet verslechterd . De 
Steenweg op Tielen stond niet op de lijst van werken 2008, dus die zullen moeten gebeuren met krediet van 
2009.  Daar zal ook nog een procedure voor gevoerd worden. Realistisch gezien kan dat ten vroegste in het 
najaar van 2009 uitgevoerd worden. Wat de schadedossiers betreft, denkt schepen Eric Vos dat die in relatie 
staan tot de hinder die men ondervindt. Dat zijn gegevens die zijn toegeleverd die de klachtenbehandeling 
aannemen en doorgeven naar verzekeraar Ethias, die het dan verder behandelt en nakijkt.  Het laatste 
schadedossier van de Steenweg op Tielen is een dossier van 10 jaar terug die niks te maken heeft met de helling 
maar waar schade aan een band is opgetreden die langs de kant geschaafd was.  Voor wat de Deken 
Adamsstraat betreft is er één schadedossier bij het stadsbestuur toegekomen in augustus 2008. Er is geen 
schadevergoeding is uitgekeerd omwille van het uitvoeren van wettelijke basis van de verkeersdrempel. De 
verzekeraard heeft op basis van de concrete situatie geoordeeld dat er geen schadevergoeding moest uitbetaald 
worden. De aannemer heeft ook een aantal elementen in behandeling genomen na de wegenwerken, maar dat 
had niet onmiddellijk met de schuinheid van de drempel te maken. Een van de zaken had te maken met een 
regenafvoerbuis ergens tegen een gevel en had niks te maken met de drempels. Hij herinnert zich geen 
schadedossier van het laatste jaar. Raadslid Pierre Gladiné heeft tijdens de laatste commissievergadering wel 
melding gegeven van een schadedossier. Hij verneemt dan ook graag over welke concrete situatie het gaat, 
zodanig dat hij dat kan natrekken 
 
17 j) Vragen over gebrekkige communicatie over projecten Lokerse Heide 
Op 16 februari 2009 trok buurtwerk Lokerse Heide in een Middeleeuwse optocht naar het stadskantoor om de 
gebrekkige communicatie over de verschillende projecten die in hun buurt op stapel staan,  aan te klagen. Naar 
aanleiding van deze actie stelt raadslid Jan Maes  volgende vragen. Hoe zal het stadsbestuur de communicatie 
naar de bewoners voeren, zodat zij in de toekomst wel voldoende geïnformeerd worden over de lopende 
projecten in hun omgeving ? Gezien de grote hoeveelheid projecten in deze buurt, lijkt een structureel overleg 
absoluut noodzakelijk. Wat is de stand van zaken aangaande verschillende projecten langsheen de Steenweg op 
Gierle. Concreet: hoever staat het met de onteigeningen, studie en uitvoering in verband met de mobiliteit en 
verkeersdoorstroming over de N140? Zit er nog schot in het bouwdossier Pelckmans die er momenteel toch een 
beetje verloederd bijligt , op een invalsweg van de ring. Wat met het Gamma en Aldi dossier ? Welke criteria 
worden gehanteerd om de dossiers al dan niet bij te sturen ? 
De burgemeester antwoordt dat het luik mobiliteit en ruimtelijke ordening door schepen Dimitri Gevers zal 
behandeld worden en het communicatieluik door schepen Katrien Van de Pol . 
Wat betreft de communicatie antwoordt schepen Katrien Van de Poel dat er een stappenplan is opgesteld om de 
mensen in te lichten. Dat is ook in een persnota verschenen. Het contract van het speelplein is in voorbereiding 
en dan komt het in de gemeenteraad. De inrichting van de KMO-zone is reeds besproken. Morgen is er ook een 
gesprek over Gamma en Aldi dossier. De toelichting Frac is reeds gebeurd. De verdere ontwikkelingen zullen ook 
opnieuw op buurtvergaderingen besproken worden. Wat de verkeerssituatie betreft zijn er al bewonersbrieven 
bezorgd en zullen de gesprekken constructief verder gezet worden zoals met de mensen van de Lokerse Heide 
is afgesproken.   



 
Schepen Dimitri Gevers zegt dat raadslid Jan Maas het over de N140 heeft. Als hij zich niet vergist is dat precies 
dezelfde vraag die raadslid Eddy Dewachter in de commissie heeft gesteld. Het gaat over twee kruispunten en  
Zierenbos . Hij dacht dat Zierenbos in mei, juni 2009 aan bod ging komen, met de lichtenregeling bij. Het andere 
kruispunt waarvan AVV de wegbeheerder is, zit voor het onteigeningsdossier en dat liep nogal wat vertraging op . 
Dat heeft bindend negatief , dus die is niet vergund geweest binnen het negatief advies van RO Vlaanderen. Die 
mensen zijn in beroep gegaan. Er is nu een behandeling in beroep, maar er is nog geen uitspraak.  Morgen is er 
een buurtvergadering over Gamma. In het Aldi dossier wacht de aanvrager op ontheffing van MER.  Welke 
criteria worden gehanteerd om de dossiers al dan niet bij te sturen Dat is uiteraard het GRUP dat van toepassing 
is en het decreet ruimtelijke ordening. Het ontwerp BPA wordt uiteraard voorgelegd aan de ontwikkelaar. Het 
pleziert hem enorm dat die ontwikkelaar daar zonder veel afwijkende mening in mee is gegaan en volledig 
getekend heeft conform het duurzaam ruimtegebruik zoals het voorop gesteld was in het ontwerp BPA.    
Raadslid Jan Maes vraagt hoever het zit met het ontwerp BPA dat eind 2007 goedgekeurd is. 
Schepen Dimitri Gevers  weet niet precies waar dat zit. Hij kan daar nu geen antwoord op geven. 
Raadslid Jan Maes zegt dat het BPA voorlopig is goedgekeurd, binnen de drie jaar moet dat definitief 
goedgekeurd zijn. Anderzijds staat in het GRUP dat men met een RUP alles moet verfijnen. Ondertussen zit men 
onder de wetgeving van het GRUP. 
Schepen Dimitri Gevers zegt dat er finaal een RUP moet komen, zoals overal. De BPA is RUP geworden. 
Raadslid Jan Maes vraagt of er al aanzetten zijn gegeven van het gemeentebestuur om daar een studie van te 
laten maken. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er alleszins middelen voor RUP’s in de begroting zijn opgenomen. Hij weet 
niet welke dossiers hoe ver staan. Hij moet het bekijken en zal er op terugkomen. 
De burgemeester zegt dat eerst dat BPA dat nu voorlopig is, definitief zijn. Dan pas mag men naar een RUP 
gaan. 
Volgens raadslid Jan Maes kan dat in principe niet meer. Het BPA kan niet meer definitief aanvaard worden 
omdat men het GRUP moet volgen en in het  GRUP staat heel duidelijk dat de verfijning moet uitgevoerd worden 
met een RUP. Met andere woorden op die basis hebben de bewoners van Lokerse Heide geen zekerheden 
meer. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat de bewoners van Lokerse Heide op dit moment de zekerheid hebben dat 
het ontwerp BPA er is.  Na de startdatum van het ontwerp BPA zal men binnen de drie jaar  er een RUP op 
moeten leggen en dat zal ook gebeuren.   
Raadslid Jan Maes zegt dat een RUP lang duurt. Er zijn wettelijke termijnen en er is vlug anderhalf jaar over 
heen. 
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er een tijd geweest is dat het GRUP telde en er helemaal geen B PA was 
om de mensen te beschermen. Hij zal er voor zorgen dat die mensen ten eeuwigen dage in de mate van het 
mogelijke comfortabel en beschermd kunnen wonen. 
Raadslid Jan Maes wil erop wijzen dat in verband met die BPA, voorlopige BPA de termijn verloop en één keer 
dat die verlopen is, is het afgelopen, dan heeft men geen basis meer om slopen te weigeren, dan zijn alle 
verfijningen die in het BPA staan dat heel de gemeenteraad heeft goedgekeurd om die mensen te beschermen, 
weg. Dan moet er iets anders zijn. Voor dat ander er is, moet men gaan reppen. 
 
017 k) Vragen over mogelijke doortrekking Turnhoutse ring 
Raadslid Paul Meeus biedt zijn excuses aan degene die vinden dat dit thema niet meer zou mogen behandeld 
worden op de gemeenteraad, maar hij gaat het toch doen. Het siert de schepen trouwens dat hij nog altijd bereid 
is om daar op te antwoorden. Het is toch wel een vreemd dossiertje geworden want herhaaldelijk en zelfs tot op 
de gemeenteraad van 26 januari heeft schepen Dimitri Gevers toegezegd bereid te zijn om het debat over de 
ring, wat dat dan ook mag inhouden, te willen voeren hoe dan ook. Hij heeft toen ook dat bovenlokale aspect bij 
gehaald wat raadslid Paul Meeus een zekere hoop gaf dat het inderdaad nog kon behandeld en besproken 
worden. Vandaag stelt hij vast dat het toekennen van een aantal bouwvergunningen dit  debat ipso facto zwaar 
hypotheceert  Hij wil het voor alle duidelijkheid niet hebben over dit concrete dossier, want dat is technisch in 
orde. Hij vraagt zich af als hier herhaaldelijk de vraag gesteld wordt of in het kader van de ontsluiting van de stad 
in het noorden met de Noordboulevard kan gepraat worden, de schepen herhaalt dat het debat daar over kan 
gevoerd worden . Wat is de bedoeling van dit één en ondeelbaar schepencollege  . Men wist toch dat die 
bouwvergunning lopende was toen die herhaalde vragen zijn gesteld over het debat over de ring. Hij vraagt zich 
af als die vragen werden gesteld, waarom werd de informatie over de bouwvergunning verzwegen of wist men 



gewoonweg niet waarover het ging. Was het gewoon een dossier dat passeerde met de vele andere en waar 
men pas nadien toen er wat commotie over ontstond, is wakker geschoten.  Hij vraagt zich ook af in welke zin het 
college in dit soort dossiers wordt geadviseerd door de ambtenaren. Wordt men opmerkzaam gemaakt over die 
brede context ?  Of is het zo als hij zei louter technisch, een dossier van de vele dat doorschuift.   
En een derde vraag:  wordt de GECORO gevat in dit soort aangelegenheden die in wezen het strikt private 
karakter  overschrijden. Want als men de  geest van het decreet leest , en u zult dat toch ook wel gedaan 
hebben, dan wordt er toch gesteld dat bepaalde vergunningen die in een bredere problematiek kaderen eigenlijk 
ook best door de GECORO worden besproken, omdat daar precies een aantal maatschappelijke geledingen in 
vertegenwoordigd zijn.  Of is die GECORO nu toch niet zo belangrijk zo als men al in het verleden deed 
uitschijnen op een aantal vragen van raadslid Decoster. Hij vindt het een vreemd dossier.  Hij had daar graag de 
mening van het schepencollege over gekend, over die onduidelijkheid, en de commotie die dit dossier 
veroorzaakt heeft. Hij weet ook dat in de CD&V achterban tot heel wat commotie heeft geleid.  Tot in de brede 
stad is daar heel verschillend op gereageerd.  Hij vraagt om het nu eens allemaal uit te leggen. Als er vragen 
worden gesteld, krijgen zij een antwoord dat er in de praktijk heel veel dingen gebeuren die het antwoord 
verhinderen. Dat is alles wat hij voorlopig wil zeggen.  
Raadslid Peter Reniers zegt dat schepen Dimitri Gevers niet moet antwoorden want de laatste reacties laten toch 
een waas van onduidelijkheid over de raad. In verband met het BPA wil hij kort corrigeren: de Lokerse Heide zal 
niet ten eeuwigen dagen zekerheid hebben.  Er is een BPA opgenomen tot 2050. Dat is toch een kleine correctie.  
Hij heeft een zestal vragen voorbereid. Hij had graag geweten of alle leden van het college uiteindelijk de 
draagwijdte van deze beslissing kunnen inschatten. Hij had graag door schepen Dimitri Gevers een tipe van de 
sluier opgelicht, gezien hoe dergelijke bouwdossiers in het college worden toegelicht. . Wat hield hem tegen om 
deze belangrijke beslissing tijdens de commissie 5 aan de commissieleden toe te lichten omdat ook diezelfde dag 
de definitieve beslissing door het college genomen is.  Moeten de raadsleden in de toekomst de notulen van de 
colleges op een andere manier lezen. Is men het niet met hem eens dat als dergelijke bouwdossiers die zo een 
impact hebben op een bepaald aspect zoals de mobiliteit in Turnhout op een andere manier worden 
gecommuniceerd dan loopt er toch wel iets mis. Hier vindt hij  terug tussen de andere beslissingen, zijnde de 
realisatie van een houten tuinhuis, uitbreiding van een bestaand gebouw, het omhakken van een treurwilg enz. 
Dit alles heeft toch een heel andere context.  Hij lees in de krant de schepen Dimitri Gevers de betrokken 
projectontwikkelaar er ook van in kennis gesteld heeft dat als er ooit nagedacht wordt om die ring door te trekken, 
er mogelijk een onteigeningsprocedure wordt opgestart. Op welke  manier  valt deze uitspraak  te rijmen met 
deze goedkeuring. Lijkt het niet meer aangewezen om nu eens echt een duidelijke visie te hebben zoals ook door 
raadslid Marc Clymans is aangehaald, om eens echt duidelijk te stellen waar man met de ring naartoe wil, zodat 
het ook beter kan geplaatst worden in de zin van de bouwdossiers die men in dergelijke onmiddellijke omgeving 
goedkeurt. De Noordboulevard is hier nog verschillende keren aangehaald, maar belangrijk voor de mensen die 
daar direct bij betrokken zijn. Het niet doortrekken van de ring werpt natuurlijk een heel andere licht op dat 
dossier. Er zit alleszins een veel grotere druk op dit dossier om dit te realiseren en het is uiteindelijk ook één van 
de negen straten opgenomen in de prioriteitenlijst die toch tot het einde van deze legislatuur zou moeten worden 
aangelegd. Kan men eens duidelijk stellen dat die Noordboulevard ter komt, los van het te volgen tracé. Daar is 
die studiegroep nog mee bezig of is men nog altijd bereid om het alternatief dat de mensen aldaar naar voor 
schuiven, verder te bespreken.   
De burgemeester geeft aan dat dossiers ook bouwvergunningen zijn die meer inhouden dan alleen maar iets van 
een veranda of het omhakken van een boom waar een vergunning voor gegeven wordt, maar die toch meer 
impact hebben dat die ook toegelicht worden op het college. Ook voor dit dossier waar eigenlijk toch een groter 
effect is dat ook wel uitgebreider besproken op het college dan alleen maar gewoon gepasseerd als gewoon een 
vergunning. Waarbij het dan toch zo is dat men even de context moet nemen waarbij het vroegere tracé dat ooit 
eens op het gewestplan gestaan heeft van de totale ring dat opgeheven is op het moment dat de afbakening 
gekomen is voor het regionaal stedelijk gebied Turnhout, is dat geschrapt. Op dat moment is het natuurlijk zo dat 
er ook rechten zijn van mensen die daar percelen hebben  liggen in functie van wat op dit moment, want dat is de 
situatie vandaag dat rechten doet ontstaan voor mensen die daar percelen hebben. Daar moet men als overheid 
correct mee omgaan, wat niet weerhoudt dat men kan nadenken over langere toekomsten en van wat eventueel 
al of niet zou moeten komen. Wat de Noordboulevard betreft, geeft hij aan dat het ook kaderde binnen het heel 
mobiliteitsplan waarbij op dat moment ook in het mobiliteitsplan geen sprake was van een terug doortrekken van 
de ring. Men mag de dingen niet in verkeerde volgordes gaan plaatsen. 
   



Daar wil raadslid Paul Meeus punctueel even op tussenkomen. Ten eerste vindt hij dat elk dossier 
herbespreekbaar is. Er is in de politiek en in de algemene beleidsvoering geen enkel dossier dat de eeuwigheid 
in zal gaan en onbespreekbaar is. Alles is herbespreekbaar. Als men dat zo stelt, dan vraagt hij zich af heeft het 
college heel het dossier grondiger bekeken, want het was een specifiek dossier en dergelijke. Waarom zijn de 
raadsleden daar niet over ingelicht. Dat begrijpt hij niet. Dat heeft hij daarstraks ook al gezegd ten aanzien van de 
schepenen.  
De burgemeester denkt niet dat elk dossier dat in het college komt, nog eens extra wordt behandeld op de raad. 
Er moet duidelijk een onderscheid gemaakt worden tussen hetgeen het college gezegd heeft over het 
herbekijken van een mogelijkheid van een ring. Dat is iets dat kan besproken worden, maar ondertussen moet de 
rechtsgang van elk gewoon dossier gewoon kan doorgaan.  Het effect om dit nu al of niet te kunnen bespreken 
en dit dossier zijn twee los van elkaar staande zaken. Hij denkt niet dat die op een hoop moeten gegooid worden. 
Daar bestaat toch een misvatting in dat verhaal. 
Raadslid Paul Meeus vindt dat belangrijke informatie.  
Raadslid Peter Reniers vindt het toch wel belangrijk. Men kan toch zelf inschatten dat dergelijk dossier toch wel 
enige commotie te weeg brengt wanneer men vaststelt dat daar een goedkeuring wordt gegeven in het verlengde 
van de ring, voor de leden van het college vermits dat het bouwdossier wel enige belangrijk heeft. Schat men dat 
zelf in. Wordt dat uitvoeriger besproken  dan de andere dossiers? Waarom verruimd men dat dan niet naar alle 
raadsleden. Wanneer dergelijke dossiers op tafel liggen moet de  raadsleden informeren. Dat is het minste dat 
men kan vragen.  
De burgemeester heeft juist gezegd dat men de twee van elkaar moet loskoppelen .Men heeft het verhaal om te 
kunnen gaan discussiëren over moet de ring nu al dan niet doorgetrokken worden. Dat is één verhaal. Het 
andere verhaal is van een bouwvergunning die aangevraagd wordt op een perceel waar ook bepaalde rechten op 
zijn. Dat is ook hetgeen schepen Dimitri Gevers gezegd heeft  als daar op een bepaald moment toch andere 
ideeën in komen, dan zal het misschien aanleiding moeten geven tot een onteigening in dat verhaal. Op dit 
moment zijn dat hypothetische veronderstellingen. Als men zegt dat men over alles moet kunnen debatteren en 
alles terug kan herbekeken worden, dan is dat iets waar altijd over kan gedebatteerd worden .Maar vandaag 
zeggen wat het resultaat gaat zijn van dat debat, dat kan men toch niet op voorhand gaan bepalen. 
Raadslid Paul Meeus had nog graag het woord gehoord van de jonge dynamische schepen.  
Lid zijnde van het collegiaal collectief , denkt schepen Dimitri Gevers dat wat de burgemeester gezegd heeft, 
volstaat als antwoord. Hij kan het nog eens een keertje herhalen, maar het college is en blijft bereid tot elke vorm 
van een debat, ook over de ronde ring. Heeft men het nu één keer toegezegd? Medio 2008. Ondertussen is men 
legalist en dat stukje is bouwgrond in landschappelijk karakter. Is dat de preciese benaming ? Er zijn een aantal 
voorwaarden aan. De enige rechtsgrond die men had om te appreciëren is dan nu landschappelijk waardevol 
wonen. Daarom is men ook met dossier naar Stedenbouw Antwerpen getrokken en de diensten van de minister, 
en gezegd wij hebben hier een aanvraag liggen. Is het landschappelijk wonen of niet ? Wat vindt u?  Finaal 
hebben die mensen hun zegen gegeven en gezegd dat het voor hen oké is.  De enige grond waarop men kon 
appreciëren was voor de bevoegde overheid.  Wat kon men anders doen dan vergunnen los van de 
wenselijkheid. Hij vraagt om toch op te letten om een fundamentele discussie te voeren naar aanleiding van een 
concreet dossier. Dat besmet de discussie ook. Hij vraagt om daar voor op te passen. Nog heel even de concrete 
vragen van raadslid Peter Reniers in de mate dat ze nog niet behandeld zijn. Was het college hiervan op de 
hoogte ? Uiteraard was het college hiervan op de hoogte. Het zou er nog aan moeten mankeren dat het college 
dat niet vernoemd heeft en grondig besproken heeft. . Waarom is commissie 5 niet ingelicht? Dat is 
donderdagochtend behandeld maar dat moet nog betekend worden aan betrokkenen en het leek fatsoenlijk om 
dat eerst te doen voordat men het aan derden zou vertellen.  
Raadslid Peter Reniers vraagt of ook andere beslissingen van dat college samen is gekomen op de avond van de 
commissie.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat er zeker geen persoonlijke dossiers op de commissie behandeld zijn. Daar 
zal men hem nooit op betrappen. Aan de ontwikkelaar is gezegd, maar bijzonder voorwaardelijk, dat er een vraag 
naar een debat rond de ring en het doortrekken van de ring is en dat het college bereid is dat debat te voeren.  
Misschien is er op een dag een minister van ruimtelijke ordening die zegt dat men een fout heeft gemaakt, en 
men gaat de ronde ring terug in kaart brengen en mogelijk maken. Op dat moment zal alles wat op dat tracé ligt 
moet onteigend worden. Dat is een waanzinnige operatie. Die kan misschien nuttig zijn of niet nuttig zijn. Dat zal 
moeten blijken. Maar zeggen dat die 10 stenen die men daar gaat zeggen, dat dat de druppel is , zou hij toch 
graag een beetje nuanceren. De Noordboulevard wordt daar ook telkens weer bij gehaald. Hij heeft het een 



aantal keren proberen duidelijk te maken. Hij gaat het nog eens doen. De Noordboulevard heeft een andere 
functie dan de ring. De Noordboulevard wordt een lokale verdeelweg. De Noordboulevard komt er sowieso.  
Raadslid Paul Meeus vindt  persoonlijk dat men niet moet wachten tot er een minister ooit eens gaat zeggen of 
dat of dat moet gebeuren. Dat is het slechtste wat men kan doen, want dan doen ze niks. Hij hoort uit 
verschillende hoeken dat men daar toch nog eens serieus over wil spreken. Dat moet men dat ook doen. Dat is 
een dossier dat leeft. De stad moet zelf initiatief nemen. Hij heeft in het begin gezegd dat hij zich niet wil 
toespitsen op dat ene concrete dossier. Dat laat hij zelfs als dossier buiten beschouwing. Wat de Noordboulevard 
betreft, afgezien van het feit dat het twee verschillende dingen zijn, moet het in één mobiliteitscontext gezien 
worden. Voor hem blijft dat essentieel en blijft het ook aan mekaar verbonden. De vraag die hij gesteld heeft, 
heeft hij gesteld omdat er zo veel onduidelijk over was. Nu heeft hij wat verklaringen gekregen. Hij denkt dat het 
dossier slecht behandeld is geweest . Als het college dat geweten had en er echt zo grondig over nagedacht 
heeft, blijft hij zich afvragen waarom er niet met de raadsleden over gesproken is.  Hij heeft het daarstraks al 
gezegd: de GECORO had aar een belangrijke rol in kunnen spelen.   
Als raadslid Jan Maes als architect langs komt op de dienst ruimtelijke ordening voor een klein projectje in de 
binnenstad, krijgt hij meestal een hoop randvoorwaarden opgelegd. Als het gaat over een groot project van een 
hectare grond, zouden daar ook randvoorwaarden opgelegd moeten worden zodanig dat de inplanting van die 
gebouwen  waar dat de vergunning voor afgeleverd wordt de doortrekken van de ring zeker niet hypotheceert. Hij 
weet niet of dat gebeurd is. Uiteraard weet hij ook dat bepaalde personen graag hebben dat die ring er nooit zal 
komen. Hij kent dat project absoluut niet.  Staan er nu gebouwen die inderdaad verhinderen dat in de toekomst 
die ring kan doorgetrokken worden. Want het zou perfect kunnen dat er plaatsen waar  de ring zou moeten 
komen dat daar een mooie vijver wordt aangelegd en dat links en rechts  gebouwen worden opgetrokken. En 
komt die ring er dan toch ooit , dan wordt die vijver onteigend en moet er eigenlijk niks ander gebeuren. Met die 
randvoorwaarden kan men een vergunning verlenen en herinnert men de promotor niet op zijn rechten. De Open 
VLD is naar de Noordboulevard gaan kijken op  vraag van de buurt. Het college was ook uitgenodigd, maar hij 
denkt dat deze daar niet de tijd voor hadden.  
De burgemeester zegt dat alleen de fractievoorzitters uitgenodigd waren, niet het college. 
De Open VLD is geen kijken en dat schept toch wel enkele problemen. Hij vermoedt dat het college daar wel 
degelijk van bewust is dat als die Noordboulevard er komt zonder alternatief, het sluiten van de ring zal 
bewerkstellingen en dat die buurt die momenteel echt rustig is, daar helemaal geïsoleerd buiten het 
rangeerstation komt te liggen. Het karakter gaat helemaal weg.  Hij gaat in de loop van de week met een goed 
alternatief afkomen en hij is ervan overtuigd dat het college hem zal volgen.   
De burgemeester zegt dat het dossier tijdens de vorige legislatuur gestart is, toen de VLD in de meerderheid zat. 
Raadslid Jan Maes antwoordt dat de Noordboulevard een goede zaak is, maar de VLD heeft alternatieven 
opgeworpen op het structuurplan en dat is door het college afgewezen. Hij komt terug als het college het 
structuurplan leest. Hij denkt dat schepen Dimitri Gevers heel goed weet over wat hij zegt.  
Raadslid Astrid Wittebolle wil alleen zeggen dat zij hoop dat de meerderheid nu door heeft dat de communicatie 
hieromtrent er alleen maar ingewikkelder door geworden is door wat er nu allemaal de wereld ingestuurd is aan 
goede ideeën en plannen. Zij wil schepen Dimitri Gevers graag bijtreden als hij zegt om het niet altijd ad hoc over 
de bepaalde wijken dit en dat.  Een Staten-generaal van de mobiliteit zou daar een mooie oplossing in zijn. Er is 
iets wat haar toch wel stoort. Hoe kan de oppositie dat globaal picturetje ergens krijgen. Zij kunnen ook niet 
anders dan ad hoc op de dingen reageren. Zij zou graag over een globaal plan praten en dan zouden zij ook 
eventueel het college kunnen helpen, eventueel, niet noodzakelijk.  Als zij naar de buurt X of Y gaan, dan moeten 
zij even goed zeggen, sorry, maar over die Noordboulevard weten wij evenmin iets te vertellen. Dat is een tip die 
zij geeft, geen kritiek. 
Een debat over mobiliteit op stedelijk niveau is goed en schepen Dimitri Gevers is daar toe bereid. Er is een 
mobiliteitsplan. Verder is nu een ontwerper aan de eerste technische schetsen bezig. Hij heeft niet meer plannen 
op dit moment . Hij kan op dit moment  niet meer plannen tonen. Dat is net de reden waarom zij niet elke week in 
de buurt staan.  Als zij niks te vertellen hebben, gaan zij er niet naartoe. Dat maakt ook onduidelijkheid. Raadslid 
Astrid Wittebolle zegt dat hier vandaag veel onduidelijkheid in de lucht is gespoten. Dat zou best kunnen maar 
dan moet men de vraag stellen waaraan dat ligt. Hij heeft hier geen ideeën geventileerd of zijn eigen 
Noordboulevard de keel omgewrongen heeft en gezegd dat hij iets nieuws gaat verzinnen omdat hij verkeerd 
was. Voor raadslid Jan Maes onthoudt hij dat wanneer deze naar een bouwvergunning komt vragen, er grote 
randvoorwaarden zullen opgelegd worden. Het is niet serieus om tegen de mensen te zeggen dat ze 30 meter 
van hun perceel moeten besparen omdat misschien ook een VLD-minister zijn gedachten zal wijzigen en zeggen 
dat tracé wordt terug gevrijwaard.  



 
Raadslid Jan Maes zegt dat het elke dag gebeurt. Er zijn permanent randvoorwaarden waar onteigeningen en 
rooilijnen gewijzigd worden, dan mag men toch niet meer bouwen daar dat men vroeger mocht bouwen. Er is een 
visie van de stad. Als die visie is dat de ring mag doorgetrokken worden, dan moet men dat kunnen hard maken. 
Hij snap niet wat schepen Dimitri Gevers nu zegt. Hij hoopt dat hij geen twintig randvoorwaarden krijgt als hij nog 
een met een project komt.  
Schepen Dimitri Gevers antwoordt dat het een grapje was. Hij zou willen eindigen zoals hij begonnen is: wij zijn 
legalisten.  
De burgemeester sluit de discussie en de openbare zitting. 
 
Einde van de openbare zitting 
 
Wanneer het publiek de raadzaal heeft verlaten, vergadert de gemeenteraad verder in besloten zitting. 
 


